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Αθήνα, σήµερα την 1 Σεπτεµβρίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ∆Η-
ΜΗΤΡΙΟΥ ΣΙΟΥΦΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Ιωάννη Βλατή, Βου-
λευτή Κοζάνης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χατζηγεωργίου Στέ-
φανος ζητεί την άµεση πρόσληψη προσωπικού στη µονάδα
κοινωνικής φροντίδας «Ο AΓΙΟΣ ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ».

2) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΣΑΠΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Χειριστών-Βοηθών ∆υτι-
κής Μακεδονίας διαµαρτύρεται για παραβίαση της εργατικής
νοµοθεσίας λόγω της απασχόλησης του προσληφθέντος έκτα-
κτου προσωπικού σε ειδικότητα που δε συµπεριλαµβανόταν στην
προκήρυξη του Μαΐου 2009.

3) Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ελληνική κοινότητα
των Παραλίων Άλπεων ζητεί την ανανέωση της προγραµµατικής
σύµβασης για τα µαθήµατα των Νέων Ελληνικών στο λύκειο
«HONORE ESTIENNE D ORVES».

4) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Ίδρυµα Προασπίσεως Ηθικών
και Πνευµατικών Αξιών ζητεί την υπαγωγή του στις διατάξεις του
άρθρου 12 του ν.1610/1986.

5) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΡΟΒΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ιστοσελίδα σχετικά µε τη µετα-
φορά Ολλανδού κρατούµενου σε ολλανδική φυλακή.

6) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία Οµάδες Παραγωγών Εσπεριδοει-
δών των Νοµών Αργολίδας, Λακωνίας, Κορινθίας και Άρτας
ζητούν να παραµείνει ως έχει το σύστηµα καταβολής της επιδό-
τησης για τα εσπεριδοειδή.

7) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέας Κίου Αργολίδας ζητεί
την αποκατάσταση των ΧΑ∆Α της περιοχής του.

8) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επαγγελµατικό Σωµατείο
«Ένωση Πληροφορικών Ελλάδας» διαµαρτύρεται για την προ-
νοµιακή µεταχείριση κατηγορίας υποψηφίων εκπαιδευτικών πλη-
ροφορικής σε βάρος όλων των άλλων υποψηφίων.

9) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Εµπόρων Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί να µην αυξηθούν οι ει-
σφορές του ΟΑΕΕ.

10) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αταλάντης Φθιώτιδας ζητεί
την επίλυση του προβλήµατος ηλεκτροδότησης του δήµου του.

11) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι του Πα-
νεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Λάρισας ζητούν την τροποποίηση
του τρόπου των εφηµεριών των δύο νοσοκοµείων της πόλης.

12) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία διαµαρτύρεται για την µη επίλυση των λει-
τουργικών προβληµάτων που αντιµετωπίζουν τα ειδικά σχολεία
κ.λπ..

13) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μελιβοίας Λάρισας ζητεί την
ενίσχυση του δικτύου ηλεκτροδότησης του δήµου του κ.λπ..

14) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος ∆ι-
πλωµατούχων Αγρονόµων και Τοπογράφων Μηχανικών διαµαρ-
τύρεται για τον τρόπο διοίκησης της «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ Α.Ε.»

15) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία ζητεί να συµπεριληφθούν και τα άτοµα µε ανα-
πηρία 67% και πάνω, στη ρύθµιση της έκπτωσης του 50 % για
τους ηµιυπαίθριους χώρους.

16) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοσοκοµείο Πτολεµαϊ-
δας «ΜΠΟ∆ΟΣΑΚΕΙΟ» ζητεί την πρόσληψη εποχικού προσωπι-
κού για την κάλυψη αναγκών του.

17) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αυλώνος
Νοµού Εύβοιας διαµαρτύρεται για τη δηµιουργία παράνοµου κα-
ταυλισµού τσιγγάνων στην περιοχή του κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Γενικό Νοσοκοµείο Πτολεµαϊ-
δας «ΜΠΟ∆ΟΣΑΚΕΙΟ» ζητεί την αύξηση του ποσού για τις
εφηµερίες των γιατρών του πιο πάνω νοσοκοµείου.

19) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νεάπολης Κοζάνης ζητεί
την κατασκευή ανισόπεδου κόµβου στην περιοχή του.

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗ-
ΦΟΥΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργα-
ζοµένων στο Γενικό Νοσοκοµείο Χαλκίδας διαµαρτύρεται για τη
µετακίνηση προσωπικού από το Κέντρο Υγείας Μαντουδίου.

21) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Γεωργικών Συνεταιρισµών
Κοζάνης-Σερβίων ζητεί την αποζηµίωση των σιτοπαραγωγών της
περιοχής της που οι καλλιέργειές τους επλήγησαν από έντονες
βροχοπτώσεις.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη
διορισµού χηµικού στη Χηµική Υπηρεσία του Νοµού Λασιθίου.

23) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βόλου ζητεί την άµεση κατά-
θεση των χρηµάτων που απαιτούνται για να ολοκληρωθεί η απαλ-
λοτρίωση για το Περιφερειακό Πολεοδοµικό Συγκρότηµα Βόλου.

24) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις εφηµε-
ρίες που γίνονται στην Παθολογική Κλινική του Νοσοκοµείου
Ιεράπετρας.

25) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανάγκη
αποζηµίωσης των ελαιοπαραγωγών του ∆ήµου Σητείας.

26) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην καθυ-
στέρηση της εκτέλεσης έργων στο Σεληνάρι Λασιθίου.

27) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη
µέτρων αστυνόµευσης στο ∆ήµο Ιτάνου.

28) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας τα οποία αναφέρονται στην ανά-
γκη ολοκλήρωσης έργων στο αεροδρόµιο της Σητείας.

29) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναδέρεται στην ανάγκη
αναγνώρισης των επαγγελµατικών δικαιωµάτων των αποφοίτων
του Τµήµατος Χρηµατοοικονοµικής και Ασφαλιστικής Αγίου Νι-
κολάου Κρήτης.

30) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε καθυστε-
ρήσεις έργων στο δρόµο Αγίου Νικολάου-Ηρακλείου.

31) Ο Βουλευτής Ροδόπης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΕΤΑΛΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατικών Βιο-

τεχνικών και Εµπορικών Σωµατείων Νοµού Ροδόπης ζητεί να στα-
µατήσουν από το ΙΚΑ οι θυροκολλήσεις εκθέσεων κατάσχεσης
περιουσίας για τις µικρές επιχειρήσεις του νοµού.

32) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Βόλου δια-
µαρτύρεται για τις απολύσεις εργαζοµένων στην εταιρεία «ΒΙΟ-
ΣΩΛ Α.Ε.»

33) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε τη λήψη µέτρων προ-
στασίας του Φοινικόδασου του Βάι από το κόκκινο σκαθάρι.

34) Οι Βουλευτές Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ και κ.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πα-
νελλήνια Ένωση Γονέων Μουσικών Σχολείων διαµαρτύρεται για
την έλλειψη καθηγητών στα µουσικά σχολεία κ.λπ..

35) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη
γιατρών από την Παθολογική Κλινική του Νοσοκοµείου Ιεράπε-
τρας.

36) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλήλων
Νοµού Λασιθίου διαµαρτύρεται για την έλλειψη αστυνόµευσης
στο Νοµό Λασιθίου.

37) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νεάπολης Λασιθίου ζητεί
χρηµατοδότηση για την αξιοποίηση χώρου στο δήµο του.

38) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Κωστούλα Παπαλέξη,κάτοικος
Σητείας ζητεί την καταβολή αποζηµίωσης για την καταστροφή
ελαιοδένδρων της από πυρκαγιά.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύνδεσµοι Ελαιοκοµικών
∆ήµων Κρήτης και Προστασίας και Ανάδειξης Ελαιολάδου δια-
µαρτύρονται για την απόρριψη του αιτήµατος για την ΠΟΠ ελαι-
ολάδου Κρήτης.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών
Κτηνοτρόφων Νοµού Ηρακλείου Κρήτης ζητεί να επανεξεταστεί
η απόρριψη κτηνοτρόφων από το Πρόγραµµα «ΕΚΤΑΤΙΚΟΠΟΙ-
ΗΣΗ ΚΤΗΝΟΤΡΟΦΙΑΣ».

41) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Κοινοπραξία
Αγροτικών Συνεταιριστικών Οργανώσεων ∆ήµου Μεγάλου Αλε-
ξάνδρου Πέλλας ζητεί την άµεση εκτίµηση της ζηµιάς που υπέ-
στη η βιοµηχανική τοµάτα από τις κακές καιρικές συνθήκες και
την αποζηµίωση των παραγωγών της περιοχής του.

42) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Περιφερειακών ΤΑΞΙ
Νοµού Λαρίσης «ΑΓΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ» διαµαρτύρεται για το
εργασιακό πρόβληµα που αντιµετωπίζουν τα µέλη του από την
αύξηση της διπλής ταρίφας.

43) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συ-
νεταιρισµός Παλαιοφύτου ∆ήµου Αγίου Αλεξάνδρου Πέλλας
ζητεί την αποζηµίωση των ροδακινοπαραγωγών της περιοχής
του που οι καλλιέργειές τους επλήγησαν από τις συνεχείς βρο-
χοπτώσεις.

44) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κύρρου

2274 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Πέλλας ζητεί την άµεση απορρόφηση των συµπήρινων ροδακί-
νων.

45) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Νικολαίδης Νίκος ζητεί την
εξυγίανση της ιστορικής οµάδας Α.Ο. Αιγάλεω κ.λπ..

46) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος
Σύλλογος Εργαζοµένων ΟΑΕΕ ζητεί τη βαθµολογική εξέλιξη των
µελών του.

47) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ελληνική κοινότητα των Παρα-
λίων Άλπεων ζητεί να ανανεωθεί η προγραµµατική σύµβαση για
τα µαθήµατα των Νέων Ελληνικών στο λύκειο «ΗΟNORE
ESTIENNE D ORVES».

48) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλο-
γος Εργαζοµένων ΟΑΕΕ ζητεί τη βαθµολογική εξέλιξη των µελών
του.

49) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στις
Τουριστικές Επιχειρήσεις Κάστρου και Περιφέρειας Ηλείας ζητεί
την επίλυση προβληµάτων που προέκυψαν µετά τη συγχώνεση
του κλάδου ασφάλισης ξενοδοχοϋπαλλήλων µε το ΙΚΑ-ΕΤΑΜ.

50) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η ΠΑΣΚΕ ΕΛ.ΠΕ. καταγγέλλει την
παράνοµη πρόσληψη προσωπικού κ.λπ..

51) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµάρχης Ηρακλείου ζητεί την ένταξη
στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ 2007-2013» του
αναδασµού στην περιοχή των ∆ηµοτικών ∆ιαµερισµάτων Κα-
στελλίου και Πλάτάνου του νοµού του.

52) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Νικηταρά Χριστίνα, εκπαι-
δευτικός διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό της από τους
πίνακες διευθυντών της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης κ.λπ..

53) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Λαυρεωτικής Νοµού Ατ-
τικής ζητεί την έγκριση της πολεοδοµικής µελέτης ΒΙΠΑ - ΒΙΟΠΑ
για την εξυγίανση της περιοχής του.

54) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων Τριών Τέ-
κνων Εδέσσης ζητεί να χαρακτηριστούν ως πολύτεκνοι οι γονείς
µε τρία τέκνα κ.λπ..

55) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λουρδής Γεώργιος διαµαρ-
τύρεται για τα τεχνικά προβλήµατα στα κτήρια του Ολυµπιακού
Χωριού κ.λπ..

56) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Τουρλοµούσης Ηλίας δια-
µαρτύρεται για τις διαδικασίες πρόσληψης ειδικού
επιστηµονικού προσωπικού στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

57) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ασπρόπυργου Αττικής
διαµαρτύρεται για την ίδρυση και λειτουργία στην περιοχή του
στρατοπέδου συγκέντρωσης µεταναστών.

58) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συλλόγων Γονέων και
Κηδεµόνων Μαθητών ∆ηµόσιων Σχολείων ∆ήµου Παλλήνης ζητεί
την επαρκή σήµανση σε όλες τις οδικές αρτηρίες που βρίσκο-
νται κοντά στα σχολείας της περιοχής κ.λπ..

59) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ελευσίνας ζητεί να µη
µετεγκατασταθούν στην περιοχή του οι δεξαµενές πετρελαιοει-
δών του Περάµατος.

60) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Άρης Βάσιος, πρόεδρος του
Σωµατείου Συµβασιούχων του ΥΠΠΟ Άρτας και Πρέβεζας δια-
µαρτύρεται για την άνιση εργασιακή αντιµετώπιση των συµβασι-
ούχων.

61) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Νέας Μάκρης Αττικής
ζητεί να του παραχωρηθούν για εκµετάλλευση οι χώροι της
πρώην αµερικανικής βάσης.

62) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΓΚΑΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Βιοτεχνικό Επιµελητήριο Αθή-
νας ζητεί την αντιµετώπιση της γραφειοκρατίας που εµποδίζει
την επενδυτική δραστηριότητα στη χώρα µας.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 699/23/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Βέρρα Μιλτιάδη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1514 6/8/09έγγραφο
από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης η ακόλουθη απάντηση:

2276 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2. Στην µε αριθµό 1924/10/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ αριθµ. B13-344/6/8/

09έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη απά-
ντηση:

2278 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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3. Στην µε αριθµό 2038/14/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουτµερίδη Ευστάθιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ.041.2/ΑΣ

504/6/8/09 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:

2282 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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4. Στην µε αριθµό 2058/14/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λαφαζάνη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΑΠΦ.21/306/ΑΣ

2603δις/6-8-2009 έγγραφο από την Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:

2284 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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5. Στην µε αριθµό 2098/14/07/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Νιώτη Γρηγόρη, Τιµοσίδη Μιχαήλ, Μπόλαρη Μάριου,
Αράπογλου Χρυσής, Μακρυπίδη Ανδρέα δόθηκε µε το υπ αριθµ.

Φ.041.2/ΑΣ 505/6/8/09 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εξωτερικών
η ακόλουθη απάντηση:

2286 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2287



6. Στην µε αριθµό 2192/15/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. B13-330

/6/8/09έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη
απάντηση:

2288 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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7. Στην µε αριθµό 2557/22/07/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Αράπογλου Χρυσής δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2498 6/8/09έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆η-
µοσίων Έργων η ακόλουθη απάντηση:

2290 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Σηµ.: Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, ο Βουλευτής Αργολίδας κ. Ιωάννης Μανώλης µε επι-
στολή του χθες µου εγνώρισε ότι παραιτείται από το βουλευτικό
αξίωµα.

Θα εφαρµοστούν τα προβλεπόµενα από το Σύνταγµα και τον

Κανονισµό της Βουλής. Η προαναφερθείσα επιστολή θα κατα-
τεθεί στα Πρακτικά της σηµερινής συνεδρίασης.

(Στο σηµείο αυτό κατατίθεται για τα Πρακτικά η προαναφερ-
θείσα επιστολή, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κύριοι συνάδελφοι, θα
προβούµε στην ορκωµοσία του συναδέλφου κ. ∆ηµητρίου Κρα-
νιά σε αντικατάσταση του κ. Ιωάννη Μανώλη, ο οποίος παραιτή-
θηκε.

Καλείται ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Κρανιάς να προσέλθει και
να δώσει το νενοµισµένο όρκο ενώπιον του εκπροσώπου της Εκ-
κλησίας.

(Στο σηµείο αυτό προσέρχεται ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Κρα-
νιάς και δίνει τον παρακάτω όρκο:

«Ορκίζοµαι στο όνοµα της Αγίας και Οµοούσιας και Αδιαίρετης
Τριάδος να είµαι πιστός στην πατρίδα και το δηµοκρατικό πολί-
τευµα, να υπακούω στο Σύνταγµα και τους νόµους και να εκ-
πληρώνω ευσυνείδητα τα καθήκοντά µου».)

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Άξιος, άξιος!
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Άξιος, άξιος!
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συγχαρητήρια και σας εύ-

χοµαι καλή θητεία.
Κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση, η οποία

συνδέεται µε το επίπεδο των παρεχοµένων υπηρεσιών και τα οι-
κονοµικά της Βουλής.

Όπως θα ενθυµείστε, πέρυσι είχαµε προχωρήσει σε αναδια-
πραγµάτευση σε µια σειρά από συµβάσεις που είχε υπογράψει
η Βουλή των Ελλήνων. Στόχος µας η συνεχής µείωση του λει-
τουργικού κόστους και των λοιπών δαπανών της Βουλής.

Έτσι, πέρυσι, πρώτον, διασφαλίσαµε µείωση του πάγιου ετή-
σιου κόστους της Βουλής για τις ατέλειες κινητής και σταθερής
τηλεφωνίας, διασφαλίζοντας παράλληλα αυξηµένες υπηρεσίες
τηλεφωνίας κατά 40%.

∆εύτερον, µειώσαµε τα τηλεφωνικά κόστη της Βουλής, αλλά
και άλλα ακόµα σηµαντικά κέντρα κόστους. Σε πρώτη φάση η
µείωση του ετήσιου τηλεπικοινωνιακού κόστους ανήλθε περίπου
σε 1.000.000 ευρώ.

Επίσης, υπενθυµίζω ότι για πρώτη φορά µετά από είκοσι πέντε
χρόνια διασφαλίστηκε από πέρυσι η συνεργασία µας µε την
Εθνική Τράπεζα έναντι καταβολής µηνιαίου µισθώµατος.

Σήµερα σας ανακοινώνω, πρώτον: ότι µετά από νέα διαπραγ-
µάτευση µε τη διοίκηση του ΟΤΕ πετύχαµε περαιτέρω µείωση
της ατέλειας σταθερής τηλεφωνίας των Βουλευτών και Ευρω-
βουλευτών. Η µείωση αυτή ανέρχεται σε 1.000 ευρώ ετησίως ανά
Βουλευτή και Ευρωβουλευτή, δηλαδή σε 322.000 ευρώ σε ετή-
σια βάση.

Παράλληλα, ξεκινάµε και τη διαπραγµάτευση, ώστε να µειώ-

σουµε ακόµα περισσότερο το τηλεπικοινωνιακό κόστος των υπη-
ρεσιών της Βουλής.

Επισηµαίνω ότι, εκτός από τη µείωση του κόστους που σας
ανέφερα παραπάνω µε µία εξοικονόµηση 322.000 ευρώ το
χρόνο, εξασφαλίστηκε στο ίδιο πακέτο που προσφέρεται στους
Βουλευτές, Ευρωβουλευτές και θα έχουµε περισσότερες τηλε-
πικοινωνιακές υπηρεσίες, δηλαδή περίπου αύξηση κατά 20% των
τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών.

Θα σας ενηµερώσω τις επόµενες ηµέρες µε επιστολή µου ανα-
λυτικά για όλα αυτά.

∆εύτερον: Μετά από διαπραγµατεύσεις που έγιναν µε την
«OLYMPIC AIR» και τα ΕΛΤΑ στο εξής οι εταιρείες αυτές θα κα-
ταβάλλουν µηνιαίο µίσθωµα της τάξεως των 4.000 ευρώ για τη
λειτουργία των υποκαταστηµάτων που διατηρούν στο χώρο του
Μεγάρου της Βουλής για την εξυπηρέτηση των αναγκών της
Βουλής, των Βουλευτών και των Ευρωβουλευτών.

Παράλληλα βρισκόµαστε σε διαπραγµάτευση και σε θετικό
κλίµα µε τη διοίκηση της «AEGEAN» για τη δυνατότητα λειτουρ-
γίας υποκαταστήµατός της εντός του χώρου του Μεγάρου της
Βουλής, ακριβώς µε τους ίδιους όρους που συµφωνήσαµε µε
την «OLYMPIC AIR». Η κίνηση αυτή κρίθηκε επιβεβληµένη µετά
την ιδιωτικοποίηση της Ολυµπιακής και µε βάση το γεγονός ότι
οι δύο αυτές εταιρείες καλύπτουν περίπου το 99% του παραγό-
µενου εγχώριου αεροµεταφορικού έργου για τη Βουλή και τους
Βουλευτές.

Σηµειώνω ότι οι διαπραγµατεύσεις αυτές έγιναν µε οδηγίες
µου από το Γενικό Γραµµατέα της Βουλής τον κ. Στεφάνου και
τους αρµόδιους υπηρεσιακούς παράγοντες, τους οποίους ευ-
χαριστώ και συγχαίρω.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Υπάρχει και άλλη αεροπορική
εταιρεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ανέφερα, κύριε Καραµά-
ριε, ότι οι δύο αυτές εταιρείες καλύπτουν το 99% του αεροµε-
ταφορικού έργου που αφορά τους Βουλευτές και τη Βουλή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα
Τρίτη 1 Σεπτεµβρίου 2009 και ώρα 13.00’ συνεδρίασε η ∆ιαρκής
Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου µε θέµα ηµερήσιας διάτα-
ξης:

Ενηµέρωση των µελών της επιτροπής από τον Υπουργό Ανά-
πτυξης, κ. Κωνσταντίνο Χατζηδάκη, σύµφωνα µε το άρθρο 36 πα-
ράγραφος 7 του Κανονισµού της Βουλής, για το υπό κατάθεση
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Ανάπτυξη Επιχειρηµα-
τικών Πάρκων».
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Ρύθµιση θεµάτων

του πανεπιστηµιακού και τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκ-
παίδευσης και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα ψηφιστεί στο σύνολο στη συνέχεια.
Υπουργείου Εσωτερικών
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του

σχεδίου νόµου: «Ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού µε σύµβαση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και άλλες διατάξεις
οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης».

Η συζήτηση του νοµοσχεδίου θα συνεχιστεί κατά τη σηµερινή
συνεδρίαση.

Κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου: «Ρύθµιση θεµάτων
του πανεπιστηµιακού και τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκ-
παίδευσης και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-
νολο ως έχει διανεµηθεί;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το νοµοσχέδιο έγινε δεκτό

και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και

Θρησκευµάτων: «Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και τε-
χνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες διατά-
ξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού και τεχνολογικού
τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’
ΘΕΜΑΤΑ ΤΟΥ ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΚΟΥ ΤΟΜΕΑ

ΤΗΣ ΑΝΩΤΑΤΗΣ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗΣ

Άρθρο 1
Ίδρυση, κατάργηση, συγχώνευση
ή µετονοµασία εργαστηρίων ΤΕΙ

1. Κάθε εργαστήριο ανήκει σε Τµήµα Τεχνολογικού Εκπαιδευ-
τικού Ιδρύµατος (ΤΕΙ) και η λειτουργία του διέπεται από εσωτε-
ρικό κανονισµό. Τα εργαστήρια ιδρύονται µε κοινή απόφαση των
Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Οικονοµίας
και Οικονοµικών, ύστερα από πρόταση του Συµβουλίου του οι-
κείου ΤΕΙ και σύµφωνη γνώµη της Γενικής Συνέλευσης (ΓΣ) του
Τµήµατος. Με την ίδια απόφαση καθορίζονται ο εσωτερικός κα-
νονισµός του εργαστηρίου, το Τµήµα στο οποίο ανήκει το εργα-
στήριο, το αντικείµενο έρευνας και οι σκοποί του.

2. Η κατάργηση, συγχώνευση ή µετονοµασία εργαστηρίων ΤΕΙ
γίνεται µε απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, ύστερα από πρόταση της ΓΣ του Τµήµατος που ανή-
κει το εργαστήριο. Σε περίπτωση κατάργησης, τα όργανα και ο
εξοπλισµός του εργαστηρίου κατανέµονται µε απόφαση της ΓΣ
του Τµήµατος σε αντίστοιχες µονάδες που λειτουργούν σε αυτό.

Άρθρο 2
Σκοποί εργαστηρίων ΤΕΙ

1. Τα εργαστήρια των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων
(ΤΕΙ) έχουν ως αποστολή την ανάπτυξη και προώθηση της έρευ-
νας στα ΤΕΙ, την ανάπτυξη της συνεργασίας µεταξύ των µελών
του Εκπαιδευτικού Προσωπικού (ΕΠ) στον τοµέα της έρευνας,
τη δηµιουργία σταθερών ερευνητικών πυρήνων, τη συγκέντρωση

εµπειρίας και τεχνογνωσίας στο πλαίσιο οµάδων ερευνητών, την
υποβοήθηση της ανάπτυξης των Κέντρων Τεχνολογικής Έρευ-
νας (ΚΤΕ) και την υποστήριξη διαδικασιών αξιολόγησης και ποι-
οτικής αναβάθµισης της παρεχόµενης εκπαίδευσης. Ειδικότερα,
τα εργαστήρια αυτά έχουν ιδίως ως σκοπό:

α) Τη διεξαγωγή έρευνας για την κάλυψη των διδακτικών και
ερευνητικών αναγκών σε προπτυχιακό και µεταπτυχιακό επίπεδο.

β) Τη δηµιουργία θεωρητικής, επιστηµονικής και τεχνολογικής
υποδοµής για την αρτιότερη διδασκαλία των προπτυχιακών και
µεταπτυχιακών µαθηµάτων που είναι σχετικά µε τα ερευνητικά
αντικείµενα των εργαστηρίων.

γ) Την ανάπτυξη προγραµµάτων διδασκαλίας και έρευνας για
µεταπτυχιακούς σπουδαστές στο πλαίσιο των ερευνητικών αντι-
κειµένων των εργαστηρίων.

δ) Την ανάπτυξη νέων ερευνητικών προγραµµάτων για τη µε-
θοδολογική και επιστηµονικο-τεχνική καλλιέργεια των πεδίων
που είναι σχετικά µε τη φύση των εργαστηρίων.

ε) Την κάλυψη των αναγκών της έρευνας και διδασκαλίας του
προγράµµατος σπουδών στο πλαίσιο της συνεργασίας µεταξύ
Τµηµάτων ΤΕΙ και Τµηµάτων Πανεπιστηµίων σύµφωνα µε το
άρθρο 19 του νόµου αυτού.

στ) Τη σύνδεση και κάθε µορφής συνεργασία µε εκπαιδευτικά
ιδρύµατα και ερευνητικά κέντρα της ηµεδαπής και της αλλοδα-
πής, εφόσον οι επιστηµονικοί στόχοι τους συµπίπτουν, συµβαδί-
ζουν και αλληλοσυµπληρώνονται µε αυτούς των εργαστηρίων.

ζ) Το συντονισµό των σχετικών ερευνητικών προγραµµάτων σε
όλους τους επί µέρους ερευνητικούς χώρους και τη λειτουργική
διασύνδεσή τους από επιστηµονική και διοικητική άποψη.

2. Το έργο που εκτελείται από τα εργαστήρια αυτά υποστηρί-
ζεται από τις συναφείς υπηρεσίες του ∆ηµοσίου, οργανισµούς το-
πικής αυτοδιοίκησης και άλλους κοινωνικούς και επιστηµονικούς
φορείς και κοινωφελή ιδρύµατα.

Άρθρο 3
∆ιευθυντής εργαστηρίου ΤΕΙ

1. Κάθε εργαστήριο διευθύνεται από διευθυντή που είναι
µέλος ΕΠ της βαθµίδας του καθηγητή του αντίστοιχου γνωστικού
αντικειµένου και ανήκει στο οικείο Τµήµα. Ο διευθυντής ορίζεται
µε απόφαση της ΓΣ του Τµήµατος. Αν υπάρχουν περισσότεροι
καθηγητές, η ΓΣ του Τµήµατος εκλέγει έναν από αυτούς ως δι-
ευθυντή του εργαστηρίου. Η θητεία του οριζόµενου ή εκλεγό-
µενου διευθυντή είναι τριετής και µπορεί να ανανεωθεί µε
απόφαση της ΓΣ του Τµήµατος. Για τον ορισµό, την εκλογή ή την
ανανέωση της θητείας του διευθυντή κάθε εργαστηρίου εκδίδε-
ται σχετική διαπιστωτική πράξη του Προέδρου του οικείου ΤΕΙ.

2. Σε περίπτωση που στο οικείο Τµήµα δεν υπάρχει καθηγη-
τής, ως διευθυντής του εργαστηρίου ορίζεται ή εκλέγεται ανα-
πληρωτής καθηγητής κατά την ίδια ως άνω διαδικασία και µε
συγκρότηση της τριµελούς εισηγητικής επιτροπής και από ανα-
πληρωτές καθηγητές. Στην περίπτωση αυτή, η θητεία του διευ-
θυντή λήγει µε απόφαση της ΓΣ του Τµήµατος, µε την οποία η
διεύθυνση του εργαστηρίου ανατίθεται σε µέλος ΕΠ που έχει διο-
ριστεί στο µεταξύ στη βαθµίδα του καθηγητή του αντίστοιχου γνω-
στικού αντικειµένου και ανήκει στο οικείο Τµήµα.

3. Κατά τα λοιπά, ως προς τα κριτήρια και τη διαδικασία εκλο-
γής διευθυντή εφαρµόζονται αναλόγως οι διατάξεις των άρθρων
1 και 2 του π.δ. 46/1989 (ΦΕΚ 21 Α’).

Άρθρο 4
Έσοδα εργαστηρίων ΤΕΙ

1.Τα έσοδα κάθε εργαστηρίου προέρχονται από: α) την εκτέ-
λεση ερευνητικών προγραµµάτων, που πραγµατοποιούνται για
ίδιο λογαριασµό ή λογαριασµό τρίτων, β) τη διάθεση ερευνητι-
κών και εν γένει επιστηµονικών προϊόντων και γ) τις κληρονοµιές,
δωρεές και κληροδοσίες που καταλείπονται στο οικείο ΤΕΙ για
τους σκοπούς του εργαστηρίου. Η διαχείριση των εσόδων των
εργαστηρίων ΤΕΙ γίνεται από τον Ειδικό Λογαριασµό Κονδυλίων
Έρευνας (ΕΛΚΕ), από τον οποίο αποδίδεται προς το οικείο ΤΕΙ
µέρος των εσόδων, κατ’ ανάλογη εφαρµογή της παραγράφου 2
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του άρθρου 7 της 679/22.8.1996 ΚΥΑ (ΦΕΚ 826 Β’).
2. Οι διατάξεις των άρθρων 1 έως 3 του παρόντος νόµου,

καθώς και η παράγραφος 1 του άρθρου αυτού εφαρµόζονται
αναλόγως και στην Ανώτατη Σχολή Παιδαγωγικής και Τεχνολο-
γικής Εκπαίδευσης (ΑΣΠΑΙΤΕ).

Άρθρο 5
Γνωστικά αντικείµενα µελών ΕΠ των ΤΕΙ

1. Αν η Γενική Συνέλευση Ειδικής Σύνθεσης (ΓΣΕΣ) του οικείου
Τµήµατος, όπως αυτή προβλέπεται στο άρθρο 2 του ν. 3685/2008
(ΦΕΚ 139 Α’), διαπιστώσει ότι στην πράξη διορισµού υπηρετού-
ντος, κατά την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου, µέλους ΕΠ
δεν αναφέρεται το γνωστικό αντικείµενο της κατεχόµενης θέσης
του µέλους αυτού, προβαίνει υποχρεωτικά στον καθορισµό του
γνωστικού αντικειµένου της θέσης του στο ενιαίο γνωστικό αντι-
κείµενο ή σε ένα από τα αυτοτελή γνωστικά αντικείµενα του οι-
κείου Τοµέα ή, αν δεν υπάρχουν Τοµείς, του οικείου Τµήµατος,
στο οποίο ανήκει το µέλος αυτό, εντός προθεσµίας έξι (6) µηνών
από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου.

2. Ο καθορισµός γίνεται µε αιτιολογηµένη απόφαση της ΓΣΕΣ
του οικείου Τµήµατος µετά από προηγούµενη έγγραφη ενηµέ-
ρωση του ενδιαφερόµενου µέλους ΕΠ, λήψη υπόψη των από-
ψεών του και εισήγηση της ΓΣ του Τοµέα, στον οποίο ανήκει το
µέλος ΕΠ, εφόσον υπάρχει Τοµέας. Το ενδιαφερόµενο µέλος ΕΠ
µπορεί να υποβάλει γραπτώς τις απόψεις του εντός τασσόµενης
εύλογης προθεσµίας από την κοινοποίηση της σχετικής πράξης,
µε την οποία ενηµερώνεται για την ανάγκη καθορισµού του γνω-
στικού αντικειµένου της κατεχόµενης θέσης του. Η µη υποβολή
των απόψεων του ενδιαφεροµένου εντός της τασσόµενης προ-
θεσµίας δεν κωλύει την πρόοδο της διαδικασίας.

3. Η ΓΣΕΣ του οικείου Τµήµατος προβαίνει στον καθορισµό
του ελλείποντος γνωστικού αντικειµένου µετά από συνεκτίµηση
του συνολικού ερευνητικού, διδακτικού και επιστηµονικού έργου
του ενδιαφερόµενου µέλους ΕΠ και τις ανάγκες που προκύπτουν
από το ισχύον πρόγραµµα σπουδών του Τµήµατος. Το γνωστικό
αντικείµενο που καθορίζεται δεν επιτρέπεται να είναι ευρύτερο
από το ενιαίο γνωστικό αντικείµενο ή ένα από τα αυτοτελή γνω-
στικά αντικείµενα του Τοµέα ή, αν δεν υπάρχουν Τοµείς, του Τµή-
µατος, στο οποίο ανήκει το µέλος αυτό.

4. Για το γνωστικό αντικείµενο που καθορίζεται εκδίδεται σχε-
τική διαπιστωτική πράξη του Προέδρου του οικείου ΤΕΙ, η οποία
δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και κοινοποιεί-
ται στην αρµόδια ∆ιεύθυνση Προσωπικού Ανώτατης Τεχνολογι-
κής Εκπαίδευσης της Κεντρικής Υπηρεσίας (ΚΥ) του Υπουργείου
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, που ενηµερώνει σχετικά
το µητρώο υπηρετούντων µελών ΕΠ του άρθρου 3 της
38913/Β1/23.4.2007 απόφασης της Υπουργού Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων (ΦΕΚ 608 Β’).

5. H διαδικασία µετατροπής ή αλλαγής των γνωστικών αντι-
κειµένων των υπηρετούντων, κατά το χρόνο έναρξης ισχύος του
παρόντος νόµου, µελών ΕΠ στο ενιαίο γνωστικό αντικείµενο ή σε
ένα από τα αυτοτελή γνωστικά αντικείµενα κάθε Τοµέα ή, αν δεν
υπάρχουν Τοµείς, κάθε Τµήµατος γίνεται µε διάταγµα που εκδί-
δεται κατ’ ανάλογη εφαρµογή της παραγράφου 4 του άρθρου
23 του ν. 3549/2007 (ΦΕΚ 69 Α’).

Άρθρο 6
∆ικαιώµατα αποχωρούντων µελών ΕΠ

Οµότιµοι καθηγητές ΤΕΙ

1. Στην παράγραφο 2 του Κεφαλαίου Ζ’ του άρθρου 20 του ν.
1404/1983 (ΦΕΚ 173 Α’), όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 4 του
Κεφαλαίου ∆’ του ν. 2916/2001 (ΦΕΚ 114 Α’), προστίθενται εδά-
φια ως εξής:

«Μέλη ΕΠ των ΤΕΙ, που αποχωρούν λόγω συµπληρώσεως του
ορίου ηλικίας, διατηρούν την ιδιότητα του µέλους τριµελούς συµ-
βουλευτικής επιτροπής υποψήφιων διδακτόρων και την ιδιότητα
του µέλους επταµελούς εξεταστικής επιτροπής για τελική αξιο-
λόγηση και κρίση διδακτορικών διατριβών, τις οποίες έχουν πριν
την αποχώρησή τους. ∆ιατηρούν επίσης τις θέσεις σε διοικητικά

συµβούλια Ν.Π.∆.∆. ή σε κάθε είδους επιτροπές, στις οποίες
είχαν διορισθεί ως µέλη ΕΠ πριν την αποχώρησή τους, συνεχί-
ζουν να συµµετέχουν σε όσα ερευνητικά προγράµµατα συµµε-
τείχαν πριν από αυτή και µπορούν να ορίζονται ως µέλη
εισηγητικών επιτροπών για την κρίση µελών ΕΠ. Τέλος µπορούν
να παραδίδουν µεταπτυχιακά µαθήµατα και να διδάσκουν σε ιν-
στιτούτα δια βίου εκπαίδευσης.»

2. Η παράγραφος 3 του Κεφαλαίου Ζ’ του άρθρου 20 του ν.
1404/1983, όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 4 του Κεφαλαίου
∆’ του ν. 2916/2001, αντικαθίσταται ως εξής:

«3. Η Συνέλευση Ειδικής Σύνθεσης (ΣΕΣ), ύστερα από πρό-
ταση τουλάχιστον τριών (3) µελών ΕΠ του οικείου ΤΕΙ, απονέµει
τον τίτλο του οµότιµου καθηγητή σε όσα µέλη ΕΠ της βαθµίδας
του καθηγητή εξέρχονται της υπηρεσίας, συνεκτιµώντας το έργο
και την προσφορά τους.»

Άρθρο 7
Ενιαίες θέσεις µελών ΕΠ των ΤΕΙ

1. Οι υφιστάµενες οργανικές θέσεις ΕΠ του άρθρου 23 του ν.
1404/1983 των βαθµίδων του Καθηγητή, του Αναπληρωτή Καθη-
γητή, του Επίκουρου Καθηγητή και του Καθηγητή Εφαρµογών,
όπως έχουν κατανεµηθεί στα Τµήµατα των ΤΕΙ και της Ανώτατης
Σχολής Παιδαγωγικής και Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (ΑΣΠΑΙΤΕ)
και κατέχονται από µέλη ΕΠ ή παραµένουν κενές, θεωρούνται
ενιαίες, ανήκουν στα Τµήµατα και κατανέµονται στους Τοµείς.

2. Το πρώτο εδάφιο της περιπτώσεως α’ της παραγράφου 3
του άρθρου 17 του ν. 1404/1983, όπως αντικαταστάθηκε µε το
άρθρο 4 του Κεφαλαίου Α’ του ν. 2916/ 2001 και συµπληρώθηκε
µε την παράγραφο 2 του άρθρου 8 του ν. 3404/2005 (ΦΕΚ 260
Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«Οι Αναπληρωτές Καθηγητές, που έχουν διανύσει τριετή προ-
ϋπηρεσία στη βαθµίδα που υπηρετούν, και οι Επίκουροι Καθη-
γητές µετά τη µονιµοποίησή τους έχουν το δικαίωµα να ζητήσουν
µέχρι δύο φορές, που απέχουν τουλάχιστον τρία έτη µεταξύ
τους, την εξέλιξή τους στη βαθµίδα του Καθηγητή ή του Ανα-
πληρωτή Καθηγητή αντίστοιχα.»

3. Η έναρξη της διαδικασίας εξέλιξης στη βαθµίδα του Επί-
κουρου Καθηγητή, του Αναπληρωτή Καθηγητή ή του Καθηγητή
γίνεται ύστερα από αίτηση του ενδιαφερόµενου µέλους ΕΠ.

Άρθρο 8
Πλήρωση – Προκήρυξη θέσεων µελών ΕΠ των ΤΕΙ

Στο τέλος της παραγράφου 6 του άρθρου 16 του ν. 1404/1983,
όπως τροποποιήθηκε µε το άρθρο 3 του ν. 2916/2001, προστί-
θενται εδάφια ως εξής:

«Η προκήρυξη των ως άνω θέσεων γίνεται εντός ενός (1) ηµε-
ρολογιακού έτους από την ηµεροµηνία που η θέση παρέµεινε
κενή. Εντός ενός (1) ηµερολογιακού έτους από την έγκριση της
σχετικής πίστωσης προκηρύσσονται επίσης οι θέσεις που εγκρί-
νονται στο πλαίσιο του τετραετούς ακαδηµαϊκού-αναπτυξιακού
προγραµµατισµού των ΤΕΙ. Μετά την παρέλευση του έτους, εάν
δεν έχει πραγµατοποιηθεί η προκήρυξη της θέσης, η σχετική πί-
στωση ακυρώνεται αυτοδικαίως. Οι θέσεις αυτές προκηρύσσο-
νται σε Τµήµα και σε βαθµίδα και γνωστικό αντικείµενο που
αποφασίζει το Συµβούλιο του οικείου ΤΕΙ, ύστερα από εισήγηση
του Συµβουλίου του Τµήµατος και γνώµη της ΓΣ του Τοµέα Μα-
θηµάτων.»

Άρθρο 9
∆ιορισµός – Κρίση κωλυόµενων µελών ΕΠ των ΤΕΙ

1. Η περίπτωση ε’ της παραγράφου 2 του άρθρου 16 του ν.
1404/1983, όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«Ο διορισµός, κατόπιν εκλογής ή εξέλιξης, και η µονιµοποί-
ηση µελών ΕΠ γίνονται µε πράξη του Προέδρου του οικείου ΤΕΙ,
η οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και κοι-
νοποιείται στον Υπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων,
µετά από έλεγχο νοµιµότητας από τον Πρόεδρο του ΤΕΙ και έγ-
γραφη παροχή της πίστωσης, κατά τις κείµενες διατάξεις. Κατά
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της πράξης του Προέδρου µπορεί να ασκηθεί προσφυγή ενώ-
πιον του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, από
οποιονδήποτε έχει έννοµο συµφέρον, εντός εξήντα (60) ηµερών
από τη δηµοσίευση της πράξης στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως ή από την κοινοποίησή της ή αφότου έλαβε γνώση αυτής,
για τον έλεγχο της νοµιµότητας της προσβαλλόµενης πράξης.
Ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων µπορεί επί-
σης, αυτεπαγγέλτως, εντός ενός (1) έτους, να ελέγξει τη νοµι-
µότητα της πράξης του Προέδρου. Εάν διαπιστωθεί έλλειψη
νοµιµότητας σε οποιονδήποτε από τους ανωτέρω ελέγχους, ο
Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων ακυρώνει την
πράξη του Προέδρου και αναπέµπει την υπόθεση στο οικείο ΤΕΙ,
προκειµένου να συνεχιστεί η διαδικασία από το σηµείο που πα-
ρουσιάζεται η έλλειψη νοµιµότητας. Κατά τα λοιπά εφαρµόζο-
νται αναλόγως οι διατάξεις της 89650/Β2/13.8.2007 απόφασης
της Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων (ΦΕΚ 1466
Β’).»

2. Για τη µετατροπή των θέσεων µελών ΕΠ που προβλέπεται
στην περίπτωση β’ της παραγράφου 1 του άρθρου 6 του ν.
2916/2001 εκδίδεται διαπιστωτική πράξη του Προέδρου του οι-
κείου ΤΕΙ, η οποία δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της Κυβερνή-
σεως. Αν η κρίση που προβλέπεται στην περίπτωση β’ της
παραγράφου 1 του παραπάνω άρθρου δεν είναι δυνατόν να
πραγµατοποιηθεί λόγω νόµιµου κωλύµατος που προβλέπεται
από τις διατάξεις της κείµενης νοµοθεσίας και που συντρέχει στο
πρόσωπο του ενδιαφεροµένου, η κρίση πραγµατοποιείται µετά
την άρση του κωλύµατος και ανεξαρτήτως της προθεσµίας που
προβλέπεται στο ανωτέρω εδάφιο.

Άρθρο 10
Εκπαιδευτικές άδειες µελών ΕΠ των ΤΕΙ

Το Κεφάλαιο ∆’ του άρθρου 20 του ν. 1404/1983, όπως τρο-
ποποιήθηκε µε την παράγραφο 14 του άρθρου 1 και την περί-
πτωση ε’ του άρθρου 3 του ν. 2621/1998 (ΦΕΚ 136 Α’) και µε το
Κεφάλαιο ∆’ του άρθρου 4 του ν. 2916/2001, αντικαθίσταται ως
εξής:

«∆. Εκπαιδευτικές άδειες
Κατά τη διάρκεια της εκπαιδευτικής τους υπηρεσίας τα µέλη

ΕΠ των ΤΕΙ δικαιούνται να λαµβάνουν εκπαιδευτική άδεια ως
ακολούθως:

1. Κάθε µέλος ΕΠ δικαιούται εκπαιδευτική άδεια µε πλήρεις
αποδοχές µέχρι δώδεκα (12) µήνες µετά τη συµπλήρωση έξι (6)
χρόνων υπηρεσίας ή µέχρι έξι (6) µήνες µετά τη συµπλήρωση
τριών (3) χρόνων υπηρεσίας σε ΤΕΙ. Η εκπαιδευτική άδεια δεν
εγκρίνεται όταν περιορίζεται στο διάστηµα των θερινών ή άλλων
διακοπών, εγκρίνεται όµως όταν διάστηµα διακοπών περιλαµβά-
νεται στο συνολικό πολύ µεγαλύτερης διάρκειας χρόνο της ζη-
τούµενης άδειας ή όταν αναφέρεται σε συγκεκριµένο ερευνητικό
ή άλλο εκπαιδευτικό έργο που γίνεται αποδεδειγµένα σε χρόνο
διακοπών.

2. Σκοπός της εκπαιδευτικής άδειας είναι ο εµπλουτισµός των
γνώσεων του αδειούχου µε τη συµµετοχή του σε ερευνητικό ή
εκπαιδευτικό έργο άλλου Ανώτατου Εκπαιδευτικού Ιδρύµατος
(ΑΕΙ) ή επιστηµονικού φορέα της χώρας ή του εξωτερικού. Για το
διάστηµα παραµονής και εργασίας του σε ΑΕΙ ή επιστηµονικό
φορέα του εξωτερικού και κατά ανώτατο όριο για οκτώ (8) µήνες
καταβάλλονται διπλές αποδοχές και εφόσον δεν µισθοδοτείται
από το ΑΕΙ ή το ίδρυµα του εξωτερικού.

3. Η εκπαιδευτική άδεια χορηγείται, εφόσον: α) το ενδιαφερό-
µενο µέλος ΕΠ έχει συµπληρώσει τουλάχιστον τρία έτη υπηρε-
σίας σε ΤΕΙ, από τα οποία τουλάχιστον δύο έτη στο ΤΕΙ που
υπηρετεί κατά την υποβολή της σχετικής αίτησης, και β) δεν πα-
ρακωλύεται η εκπαιδευτική διαδικασία του Τµήµατος κατά τη
διάρκεια της απουσίας του αδειούχου, λαµβανοµένου υπόψη και
του τετραετούς ακαδηµαϊκού-αναπτυξιακού προγραµµατισµού
του ιδρύµατος. Ο συνολικός αριθµός των µελών ΕΠ του Τµήµα-
τος, τα οποία σε συγκεκριµένη χρονική στιγµή απουσιάζουν µε
άδεια της οποίας η διάρκεια είναι µεγαλύτερη του ενός µήνα,
δεν µπορεί να υπερβαίνει το 1/7 του συνολικού αριθµού των
µελών ΕΠ του Τµήµατος.

4. Η εκπαιδευτική άδεια χορηγείται, ύστερα από αίτηση του εν-
διαφερόµενου µέλους ΕΠ, µε απόφαση του Προέδρου του οικείου
ΤΕΙ µετά από εισήγηση του Συµβουλίου του ΤΕΙ και γνώµη του Τµή-
µατος στο οποίο ανήκει το µέλος αυτό. Το αργότερο δύο µήνες
µετά τη λήξη της εκπαιδευτικής άδειάς του, το µέλος ΕΠ υποβάλ-
λει έκθεση για τις δραστηριότητες και τα αποτελέσµατα της εκπαι-
δευτικής άδειας στη ΓΣ του οικείου Τµήµατος, η οποία προβαίνει
στην αξιολόγησή της. Οι αποφάσεις για τη χορήγηση της εκπαι-
δευτικής άδειας και για την αξιολόγηση της έκθεσης κοινοποιού-
νται στην αρµόδια ∆ιεύθυνση του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων. Ειδικότερα θέµατα σχετικά µε τη χορήγηση εκπαι-
δευτικών αδειών και τις υποχρεώσεις των αδειούχων καθορίζονται
σύµφωνα µε τον εσωτερικό κανονισµό του οικείου ΤΕΙ.»

Άρθρο 11
Παραρτήµατα ΤΕΙ

1. Η περίπτωση α’ της παραγράφου 6 του άρθρου 26 του ν.
3549/2007, που αφορά στην πρόσληψη ερευνητών ως επισκε-
πτών καθηγητών στα Πανεπιστήµια, εφαρµόζεται αναλόγως και
στα ΤΕΙ.

2. Η παράγραφος 6 του άρθρου 5 του ν. 1404/1983, όπως συ-
µπληρώθηκε µε την παράγραφο 8 του άρθρου 25 του ν.
1824/1988 (ΦΕΚ 296 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«6. Παράρτηµα ΤΕΙ είναι η εκπαιδευτική µονάδα που:
α) έχει έδρα σε απόσταση µεγαλύτερη από τριάντα (30) χιλιό-

µετρα από την έδρα του ΤΕΙ και
β) περιλαµβάνει το πολύ δύο (2) Σχολές ή µέχρι τέσσερα (4)

ανεξάρτητα Τµήµατα.
Για την αποτελεσµατικότερη λειτουργία του Παραρτήµατος

είναι δυνατή η εκχώρηση αυξηµένων αρµοδιοτήτων στον ∆ιευ-
θυντή του ή στον Προϊστάµενο του Τµήµατος, όταν το Παράρ-
τηµα περιλαµβάνει ένα Τµήµα, µε ανάλογες ρυθµίσεις στον
εσωτερικό κανονισµό του ΤΕΙ.»

Άρθρο 12
Σύσταση νέων θέσεων ΕΠ και Ειδικού Τεχνικού

Προσωπικού (ΕΤΠ) σε ΤΕΙ/ΑΣΠΑΙΤΕ

1. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων συνιστώνται οι
αναγκαίες οργανικές θέσεις για το διορισµό µελών Εκπαιδευτι-
κού Προσωπικού (ΕΠ) και Ειδικού Τεχνικού Προσωπικού (ΕΤΠ)
στο πλαίσιο του τετραετούς ακαδηµαϊκού-αναπτυξιακού προ-
γραµµατισµού, όπως προβλέπεται στο ν. 3549/2007.

2. Οι συνιστώµενες θέσεις κατανέµονται στα ΤΕΙ και την
ΑΣΠΑΙΤΕ µε απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων µε βάση τη δυναµικότητα και τις πραγµατικές ανά-
γκες κάθε ιδρύµατος, λαµβανοµένου υπόψη του τετραετούς
ακαδηµαϊκού-αναπτυξιακού προγραµµατισµού του.

Άρθρο 13
∆ιάρκεια εξαµήνων ΤΕΙ

1. Από το επόµενο ακαδηµαϊκό έτος από την έναρξη ισχύος
του παρόντος νόµου, κάθε εξάµηνο διαρκεί για τα ΤΕΙ τουλάχι-
στον δεκατρείς (13) πλήρεις εβδοµάδες διδασκαλίας που καλύ-
πτουν έναν ελάχιστο αριθµό πιστωτικών µονάδων. Κατά τα λοιπά
ισχύουν οι διατάξεις της παραγράφου 1 του άρθρου 16 του ν.
3549/2007.

2. Η παράγραφος 2 του άρθρου 16 του ν. 3549/2007 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«2. Από το επόµενο ακαδηµαϊκό έτος από την έναρξη ισχύος
του παρόντος νόµου και µε την επιφύλαξη των διατάξεων της πε-
ρίπτωσης α’ της παραγράφου 3 του άρθρου 27 του ν. 1404/1983,
στα ΑΕΙ κάθε µάθηµα εξετάζεται στο τέλος του εξαµήνου στο
οποίο διδάχθηκε και επιπλέον στην εξεταστική περίοδο του Σε-
πτεµβρίου.»
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Άρθρο 14
Εκλογή Αναπληρωτή Προϊσταµένου Τµήµατος ΤΕΙ

1. Ο Αναπληρωτής Προϊστάµενος Τµήµατος αναδεικνύεται
ταυτόχρονα και µε την ίδια διαδικασία που προβλέπει η παρά-
γραφος 1 του άρθρου 12 του ν. 1404/1983 για τον Προϊστάµενο
του Τµήµατος.

2. Οι Αναπληρωτές Προϊστάµενοι Τµηµάτων ΤΕΙ, που έχουν
οριστεί σύµφωνα µε την παράγραφο 4 του άρθρου 9 του ν.
1404/1983, εξακολουθούν να ασκούν τα καθήκοντά τους µέχρι
την πραγµατοποίηση των πρώτων, από την έναρξη ισχύος του
παρόντος νόµου, εκλογών για την ανάδειξη του Προϊσταµένου
του Τµήµατος και του αναπληρωτή του.

Άρθρο 15
Επιστηµονικοί, Εργαστηριακοί Συνεργάτες και
Εκπαιδευτικοί Ειδικών Μαθηµάτων (ΕΕΜ) ΤΕΙ

Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 19 του ν.
1404/1983, όπως τροποποιήθηκε µε το Κεφάλαιο Γ’ του άρθρου
4 του ν. 2916/2001 και συµπληρώθηκε µε την παράγραφο 2 του
άρθρου 7 του ν. 3194/2003 (ΦΕΚ 267 Α’), αντικαθίσταται ως εξής:

«Με τους όρους του παρόντος άρθρου, που διέπουν την πρό-
σληψη και την ανάθεση διδακτικού έργου σε Επιστηµονικούς ή
Εργαστηριακούς Συνεργάτες ή Εκπαιδευτικούς Ειδικών Μαθη-
µάτων (ΕΕΜ) ΤΕΙ, µπορεί να ανατεθεί διδακτικό έργο µόνο για
εξειδικευµένα µαθήµατα µέχρι τεσσάρων εβδοµαδιαίων ωρών
ως υπερωριακή απασχόληση σε µόνιµους ή συµβασιούχους
υπαλλήλους του ∆ηµοσίου ή του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
ύστερα από άδεια της υπηρεσίας τους, καθώς και σε συνταξι-
ούχους του ∆ηµοσίου ή του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, µη θι-
γοµένων των πολυτέκνων εκπαιδευτικών στους οποίους
εφαρµόζονται οι περιορισµοί που θέτει το άρθρο 1 του ν.
1256/1982 και το άρθρο 21 παράγραφος 3 του ν. 1400/ 1983. »

Άρθρο 16
Εργαστηριακό ∆ιδακτικό Προσωπικό (ΕΡ∆ΙΠ) και

Εργαστηριακοί Συνεργάτες
Τµηµάτων Τεχνολογίας Τροφίµων ΤΕΙ

1. Στα Τµήµατα Τεχνολογίας Τροφίµων ΤΕΙ και στις ειδικότητες
«Ειδικός Οινογνωσίας-Γευσιγνωσίας», «Γευσιγνωσία Τροφίµων»
και «Οργανοληπτικός Έλεγχος» προσ- λαµβάνεται Εργαστηριακό
∆ιδακτικό Προσωπικό (ΕΡ∆ΙΠ), τα µέλη του οποίου επιτε-
λούν εφαρµοσµένο εργαστηριακό διδακτικό έργο, που συνίστα-
ται στη διεξαγωγή εργαστηριακών και πρακτικών ασκήσεων στο
πεδίο εφαρµογής του γνωστικού αντικειµένου του Τµήµατος.

2. Οι θέσεις ΕΡ∆ΙΠ κλιµακώνονται στις βαθµίδες Α’, Β’ και Γ’ µε
κατώτερη βαθµίδα τη Γ’, ανάλογα µε τα προσόντα, που καθορί-
ζονται ως ακολούθως:

α) Βαθµίδα Γ’
αα) Οκταετής, στο αντικείµενο της θέσης, επαγγελµατική δρα-

στηριότητα.
ββ) ∆ιετής τουλάχιστον διδακτική εµπειρία.
β) Βαθµίδα Β’
αα) ∆εκαετής, στο αντικείµενο της θέσης, επαγγελµατική δρα-

στηριότητα.
ββ) Τετραετής τουλάχιστον διδακτική εµπειρία.
γ) Βαθµίδα Α’
αα) ∆ωδεκαετής, στο αντικείµενο της θέσης, επαγγελµατική

δραστηριότητα.
ββ) Επταετής τουλάχιστον διδακτική εµπειρία.
γγ) ∆ηµοσιεύµατα περιεχοµένου συναφούς µε το γνωστικό

αντικείµενο της θέσης.
3. Εκτός των άλλων προσόντων, για την εκλογή συνεκτιµώνται

τίτλοι ή πιστοποιητικά σπουδών, εφόσον σχετίζονται µε το γνω-
στικό αντικείµενο της θέσης. Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται ανα-
λόγως οι διατάξεις των περιπτώσεων δ’ και ε’ της παραγράφου
31 του άρθρου 3 του ν. 3027/2002 (ΦΕΚ 152 Α’) και των άρθρων

2, 3 και 4 του π.δ. 35/2003 (ΦΕΚ 36 Α’).
4. Για την κάλυψη διδακτικών ή άλλων αναγκών των ΤΕΙ στις ει-

δικότητες της παραγράφου 1 του άρθρου αυτού µπορεί να προ-
σλαµβάνεται σε θέση Εργαστηριακού Συνεργάτη προσωπικό που
έχει τα προσόντα µελών ΕΡ∆ΙΠ Β’ και Γ’ βαθµίδας. Οι διατάξεις
των παραγράφων 1, 2, 4, 5, 6 και 9 του άρθρου 19 του ν.
1404/1983, όπως έχουν τροποποιηθεί και ισχύουν, εφαρµόζονται
αναλόγως και για το προσωπικό της κατηγορίας αυτής και ειδι-
κότερα η µεν παράγραφος 1 για όσους διαθέτουν τα προσόντα
των τακτικών µελών ΕΡ∆ΙΠ Β’ και Γ’ βαθµίδας, η δε παράγραφος
2 για όσους έχουν τουλάχιστον ένα από τα προσόντα αυτά ή
τριετή τουλάχιστον επαγγελµατική δραστηριότητα.

Άρθρο 17
Συγχώνευση, µετονοµασία και άλλες µεταβολές

των Τµηµάτων ΤΕΙ

1. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 4 του ν.
1404/1983, όπως αντικαταστάθηκε µε την παράγραφο 1 του άρ-
θρου 3 του ν. 3027/2002 και συµπληρώθηκε µε την παράγραφο
4 του άρθρου 9 του ν. 3549/ 2007, αντικαθίσταται ως εξής:

«Με προεδρικό διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση των
Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Οικονοµίας
και Οικονοµικών και, όταν πρόκειται για σύσταση ή κατάργηση
θέσεων, και του Υπουργού Εσωτερικών, ύστερα από γνώµη του
Συµβουλίου Ανώτατης Τεχνολογικής Εκπαίδευσης (ΣΑΤΕ) και,
εκτός των περιπτώσεων ίδρυσης ΤΕΙ, και της Συνέλευσης του οι-
κείου ΤΕΙ, µπορεί να ιδρύονται, να καταργούνται ή να κατατέ-
µνονται ΤΕΙ, Παραρτήµατα, Σχολές ή Τµήµατα ή να
συγχωνεύονται ή να µετονοµάζονται ΤΕΙ.»

2. Οι παράγραφοι 3 και 4 του άρθρου 4 του ν. 1404/1983 ανα-
ριθµούνται σε 5 και 6 αντίστοιχα και προστίθενται παράγραφοι 3
και 4 που έχουν ως εξής:

«3. Με απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, που εκδίδεται ύστερα από γνώµη του ΣΑΤΕ και από-
φαση της Συνέλευσης του ΤΕΙ, µετά από εισήγηση των
Συµβουλίων των οικείων Τµηµάτων, µπορεί να αλλάζουν γνω-
στικό αντικείµενο, να µετονοµάζονται ή να συγχωνεύονται Πα-
ραρτήµατα, Σχολές ή Τµήµατα του ΤΕΙ. Με την ίδια απόφαση
µπορεί να καθορίζονται και οι προβλεπόµενες κατευθύνσεις των
συγχωνευόµενων Τµηµάτων, καθώς και κάθε άλλη λεπτοµέρεια
που είναι αναγκαία για την εφαρµογή της διάταξης αυτής.

4. Με τη ίδια διαδικασία µπορεί Τµήµατα των ΤΕΙ, στα οποία ο
αριθµός των κατ’ έτος εγγεγραµµένων σπουδαστών είναι µικρό-
τερος του 10% του αριθµού των εισακτέων στο Τµήµα για πέντε
(5) συνεχόµενα ακαδηµαϊκά έτη, να αλλάζουν γνωστικό αντικεί-
µενο, να µετονοµάζονται ή να συγχωνεύονται υποχρεωτικά µε
άλλο Τµήµα συναφούς γνωστικού αντικειµένου που λειτουργεί
στο ίδιο ΤΕΙ. Σε περίπτωση που δεν τηρηθεί για οποιονδήποτε
λόγο η διαδικασία αυτή, µπορεί µε απόφαση του Υπουργού Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων, που εκδίδεται ύστερα από
γνώµη του ΣΑΤΕ, να διακόπτεται υποχρεωτικά η λειτουργία και
να αναστέλλεται η εισαγωγή και εγγραφή νέων σπουδαστών στα
Τµήµατα αυτά. Στην περίπτωση αυτή, µε την ίδια υπουργική από-
φαση ρυθµίζονται τα θέµατα των σπουδών, των εγγεγραµµένων
σπουδαστών, του εκπαιδευτικού και διοικητικού προσωπικού και
του ΕΤΠ των οικείων Τµηµάτων και κάθε άλλη λεπτοµέρεια που
είναι αναγκαία για την εφαρµογή της διάταξης αυτής.»

3. Στην παράγραφο 3 του άρθρου 5 του ν. 1404/1983, που προ-
στέθηκε µε την παράγραφο 10 του άρθρου 7 του ν. 3194/2003,
προστίθεται περίπτωση ε’ ως εξής:

«ε) Ειδικά σε περίπτωση που σε ένα ΤΕΙ µία Σχολή παραµείνει
µε ένα Τµήµα µετά τη διαδικασία συγχώνευσης που προβλέπεται
στην παράγραφο 3 του άρθρου 4 του ν. 1404/1983, όπως τρο-
ποποιήθηκε και ισχύει, το εναποµείναν Τµήµα συνεχίζει κανονικά
τη λειτουργία του µε την ονοµασία «Σχολή». Ο Προϊστάµενος του
Τµήµατος ονοµάζεται «∆ιευθυντής» και συµµετέχει στο Συµβού-
λιο του ΤΕΙ µε τις αρµοδιότητες του ∆ιευθυντή Σχολής. Εκτός
από τον Προϊστάµενο του Τµήµατος δεν εκλέγεται άλλος ∆ιευ-
θυντής Σχολής.»
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Άρθρο 18
Επαγγελµατική κατοχύρωση

αποφοίτων ΤΕΙ

1. Από την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού, τα σχετικά µε την
επαγγελµατική κατοχύρωση των πτυχιούχων νεοϊδρυόµενων
Τµηµάτων ΤΕΙ καθορίζονται µε τα διατάγµατα ίδρυσής τους. Στο
πλαίσιο των διαταγµάτων του προηγούµενου εδαφίου, οι κατ’
ιδίαν όροι και προϋποθέσεις ασκήσεως των επαγγελµατικών δι-
καιωµάτων που αναγνωρίζονται µε τα διατάγµατα αυτά εξειδι-
κεύονται εκάστοτε µε αποφάσεις των καθ’ ύλην αρµόδιων
Υπουργών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 2 του ν.
3549/2007.

2. Με διάταγµα, που εκδίδεται µε πρόταση του Υπουργού Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων, ύστερα από γνώµη του ΣΑΤΕ
και του ΣΑΠΕ, µπορεί να καθορίζονται επίσης και τα σχετικά µε
την επαγγελµατική κατοχύρωση των πτυχιούχων ήδη υφιστάµε-
νων Τµηµάτων ΤΕΙ, στους οποίους δεν έχουν αναγνωριστεί
ακόµη µέχρι την έναρξη ισχύος του νόµου αυτού επαγγελµατικά
δικαιώµατα µε διατάγµατα, που προβλέπονται στην περίπτωση γ’
της παραγράφου 2 του άρθρου 25 του ν. 1404/1983, καθώς και
οι όροι και προϋποθέσεις ασκήσεως των δικαιωµάτων αυτών µε
αποφάσεις των καθ’ ύλην αρµόδιων Υπουργών, σύµφωνα µε τις
διατάξεις του άρθρου 2 του ν. 3549/2007.

Για τα εκκρεµή σχέδια προεδρικών διαταγµάτων της περίπτω-
σης γ’ της παραγράφου 2 του άρθρου 25 του ν. 1404/1983 τα
οποία έχουν υποβληθεί προς συνυπογραφή στα συναρµόδια
Υπουργεία, ισχύουν οι διατάξεις της περίπτωσης γ’της παρα-
γράφου 2 του άρθρου 25 του ν. 1404/1983.

3. Στο τέλος του στοιχείου viii της περίπτωσης β’ της παρα-
γράφου 1 του άρθρου 48 του ν. 1404/1983 προστίθεται εδάφιο
ως εξής:

«Ειδικότερα για την επαγγελµατική κατοχύρωση των αποφοί-
των Πανεπιστηµίων απαιτείται η γνώµη του ΣΑΠΕ και του ΣΑΤΕ.»

Άρθρο 19
Συνεργασία µεταξύ ΤΕΙ και Πανεπιστηµίων

1. Τµήµατα των ΤΕΙ µπορούν να συνεργάζονται µε αντίστοιχα
και οµοειδή Τµήµατα Πανεπιστηµίων, που έχουν την έδρα τους
στην ίδια περιφέρεια, εφόσον έχουν αµφότερα αξιολογηθεί, για
την από κοινού διοργάνωση και διεξαγωγή µαθηµάτων ή άλλων
συστατικών στοιχείων του προγράµµατος προπτυχιακών σπου-
δών, και ιδίως για την παρακολούθηση παραδόσεων, σεµιναρίων,
φροντιστηριακών ασκήσεων ή εργαστηρίων, την πρακτική
άσκηση, την εκπόνηση διπλωµατικών ή πτυχιακών εργασιών και
τη διενέργεια των εξετάσεων, µε την ισότιµη συµµετοχή φοιτη-
τών και σπουδαστών.

2. Για τη συνεργασία συνάπτεται προγραµµατική σύµβαση,
που εγκρίνεται από το Συµβούλιο του ΤΕΙ και τη Σύγκλητο του
Πανεπιστηµίου, µετά από πρόταση των οικείων Γενικών Συνε-
λεύσεων των συνεργαζόµενων Τµηµάτων, και η οποία κοινοποι-
είται στο Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων. Με
την προγραµµατική σύµβαση ρυθµίζονται τα θέµατα που είναι
απαραίτητα για την πραγµατοποίηση της συνεργασίας σε επί-
πεδο προπτυχιακών σπουδών, και ιδίως η διάρκεια και το αντι-
κείµενο της συνεργασίας, η αµοιβαία ακαδηµαϊκή και διοικητική
υποστήριξη, η αµοιβαία αναγνώριση της βαθµολογίας των µα-
θηµάτων, στα οποία συµµετέχουν επιτυχώς οι φοιτητές και σπου-
δαστές, η µνεία της συνεργασίας µεταξύ των οικείων Τµηµάτων
στους τίτλους σπουδών που χορηγεί καθένα από αυτά.

Άρθρο 20
Καθηγητές Εφαρµογών

1. Το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης β’ της παραγράφου 3 του
άρθρου 15 του ν. 1404/1983 αντικαθίσταται ως εξής:

«Προϋπόθεση για εκλογή σε θέση µέλους ΕΠ είναι η κατοχή δι-
δακτορικού διπλώµατος.»

2. Οι περιπτώσεις Αα και Αβ της παραγράφου 4 του άρθρου 15
του ν. 1404/1983 αντικαθίστανται ως εξής:

«Α. Καθηγητή Εφαρµογών ΤΕΙ
α) Τρία (3) τουλάχιστον έτη επαγγελµατικής δραστηριότητας

αντίστοιχης του επιπέδου σπουδών σε αντικείµενο σχετικό µε το
γνωστικό αντικείµενο της θέσης που προκηρύσσεται ή ισόχρονης
εργασίας σε αναγνωρισµένα ερευνητικά κέντρα ή συµµετοχής
µε αµοιβή σε οργανωµένα ερευνητικά προγράµµατα ή συνδυα-
σµός των ανωτέρω δραστηριοτήτων, αντίστοιχων σε κάθε περί-
πτωση, µε το γνωστικό αντικείµενο της θέσης που
προκηρύσσεται. Η ανωτέρω επαγγελµατική δραστηριότητα µπο-
ρεί να περιλαµβάνει µέχρι ένα χρόνο διδακτικό έργο σε Πανεπι-
στήµια ή ΤΕΙ ή οµοταγή Ιδρύµατα του εξωτερικού.

β) Συναφή προς το αντικείµενο της θέσης που προκηρύσσεται
επιστηµονική δραστηριότητα που τεκµαίρεται από ικανότητα
εφαρµογής επιστηµονικών γνώσεων και τεχνολογικών µεθόδων
ή εκτέλεση τµήµατος ή ολοκληρωµένων ερευνητικών έργων, η
οποία αποδεικνύεται από πρωτότυπες δηµοσιεύσεις σε επιστη-
µονικά περιοδικά αναγνωρισµένου κύρους.»

3. Οι διατάξεις των ως άνω παραγράφων ισχύουν για την
εκλογή σε θέσεις Καθηγητών Εφαρµογών που προκηρύσσονται
από 1.1.2014 και στο εξής.

Άρθρο 21
Καθηγητές Εφαρµογών

στο Κέντρο Ξένων Γλωσσών και Φυσικής Αγωγής
(Κ.Ξ.Γ.Φ.Α.)

1. Οι Καθηγητές Εφαρµογών προσωποπαγών θέσεων που
εντάχθηκαν σε θέσεις Καθηγητή Εφαρµογών, σύµφωνα µε τις
διατάξεις της παραγράφου 11 του άρθρου 1 του ν. 2621/1998
και τοποθετήθηκαν στο Κέντρο Ξένων Γλωσσών και Φυσικής
Αγωγής (ΚΞΓΦΑ), σύµφωνα µε την περίπτωση αα’ στοιχείο στ’
της παραγράφου 1 του άρθρου 6 του ν. 2916/2001, εφόσον κα-
λύπτουν ειδικότητες ή γνωστικά αντικείµενα που ανήκουν σε Τµή-
µατα και πληρούν τις προϋποθέσεις επιλογής σε θέσεις ΕΠ
βαθµίδας Καθηγητή Εφαρµογών ή Επίκουρου Καθηγητή, εκτός
της επαγγελµατικής δραστηριότητας, σύµφωνα µε το άρθρο 15
του ν. 1404/1983, όπως ισχύει, έχουν το δικαίωµα να ζητήσουν
µέχρι δύο φορές την ένταξή τους σε κενές οργανικές θέσεις ΕΠ
µετά από κρίση από το Εκλεκτορικό Σώµα του Τµήµατος, σύµ-
φωνα µε τις διαδικασίες που προβλέπονται στο άρθρο 16 του ν.
1404/ 1983, όπως ισχύει. Η σχετική αίτηση περιλαµβάνει µία προ-
τίµηση Τµήµατος και υποβάλλεται στις Γραµµατείες των Τµηµά-
των του ίδιου ΤΕΙ, που από πλευράς ειδικότητας ή γνωστικού
αντικειµένου έχουν συνάφεια µε τα επιστηµονικά προσόντα του
ενδιαφεροµένου. Οι διατάξεις του στοιχείου ε’ της παραγράφου
2 του άρθρου 16 εφαρµόζονται αναλόγως στην περίπτωση αυτή.

2. Καθηγητές Εφαρµογών προσωποπαγών θέσεων που εντά-
χθηκαν σε θέσεις Καθηγητή Εφαρµογών, σύµφωνα µε τις διατά-
ξεις της παραγράφου 11 του άρθρου 1 του ν. 2621/1998 και
τοποθετήθηκαν στο ΚΞΓΦΑ, σύµφωνα µε την υποπερίπτωση αα’
της περίπτωσης στ’ της παραγράφου 1 του άρθρου 6 του ν.
2916/2001, εφόσον είχαν τον τίτλο του Επίκουρου Καθηγητή και
τις αντίστοιχες αποδοχές της βαθµίδας αυτής πριν τη δηµοσί-
ευση του ν. 2621/1998 και διδάσκουν υποχρεωτικά ή κατ’ επιλο-
γήν υποχρεωτικά µαθήµατα που περιέχονται στα τρέχοντα
προγράµµατα σπουδών των Τµηµάτων ΤΕΙ, µπορούν µε αίτησή
τους, που υποβάλλεται εντός µηνός από τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος νόµου, προς το Συµβούλιο του οικείου ΤΕΙ να ζητήσουν
τη µετατροπή της θέσης τους άνευ άλλης διαδικασίας σε προ-
σωποπαγή θέση Επίκουρου Καθηγητή ΕΠ που θα ανήκει στο
ΚΞΓΦΑ. Η απόφαση του Συµβουλίου ΤΕΙ διαβιβάζεται στον Πρό-
εδρο του ΤΕΙ, που εκδίδει διαπιστωτική πράξη που δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Τα µέλη ΕΠ που κατέχουν
τις νέες αυτές προσωποπαγείς θέσεις εξακολουθούν να µετέ-
χουν στα όργανα διοίκησης των ΚΞΓΦΑ και στο εκλεκτορικό
σώµα εκλογής ∆ιεύθυνσης ΚΞΓΦΑ. Μέχρι την 31η ∆εκεµβρίου
2014 για την κατηγορία αυτή των εκπαιδευτικών εφαρµόζονται
όσα ισχύουν για τους λοιπούς Επίκουρους Καθηγητές των ΤΕΙ
µε προσωποπαγή θέση.
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Άρθρο 22
Θέµατα Συµπράξεων ∆ηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα

Στο ν. 1404/1983 προστίθεται άρθρο 28Α, το οποίο έχει ως
εξής:

«Άρθρο 28Α
Θέµατα Συµπράξεων ∆ηµόσιου και Ιδιωτικού Τοµέα

1. Στις περιπτώσεις υπαγωγής του έργου της υλοποίησης ανέ-
γερσης και λειτουργίας κτιριακών έργων και υποδοµών, µονά-
δων των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων (ΤΕΙ) στις
διατάξεις του ν. 3389/2005 (ΦΕΚ 232 Α’), η ανώνυµη εταιρία Ορ-
γανισµός Σχολικών Κτιρίων (ΟΣΚ ΑΕ) ή ο εκάστοτε αρµόδιος ∆η-
µόσιος Φορέας ασκούν στην Επικράτεια τις αρµοδιότητες της
µελέτης, κατασκευής, χρηµατοδότησης, πάσης φύσεως συντή-
ρησης, τεχνικής και κάθε άλλης διαχείρισης και διάθεσης των
ανεγερθέντων κτιρίων, φύλαξης, ασφάλισης και λειτουργίας των
εν λόγω κτιριακών µονάδων, τις οποίες δύναται να αναθέτουν πε-
ραιτέρω στην Εταιρεία Ειδικού Σκοπού που προβλέπεται από το
άρθρο 1 του παραπάνω νόµου.

2. Στις περιπτώσεις υπαγωγής του έργου της υλοποίησης κτι-
ριακών µονάδων των ΤΕΙ στις άνω διατάξεις του ν. 3389/2005,
και καθ’ όλη τη διάρκεια ισχύος των συµβάσεων σύµπραξης και
των παρεπόµενων αυτών συµφώνων, αναστέλλεται η εφαρµογή
κάθε διάταξης νόµου, µε την οποία παραχωρούνται σε άλλα πρό-
σωπα ή φορείς, πλην της ΟΣΚ ΑΕ ή του εκάστοτε αρµόδιου ∆η-
µόσιου Φορέα, αρµοδιότητες που παρέχουν στα πρόσωπα αυτά
τη δυνατότητα να παρεµβαίνουν στην υλοποίηση του έργου ή να
τροποποιούν τη σκοπούµενη λειτουργία και χρήση του, όπως
αυτές προβλέπονται στις συµβάσεις σύµπραξης και τα παρεπό-
µενα αυτών σύµφωνα. Τα κτηριολογικά προγράµµατα και κτη-
ριοδοµικά πρότυπα των υπό ανέγερση µονάδων της
παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου εγκρίνονται από το Υπουρ-
γείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων σύµφωνα µε τις υπο-
βαλλόµενες κάθε φορά προτάσεις της ΟΣΚ ΑΕ. Επίσης το
πολεοδοµικό γραφείο της ΟΣΚ ΑΕ έχει αποκλειστικό δικαίωµα
έκδοσης της κατά νόµο απαραίτητης οικοδοµικής άδειας για τις
ως άνω περιπτώσεις.

3. Κατά το χρόνο ισχύος των συµβάσεων σύµπραξης και των,
τυχόν, παρεπόµενων συµφώνων του ν. 3389/2005, δεν θίγονται οι
αρµοδιότητες σχετικά µε τη στήριξη της εκπαιδευτικής και διοι-
κητικής λειτουργίας των κτιριακών αυτών µονάδων που προβλέ-
πονται στις κείµενες διατάξεις, καθώς και η τυχόν, προβλεπόµενη
σε αυτές παροχή λοιπών υπηρεσιών, οι οποίες δεν περιλαµβά-
νονται στις παραπάνω συµβάσεις σύµπραξης και στα παρεπό-
µενα σύµφωνα.

4. Στις παραπάνω περιπτώσεις, η κυριότητα των ακινήτων δεν
δύναται να µεταβληθεί για όσο χρόνο ισχύει η οικεία σύµβαση
σύµπραξης και τα παρεπόµενα αυτής σύµφωνα. Για την υπα-
γωγή ενός τέτοιου έργου στις διατάξεις του ν. 3389/2005 µε
φορέα υλοποίησης την ΟΣΚ ΑΕ, απαιτείται η υποβολή του σχε-
τικού αιτήµατος προς τη ∆ιυπουργική Επιτροπή Συµπράξεων ∆η-
µοσίου και Ιδιωτικού Τοµέα να συνοδεύεται από απόφαση του
Συµβουλίου του ΤΕΙ περί ανάθεσης της αρµοδιότητας στην ΟΣΚ
ΑΕ, καθώς επίσης υποχρεωτικώς αναφέρεται το ακίνητο επί του
οποίου θα ανεγερθούν οι κτιριακές υποδοµές. Η ΟΣΚ ΑΕ προ-
γραµµατίζει, κατανέµει και οµαδοποιεί τις υποβληθείσες αιτήσεις
των ΤΕΙ και καθορίζει την προτεραιότητα υλοποίησης αυτών.

5. Η ισχύς κάθε άλλης διάταξης νόµου προβλέπουσα αντίθετα
των ανωτέρω δεν εφαρµόζεται από της δηµοσιεύσεως του πα-
ρόντος καθ’ όλη τη διάρκεια της περιόδου ισχύος των συµβά-
σεων σύµπραξης και των παρεπόµενων αυτών συµφώνων.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΘΕΜΑΤΑ Ι∆ΡΥΜΑΤΩΝ ΑΝΩΤΑΤΗΣ ΕΚΠΑΙ∆ΕΥΣΗΣ

Άρθρο 23
Προγραµµατισµός θέσεων Ειδικού και

Εργαστηριακού ∆ιδακτικού Προσωπικού (ΕΕ∆ΙΠ),
Ειδικού Τεχνικού Εργαστηριακού

Προσωπικού (ΕΤΕΠ) και ΕΤΠ

Θέσεις Ειδικού και Εργαστηριακού ∆ιδακτικού Προσωπικού
(ΕΕ∆ΙΠ) και Ειδικού Τεχνικού Εργαστηριακού Προσωπικού
(ΕΤΕΠ) των Πανεπιστηµίων, καθώς και Ειδικού Τεχνικού Προσω-
πικού (ΕΤΠ) των ΤΕΙ, που κενώνονται για οποιαδήποτε αιτία, επα-
ναπροκηρύσσονται τηρουµένης της διαδικασίας που
προβλέπεται από τις κείµενες διατάξεις, εφόσον η πρόταση για
την προκήρυξη ή πλήρωση των θέσεων υποβάλλεται µέσα σε
αποκλειστική προθεσµία ενός (1) έτους από την ηµεροµηνία που
η θέση παρέµεινε κενή.

Άρθρο 24
Λήψη αποφάσεων Συγκλήτου Πανεπιστηµίου

και Συνέλευσης ΤΕΙ

Αν για οποιονδήποτε λόγο δεν καθίσταται δυνατή η πραγµα-
τοποίηση συνεδρίασης ή η λήψη απόφασης Συγκλήτου Πανεπι-
στηµίου ή Συνέλευσης ΤΕΙ επί δύο διαδοχικές φορές για τα ίδια
θέµατα της ηµερήσιας διάταξης, οι αποφάσεις για τα θέµατα
αυτά λαµβάνονται από το Πρυτανικό Συµβούλιο του Πανεπιστη-
µίου ή το Συµβούλιο του ΤΕΙ. Η αδυναµία συνεδρίασης ή λήψης
απόφασης διαπιστώνεται µε αιτιολογηµένη απόφαση του οικείου
Πρύτανη ή Προέδρου, ο οποίος συγκαλεί άµεσα το Πρυτανικό
Συµβούλιο Πανεπιστηµίου ή το Συµβούλιο ΤΕΙ για τη λήψη από-
φασης επί των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης της µη δυνά-
µενης να πραγµατοποιηθεί συνεδρίασης της Συγκλήτου ή
Συνέλευσης αντίστοιχα.

Άρθρο 25
Κατατακτήριες εξετάσεις

Τα δύο τελευταία εδάφια της παραγράφου 3 του άρθρου 15
του ν. 3404/2005, που προστέθηκαν µε την παράγραφο 1 του άρ-
θρου 26 του ν. 3467/2006 (ΦΕΚ 128 Α’), αντικαθίστανται ως εξής:

«Επιτρέπεται η πλήρωση των κενών θέσεων της κατηγορίας
υποψήφιων για κατάταξη πτυχιούχων ΤΕΙ, που τυχόν προκύπτουν
µετά από διενέργεια ενιαίων κατατακτήριων εξετάσεων, από επι-
τυχόντες της κατηγορίας πτυχιούχων Πανεπιστηµίου. Επίσης επι-
τρέπεται η πλήρωση των κενών θέσεων της κατηγορίας
υποψήφιων για κατάταξη πτυχιούχων Πανεπιστηµίων, που τυχόν
προκύπτουν µετά από διενέργεια ενιαίων κατατακτήριων εξετά-
σεων, από επιτυχόντες της κατηγορίας πτυχιούχων ΤΕΙ. Αν υπάρ-
χουν περισσότεροι επιτυχόντες από την αυτή κατηγορία µε την
ίδια συνολική βαθµολογία, για την πλήρωση των κενών θέσεων
και για την αποφυγή της υπέρβασης του ποσοστού των κατατά-
ξεων, λαµβάνονται υπόψη τα κριτήρια της παραγράφου 4 του
άρθρου 15 του νόµου αυτού.»

Άρθρο 26
Απολύσεις λόγω συµπληρώσεως ορίου ηλικίας

και τριακονταπενταετούς υπηρεσίας

Απολύσεις λόγω συµπληρώσεως ορίου ηλικίας και τριακοντα-
πενταετούς υπηρεσίας κατά το άρθρο 155 του Κώδικα Κατά-
στασης ∆ηµοσίων Πολιτικών Υπαλλήλων και Υπαλλήλων
Ν.Π.∆.∆., που κυρώθηκε µε το άρθρο πρώτο του ν. 3528/2007
(ΦΕΚ 26 Α’), για τους βοηθούς, επιστηµονικούς συνεργάτες, επι-
µελητές, τα µέλη ΕΤΕΠ και ΕΕ∆ΙΠ των Πανεπιστηµίων και τα µέλη
ΕΤΠ των ΤΕΙ πραγµατοποιούνται στο τέλος του ακαδηµαϊκού
έτους εντός του οποίου συµπληρώνεται το σχετικό όριο ηλικίας
και της τριακονταπενταετούς υπηρεσίας.

Άρθρο 27
Προγράµµατα Μεταπτυχιακών Σπουδών (Π.Μ.Σ.)

1. Στην παράγραφο 4 του άρθρου 5 του ν. 3685/2008 διαγρά-
φονται οι λέξεις «µόνιµο» και «µόνιµα».

2. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 8 του ν.
3685/2008 αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η διαχείριση των εσόδων και εξόδων των Π.Μ.Σ. γίνεται
από τον Ειδικό Λογαριασµό Κονδυλίων Έρευνας (Ε.Λ.Κ.Ε.) και
τα έσοδα κατανέµονται ως εξής:».
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3. Η περίπτωση β’ της παραγράφου 2 του άρθρου 8 του ν.
3685/2008 αντικαθίσταται ως εξής:

«β) 25% για κάλυψη λειτουργικών εξόδων του ιδρύµατος που
αφορούν το Π.Μ.Σ. οι κατηγορίες των οποίων ορίζονται µε από-
φαση της Συγκλήτου Ειδικής Σύνθεσης ή της Συνέλευσης Ειδι-
κής Σύνθεσης και».

4. Καταργείται το τελευταίο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 12 του ν. 3685/2008, όπως ίσχυε µε την προσθήκη του άρ-
θρου 24 του ν. 3696/2008 (ΦΕΚ 177 Α’).

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Γ’
ΛΟΙΠΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ

Άρθρο 28
Θέµατα Αρχής ∆ιασφάλισης Ποιότητας

Ανώτατης Εκπαίδευσης (Α∆ΙΠ)

1. Στο άρθρο 8 του ν. 3374/2005 (ΦΕΚ 189 Α’) καταργείται η
παράγραφος 7 και προστίθεται νέα παράγραφος 7 που έχει ως
εξής:

«7. Οι δαπάνες µετακίνησης για την εκτέλεση των καθηκόντων
των µελών της Επιτροπής Εξωτερικής Αξιολόγησης (ΕΕΑ) (αντί-
τιµο εισιτηρίων συγκοινωνιακών µέσων ή δαπάνη χρήσης ιδιό-
κτητου ή µισθωµένου µεταφορικού µέσου, έξοδα
διανυκτέρευσης και ηµερήσια αποζηµίωση για το έργο της αξιο-
λόγησης) καλύπτονται από την Αρχή ∆ιασφάλισης Ποιότητας
Ανώτατης Εκπαίδευσης (Α∆ΙΠ). Με κοινή απόφαση των Υπουρ-
γών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων, που δηµοσιεύεται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως, καθορίζονται, κατά παρέκκλιση των κείµενων δια-
τάξεων, το ποσό των δαπανών αυτών, η διαδικασία κάλυψής
τους, τα αναγκαία δικαιολογητικά και κάθε σχετική λεπτοµέρεια.»

2. Η παράγραφος 3 του άρθρου 13 του ν. 3374/2005 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«3. Για χρονικό διάστηµα που δεν θα υπερβαίνει την 31η ∆ε-
κεµβρίου 2013, η Α∆ΙΠ δύναται να προσλαµβάνει, κατά το πρώτο
στάδιο λειτουργίας της, διοικητικό και επιστηµονικό προσωπικό
µε σύµβαση έργου, κατά παρέκκλιση από τις διατάξεις του άρ-
θρου 12 του ν. 3374/2005, το οποίο αποχωρεί µετά τη λήξη των
συµβάσεων. Οι εν λόγω συµβάσεις εξαιρούνται της εφαρµογής
των διατάξεων του άρθρου 6 του ν. 2527/1997 (ΦΕΚ 206 Α’),
όπως εκάστοτε ισχύουν, οι δε όροι και διαδικασία ανάθεσής τους
καθορίζονται µε σχετικές αποφάσεις της Α∆ΙΠ. Η σχετική χρη-
µατοδότηση βαρύνει το εκάστοτε ισχύον Επιχειρησιακό Πρό-
γραµµα αρµοδιότητας του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων.»

3.α) Στο τέλος του δεύτερου εδαφίου της παραγράφου 4 του
άρθρου 11 του ν. 3374/2005 προστίθεται εδάφιο, ως εξής:

«Τα καθήκοντα των µελών της Α∆ΙΠ των περιπτώσεων δ’, ε’ και
ζ’ της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου περιορίζονται στη
συµµετοχή τους στις συνεδριάσεις της Α∆ΙΠ.»

β) Στο τέλος του πέµπτου εδαφίου της παραγράφου 4 του άρ-
θρου 11 του ν. 3374/2005 προστίθεται εδάφιο, ως εξής:

«Ειδικά για τα µέλη των περιπτώσεων δ’, ε’ και ζ’ της παρα-
γράφου 1 του παρόντος άρθρου δεν καταβάλλονται αποδοχές,
αλλά αποζηµίωση για τη συµµετοχή τους στις συνεδριάσεις της
Α∆ΙΠ, η οποία ορίζεται µε κοινή απόφαση των Υπουργών Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, ύστερα από γνώµη της Αρχής.»

Άρθρο 29
Θέµατα του ∆ιεθνούς Πανεπιστηµίου

της Ελλάδος (∆ΙΠΑΕ)

1. Στην παράγραφο 3 του άρθρου 1 του ν. 3685/2008 προστί-
θεται περίπτωση δ’ που έχει ως εξής:

«δ) Το ∆ιεθνές Πανεπιστήµιο της Ελλάδος (∆ΙΠΑΕ) δύναται να
οργανώνει και να λειτουργεί Προγράµµατα Μεταπτυχιακών
Σπουδών (Π.Μ.Σ.) σε Σχολές του, ακόµη και αν δεν παρέχονται
σε αυτές προπτυχιακές σπουδές.»

2. Στο τέλος της περίπτωσης β’ του άρθρου 2 του ν. 3685/2008

προστίθεται εδάφιο, ως εξής:
«Όπου στις διατάξεις του παρόντος νόµου προβλέπεται Γε-

νική Συνέλευση ή Γενική Συνέλευση Ειδικής Σύνθεσης του Τµή-
µατος, για το ∆ιεθνές Πανεπιστήµιο νοείται η Γενική Συνέλευση
της Σχολής.»

3. Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 6 του ν.
3391/2005 αντικαθίσταται ως εξής:

«Οι επί µέρους κλάδοι και θέσεις κάθε κατηγορίας καθορίζο-
νται µε απόφαση της Συγκλήτου, µέχρι την κύρωση του Οργανι-
σµού του ∆ιεθνούς Πανεπιστηµίου της Ελλάδος µε διάταγµα και
τη δηµοσίευσή του στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.»

Άρθρο 30
Μαθητιάδα Πρώτης Σερρών

1. Η διεθνής συνάντηση µαθητών από σχολεία δευτεροβάθ-
µιας εκπαίδευσης, καθώς και οι παράλληλες αθλητικές, εκπαι-
δευτικές, πολιτισµικές, ψυχαγωγικές, επιστηµονικές και
καλλιτεχνικές εκδηλώσεις που διοργανώνονται στο πλαίσιο της
«Μαθητιάδας Πρώτης Σερρών» τελούν υπό την αιγίδα, την επο-
πτεία και την οικονοµική υποστήριξη του Υπουργείου Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων. Οι εκδηλώσεις και το πρόγραµµα
διοργάνωσής τους προσδιορίζονται µε απόφαση του Υπουργού
Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

2. Για τη διοργάνωση της «Μαθητιάδας Πρώτης Σερρών» συ-
νιστάται Οργανωτική Επιτροπή Μαθητιάδας Πρώτης Σερρών, µε
τετραετή θητεία, τα µέλη της οποίας ορίζονται µε απόφαση του
Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

3.α. Η Οργανωτική Επιτροπή Μαθητιάδας Πρώτης Σερρών
αποτελείται από ένδεκα (11) µέλη, ως ακολούθως:

i) Τον ∆ήµαρχο Πρώτης Σερρών, ως Πρόεδρο.
ii) Ένα µέλος ∆ΕΠ του Τµήµατος Επιστήµης Φυσικής Αγωγής

και Αθλητισµού (ΤΕΦΑΑ) Σερρών του Αριστοτελείου Πανεπιστη-
µίου Θεσσαλονίκης (ΑΠΘ), ως Αντιπρόεδρο.

iii) Τον Πρόεδρο του ∆ηµοτικού Συµβουλίου του ∆ήµου Πρώ-
της Σερρών, ως ταµία.

iv) Έναν εκπαιδευτικό κλάδου ΠΕ11 που υπηρετεί στο Γυµνά-
σιο ή Λύκειο του ∆ήµου Πρώτης Σερρών, ως Συντονιστή, κατό-
πιν εισηγήσεως του ∆ιευθυντού ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης
Νοµού Σερρών.

v) Έναν ιατρό του Γενικού Νοσοκοµείου Σερρών, κατόπιν ει-
σηγήσεως του ∆ιοικητού του Γενικού Νοσοκοµείου Σερρών.

vi) Έναν εκπρόσωπο των ερασιτεχνικών συλλόγων κλασσικής
κατεύθυνσης του Νοµού Σερρών.

vii) Έναν υπάλληλο της ∆ιεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών της
Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Σερρών, Πολιτικό Μηχανικό ή Αρ-
χιτέκτονα Μηχανικό ή Ηλεκτρολόγο Μηχανικό, κατόπιν εισηγή-
σεως του εκάστοτε Νοµάρχη Σερρών.

viii) Έναν εκπρόσωπο της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού
του Υπουργείου Πολιτισµού, κατόπιν εισηγήσεως του Υφυπουρ-
γού Πολιτισµού αρµόδιου σε θέµατα αθλητισµού.

ix) Έναν Νοµαρχιακό Σύµβουλο του Νοµού Σερρών.
x) Έναν εκπαιδευτικό κλάδου ΠΕ02 που υπηρετεί στο Γυµνά-

σιο ή Λύκειο του ∆ήµου Πρώτης Σερρών.
xi) Τον ∆ιευθυντή ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Σερ-

ρών.
β. Χρέη Εκτελεστικής Γραµµατείας εκτελεί:
i) Ο ∆ήµαρχος Πρώτης Σερρών, που µετέχει στην ανωτέρω

Επιτροπή.
ii) Το µέλος ∆ΕΠ του ΤΕΦΑΑ Σερρών, που µετέχει στην ανω-

τέρω Επιτροπή.
iii) Ο εκπαιδευτικός κλάδου ΠΕ11 που υπηρετεί στο Γυµνάσιο

ή Λύκειο του ∆ήµου Πρώτης Σερρών και µετέχει στην ανωτέρω
Επιτροπή.

iv) Ο ∆ιευθυντής ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Νοµού Σερ-
ρών που µετέχει στην ανωτέρω Επιτροπή.

v) Ο Νοµαρχιακός Σύµβουλος Νοµού Σερρών που µετέχει
στην ανωτέρω Επιτροπή.

γ. Χρέη Γραµµατέας της Οργανωτικής Επιτροπής και της Εκτε-
λεστικής Γραµµατείας της Μαθητιάδας Πρώτης Σερρών εκτελεί
ο Γραµµατέας του ∆ήµου Πρώτης Σερρών.
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4. Με απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων καθορίζεται η θεσµική οργάνωση, η δοµή και η λει-
τουργία της διεθνούς συνάντησης και διευκολύνεται, σύµφωνα
µε τις κείµενες διατάξεις, η µετακίνηση σχολικών οµάδων, απο-
τελούµενων από µαθητές και καθηγητές, προκειµένου να λαµ-
βάνουν µέρος στη «Μαθητιάδα Πρώτης Σερρών». Με την ίδια
απόφαση ρυθµίζονται όλα τα διαδικαστικά θέµατα για την οµαλή,
ασφαλή και άρτια διοργάνωση της «Μαθητιάδας Πρώτης Σερ-
ρών» και λαµβάνεται µέριµνα για την τυχόν απόσπαση εκπαι-
δευτικών, προς ενίσχυση του έργου της Οργανωτικής Επιτροπής
της «Μαθητιάδας Πρώτης Σερρών».

5. Η «Μαθητιάδα Πρώτης Σερρών» πραγµατοποιείται ανά διε-
τία στο ∆ήµο Πρώτης Σερρών, µε έτος πρώτης πραγµατοποίη-
σης το 2010.

Άρθρο 31
Σύστηµα διαχειριστικής επάρκειας του Ιδρύµατος

Κρατικών Υποτροφιών (ΙΚΥ)

1. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 1 του ν. 2158/1993 (ΦΕΚ 109
Α’) προστίθεται περίπτωση ε’ ως εξής:

«ε) Η ανάληψη και υλοποίηση έργων-ενεργειών, που χρηµα-
τοδοτούνται από εθνικούς και κοινοτικούς πόρους (συγχρηµα-
τοδοτούµενα έργα-ενέργειες) στο πλαίσιο του Εθνικού
Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς (ΕΣΠΑ) 2007-2013, και κάθε
άλλου έργου, συγχρηµατοδοτούµενου ή µη, που εντάσσεται στο
πλαίσιο των σκοπών του Ιδρύµατος Κρατικών Υποτροφιών (ΙΚΥ).»

2. Με απόφαση του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του ΙΚΥ ορίζονται
τα όργανα, µονάδες ή στελέχη που είναι αρµόδια για το σχεδια-
σµό και προγραµµατισµό, την ωρίµανση, τη διενέργεια διαγωνι-
σµών και ανάθεση συµβάσεων, την παρακολούθηση και
οικονοµική διαχείριση έργων-ενεργειών, την πιστοποίηση του φυ-
σικού αντικειµένου αυτών και τον εσωτερικό έλεγχο. Με όµοια
απόφαση ορίζεται, επίσης, ο εκπρόσωπος της ∆ιοίκησης που
είναι αρµόδιος για την επικοινωνία µε τα εξωτερικά µέρη, την πα-
ρακολούθηση των διεργασιών και την ενηµέρωση της ∆ιοίκησης
για τα ζητήµατα που αφορούν στο Σύστηµα ∆ιαχειριστικής Επάρ-
κειας του ΙΚΥ.

Άρθρο 32
Ερευνητικά Πανεπιστηµιακά Ινστιτούτα (ΕΠΙ)

1. Το εδάφιο α’ της περίπτωσης δ’ της παραγράφου 4 του άρ-
θρου 11 του ν. 3685/2008 αντικαθίσταται ως εξής:

«Τα ΕΠΙ µπορούν να χρηµατοδοτούνται, για βασική έρευνα στο
γνωστικό αντικείµενό τους καθώς και για έρευνα που εξυπηρετεί
την ανάπτυξη τοµέων του ∆ηµοσίου και του ευρύτερου δηµό-
σιου τοµέα, από οποιονδήποτε φορέα του δηµόσιου ή ιδιωτικού
τοµέα, να συµµετέχουν σε χρηµατοδοτήσεις που προβλέπονται
στο Εθνικό Στρατηγικό Πλαίσιο Αναφοράς (ΕΣΠΑ) και να συνά-
πτουν προγραµµατικές συµβάσεις µε το ∆ηµόσιο, Ν.Π.∆.∆., Ορ-
γανισµούς Τοπικής και Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης και Ν.Π.Ι.∆.
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Με κοινή απόφαση των Υπουρ-
γών Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού,
ορίζονται το ύψος, οι όροι και οι προϋποθέσεις οικονοµικής ενί-
σχυσης των ΕΠΙ, καθώς και κάθε λεπτοµέρεια εφαρµογής της
παρούσας παραγράφου.»

2. Στο τέλος της περίπτωσης α’ της παραγράφου 5 του άρ-
θρου 11 του ν. 3685/2008 προστίθενται εδάφια ως εξής:

«Σε περίπτωση που συµµετέχει σε ΕΠΙ µόνο ένα Τµήµα, στο
∆Σ συµµετέχουν τέσσερα (4) µέλη ∆ΕΠ. Για τις θέσεις του ∆ιευ-
θυντή και των µελών του ∆Σ των ΕΠΙ µπορεί να επιλέγονται και
οµότιµοι ή αφυπηρετήσαντες καθηγητές του συµµετέχοντος ή
συµµετεχόντων τµηµάτων του ίδιου ή του συγγενέστερου γνω-
στικού αντικειµένου που καλύπτει το ΕΠΙ.»

3. Στην περίπτωση α’ της παραγράφου 10 του άρθρου 11 του
ν. 3685/2008 προστίθεται, αφ’ ης ίσχυσε, εδάφιο ως εξής:

«Η θητεία όλων των µελών των ∆Σ και των διευθυντών και ανα-
πληρωτών διευθυντών των υφιστάµενων ΕΠΙ παρατείνεται µέχρι
το τέλος της διετίας που ορίζεται στο πρώτο εδάφιο της περί-

πτωσης α’ της παραγράφου αυτής, εκτός αν έχουν εκλεγεί νέα
∆Σ.»

4. Στο άρθρο 12 του ν. 3685/2008 προστίθεται παράγραφος 6,
η οποία έχει ως εξής:

«6. Με απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων ρυθµίζεται κάθε αναγκαία για την εφαρµογή και συ-
µπλήρωση των διατάξεων του άρθρου 11 λεπτοµέρεια, καθώς
και κάθε ζήτηµα προσαρµογής των υφιστάµενων ΕΠΙ προς τις
διατάξεις αυτές.»

Άρθρο 33
Μετεγγραφές

1. Οι παράγραφοι 9 και 10 του άρθρου 1 του ν. 3282/ 2004
(ΦΕΚ 208 Α’) αντικαθίστανται ως εξής:

«9. Οι µετεγγραφές πραγµατοποιούνται µε απόφαση της Γε-
νικής Συνέλευσης του Τµήµατος υποδοχής. Η απόφαση αυτή
αποστέλλεται στο Πρυτανικό Συµβούλιο του Τµήµατος ή στο
Συµβούλιο του ΤΕΙ για έλεγχο νοµιµότητας. Με την απόφαση της
Γενικής Συνέλευσης οι υποψήφιοι που µετεγγράφονται απαλ-
λάσσονται από την εξέταση σε µαθήµατα ή ασκήσεις που εξε-
τάστηκαν µε επιτυχία στο Τµήµα προέλευσης. Με την ίδια
απόφαση οι µετεγγραφόµενοι φοιτητές ή σπουδαστές υποχρε-
ώνονται να εξεταστούν σε µαθήµατα ή ασκήσεις, τα οποία σύµ-
φωνα µε το πρόγραµµα σπουδών του Τµήµατος υποδοχής
κρίνεται ότι δεν διδάχθηκαν πλήρως ή επαρκώς στο Τµήµα προ-
έλευσης.

10.α. Οι µετεγγραφές πραγµατοποιούνται το αργότερο µέχρι
31 Ιανουαρίου κάθε ακαδηµαϊκού έτους. Για τους µετεγγραφό-
µενους κατά το εαρινό εξάµηνο σπουδαστές των ΤΕΙ, οι µετεγ-
γραφές πραγµατοποιούνται µέχρι 15 Ιουνίου κάθε ακαδηµαϊκού
έτους. Κατάλογος µε τις µετεγγραφές που πραγµατοποιήθηκαν
και την αντιστοιχία των Τµηµάτων προέλευσης και υποδοχής
αναρτάται στον πίνακα ανακοινώσεων του Τµήµατος προέλευ-
σης και του Τµήµατος υποδοχής και κοινοποιείται στο Υπουρ-
γείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων µέχρι 15 Φεβρουαρίου
κάθε ακαδηµαϊκού έτους και για τους µετεγγραφόµενους κατά
το εαρινό εξάµηνο σπουδαστές των ΤΕΙ µέχρι 30 Ιουνίου κάθε
ακαδηµαϊκού έτους. Κατά τον έλεγχο νοµιµότητας εάν διαπι-
στωθεί ότι πραγµατοποιήθηκε µετεγγραφή χωρίς να συντρέχουν
οι νόµιµες προϋποθέσεις ή καθ’ υπέρβαση του προβλεπόµενου
ποσοστού ή χωρίς να υφίσταται αντιστοιχία µεταξύ των Τµηµά-
των προέλευσης και υποδοχής που δεν οφείλεται σε υποβολή
ανακριβών, ψευδών ή πλαστών δικαιολογητικών ή αναληθούς
υπεύθυνης δηλώσεως εκ µέρους του ενδιαφεροµένου, η αναπε-
µπτική απόφαση του Πρυτανικού Συµβουλίου του Πανεπιστηµίου
ή του Συµβουλίου του ΤΕΙ είναι δεσµευτική για το Τµήµα υποδο-
χής. Στην περίπτωση αυτή η µετεγγραφή ανακαλείται υποχρεω-
τικά µε απόφαση της Γενικής Συνελεύσεως του Τµήµατος και ο
µετεγγραφόµενος φοιτητής ή σπουδαστής διαγράφεται από τα
µητρώα του Τµήµατος υποδοχής και επανεγγράφεται στα µη-
τρώα του Τµήµατος προέλευσης.

β. Κατά της απόφασης του Πρυτανικού Συµβουλίου ή του Συµ-
βουλίου ΤΕΙ αντίστοιχα µπορεί να ασκηθεί προσφυγή ενώπιον
του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, από οποι-
ονδήποτε έχει έννοµο συµφέρον, εντός εξήντα (60) ηµερών από
την κοινοποίηση της απόφασης ή αφότου έλαβε γνώση αυτής,
για τον έλεγχο της νοµιµότητάς της. Ο Υπουργός Εθνικής Παι-
δείας και Θρησκευµάτων µπορεί επίσης, αυτεπαγγέλτως, εντός
ενός (1) έτους, να ελέγξει τη νοµιµότητα της πράξης του Πρυ-
τανικού Συµβουλίου ή του Συµβουλίου ΤΕΙ. Εάν διαπιστωθεί έλ-
λειψη νοµιµότητας σε οποιονδήποτε από τους ανωτέρω
ελέγχους, ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων ακυ-
ρώνει την πράξη του Πρυτανικού Συµβουλίου ή του Συµβουλίου
ΤΕΙ και αναπέµπει την υπόθεση στο οικείο ΑΕΙ.»

2. Στο τέλος της παραγράφου 11 του άρθρου 1 του ν.
3282/2004, όπως έχει αντικατασταθεί µε την παράγραφο 4 του
άρθρου 14 του ν. 3404/2005, προστίθενται οι λέξεις «καθώς και
στις περιπτώσεις των αποφοίτων Επαγγελµατικών Λυκείων
(ΕΠΑΛ) και Εσπερινών Λυκείων».

3. Στο τέλος της περίπτωσης γ’ της παραγράφου 1 του άρ-
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θρου 1 του ν. 3282/2004 προστίθεται το εξής εδάφιο:
«Το εν λόγω ποσό αναπροσαρµόζεται κατ’ έτος µε κοινή από-

φαση των Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και
Οικονοµίας και Οικονοµικών.»

Μετά το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 2 του άρθρου 1 του
ν. 3282/2004 προστίθεται το εξής εδάφιο:

«Το εν λόγω ποσό αναπροσαρµόζεται κατ’ έτος µε κοινή από-
φαση των Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και
Οικονοµίας και Οικονοµικών.»

Άρθρο 34
Ξένα σχολεία

1. Στις τάξεις ξένου σχολείου ιδρυθέντος και λειτουργούντος
στην Ελλάδα σύµφωνα µε το άρθρο 1 του ν. 4862/1931
(ΦΕΚ 2 Α’), στο οποίο ακολουθείται πρόγραµµα σπουδών, χώρας
- µέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης (Ε.Ε.), ή συνδυαστικού προ-
γράµµατος όπου µια από τις εµπλεκόµενες χώρες είναι χώρα -
µέλος της Ε.Ε., επιτρέπεται η φοίτηση µαθητών, υπηκοότητας
χώρας - µέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, χωρίς περιορισµούς.

2. Στα σχολεία της προηγούµενης παραγράφου, στα οποία
ακολουθείται πρόγραµµα σπουδών τρίτης χώρας, επιτρέπεται η
φοίτηση Ελλήνων µαθητών, µετά από προηγούµενη άδεια του
Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και του αρµό-
διου ∆ιοικητικού Τοµέα, η οποία χορηγείται µετά από αίτηση του
έχοντος την επιµέλεια του µαθητού γονέως ή κηδεµόνα, µε τα
αναγκαία για κάθε περίπτωση δικαιολογητικά.

Η άδεια χορηγείται στις ακόλουθες περιπτώσεις όταν:
α) Ο µαθητής έχει διπλή υπηκοότητα.
β) Ο µαθητής έχει ελληνική υπηκοότητα αλλά έχει αλλοδαπό

έναν εκ των δύο γονέων.
γ) Ο µαθητής έχει άλλο συγγενικό του πρόσωπο 2ου βαθµού

το οποίο ήδη φοιτά στο εν λόγω σχολείο.
δ) Ο µαθητής έχει συγγενικό του πρόσωπο 1ου βαθµού το

οποίο διδάσκει στο εν λόγω σχολείο.
ε) Είναι τέκνο ∆ιπλωµάτη υπαλλήλου του Υπουργείου Εξωτε-

ρικών ή υπαλλήλου ο οποίος υπηρετεί σε ∆ιεθνή Οργανισµό ή
σε Οργανισµό µε διεθνείς προσφερόµενες υπηρεσίες ή προϊό-
ντα.

στ) Έχει φοιτήσει ένα από τα προηγούµενα έξι (6) έτη σε ξένο
σχολείο στην Ελλάδα ή στην αλλοδαπή, οποιασδήποτε βαθµί-
δας.

ζ) Όταν αποδεδειγµένα ο µαθητής θα µετοικήσει εντός της
επόµενης τριετίας εκτός Ελλάδος και θα υποχρεωθεί να φοιτή-
σει σε σχολείο τρίτης χώρας.

η) Σε κάθε άλλη περίπτωση που ορίζεται µε αποφάσεις του
Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

Για τη διαπίστωση της υπαγωγής του µαθητή, προσκοµίζονται
στην αρµόδια διεύθυνση του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και
Θρησκευµάτων τα δικαιολογητικά τα οποία καθορίζονται µε απο-
φάσεις του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων, και
εφόσον η εκάστοτε διεύθυνση του Σχολείου προσκοµίσει πρό-
γραµµα σπουδών όπου στην αντίστοιχη 1η ∆ηµοτικού ακολου-
θείται σε εβδοµαδιαία βάση 5ωρη υποχρεωτική φοίτηση
ελληνικής γλώσσας και ελληνικού πολιτισµού.

3. Εφόσον µαθητής έχει φοιτήσει σε σχολείο της ανωτέρω πα-
ραγράφου, η υπαγωγή και η φοίτησή του στις τάξεις δευτερο-
βάθµιας εκπαίδευσης, που αντιστοιχούν στις τάξεις
υποχρεωτικής εκπαίδευσης στην Ελλάδα, ορίζεται µε απόφαση
του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

4. Στις τάξεις δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, που αντιστοιχούν
στις τάξεις µη υποχρεωτικής εκπαίδευσης στην Ελλάδα, όπως
εκάστοτε καθορίζονται και ισχύουν, επιτρέπεται η εγγραφή και
µετεγγραφή µαθητών, ελληνικής ή αλλοδαπής υπηκοότητας, στα
σχολεία του άρθρου 1 του ν. 4862/1931, χωρίς οποιοδήποτε πε-
ριορισµό.

5. Το άρθρο 2 του ν. 4862/1931 καταργείται.
6. Το άρθρο 8 του ν. 4862/1931 αντικαθίσταται ως εξής:
«1. Οι τίτλοι σπουδών, που εκδίδονται από το ξένο σχολείο, θε-

ωρούνται ισότιµοι και αντίστοιχοι των τίτλων που εκδίδονται από
τα ελληνικά σχολεία της αυτής βαθµίδας.

2. Οι προϋποθέσεις µετεγγραφής µαθητών από ξένο σχολείο
σε ελληνικό ιδιωτικό ή δηµόσιο ενεργείται υπό τους όρους και
προϋποθέσεις, που εφαρµόζονται στα σχολεία γενικής εκπαί-
δευσης σε αντίστοιχη τάξη, σύµφωνα µε την ελληνική νοµοθε-
σία. Η διαπίστωση της γνώσης της ελληνικής γλώσσας δεν
συνιστά προϋπόθεση για την εγγραφή.»

7. Στην παράγραφο 1 του άρθρου 2 του ν. 2413/1996 (ΦΕΚ 124
Α’) προστίθεται περίπτωση η’ ως εξής:

«η) ελληνόγλωσσης ή δίγλωσσης εκπαίδευσης οι οποίες πα-
ρέχουν κάθε είδους επαγγελµατική κατάρτιση, αρχική ή συ-
µπληρωµατική και εξασφαλίζουν στους εκπαιδευοµένους
αντίστοιχα προσόντα µε τη διδασκαλία επιστηµονικών, τεχνικών,
επαγγελµατικών και πρακτικών γνώσεων και την καλλιέργεια ανά-
λογων δεξιοτήτων.»

8. Οι χορηγούµενοι στους αποφοίτους των µονάδων της προη-
γούµενης παραγράφου τίτλοι σπουδών αναγνωρίζονται, µε από-
φαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
ύστερα από γνώµη του ΟΕΕΚ, ως ισότιµοι µε τους τίτλους αντι-
στοίχου διάρκειας φοίτησης ινστιτούτων και σχολών επαγγελ-
µατικής κατάρτισης της ηµεδαπής.

Άρθρο 35
Εισαγωγή στην Τριτοβάθµια Εκπαίδευση ατόµων

που πάσχουν από σοβαρές παθήσεις

1. Οι υποψήφιοι των παρακάτω αναφερόµενων κατηγοριών ει-
σάγονται χωρίς εξετάσεις στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα
(Α.Ε.Ι.) Πανεπιστηµιακής και Τεχνολογικής Κατεύθυνσης πλην
του Τµήµατος Εικαστικών Τεχνών της Α.Σ.Κ.Τ. Αθήνας και των
Τµηµάτων Εικαστικών και Εφαρµοσµένων Τεχνών των Πανεπι-
στηµίων Θεσσαλονίκης και ∆υτικής Μακεδονίας καθ’ υπέρβαση
του αριθµού εισακτέων σε ποσοστό 5% εφόσον είναι κάτοχοι τίτ-
λου απόλυσης από Λύκειο ή αντίστοιχο Σχολείο της ηµεδαπής ή
αλλοδαπής: τυφλοί, µε µειωµένη οπτική οξύτητα (µε ποσοστό
αναπηρίας άνω του 85%), κωφοί, κωφάλαλοι, πάσχοντες από µε-
σογειακή, δρεπανοκυτταρική ή µικροδρεπανοκυτταρική αναιµία,
πάσχοντες από συγγενή υδροκεφαλία µε µόνιµη τεχνητή παρο-
χέτευση του εγκεφαλονωτιαίου υγρού (shunt), συνοδευόµενη και
από άλλες διαµαρτίες, όπως αραχνοειδής κύστη µε φαινόµενα
επιληπτικής κρίσης, πάσχοντες από µυϊκή δυστροφία Duchenne,
από βαριά αγγειακή δυσπλασία του εγκεφαλικού στελέχους, από
κακοήθεις νεοπλασίες (λευχαιµίες, λεµφώµατα, συµπαγείς
όγκους), από το σύνδροµο του Bund Chiari, από τη νόσο του
Fabry, από βαριά ινοκυστική νόσο (παγκρέατος, πνευµόνων), από
σκλήρυνση κατά πλάκας, από βαριά µυασθένεια θεραπευτικώς
αντιµετωπιζόµενη µε φαρµακευτική αγωγή, νεφροπαθείς που
υποβάλλονται σε αιµοκάθαρση, πάσχοντες από συγγενική αι-
µορραγική διάθεση - αιµορροφιλίες και υποβαλλόµενοι σε θε-
ραπεία µε παράγοντες πήξεως, υποβληθέντες σε µεταµόσχευση
µυελού των οστών ή µεταµόσχευση κερατοειδούς χιτώνος, καρ-
διάς, ήπατος, πνευµόνων, νεφρού, παγκρέατος, λεπτού εντέρου,
πάσχοντες από ινσουλινοεξαρτώµενο νεανικό διαβήτη τύπου 1,
πάσχοντες από σύνδροµο Evans, πολυµεταγγιζόµενοι πάσχοντες
από µεσογειακή αναιµία, µε κινητικά προβλήµατα οφειλόµενα σε
αναπηρία άνω του 67%, πάσχοντες από φαινυλκετονουρία, από
συγγενή θροµβοφιλία και υποβάλλονται σε θεραπεία αντιπηκτι-
κής αγωγής δια βίου, από αρρυθµογόνο δυσπλασία δεξιάς κοι-
λίας µε εµφυτευµένο απινιδωτή, καθώς και από τη νόσο Gaucher,
πάσχοντες από σύµπλοκες συγγενείς καρδιοπάθειες χειρουρ-
γηθείσες ή µη µε πνευµονική υπέρταση άνω των 50mm Hg, από
µονήρη κοιλία, από κοινό αρτηριακό κορµό, από παθήσεις του
µυοκαρδίου οποιασδήποτε φύσης που προκαλούν µόνιµη διατα-
ραχή της λειτουργίας της καρδιάς (κλάσµα εξώθησης<35%),
από υπερτροφικού τύπου µυοκαρδιοπάθεια, από πρωτοπαθή
πνευµονική υπέρταση, από σοβαρή πνευµονική ίνωση οποιασ-
δήποτε αιτιολογίας, από το σύνδροµο Brugada, από ιδιοπαθή
κοιλιακή ταχυκαρδία µε τοποθέτηση απινιδωτή, πάσχοντες από
γλυκογονιάσεις, από κίρρωση ήπατος, από πυλαία υπέρταση
λόγω υποπλασίας πυλαίας φλέβας, πάσχοντες από τη νόσο του
Crohn, πάσχοντες από τη νόσο Wilson, από το σύνδροµο πολ-
λαπλής νευρινωµάτωσης (Recklinchausen), από πολλαπλούν
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µυέλωµα, από χρόνια σαρκοείδωση (µορφές µεγάλης βαρύτη-
τας µε πνευµονική εντόπιση), από αυτοάνοση ηπατίτιδα, από
τραυµατική απώλεια και των δυο όρχεων ή αµφίπλευρη ορχε-
κτοµή, υποβληθέντες σε λαρυγγεκτοµή ολική, από κρανιοφα-
ρυγγίωµα του εγκεφάλου, καθώς και από διάσπαρτο
ερυθυµατώδη λύκο ή σκληροδερµία µε προσβολή των πνευµό-
νων (πνευµονική ίνωση, πνευµονική αγγειίτιδα), ή των νεφρών
(κρεατινίνη ορού >3 ή clearance κρεατινίνης <4) ή της καρδιάς
(ενδοκαρδίτιδα, µυοκαρδίτιδα) και οι υποβληθέντες σε ολική ή
µερική κολεκτοµή.

2. Οι πάσχοντες από τις αναφερόµενες παθήσεις δεν εισάγο-
νται σε Τµήµατα στα οποία λόγω της φύσης της επιστήµης είναι
δυσχερής γι’ αυτούς η παρακολούθηση σύµφωνα µε αιτιολογη-
µένη απόφαση του τµήµατος, που εγκρίνεται από τη σύγκλητο
και ανακοινώνεται πριν από την έναρξη του ακαδηµαϊκού έτους
για το οποίο γίνεται η επιλογή. Ειδικά για το ακαδηµαϊκό έτος
2009-2010 οι σχετικές αποφάσεις πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί
έως 30 Σεπτεµβρίου 2009.

3. Σε περίπτωση που ο αριθµός των αιτήσεων για κάθε Τµήµα
είναι µεγαλύτερος από τον αριθµό των θέσεων που αντιστοιχούν
στο ποσοστό 5%, η εισαγωγή γίνεται µε κριτήριο το µέσο γενικό
βαθµό απόλυσης από το Λύκειο κατά φθίνουσα σειρά βαθµολο-
γίας. Σε περίπτωση ισοβαθµίας προηγούνται οι υποψήφιοι που
έχουν προγενέστερη σειρά προτίµησης και σε περίπτωση ίδιας
προτίµησης για το συγκεκριµένο τµήµα προηγούνται οι µεγαλύ-
τεροι σε ηλικία µε βάση το έτος γέννησής τους. Αν ταυτίζεται και
το έτος γέννησης εισάγονται ως υπεράριθµοι.

4. Με απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων καθορίζονται τα δικαιολογητικά, ο τόπος, ο χρόνος
και τρόπος υποβολής τους, τα αναγκαία συλλογικά όργανα για
τον έλεγχο των δικαιολογητικών και την έκδοση των αποτελε-
σµάτων εισαγωγής και κάθε άλλη αναγκαία λεπτοµέρεια που
είναι απαραίτητη για την ολοκλήρωση της διαδικασίας επιλογής
και εγγραφής των εισαγοµένων στα Α.Ε.Ι.. Με κοινή απόφαση
των Υπουργών Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων και Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, η οποία εκδίδεται µετά από εισή-
γηση του Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας (ΚΕΣΥ), καθορίζονται ει-
δικότερα τα όργανα, ο τρόπος και η διαδικασία διαπίστωσης της
πάθησης που δικαιολογεί, κατά περίπτωση, την εισαγωγή στην
τριτοβάθµια εκπαίδευση και κάθε άλλο σχετικό θέµα. Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων ορίζεται η αποζηµίωση των
µελών των αναγκαίων συλλογικών οργάνων.

5. Μετά τη δηµοσίευση του παρόντος καταργούνται οι διατά-
ξεις του πρώτου εδαφίου της περίπτωσης ζ’ της παραγράφου 1
του άρθρου 3 του ν. 1351/1983, όπως αντικαταστάθηκε µε την
παράγραφο VII του άρθρου 46 του ν. 1946/1991 και του άρθρου
12 του ν. 2640/1998 και της παραγράφου 8 του άρθρου 6 του ν.
3027/2002 (ΦΕΚ 152 Α’).

6. Όπου στο ν. 3282/2004 γίνεται αναφορά στο άρθρο 12 του
ν. 2640/1998, νοείται εφεξής το παρόν άρθρο.

Άρθρο 36
Κύρωση της κ.υ.α. 679/1996 (ΦΕΚ 826 Β’)

Κυρώνεται δια του παρόντος η κ.υ.α. 679/1996 (ΦΕΚ 826 Β’)
«Τροποποίηση και αντικατάσταση της απόφασης µε αριθµ.
Β1/819 «Σύσταση Ειδικών Λογαριασµών για τη χρηµατοδότηση
Ερευνητικών Έργων και σχετικών Υπηρεσιών ή δραστηριοτήτων
που εκτελούνται στα Ανώτατα Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα ή Τεχνο-
λογικά Εκπαιδευτικά Ιδρύµατα της Χώρας»», ως ισχύει σήµερα
και αναδροµικά από την έκδοσή της.

Άρθρο 37
Μετακινήσεις µαθητών ΑµεΑ

Η παράγραφος 6 του άρθρου 8 του ν. 3699/2008 (ΦΕΚ 199 Α’),
όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«6. Η µεταφορά των µαθητών των ΣΜΕΑΕ γίνεται είτε µε κοινά
δροµολόγια των σχολικών λεωφορείων τα οποία ανήκουν στην
Ενιαία Σχολική Επιτροπή του Συγκροτήµατος είτε µε µεταφορικά

µέσα µισθωµένα από την οικεία Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Ει-
δικά για τις ΣΜΕΑΕ επιτρέπεται η αγορά ή µίσθωση σχολικών λε-
ωφορείων εξειδικευµένων προδιαγραφών που τάσσονται από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Για τη µεταφορά των µαθητών των ΣΜΕΑΕ
που διαθέτουν ιδιόκτητα σχολικά λεωφορεία συνιστώνται στο
Υπουργείο Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων θέσεις οδηγών
και συνοδών των µαθητών µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου
ορισµένου ή αορίστου χρόνου, που κατανέµονται µε απόφαση
του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων στις ΣΜΕΑΕ.
Με όµοια απόφαση καθορίζονται τα καθήκοντα και οι υποχρεώ-
σεις αυτών. Η αντιµετώπιση των δαπανών κίνησης, συντήρησης,
επισκευής και ασφάλισης των αυτοκινήτων που έχουν κατανε-
µηθεί στις ΣΜΕΑΕ που διαθέτουν ιδιόκτητα σχολικά λεωφορεία
γίνεται από τις οικείες Σχολικές Επιτροπές, οι οποίες επιχορη-
γούνται για το σκοπό αυτόν από πιστώσεις του Υπουργείου Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων.

Ειδικά για το τετράµηνο από 1.9.2009 έως 31.12.2009, η µε-
ταφορά των µαθητών των ΣΜΕΑΕ που δεν διαθέτουν ιδιόκτητα
σχολικά λεωφορεία θα πραγµατοποιείται από τις Νοµαρχιακές
Αυτοδιοικήσεις µε την ανανέωση των ήδη υπαρχουσών συµβά-
σεων. Με την ανάδειξη των νέων µειοδοτών λύονται αυτοµάτως
και αζηµίως οι υπάρχουσες συµβάσεις.

Στις ΣΜΕΑΕ που θα λειτουργήσουν για πρώτη φορά κατά το
σχολικό έτος 2009-2010, καθώς και σε όσες ΣΜΕΑΕ δεν υφίστα-
νται συµβάσεις µεταφοράς µαθητών, η µεταφορά των µαθητών
ανατίθεται απευθείας µε απόφαση της οικείας Νοµαρχιακής Επι-
τροπής και µόνο για το χρονικό διάστηµα µέχρι την ολοκλήρωση
των εν εξελίξει διαγωνισµών και την ανάδειξη των νέων µειοδο-
τών. Με την ανάδειξη των νέων µειοδοτών οι συµβάσεις αυτές
λύονται αυτοµάτως και αζηµίως.»

Άρθρο 38
Κατάργηση - Τροποποίηση άλλων διατάξεων

1. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης δ’ της παραγράφου 4
του άρθρου 8 του ν. 1268/1982 (ΦΕΚ 87 Α’), που προστέθηκε µε
την παράγραφο 2 του άρθρου 28 του ν. 2083/1992, καθώς και η
περίπτωση γ’ της παραγράφου 7 του άρθρου 12 του ν.
1404/1983, όπως τροποποιήθηκε µε την παράγραφο 1 του άρ-
θρου 2 του ν. 2188/1994 (ΦΕΚ 18 Α’), καταργούνται.

2. Στο άρθρο 10 του π.δ. 165/2000 (ΦΕΚ 149 Α’) προστίθεται
παράγραφος 13 που έχει ως εξής:

«13. Σε περίπτωση που οι φορείς των εδαφίων α’ και β’ της
προηγούµενης παραγράφου του άρθρου αυτού δεν ορίσουν εκ-
πρόσωπο εντός δέκα (10) ηµερών από τη σχετική ειδοποίηση, τα
µέλη των ανωτέρω τριµελών επιτροπών ορίζονται µε σχετική
απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων.
Οι τριµελείς επιτροπές οφείλουν να περαιώνουν το έργο τους
εντός µηνός από την έκδοση της απόφασης συγκρότησής τους.»

3. Η παράγραφος 8 του άρθρου 1 του ν. 2083/1992 αντικαθί-
σταται ως εξής:

«8. Επιτρέπεται στα Α.Ε.Ι. η σύναψη συµβάσεων έργου µε φυ-
σικά ή νοµικά πρόσωπα οποιασδήποτε µορφής προκειµένου να
καλύψουν τις ανάγκες καθαριότητας και φυλάξεως των κτιρίων
και εν γένει εγκαταστάσεων, ιδιόκτητων ή µη, των ιδρυµάτων,
καθώς και συντήρησης των κτιριακών τους εγκαταστάσεων και
των εξωτερικών χώρων που περιβάλλουν τα ακίνητα και τις εγκα-
ταστάσεις των Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων (Α.Ε.Ι.). Οι
σχετικές δαπάνες βαρύνουν τον τακτικό προϋπολογισµό του
ιδρύµατος.»

4. α) Το παράβολο της περίπτωσης β’ της παραγράφου 1 του
άρθρου 20 του ν. 3696/2008 (ΦΕΚ 177 Α’) για τη χορήγηση
άδειας λειτουργίας Εργαστηρίου Ελευθέρων Σπουδών ορίζεται
σε τρεις χιλιάδες (3.000) ευρώ.

β) Το παράβολο της περίπτωσης γ’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 20 του ν. 3696/2008 για την ανανέωση άδειας λειτουργίας
Εργαστηρίου Ελευθέρων Σπουδών ορίζεται σε εξακόσια (600)
ευρώ.

Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι διατάξεις του άρθρου 20 πα-
ράγραφοι 1 και 2 του ν. 3696/2008.

5. Στο τέλος της περίπτωσης θ’ της παραγράφου 2 του άρ-
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θρου 8 του ν. 2530/1997 προστίθεται εδάφιο ως εξής:
«Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης ι’ της παραγράφου 2

του άρθρου 2 του ν. 2530/1997, το οποίο προστέθηκε µε την πα-
ράγραφο 6 του άρθρου 3 του ν. 3255/ 2004, εφαρµόζεται ανα-
λόγως.»

Άρθρο 39
Θέµατα προσωπικού Πρωτοβάθµιας και

∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης

1. Στην παράγραφο 2 του άρθρου 8 του ν. 3194/2003 (ΦΕΚ
267 Α’) προστίθεται ο κλάδος ΠΕ40 Ισπανικής Γλώσσας και από
τον κλάδο ΠΕ19 Πληροφορικής Πανεπιστηµιακών Ιδρυµάτων το
Τµήµα ∆ιδακτικής της Τεχνολογίας και Ψηφιακών Συστηµάτων
του Πανεπιστηµίου Πειραιώς.

2. α. Στο τέλος της περ. δ’ της παραγράφου 8 του άρθρου 14
του ν. 1566/1985 (ΦΕΚ 167 Α’) προστίθεται η φράση «ή του Τµή-
µατος Μοριακής Βιολογίας και Γενετικής του ∆ηµοκριτείου Πα-
νεπιστηµίου Θράκης».

β. Στον κλάδο ΠΕ09 Οικονοµολόγων της περ. θ’ της παρα-
γράφου 8 του άρθρου 14 του ν. 1566/1985 (ΦΕΚ 167 Α’), εντάσ-
σονται και οι πτυχιούχοι του Τµήµατος Στατιστικής και
Αναλογιστικών - Χρηµατοοικονοµικών Μαθηµατικών του Πανεπι-
στηµίου Αιγαίου.

γ. Στον κλάδο ΠΕ10 Κοινωνιολόγων της περ. ι’ της παραγρά-
φου 8 του άρθρου 14 του ν. 1566/1985 (ΦΕΚ 167 Α’), εντάσσονται
και οι πτυχιούχοι του Τµήµατος Εκπαιδευτικής και Κοινωνικής
Πολιτικής του Πανεπιστηµίου Μακεδονίας και του Τµήµατος
Ιστορίας, Αρχαιολογίας και Κοινωνικής Ανθρωπολογίας µε κα-
τεύθυνση Κοινωνικής Ανθρωπολογίας του Πανεπιστηµίου Θεσ-
σαλίας.

δ. Η παράγραφος 8β i) του άρθρου 8 του ν. 3194/2003 (ΦΕΚ
267 Α’), όπως προστέθηκε µε την παράγραφο 5 του άρθρου 26
του ν. 3577/2007 (ΦΕΚ 130 Α’), αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Η περίπτωση α’ του άρθρου 1 του π.δ. 118/1995 (ΦΕΚ 75 Α’)
συµπληρώνεται ως ακολούθως: ή πτυχίο ή δίπλωµα Τµήµατος
∆ιδακτικής της Τεχνολογίας και Ψηφιακών Συστηµάτων ή Μηχα-
νικών Πληροφοριακών και Επικοινωνιακών Συστηµάτων ή Μηχα-
νικών Η/Υ Τηλεπικοινωνιών και ∆ικτύων ή Πολιτισµικής
Τεχνολογίας και Επικοινωνίας ή Επιστήµης και Τεχνολογίας Τη-
λεπικοινωνιών ή Επιστήµης και Τεχνολογίας Υπολογιστών ή Πλη-
ροφορικής µε Εφαρµογές στη Βιοϊατρική ή του Προγράµµατος
Σπουδών Επιλογής «Επιστήµες και Πολιτισµός» µε κατεύθυνση
«Ηλεκτρονικοί Υπολογιστές και Εφαρµογές τους» Πανεπιστηµίων
της ηµεδαπής ή αναγνωρισµένος ισότιµος και αντίστοιχος τίτλος
σπουδών αντίστοιχων Τµηµάτων Πανεπιστηµίων της αλλοδα-
πής.»

3. Η κατά το άρθρο 9 παράγραφος 5 του ν. 3391/2005 (ΦΕΚ
240 Α’) δήλωση προτίµησης για τον υπολογισµό της προϋπηρε-
σίας αναπληρωτή ή ωροµίσθιου εκπαιδευτικού σε ένα µόνον
κλάδο, για όσους δεν την υπέβαλαν το διδακτικό έτος 2005-2006,
καθώς και για όσους δεν κατέστη δυνατή η επιλογή κλάδου,
επειδή η ηµεροµηνία λήψης του πτυχίου του δεύτερου κλάδου,
στον οποίο επιθυµούσαν να υπολογιστεί η ως άνω προϋπηρεσία,
είναι µεταγενέστερη της κτήσης της προϋπηρεσίας αυτής, υπο-
βάλλεται εφάπαξ µαζί µε την αίτηση εγγραφής στους πίνακες
αναπληρωτών ή ωροµισθίων του διδακτικού έτους 2009-2010.
Για την ανωτέρω διαδικασία λαµβάνεται υπόψη η προσφερθείσα
προϋπηρεσία µέχρι το τέλος του διδακτικού έτους 2004-2005.

Η ισχύς της παρούσας παραγράφου αρχίζει από 1.8.2009.
4. Από την έναρξη του σχολικού έτους 2009-2010 και εφεξής

οι εκπαιδευτικοί µε ποσοστό αναπηρίας 67% και άνω, εφόσον
συµπληρώνουν δώδεκα (12) µήνες τουλάχιστον πραγµατικής
προϋπηρεσίας προσωρινού αναπληρωτή ή ωροµίσθιου εκπαι-
δευτικού σε δηµόσια σχολεία Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθ-
µιας Εκπαίδευσης αρµοδιότητας Υπουργείου Εθνικής Παιδείας
και Θρησκευµάτων, διορίζονται σε θέσεις εκπαιδευτικών των
κλάδων Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης ανε-
ξάρτητα από τη συµµετοχή τους σε διαγωνισµό του Α.Σ.Ε.Π. και
πέραν των οριζόµενων από τις σχετικές διατάξεις ποσοστών. Με
κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και

Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων καθορίζεται ο αριθµός των
διοριζόµενων εκπαιδευτικών κατά τις διατάξεις της παρούσας
παραγράφου ανά κλάδο και ειδικότητα. Με απόφαση του Υπουρ-
γού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων καθορίζονται τα ειδι-
κότερα κριτήρια της σειράς διορισµού των υποψηφίων.

5. Για το σχολικό έτος 2009-2010 ως καταληκτική ηµεροµηνία
υποβολής δικαιολογητικών για χορήγηση άδειας ίδρυσης ιδιω-
τικών νηπιαγωγείων ορίζεται η 10η Αυγούστου 2009.

Άρθρο 40

Α.1. Θεωρούνται νόµιµες οι δαπάνες που πληρώθηκαν από την
Αρχή ∆ιασφάλισης της Ποιότητας στην Ανώτατη Εκπαίδευση
(Α.∆Ι.Π.) µέχρι και την 31.12.2008 σε φυσικά πρόσωπα ως αµοιβή
για συµβάσεις έργου στο πλαίσιο του Υποέργου 1, µε κωδικό δα-
πάνης 61.00, της Πράξης «Ανάπτυξη Εθνικού Συστήµατος Αξιο-
λόγησης και ∆ιασφάλισης της Ποιότητας της Ανώτατης
Εκπαίδευσης» του Μέτρου 2.1 του Επιχειρησιακού Προγράµµα-
τος ΕΠΕΑΕΚ II του Υπουργείου Εθνικής Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, µε κωδικό ΜΙS 113837, ενταγµένου στο Π.∆.Ε. µε κωδικό
ΣΑΕ 2006ΣΕ24530251.

2. Καταλογισµοί που έγιναν για δαπάνες της προηγούµενης
παραγράφου του παρόντος άρθρου αίρονται, τυχόν δε βεβαιω-
θέντα ποσά από την αιτία αυτή σε βάρος των καταλογισθέντων
διαγράφονται.

Β.1. Ιδρύεται Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλάδας ως αυτοτε-
λές και πλήρως αυτοδιοικούµενο ανώτατο εκπαιδευτικό ίδρυµα
µε έδρα το Αγρίνιο. Με την ίδρυση νέων σχολών, νέων τµηµάτων
και λοιπών παραρτηµάτων του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Ελλάδας
καθορίζονται έδρες αυτών και σε άλλες πόλεις της περιοχής και
ιδιαίτερα στην πρωτεύουσα του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας, στην
ιερή πόλη του Μεσολογγίου. Το Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλάδας
είναι νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου που τελεί υπό την επο-
πτεία του Κράτους, η οποία ασκείται από τον Υπουργό Εθνικής
Παιδείας και Θρησκευµάτων. Στο Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλά-
δας συνιστάται και λειτουργεί Ειδικός Λογαριασµός, σύµφωνα
µε τις διατάξεις του ν. 2771/1999 και τις λοιπές ειδικές διατάξεις
για τους Ειδικούς Λογαριασµούς Κονδυλίων ‘Ερευνας των Πα-
νεπιστηµίων.

2. Για την αυτοδύναµη λειτουργία του νεοϊδρυόµενου Πα-
νεπιστηµίου εφαρµόζονται οι διατάξεις του άρθρου 15 του ν.
2454/1997 (ΦΕΚ 7 Α’).

3. Μέχρι τη σύµφωνα µε τις ανωτέρω διατάξεις αυτοδύναµη
λειτουργία του Πανεπιστηµίου ∆υτικής Ελλάδας, η διοίκηση και
διαχείρισή του ασκείται από εννεαµελή ∆ιοικούσα Επιτροπή, η
οποία συγκροτείται από µέλη ∆ΕΠ των Πανεπιστηµίων της χώρας
ή Έλληνες επιστήµονες που κατέχουν αντίστοιχες θέσεις σε οµο-
ταγή ιδρύµατα του εξωτερικού, πρόσωπα εγνωσµένου κύρους
προερχόµενα από το χώρο των επιστηµών, των γραµµάτων και
των τεχνών ή µε εξέχοντα ρόλο στην πολιτική, κοινωνική και πα-
ραγωγική δραστηριότητα της χώρας ή µε γνώσεις και πείρα σε
θέµατα συγκρότησης, σχεδιασµού, οργάνωσης και διοίκησης
Πανεπιστηµίων.

Η ∆ιοικούσα Επιτροπή ασκεί όλες τις αρµοδιότητες των πανε-
πιστηµιακών οργάνων συµπεριλαµβανοµένων και των αρµοδιο-
τήτων Επιτροπής ∆ιαχείρισης του Ειδικού Λογαριασµού, κατά τα
οριζόµενα στην ΚΑ 679/1996 κοινή απόφαση των Υπουργών Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών και Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµά-
των, όπως κάθε φορά ισχύει. Η διαχείριση δωρεών ή χορηγιών
προς το ιδρυόµενο Πανεπιστήµιο γίνεται µέσω του Ειδικού Λο-
γαριασµού µε αποφάσεις της ∆ιοικούσας Επιτροπής ή της Συ-
γκλήτου.

4. Τα τµήµατα του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων που εδρεύουν στο
Αγρίνιο εντάσσονται στο Πανεπιστήµιο ∆υτικής Ελλάδας. Κάθε
άλλη αντίθετη διάταξη για τα ανωτέρω τµήµατα δεν ισχύει. Η κι-
νητή και ακίνητη περιουσία των ανωτέρω τµηµάτων που ανήκει
στο Πανεπιστήµιο Ιωαννίνων περιέρχεται στο Πανεπιστήµιο ∆υ-
τικής Ελλάδας. Θέµατα µεταφοράς φοιτητών των ως άνω τµη-
µάτων οι οποίοι έχουν τη δυνατότητα να ζητήσουν την αναγραφή
του παλαιού ιδρύµατος στον τίτλο σπουδών τους ρυθµίζονται µε
απόφαση του Υπουργού Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων
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σύµφωνα µε το άρθρο 13 του ν. 3149/2003 µετά γνώµη της ∆ιοι-
κούσας Επιτροπής ή του Πρυτανικού Συµβουλίου του νέου Πα-
νεπιστηµίου. Οµοίως ρυθµίζονται και τα θέµατα ένταξης του
προσωπικού των τµηµάτων αυτών.

Άρθρο 41
Έναρξη ισχύος

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν ορίζεται διαφορετικά
στις επί µέρους διατάξεις του.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυ-
βερνήσεως της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως
της ∆ηµοκρατίας της Αργεντινής στην επιστηµονική και τεχνο-
λογική συνεργασία».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της
Κυβερνήσεως της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως
της ∆ηµοκρατίας της Αργεντινής στην επιστηµονική και τεχνο-
λογική συνεργασία» έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβερνήσεως της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως της ∆ηµοκρατίας
της Αργεντινής στην επιστηµονική και τεχνολογική συνεργασία

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβερνήσεως της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Κυβερνήσεως της ∆ηµοκρατίας της Αρ-
γεντινής στην επιστηµονική και τεχνολογική συνεργασία, που
υπογράφηκε, στο Μπουένος Άιρες, στις 10 Νοεµβρίου 2008, το
κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Τα Εκτελεστικά Προγράµµατα και Πρωτόκολλα που καταρτί-
ζονται από τη Μικτή Επιτροπή του άρθρου III της Συµφωνίας
εγκρίνονται µε κοινή απόφαση των αρµόδιων κατά περίπτωση
Υπουργών.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου XI
αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µε-
ταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Υπουργείου Βιοµηχανίας και Εµπορίου της Σοσιαλιστικής ∆η-
µοκρατίας του Βιετνάµ για συνεργασία στον τοµέα της Ενέρ-
γειας».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόη-
σης µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Υπουργείου Βιοµηχανίας και Εµπορίου της
Σοσιαλιστικής ∆ηµοκρατίας του Βιετνάµ για συνεργασία στον
τοµέα της ενέργειας» έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση
επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Βιοµηχανίας και Εµπορίου της Σοσιαλιστικής
∆ηµοκρατίας του Βιετνάµ για συνεργασία στον τοµέα της ενέρ-
γειας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Ανάπτυξης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Βιο-
µηχανίας και Εµπορίου της Σοσιαλιστικής ∆ηµοκρατίας του Βιετ-
νάµ για συνεργασία στον τοµέα της ενέργειας, που υπογράφηκε
στο Ανόι στις 13 Οκτωβρίου 2008, του οποίου το κείµενο σε πρω-
τότυπο στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική
γλώσσα έχει ως εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του Άρθρου 6
αυτού.”

Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µε-
ταξύ του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Υπουργείου Εµπορίου της Λαϊκής ∆ηµοκρατίας της Κίνας
σχετικά µε το πλαίσιο της Σινοελληνικής Επίσηµης Αναπτυξιακής
Συνεργασίας».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρεδέχθη.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύ-

ρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Εξω-
τερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εµπορίου της Λαϊκής ∆ηµοκρατίας της Κίνας σχετικά µε το πλαί-
σιο της Σινοελληνικής Επίσηµης Αναπτυξιακής Συνεργασίας»

έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση κατά αρχήν, κατ’ άρ-
θρον και στο σύνολο και έχει ως εξής:

«Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουρ-
γείου Εµπορίου της Λαϊκής ∆ηµοκρατίας της Κίνας σχετικά µε
το πλαίσιο της Σινοελληνικής Επίσηµης Αναπτυξιακής Συνερ-
γασίας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου
Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου
Εµπορίου της Λαϊκής ∆ηµοκρατίας της Κίνας σχετικά µε το πλαί-
σιο της Σινοελληνικής Επίσηµης Αναπτυξιακής Συνεργασίας, που
υπογράφηκε στο Πεκίνο, στις 23 Ιουνίου 2008, του οποίου το κεί-
µενο σε πρωτότυπο στην αγγλική και σε µετάφραση στην ελλη-
νική γλώσσα έχει ως εξής:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2323



2324 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2325



2326 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2327



2328 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2329



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 4
αυτού.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπουργείου Οικονοµίας
και Οικονοµικών.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και
Ερζεγοβίνης για την αποφυγή της ∆ιπλής Φορολογίας σε σχέση
προς τους φόρους επί του εισοδήµατος και κεφαλαίου». Η σύµ-
βαση αυτή ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή οµόφωνα.

Eρωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρεδέχθη.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών: «Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και

Ερζεγοβίνης για την αποφυγή της ∆ιπλής Φορολογίας σε σχέση
προς τους φόρους επί του εισοδήµατος και κεφαλαίου» έγινε
δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση κατά αρχήν, κατ’ άρθρον και
στο σύνολο και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης
για την αποφυγή της ∆ιπλής Φορολογίας σε σχέση προς τους
φόρους επί του εισοδήµατος και κεφαλαίου

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Σύµβαση µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης για την αποφυγή της ∆ιπλής Φο-
ρολογίας σε σχέση προς τους φόρους επί του εισοδήµατος και
κεφαλαίου, που υπογράφηκε στο Σεράγεβο στις 23 Ιουλίου 2007,
το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική
γλώσσα έχει ως ακολούθως:

2330 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2331



2332 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2333



2334 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2335



2336 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2337



2338 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2339



2340 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2341



2342 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2343



2344 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2345



2346 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2347



2348 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2349



2350 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2351



2352 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2353



2354 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2355



2356 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2357



2358 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2359



2360 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2361



2362 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2363



2364 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2365



2366 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2367



2368 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2369



2370 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2371



2372 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2373



2374 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2375



2376 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2377



2378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2379



2380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2381



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Σύµβασης που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων Ι και του Άρθρου
29 παρ. 2 αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Οικονοµικής και Τε-
χνολογικής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερ-
ζεγοβίνης». Η σύµβαση αυτή ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή
οµόφωνα.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρεδέχθη.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών: «Κύρωση της Συµφωνίας Οικονοµικής και Τεχνολογικής

συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβί-
νης» έγινε δεκτό οµοφώνως σε µόνη συζήτηση κατά αρχήν, κατ’
άρθρον και στο σύνολο και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας Οικονοµικής και Τεχνολογικής συ-
νεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία Οικονοµικής και Τεχνολογικής Συνερ-
γασίας, µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης, που
υπογράφηκε στο Σεράγεβο στις 23 Ιουλίου 2007, το κείµενο της
οποίας σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως
εξής:

2382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2383



2384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2385



2386 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2387



2388 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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2390 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο δεύτερο

Τα Πρωτόκολλα που καταρτίζονται από τη Μικτή Επιτροπή του
άρθρου 5 της Συµφωνίας εγκρίνονται µε κοινή Πράξη των αρµό-
διων κατά περίπτωση Υπουργών.

Άρθρο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 6
παρ. 1 αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της ∆ι-
εύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνι-
κής Αστυνοµίας εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνω-
µένων Πολιτειών της Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφο-
ριών σχετικά µε τροµοκρατικές πράξεις και της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε
την ενίσχυση της συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέ-
µηση του σοβαρού εγκλήµατος». Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε
στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά πλειοψηφία. Όπως είχα δεσµευθεί
στη ∆ιάσκεψη των Προέδρων, έστειλα στα κόµµατα το Μνηµόνιο
το οποίο ζητήσατε σήµερα το πρωί, το οποίο έλαβα από τον
Υπουργό ∆ικαιοσύνης και την Υπουργό Εξωτερικών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Μάλιστα, κύριε Παπουτσή,

έχετε το λόγο, καθώς βλέπω ότι θέλετε να πείτε κάτι.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως γνωρίζετε, το ΠΑΣΟΚ έχει εκφράσει την επιφύλαξή του

κατά τη διάρκεια της συζήτησης στη ∆ιαρκή Επιτροπή του νο-
µοσχεδίου. Γι’ αυτόν το λόγο, θα ήθελα να σας παρακαλέσω στη
σηµερινή µας συνεδρίαση να δώσετε το λόγο στον εισηγητή, τον
κ. Βλατή, προκειµένου να εξηγήσει τη θέση του ΠΑΣΟΚ, όπως
διαµορφώθηκε στο Τµήµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Παπουτσή.

Ο κ. Βλατής Ιωάννης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καλούµαστε σήµερα να κυρώ-

σουµε ένα διακανονισµό για την ανταλλαγή πληροφοριών σχε-
τικά µε τροµοκρατικές πράξεις και µια συµφωνία σχετικά µε την
ενίσχυση της συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέµηση
του σοβαρού εγκλήµατος µεταξύ της Ελλάδας και των ΗΠΑ.

Όµως και τα δυο αυτά θέµατα, όπως ξεκάθαρα αναφέρεται
στην αιτιολογική έκθεση, σχετίζονται µε ένα µεγάλο ζήτηµα που
απασχολεί τους Έλληνες πολίτες τελευταίως από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, που αφορά το πρόγραµµα κατάργησης θεωρήσεων της
βίζας, θεώρηση την οποία έχουν ανάγκη οι Έλληνες πολίτες για
να ταξιδεύσουν στην Αµερική.

Είναι δηλαδή αυτές οι δυο συµφωνίες προϋπόθεση για να
ενταχθεί η Ελλάδα στο πρόγραµµα κατάργησης των θεωρήσεων.

Η θέση µας ως ΠΑΣΟΚ, όσον αφορά την τροµοκρατία, είναι
προφανής και πασίγνωστη. Είµαστε αλληλέγγυοι στον αγώνα
κατά της τροµοκρατίας, είµαστε σύµµαχοι µε την Αµερική και θα
διεξάγουµε αυτόν τον αγώνα µαζί, σύµφωνα βέβαια µε τις αντι-
λήψεις της χώρας µας.

Η θέση µας απέναντι στο σοβαρό έγκληµα είναι επίσης γνω-
στή. Το ζήτηµα της βίζας απασχολεί, πράγµατι, τους Έλληνες
πολίτες πολύ σοβαρά και είναι ένα θέµα που πρέπει να λυθεί.
Ωστόσο, εκφράσαµε τις επιφυλάξεις µας, έντονες επιφυλάξεις
και ζητήσαµε την αναβολή της συζήτησης στην επιτροπή, διότι
υπήρξαν τρία-τέσσερα σοβαρά ζητήµατα που σχετίζονταν µε τα
θέµατα αυτά. Και αναφέροµαι σε αυτά.

Πρώτον, δεν υπήρχε το µνηµόνιο κατανόησης. Το µνηµόνιο κα-
τανόησης το οποίο αναφέρονταν ρητά στην αιτιολογική έκθεση
ήταν ανύπαρκτο. Ζητήσαµε από τους Υπουργούς να έρθει στην

επιτροπή και δεν ήρθε.
Όπως αναφέρατε, κύριε Πρόεδρε, µόλις σήµερα, πριν από

λίγες ώρες, λάβαµε αυτό το µνηµόνιο κατανόησης.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Σήµερα το πρωί, κύριε

Βλατή.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Λίγο πριν το µεσηµέρι, εν πάση περιπτώ-

σει. Είναι λίγες ώρες, κύριε Πρόεδρε.
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Απόγευµα δεν ήταν πάντως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Είπα πριν από λίγες ώρες. ∆εν είπα ούτε

πρωί ούτε απόγευµα, κύριε συνάδελφε. Εν πάση περιπτώσει.
Το θέµα επίσης του διακανονισµού έχει λεπτά ζητήµατα, όπως

είναι τα προσωπικά δεδοµένα, για τα οποία γνωρίζουµε πολύ
καλά ότι υπάρχουν διαφορετικές αντιλήψεις στις Ηνωµένες Πο-
λιτείες και στην Ελλάδα και υπάρχει ένα διαφορετικό νοµικό πλαί-
σιο εκεί και εδώ και στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτά, λοιπόν,
θεωρούσαµε ότι έχρηζαν πολλών διευκρινήσεων, εάν και κατά
πόσον εναρµονίζεται αυτή η συµφωνία µε το νοµικό πλαίσιο της
Ελλάδας και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Απαντήσεις σε αυτά δεν
πήραµε. Μνηµόνιο δεν είχαµε.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε, θέλω να δηλώσουµε και
να επαναφέρουµε αυτές τις ισχυρές επιφυλάξεις. Θεωρώντας
ότι είναι σηµαντικό και το ζήτηµα της κατάργησης της βίζας, θα
ψηφίσουµε την κύρωση του διακανονισµού και της συµφωνίας,
ωστόσο όµως επιφυλασσόµαστε για την επαναδιαπραγµάτευση
αυτών των ασαφειών και των αποσαφηνίσεων που θέλουµε και
των αλλαγών αύριο, όταν θα είναι κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας,
ο συνάδελφος κ. Αχιλλέας Κανταρτζής.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Θα πρέπει να µου δώσετε πέντε
λεπτά, κύριε Πρόεδρε, σύµφωνα µε τον Κανονισµό και νοµίζω ότι
θα πρέπει να δοθεί και µια άνεση χρόνου, γιατί είναι πολύ σηµα-
ντικές οι συµφωνίες οι οποίες έρχονται.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κανένα πρόβληµα, κύριε
συνάδελφε.

ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Θα επαναλάβω για µια ακόµα φορά
ότι προκαλεί εντύπωση η ταχύτητα µε την οποία η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας έφερε για κύρωση αυτές τις δύο συµ-
φωνίες µε τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής, που υπογράφηκαν
φέτος τον Ιούνιο στα πλαίσια της Συνόδου του ΟΑΣΕ µε πρό-
σχηµα την κατάργηση της βίζας.

Ερµηνεύουµε αυτήν την ταχύτητα, πέρα από άλλες προθέσεις
οι οποίες µπορεί να υπάρχουν, σαν µια επιδίωξη να περάσουν
άρον-άρον οι συµφωνίες αυτές, οι οποίες µε πρόσχηµα και στο
όνοµα της καταπολέµησης της τροµοκρατίας και του οργανω-
µένου εγκλήµατος, έρχονται να προωθήσουν νέα αντιδηµοκρα-
τικά µέτρα σε βάρος των δηµοκρατικών δικαιωµάτων και
ελευθεριών του λαού µας.

∆εν µας προκαλεί εντύπωση το γεγονός ότι το κόµµα της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης χρειάστηκε τρία ολόκληρα λεπτά για να
δικαιολογήσει την πλήρη συµπόρευσή του µε αυτήν τη συµφω-
νία και να διακηρύξει, µε έναν ωµό τρόπο, την πλήρη συµπό-
ρευση µε τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής στον αγώνα κατά
της τροµοκρατίας, όταν είναι πολύ καλά γνωστό τι εννοούν κάτω
από τον όρο τροµοκρατία και οι Ηνωµένες Πολιτείες και η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, αλλά και οι κυβερνήσεις των χωρών της.

Είναι συµφωνίες που δεν βρίσκονται στο κενό και δεν έρχο-
νται φυσικά από το πουθενά. Είναι συµφωνίες οι οποίες αξιοποι-
ούν το έδαφος προηγούµενων συµφωνιών και αποφάσεων που
είχαν προωθηθεί στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε τη
σύµφωνη γνώµη των κυβερνήσεων της χώρας µας και των δυο
κοµµάτων.

Το ΚΚΕ από την αρχή τοποθετήθηκε και κατήγγειλε αυτές τις
συµφωνίες, γιατί στο όνοµα της αντιµετώπισης της τροµοκρα-
τίας στην πραγµατικότητα στόχος είναι το οργανωµένο λαϊκό κί-
νηµα. ∆εν είναι τυχαίο ότι στις συµφωνίες αυτές πουθενά, µα
πουθενά, δεν δίνεται ο ορισµός των εννοιών «τροµοκρατία» και
«τροµοκρατικές πράξεις» κατά την προσφιλή τακτική, για να µπο-
ρούν πάντοτε να ερµηνεύονται έτσι όπως τις εννοούν οι κυρίαρ-
χες δυνάµεις.
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Η ίδια η ζωή έχει αποδείξει όλα αυτά τα χρόνια ότι κάτω από
τον όρο «τροµοκρατία» εννοούν την αµφισβήτηση των λαϊκών
στρωµάτων απέναντι στη δικτατορία των µονοπωλίων, απέναντι
στον ιµπεριαλισµό, εννοούν τους αγώνες των λαών για την εθνική
και την κοινωνική τους απελευθέρωση. Γι’ αυτό ενοχοποιούνται
ριζοσπαστικές ιδέες και µορφές πάλης τις οποίες ακολουθούν
τα λαϊκά κινήµατα και στη χώρα µας και στις άλλες καπιταλιστι-
κές χώρες απέναντι στην εξουσία του κεφαλαίου.

Θέλετε να δούµε και µία άλλη πλευρά; Μήπως έφεραν αποτε-
λέσµατα όλα αυτά τα µέτρα τα οποία πάρθηκαν την τελευταία
εικοσαετία στο όνοµα της καταπολέµησης της τροµοκρατίας και
του οργανωµένου εγκλήµατος; Σωρεία µέτρων πάρθηκαν και
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στην Αµερική και σε άλλες χώρες. Το
αποτέλεσµα ποιο ήταν; Μήπως περιορίστηκε το οργανωµένο
έγκληµα; Όχι βέβαια! Αυτό γιγαντώθηκε και πήρε νέες διαστά-
σεις!

Στο όνοµα της αντιµετώπισης της τροµοκρατίας τις δύο τε-
λευταίες δεκαετίες υπενθυµίζω ότι πάρθηκαν µία σειρά µέτρα τα
οποία έφεραν την υπογραφή και των κυβερνήσεων της χώρας
µας. Τι να πρωτοθυµηθούµε; Να θυµηθούµε το νόµο που νοµι-
µοποιούσε το «φακέλωµα» στη χώρα µας και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση που ψηφίστηκε από τα δύο κόµµατα, την τότε κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ και την τότε αξιωµατική αντιπολίτευση, τη Νέα ∆η-
µοκρατία;

Να θυµηθούµε την κύρωση της Συµφωνίας Σέγκεν που νοµι-
µοποιούσε το «φακέλωµα» σε πανευρωπαϊκό επίπεδο;

Να θυµηθούµε τη Συµφωνία για την EUROPOL που δηµιουρ-
γούσε νέους µηχανισµούς «φακελώµατος» και καταστολής;

Να θυµηθούµε ότι µε τη σύµφωνη γνώµη και των δικών µας
κυβερνήσεων οι Αµερικάνοι σε συµφωνία µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση απέκτησαν πρόσβαση στα αρχεία της EUROPOL;

Να θυµηθούµε ότι στην EUROJUST µε τη σύµφωνη γνώµη και
των δικών µας κυβερνήσεων συµµετέχει παρατηρητής των Ηνω-
µένων Πολιτειών Αµερικής;

Να θυµηθούµε ότι µε τη σύµφωνη γνώµη και των δύο κοµµά-
των, του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, ψηφίστηκαν και ο
τροµονόµος και ο ευρωτροµονόµος που είχε καθοριστεί στα
πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης;

Να θυµηθούµε ακόµα ότι στα πρότυπα και στα βήµατα της
Συµφωνίας Prum δηµιουργήθηκε η Τράπεζα ∆ακτυλικών Αποτυ-
πωµάτων και το Αρχείο DNA που πρόσφατα επικύρωσε µε νόµο
η Νέα ∆ηµοκρατία;

Να θυµηθούµε ότι µε τη συµφωνία της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και τη σύµφωνη γνώµη των δικών µας κυβερνήσεων αποφασί-
στηκε να δίνονται τα στοιχεία των επιβατών στις Ηνωµένες Πο-
λιτείες, όπως ακριβώς αυτές ζητούσαν;

Όλα αυτά τα αναφέρουµε γιατί ακριβώς έγινε µία προσπάθεια
κατά τη συζήτηση στην επιτροπή, αλλά επαναφέρθηκε σήµερα
και από τον Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ µε έναν τρόπο πιο περιορι-
σµένο και πιο εκλεπτυσµένο να εµφανιστεί η Ευρωπαϊκή Ένωση
σαν η καλή απέναντι στην κακή πολιτική των Ηνωµένων Πολι-
τειών.

Οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής και µε Οµπάµα Πρόεδρο
συνεχίζουν την ίδια ακριβώς πολιτική την οποία ακολουθούσαν
προηγουµένως. Και όλες αυτές οι συµφωνίες τις οποίες ανέ-
φερα, οι οποίες υπογράφηκαν στα πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, έρχονται να δείξουν τη συντονισµένη δράση αυτών των
ιµπεριαλιστικών µηχανισµών απέναντι στα λαϊκά κινήµατα.

Αυτές οι συµφωνίες οι οποίες έρχονται σήµερα για κύρωση,
είναι συµφωνίες που έρχονται να προωθήσουν την παραπέρα εν-
σωµάτωση της χώρας µας στη νέα τάξη πραγµάτων, στους ιµπε-
ριαλιστικούς οργανισµούς, µε αντικειµενικό στόχο τη θωράκιση
της εξουσίας του κεφαλαίου.

Μ’ αυτές τις συµφωνίες, η ελληνική Κυβέρνηση, η Ελληνική
Αστυνοµία, το ελληνικό κράτος θα παραδίδει στοιχεία, θα ανταλ-
λάσσει πληροφορίες από τα προσωπικά δεδοµένα, τα δακτυλικά
αποτυπώµατα και στοιχεία από το DNA, µέχρι ονοµατεπώνυµα
και διευθύνσεις.

Πάνε περίπατο οι αρχές του δικαίου µας για το τεκµήριο αθω-
ότητας. Πάνε περίπατο όλες οι αρχές του δικαιικού συστήµατος,
όπως κατά τον ίδιο τρόπο είχαν πάει περίπατο και είχαν γραφεί

στα παλαιότερα των υποδηµάτων και µε τις προγενέστερες απο-
φάσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Πραγµατικά είναι πρόκληση να ακούµε σήµερα και από την Κυ-
βέρνηση και από το ΠΑΣΟΚ ότι αυτές οι συµφωνίες είναι ανα-
γκαίες γιατί θα θεσπίσουν µέτρα τα οποία θα προωθήσουν την
ελεύθερη διακίνηση κατοίκων της χώρας µας προς τις Ηνωµέ-
νες Πολιτείες της Αµερικής. Με πρόσχηµα την τυπική κατάργηση
της βίζας, οικοδοµούνται νέοι περιορισµοί, νέα αντιδηµοκρατικά
µέτρα και δεν µπορούν ούτε οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής
ούτε η Ευρωπαϊκή Ένωση να εµφανίζονται σαν οι προστάτες των
λαών, όταν µακέλεψαν τους λαούς του Αφγανιστάν και του Ιράκ
µε πρόσχηµα την καταπολέµηση της τροµοκρατίας, όταν εξαπέ-
λυσαν τους γνωστούς πολέµους κατά των λαών της Γιουγκο-
σλαβίας, για να υπηρετήσουν και να προωθήσουν τα
ιµπεριαλιστικά τους σχέδια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας όχι απλώς καταψηφίζει
αυτές τις συµφωνίες, αλλά καλεί τους εργαζόµενους, καλεί το
λαό µας να µην τις νοµιµοποιήσουν στη συνείδησή τους, να αγω-
νιστούν για την κατάργηση των αντιδηµοκρατικών αυτών µέτρων,
των νέων κατασταλτικών µηχανισµών οι οποίοι προωθούνται.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ο συνάδελφος κ. Τσού-

καλης από την πλευρά του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αυτές τις δύο συµφωνίες –και το νοµοσχέδιο που έρχεται για

να επικυρώσει αυτές τις δύο συµφωνίες- τις καταψηφίσαµε στην
επιτροπή τόσο επί της ουσίας όσο και επί της διαδικασίας, δια-
δικασία η οποία θεωρούµε ότι είναι ενδεικτική της θέσης που έχει
η χώρα µας τόσο πολιτικά όσο και διπλωµατικά στον κόσµο.

Πρώτα απ’ όλα, ξεκαθαρίσαµε στην επιτροπή ότι ο χώρος µας,
η Κοινοβουλευτικής µας Οµάδα, ο πολιτικός µας φορέας είναι
προφανώς υπέρ της υπογραφής διµερών σχέσεων ακόµα και µε-
ταξύ ισχυρών χωρών, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το διεθνές
έγκληµα, όταν αυτό πλέον στις µέρες µας έχει προσλάβει αυτές
τις απίστευτες διαστάσεις.

Όµως, θεωρούµε ότι αυτές οι συµφωνίες πρέπει να διέπονται
τόσο κατά τη διατύπωσή τους όσο και κατά την υπογραφή τους
από τις αρχές της ισοτιµίας και της αµοιβαιότητας.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, κύριε Πρόεδρε, δυστυχώς,
όπως είπαµε και στην επιτροπή, οι δύο αυτές αρχές δεν ισχύουν
σ’ αυτές τις δύο συµφωνίες. Και προσπαθήσαµε να γίνουµε
ακόµα πιο σαφείς, ούτως ώστε να µην υπάρχει καµµία, µα καµ-
µία παρεξήγηση.

Αυτήν τη στιγµή, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει σε εξέλιξη µία δια-
πραγµάτευση µεταξύ του συνόλου της Ευρωπαϊκής Ένωσης -
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ως πολιτικό και κοινωνικό µόρφωµα-
µε τις Ηνωµένες Πολιτείες, ούτως ώστε να διατυπωθεί η γενική
συµφωνία αντιµετώπισης των δύο αυτών θεµάτων σε επίπεδο
αυτών των δύο κορυφαίων θεσµών.

Την ίδια στιγµή, καµµία µα καµµία από τις υπόλοιπες χώρες
της Ευρωζώνης, των δεκαπέντε χωρών του σκληρού πυρήνα δεν
έχει υπογράψει και δεν έχει κυρώσει, βεβαίως, τέτοιες συµφω-
νίες µε τις Ηνωµένες Πολιτείες. Είναι τυχαίο ότι η Πορτογαλία, η
Ισπανία, η Αυστρία, η ∆ανία αυτήν τη στιγµή διαπραγµατεύονται;
Για ποιο λόγο το κάνουν; ∆ιότι προφανώς επιθυµούν να υπο-
γράψουν και να συµφωνήσουν κάτω από τη σωστή συγκυρία και,
βεβαίως, κάτω από διαφορετικούς συσχετισµούς. Και ποιοι είναι
αυτοί οι συσχετισµοί και αυτή η συγκυρία; Όταν θα ολοκληρωθεί
η διαπραγµάτευση µεταξύ Ευρωπαϊκής Ένωσης και Ηνωµένων
Πολιτειών, όπου είναι προφανές ότι τα στοιχεία λόγω ισοτιµίας
των δύο µερών, όλες οι εγγυήσεις και οι όροι που θα περιλαµ-
βάνονται σ’ αυτές τις συµφωνίες είναι προφανές ότι θα εξασφα-
λίζουν µια σταθερή βάση όσον αφορά την προστασία των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων και βεβαίως την προστασία και των διε-
θνών σχέσεων.

Κύριε Πρόεδρε, είπαµε και στην επιτροπή ότι, δυστυχώς,
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αυτήν τη στιγµή η χώρα µας συµπεριφέρεται σαν χώρα τρίτης
ταχύτητας ακολουθώντας ασθµαίνοντας, δυστυχώς, τις χώρες
του πρώην ανατολικού συνασπισµού, τις πρώην ανατολικές συµ-
µαχίες, οι οποίες για λόγους ευνόητους και γνωστούς σε όλους
µας έσπευσαν και έπληξαν την ενότητα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης υπογράφοντας τις δύο αυτές συµφωνίες µε τις Ηνωµένες
Πολιτείες.

Το επιχείρηµα της Κυβέρνησης είναι γνωστό, ότι διευκολύνε-
ται µ’ αυτόν τον τρόπο και επιτέλους αίρεται ένα βάρος προς τις
επιχειρήσεις και γενικότερα στην οικονοµική και κοινωνική δρα-
στηριότητα στη σχέση µας µε το «µεγάλο σύµµαχο».

Όµως, κύριε Πρόεδρε, αυτό που είπαµε και στην επιτροπή
είναι ότι δεν είναι δυνατόν µ’ αυτό το διακύβευµα να υποθηκεύ-
ουµε τη χώρα µας σε µεγαλύτερα δεινά και σε µεγαλύτερες συ-
νέπειες, επιπτώσεις τις οποίες κάποια στιγµή θα τις βρούµε
µπροστά µας.

Αυτό, λοιπόν, το οποίο διατυπώσαµε µε σαφήνεια στην επι-
τροπή το επαναλαµβάνουµε και σήµερα ενώπιον του Τµήµατος
και επαναλαµβάνουµε την καταψήφιση των δύο αυτών συµφω-
νιών.

Θέλω να κλείσω λέγοντας το εξής: Ελπίζαµε και περιµέναµε
έστω και την τελευταία στιγµή –απηύθυνα αυτήν την έκκληση και
προς το ΠΑΣΟΚ- να µην προσχωρήσει στην άποψη της ακούσιας-
εκούσιας στήριξης των δύο συγκεκριµένων συµφωνιών, όµως
παρ’ όλες τις ενστάσεις οι οποίες είναι ουσιώδεις και κεφαλαιώ-
δεις σύµφωνα µ’ αυτά τα οποία ανέφερε ο εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ, δυστυχώς προσχωρεί στην άποψη της υποταγής στα κε-
λεύσµατα της µεγάλης δύναµης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ο συνάδελφος κ. Ροντού-

λης από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό -ο οποίος είχε επιφυλα-
χθεί κατά τη διάρκεια της συζήτησης στη ∆ιαρκή Επιτροπή- έχει
ζητήσει να λάβει το λόγο.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι εµείς είχαµε επιφυλαχθεί στην επιτροπή, όµως πει-

σθήκαµε από τις παραινέσεις του κ. Ιωάννη Βαρβιτσιώτη, του
πρώην επικεφαλής της ευρωοµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας, να
καταψηφίσουµε, γι’ αυτό θέλω να κάνω δώρο στον κ. ∆ένδια το
βιβλίο του κ. Βαρβιτσιώτη «Πέντε χρόνια στο Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο».

∆ιαβάζω, αγαπητοί συνάδελφοι, τι έλεγε τον Απρίλιο του 2008
ο κ. Βαρβιτσιώτης αναφερόµενος στον Πρόεδρο του Ευρωκοι-
νοβουλίου: «Κύριε Πρόεδρε, η σύναψη από µεµονωµένη χώρα
συµφωνίας µε τις Ηνωµένες Πολιτείες για την εξαίρεση από τις
ταξιδιωτικές θεωρήσεις εγκυµονεί πολλούς κινδύνους γιατί µ’
αυτόν τον τρόπο οι Ηνωµένες Πολιτείες µπορούν να αποκτήσουν
πρόσβαση σε βάσεις προσωπικών δεδοµένων της Ευρωπαϊκής
Ένωσης όπως είναι τα προσωπικά δεδοµένα των ταξιδιωτών, τα
φορολογικά στοιχεία ή και τα ποινικά µητρώα. Στον τοµέα αυτό
τα κράτη-µέλη πρέπει να είναι ιδιαίτερα προσεκτικά».

Συνεχίζει ο κ. Βαρβιτσιώτης, κύριε ∆ένδια: «Η χώρα µου η Ελ-
λάδα -η οποία είναι µία από τις δεκαπέντε πρώτες χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης- έχει ακόµα την υποχρέωση να τηρεί τη
διαδικασία της βίζας και όµως δεν ακολούθησε την τακτική
αυτή». Αυτά τα έλεγε ο επικεφαλής της ευρωοµάδας της Νέας
∆ηµοκρατίας και η ίδια η παράταξή του τον έχει διαψεύσει. Θα
καταθέσω στα Πρακτικά το βιβλίο για να το δει ο κ. ∆ένδιας.

Η θέση του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού είναι ξεκάθαρη,
κύριε Πρόεδρε. Το 1825 υπό την πίεση των ορδών του Ιµπραήµ
η Ελλάδα υπέγραψε την περιλάλητη πράξη υποτέλειας. Σήµερα,
χωρίς να υφίσταται η ανάλογη πίεση, εν έτει 2009, έχουµε µία
νέα πράξη υποτέλειας. Η Κυβέρνηση διακατεχόµενη από ένα
σύνδροµο που υπάρχει στην ψυχιατρική, το σύµπλεγµα του
καλού παιδιού, προσπαθεί να εξευµενίσει τις Ηνωµένες Πολιτείες
προκειµένου να αποσπάσει ένα νεύµα συµπάθειας, είτε για εσω-
τερική πολιτική κατανάλωση είτε για να µπορέσει στο επίπεδο
της εξωτερικής πολιτικής να αποκρούσει την επελαύνουσα τουρ-
κική εξωτερική πολιτική και τη διαρκώς ενισχυόµενη σκοπιανή
εξωτερική πολιτική. Ουσιαστικά η Ελλάδα µε τις συµφωνίες
αυτές έχει παραιτηθεί από την άσκηση των κυριαρχικών της δι-

καιωµάτων και της εθνικής της κυριαρχίας διότι δεν είναι δυνα-
τόν µία χώρα να µιλάει για εθνική κυριαρχία και ανεξαρτησία
όταν δεν µπορεί να πει ένα «όχι», όταν στερείται του δικαιώµατος
του «όχι».

Γιατί τα κάναµε όλα αυτά, αγαπητοί συνάδελφοι; Ποιο είναι το
αντάλλαγµα; Το αντάλλαγµα είναι η κατάργηση της βίζας. Πότε;
Οψέποτε επιθυµήσουν κάτι τέτοιο µονοµερώς οι κυβερνήσεις
των Ηνωµένων Πολιτειών. ∆εν υπάρχει συγκεκριµένη δέσµευση
από την πλευρά των Ηνωµένων Πολιτειών για το πότε ακριβώς θα
καταργηθεί η βίζα και βεβαίως καταλαβαίνετε ότι αυτή είναι µία
λεόντειος συµφωνία.

Τέλος, πρέπει να πούµε το εξής: Τι σηµαίνει αυτή η κατάργηση
της περιλάλητης βίζας; Σηµαίνει ότι αν καταργηθεί η βίζα, θα
µπορεί κάποιος Έλληνας πολίτης να µπαίνει ανενόχλητος στο
εσωτερικό των Ηνωµένων Πολιτειών;

Βεβαίως και όχι, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, δεν µπορεί να συµ-
βεί κάτι τέτοιο, διότι παρ’ όλη την κατάργηση της βίζας, οψέποτε
είπαµε αυτό συµβεί από την πλευρά των Ηνωµένων Πολιτειών,
οι Ηνωµένες Πολιτείες θα διατηρήσουν το δικαίωµα να µπλοκά-
ρουν την είσοδο στο έδαφός τους ενός υπηκόου της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας εάν αυτές τον κρίνουν ύποπτο ή ανεπιθύµητο.

Άρα, λοιπόν, εµείς θεωρούµε ότι οι συµφωνίες αυτές είναι λε-
όντειες συµφωνίες, προσβάλουν την Ελληνική ∆ηµοκρατία και
γι’ αυτό καταψηφίζουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν βιβλίο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το λόγο έχει ο συνάδελ-
φος κ. Αλυσανδράκης από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Ήθελα να επισηµάνω ότι ενώ πολλή συζήτηση γίνεται για την
προστασία των προσωπικών δεδοµένων, για τη διαχείριση, την
επεξεργασία τους –και σωστά γίνεται τέτοια συζήτηση- πολύ λίγη
συζήτηση γίνεται για τη συλλογή προσωπικών δεδοµένων. Και
δεν εννοώ, βέβαια, ληξιαρχικά στοιχεία ή στοιχεία φορολογικά.
Εννοώ συλλογή δεδοµένων που έχουν να κάνουν µε τις προσω-
πικές πολιτικές πεποιθήσεις κάθε ανθρώπου και τη συµπεριφορά
του.

Πράγµατι, τα τελευταία δεκαπέντε χρόνια έχουµε µία τεράστια
αύξηση του µηχανισµού φακελώµατος και µαζί µε τους χαφιέ-
δες ανθρώπους, έχουµε και χαφιέδες φωτογραφικές µηχανές
και όλους αυτούς τους µηχανισµούς.

Αυτή η συµφωνία τώρα, όπως αποκαλύπτεται και από την έκ-
θεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, θα χρησιµοποιηθεί
και ως µοχλός για παραπέρα ανάπτυξη του φακελώµατος.

Πράγµατι, το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους προβλέπει ότι
κάθε χρόνο θα διατίθενται 2.000.000 ευρώ για ανάλυση πενήντα
χιλιάδων δειγµάτων προφίλ DNA. Επίσης, προβλέπεται ότι θα
χρησιµοποιηθούν εφάπαξ 6,5 εκατοµµύρια ευρώ για την ανα-
βάθµιση του συστήµατος αυτόµατης αναγνώρισης αποτυπωµά-
των, για τη δηµιουργία βάσεων δεδοµένων για τη διεξαγωγή
αυτοµατοποιηµένων αναζητήσεων µε σύγκριση των προφίλ DNA
και για την ψηφιοποίηση του αρχείου συλληφθέντων – καταδι-
κασθέντων της ∆ιεύθυνσης Εγκληµατολογικών Ερευνών.

Έχουµε, λοιπόν, µία εντατικοποίηση του αυταρχικού οικοδο-
µήµατος, που χτίζεται από την άρχουσα τάξη, ενός οικοδοµήµα-
τος που χτυπάει άµεσα τα δηµοκρατικά δικαιώµατα σε ατοµικό
και συλλογικό επίπεδο.

Και αναρωτιέται κανείς: Γιατί όλη αυτή η ανησυχία; Μήπως
αυτοί που στήνουν τέτοιους µηχανισµούς, µήπως το διεθνές
ιµπεριαλιστικό σύστηµα, η αστική τάξη της χώρας µας και των
άλλων χωρών βλέπουν ότι γιγαντώνεται η λαϊκή αντίδραση, βλέ-
πουν ότι το λαϊκό κίνηµα θα φτάσει σε τέτοια ανάπτυξη, ώστε να
αµφισβητήσει και να ανατρέψει την εξουσία τους;

Αυτή η εκτίµηση µας δίνει αισιοδοξία, κύριε Πρόεδρε, µαζί µε
την αγανάκτηση που αισθανόµαστε για την ανάπτυξη τέτοιων µη-
χανισµών. Και ξέρουµε πολύ καλά ότι όσο δυνατοί κι αν ήταν οι
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καταπιεστές, δεν κατάφεραν να σταµατήσουν τη ροή της ιστο-
ρίας. Οι καταπιεσµένοι βρέθηκαν στο τέλος να είναι πιο δυνατοί.

Και µία παρατήρηση για το µνηµόνιο σε σχέση µε τη βίζα.
Απ’ ό,τι διαπιστώσαµε η χώρα µας θα ελέγχεται κάθε δύο χρό-

νια για το κατά πόσο εφαρµόζει σωστά τις προδιαγραφές που
έχουν βάλει οι Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής. Και ξέρουµε, επί-
σης, ότι ήδη Αµερικανοί επιθεωρητές ελέγχουν τις συνθήκες
ασφάλειας, όπως αυτοί το ονοµάζουν, των ελληνικών αεροδρο-
µίων. Είναι και αυτά τα στοιχεία ενδεικτικά για το τι ακριβώς ση-
µαίνει αυτή η συµφωνία.

Σε κάθε περίπτωση, έχουµε εµπιστοσύνη στο λαϊκό κίνηµα,
έχουµε εµπιστοσύνη στον ελληνικό λαό. Οποιαδήποτε κατα-
σταλτικά, καταπιεστικά µέτρα δεν θα εµποδίσουν την ανάπτυξη
των αγώνων του, την αλλαγή της κοινωνίας.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Ευχαριστώ, κύριε Αλυ-

σανδράκη.
Κύριε Υπουργέ, αν θέλετε να δώσετε κάποια απάντηση, έχετε

το λόγο για δύο λεπτά, για να ολοκληρωθεί η συζήτηση.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε Πρόε-

δρε, θα προσπαθήσω να είµαι σύντοµος.
Ακούστηκαν αρκετά και θα µου επιτρέψετε να πω, µε όλο το

σεβασµό, για τους κυρίους συναδέλφους και τα κόµµατα που εκ-
προσωπούν, ότι πλείστα εξ αυτών –αναφέροµαι στα δύο κόµµατα
της Αριστεράς και στο ΛΑΟΣ, θα µιλήσω µετά για τη στάση του
κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- αποτελούν ανακρί-
βειες.

Αναφέροµαι στο άρθρο 2, γιατί για το άρθρο 1 θα µιλήσει, εάν
κρίνει, ο Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης κ. Μαρκογιαννάκης. Το
άρθρο 2 αποτελεί κατ’ ουσίαν –και το ξέρετε- µια απόφαση του
Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µια απόφαση, δηλαδή, η
οποία διέπει τις σχέσεις µεταξύ των κρατών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Η απόφαση αυτή έχει µεταφερθεί σε διµερές επίπεδο
µεταξύ της χώρας µας, της Ελλάδας, και των Ηνωµένων Πολι-
τειών.

Ουδέν δε ανακριβέστερον από αυτό το οποίο ελέχθη ότι δεν
υπάρχουν άλλες χώρες που έχουν υπογράψει παρόµοιες συµ-
φωνίες. Βεβαίως υπάρχουν άλλες χώρες, πρώτη και καλύτερη η
Γερµανία, η οποία έχει υπογράψει συµφωνία µε πολύ σκληρότε-
ρους όρους από τους δικούς µας.

Τα λεγόµενα δε περί παραβιάσεως των ανθρωπίνων δικαιω-
µάτων, θα µου επιτρέψετε ευθέως να σας πω, ότι αποτελούν µυ-
θεύµατα, διότι µέσα στη συµφωνία υπάρχουν ρητές διατάξεις
–και είµαι σίγουρος ότι τις έχετε αναγνώσει- που αναφέρονται
στην τήρηση των όρων της εσωτερικής έννοµης τάξης. Κατά συ-
νέπεια, το σύνολο των πλαισίων τα οποία θέτετε είναι ανακριβή
και φοβούµαι ότι γίνεται και αυτό µέσα στο πλαίσιο των ηµερών.

Θα µου επιτρέψετε δε να πω και κάτι ακόµα, το οποίο είναι νο-
µίζω σαφέστατο, αλλά είναι καλό να λεχθεί. Εδώ δεν πρόκειται
για ανταλλαγή στοιχείων. Αυτή η συµφωνία δεν αναφέρεται σε
ανταλλαγή στοιχείων. Αναφέρεται σε υποβολή ερωτήµατος για
την ύπαρξη στοιχείων, ερωτά δηλαδή η µία έννοµη τάξη την
άλλη: «Έχεις στοιχεία για τον τάδε;» και απαντά η άλλη έννοµη
τάξη εάν έχει ή εάν δεν έχει στοιχεία. Από εκεί και πέρα ως προς
την ουσία, την παροχή των στοιχείων, ακολουθείται η συνήθης
οδός της δικαστικής συνδροµής µε όλες τις εγγυήσεις που αυτή
έχει. Αυτά όσον αφορά τις θέσεις των τριών κοµµάτων.

Θα µου επιτρέψετε για µισό λεπτό να σχολιάσω, αγαπητέ
κύριε συνάδελφε, και τη θέση του ΠΑΣΟΚ. ∆εν µπορείτε να τα
έχετε όλα. Θα πρέπει να αποφασίσετε. Και ψηφίζουµε και θα επα-
ναδιαπραγµατευτούµε, αυτό θα µου επιτρέψετε να πω ότι απέχει
της σοβαρότητος και της ευθύτητας που απαιτείται στην Αί-
θουσα.

Η συγκεκριµένη συµφωνία, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, έχει
ρητό άρθρο περί καταγγελίας. ∆εσµευθείτε ότι θα την καταγγεί-

λετε. Πείτε ότι διαφωνείτε και πείτε ότι θα την καταγγείλετε. Την
ψηφίζουµε µεν, θα την επαναδιαπραγµατευτούµε δε, αυτά είναι
εκείνα τα µεσοβέζικα τα οποία συνηθίζετε αυτές τις µέρες, όπως
τα άλλα µεσοβέζικα τα οποία µας λέτε, όπως «εάν τολµάτε, να
πάτε σε εκλογές» και όταν αισθανόσαστε, κάνετε πίσω αµέσως.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση σύµφωνα µε τη σχετική δια-
δικασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ι-
καιοσύνης: «Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της ∆ιεύθυνσης
Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής Αστυνο-
µίας εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολι-
τειών της Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε
τροµοκρατικές πράξεις και της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνω-
µένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε την ενίσχυση της
συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέµηση του σοβαρού
εγκλήµατος».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Κύρωση του ∆ιακανονισµού µε-
ταξύ της ∆ιεύθυνσης Αντιµετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας
της Ελληνικής Αστυνοµίας εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών
των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνη-
σης των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής για την ανταλλαγή
πληροφοριών σχετικά µε τροµοκρατικές πράξεις και της Συµ-
φωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά
µε την ενίσχυση της συνεργασίας για την πρόληψη και καταπο-
λέµηση του σοβαρού εγκλήµατος» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία
σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
και έχει ως εξής:

«Κύρωση του ∆ιακανονισµού µεταξύ της ∆ιεύθυνσης Αντι-
µετώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής Αστυνοµίας
εκ µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Κέντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε τρο-
µοκρατικές πράξεις και της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε την ενίσχυση της
συνεργασίας για την πρόληψη και καταπολέµηση του σοβαρού
εγκλήµατος

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, ο ∆ιακανονισµός µεταξύ της ∆ιεύθυνσης Αντιµε-
τώπισης Ειδικών Εγκληµάτων Βίας της Ελληνικής Αστυνοµίας εκ
µέρους της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Κέ-
ντρου Ελέγχου Τροµοκρατών των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµε-
ρικής εκ µέρους της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής για την ανταλλαγή πληροφοριών σχετικά µε τροµο-
κρατικές πράξεις, που υπεγράφη στην Αθήνα στις 23 Ιουνίου
2009, του οποίου το κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και αγ-
γλική γλώσσα έχει ως εξής:

2394 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2395



2396 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2397



2398 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2399



2400 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2401



2402 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2403



2404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2405



2406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2407



2408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2409



2410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2411



2412 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2413



2414 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2415



Άρθρο δεύτερο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ.1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των Ηνωµένων Πολιτειών

της Αµερικής σχετικά µε την ενίσχυση της συνεργασίας για την
πρόληψη και καταπολέµηση του σοβαρού εγκλήµατος, που υπο-
γράφηκε στην Κέρκυρα, στις 28 Ιουνίου 2009, της οποίας το κεί-
µενο στο πρωτότυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως
εξής:

2416 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2417



2418 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2419



2420 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2421



2422 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2423



2424 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2425



2426 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2427



2428 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2429



2430 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2431



2432 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2433



2434 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2435



2436 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο τρίτο

1. Οι προβλεπόµενοι κατάλογοι στο δεύτερο εδάφιο της πα-
ραγράφου 2 του άρθρου 2 της Συµφωνίας κυρώνονται µε νόµο.

2. Με την επιφύλαξη της επόµενης παραγράφου, τα εθνικά ση-
µεία επαφής της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας, όπου αναφέρονται στη
Συµφωνία και οι αρµοδιότητές τους, αν δεν προβλέπεται άλλως
στη Συµφωνία, ορίζονται µε κοινή απόφαση των κατά περίπτωση
αρµόδιων Υπουργών.

3. Ως εναλλακτικά µέσα διεξαγωγής αναζητήσεων, όπως προ-
βλέπονται στην παράγραφο 1 του άρθρου 5 της Συµφωνίας νο-
ούνται τα οριζόµενα από τις παραγράφους 1 και 7 του άρθρου 9
του π.δ. 14/2001 (ΦΕΚ 12 Α΄), για την «Οργάνωση Υπηρεσιών
Ελληνικής Αστυνοµίας», όπως ισχύει.

4. Οι εφαρµοστικές συµφωνίες ή διακανονισµοί που προβλέ-
πονται στην παράγραφο 2 του άρθρου 7, στην παράγραφο 2 του
άρθρου 10 και στην παράγραφο 2 του άρθρου 16 εγκρίνονται µε
απόφαση των αρµόδιων Υπουργών.

5. Ως αρχείο κατά την έννοια της παραγράφου 1 του άρθρου
15 της Συµφωνίας ορίζεται το προβλεπόµενο από τις διατάξεις
των άρθρων 75 έως 79 του π.δ. 342/1977 (ΦΕΚ 109 Α΄) και τις
παραγράφους 12 και 13 του άρθρου 1 του π.δ. 223/2003 (ΦΕΚ
188 Α΄).

6. Οι τροποποιήσεις της Συµφωνίας που προβλέπονται στο
άρθρο 23 αυτής δύνανται να εγκρίνονται µε κοινή απόφαση των
αρµόδιων Υπουργών.

Άρθρο τέταρτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει µε τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και α. του ∆ιακανονισµού που
κυρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του Τµήµατος
IX παράγραφος 1 αυτού και β. της Συµφωνίας που κυρώνεται,
από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 24 αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, παρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο
για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την
ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχεδίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Το Τµήµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Εσωτερικών.
Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του

σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών: «Ρυθµίσεις θεµά-
των προσωπικού µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορί-
στου χρόνου και άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης».

Την προηγούµενη εβδοµάδα συζητήθηκαν και ψηφίστηκαν τα
άρθρα 1 έως 12 του νοµοσχεδίου. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα
συζητηθούν τα άρθρα 13 έως 55 του νοµοσχεδίου.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (∆ηµήτριος Σιούφας): Παρακαλώ, αµέσως, κύριε

Υπουργέ.
Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας κ. Κεδί-

κογλου, ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Παυλόπουλος θέλει να κάνει
µια ανακοίνωση.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Θέλω να κάνω κάποιες αναδιατυπώσεις, κύριε Πρόεδρε, σε αυτά
τα άρθρα, συµπληρωµατικές των προηγουµένων, µε βάση και τη
συζήτηση που είχε γίνει.

Στο άρθρο 19, παράγραφος 1, στην διά της παραγράφου 1
του άρθρου 19, προστιθέµενη παράγραφο 5 στο άρθρο 71 του
ν. 3528/2007 και µετά τη φράση: «∆εν επιτρέπεται µετάταξη
υπαλλήλου» προστίθεται η ακόλουθη φράση: «στις υπηρεσίες
που αναφέρονται στην παράγραφο 1 του παρόντος άρθρου,
όπως ισχύει». Είναι εντελώς διευκρινιστική, ότι αναφέρεται σε
αυτούς τους υπαλλήλους και δεν ισχύει. Βέβαια, έβγαινε και από
το κείµενο του νόµου, αλλά είναι καλύτερα να βάλουµε αυτήν τη
διευκρίνιση.

Στο άρθρο 41, στις παραγράφους 4 και 5 είναι δύο διευκρινί-
σεις, ύστερα από συνεννόηση που είχαµε µε την Π.Ο.Ε.- Ο.Τ.Α.
και την Π.Ο.Π. – Ο.Τ.Α. Στο άρθρο 41, παράγραφος 4 και µετά τη
φράση «ύστερα από γνώµη της Κ.Ε.∆.Κ.Ε.» προστίθενται οι λέ-
ξεις: «της Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α. και Π.Ο.Π. – Ο.Τ.Α.». Το αυτό µε το 41,
παράγραφος 5, στο τέλος της παραγράφου 5 του άρθρου 41 και
µετά τη φράση «ύστερα από τη γνώµη της Κ.Ε.∆.Κ.Ε.» απαλεί-
φεται η τελεία, τίθεται κόµµα και προστίθενται οι λέξεις: «της
Π.Ο.Ε. – Ο.Τ.Α. και Π.Ο.Π. – Ο.Τ.Α.».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Και τέλος, για να κλείσουµε και το θέµα, αν και θα συζητηθούν
οι τροπολογίες αργότερα, διευκρινίζω απλώς για την υπουργική
τροπολογία µε γενικό αριθµό 683 και ειδικό αριθµό 69, παρά-
γραφος 3, περίπτωση α’, µετά το πρώτο εδάφιο της περίπτωσης
α’ της παραγράφου 3 προστίθεται η ακόλουθη φράση: «Το ένα
εκ των τριών µελών τα οποία ορίζονται από το Γενικό Γραµµα-
τέα της Περιφέρειας πρέπει να είναι, υπάλληλος της ∆ηµοτικής
Αστυνοµίας, κατηγορίας Π.Ε. ή Τ.Ε. και εν ελλείψει κατηγορίας
∆.Ε.». Θυµίζω ότι είχε γίνει συζήτηση σχετικά µε το ότι ήταν
κάπως αόριστο το περιεχόµενο της διάταξης σε ό,τι αφορά τα
πρόσωπα τα οποία είναι δυνατόν να οριστούν.

Απλώς µόνο µε βάση την προηγούµενη συζήτηση γίνονται
αυτές οι προσθήκες και αναδιατυπώσεις και τις καταθέτω και στα
Πρακτικά υπογεγραµµένες, για να µοιραστούν στους συναδέλ-
φους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Υπουργέ, τις κα-
ταθέτετε για τα Πρακτικά και να διανεµηθούν στους συναδέλ-
φους.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Προκόπης Παυ-
λόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες διορ-
θώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
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ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε ένα δια-
δικαστικό ζήτηµα…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ναι, παρακαλώ.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Τα άρθρα είναι σαράντα τόσα. Πα-

ρακαλώ να υπάρχει ευχέρεια, τουλάχιστον στους ειδικούς αγο-
ρητές, για να µπορέσουµε να …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Πάντα δίδεται η δυνα-
τότητα αυτή.

Πριν δώσω το λόγο στον κ. Κεδίκογλου, θέλω να σας ενηµε-
ρώσω ότι κατά την αυριανή συνεδρίαση θα συζητηθούν και οι
υπόλοιπες συµβάσεις.

Το λόγο έχει ο κ. Κεδίκογλου, εισηγητής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορείτε να
επαναλάβετε µέχρι ποιο άρθρο συζητάµε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα συζητηθούν από το
13 έως το 55.

Κύριε Κεδίκογλου, έχετε το λόγο.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 13 πιστεύω ότι γίνεται µια πολύ θετική αλλαγή. Συµ-

φώνησαν όλοι. Τα στοιχεία που αποτυπώνονται για το πόσο στοι-
χίζει οικονοµικά και περιβαλλοντικά η ανάρτηση των
αποτελεσµάτων στις νοµαρχίες είναι εντυπωσιακά.

Αλλά θα ήθελα να σηµειώσω ότι αυτό το πνεύµα πρέπει να επι-
κρατήσει και σε άλλες διαδικασίες της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.
Αυτήν τη στιγµή έχουµε εισέλθει στην εποχή του διαδικτύου.
Είναι ενδεικτικό ότι λιγότερο από 7%, για παράδειγµα, σε ό,τι
αφορά τα αποτελέσµατα ενηµερώνονται µε τον παραδοσιακό
τρόπο. Ήδη οι πολίτες έχουν προχωρήσει µπροστά. Θα πρέπει
και η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση να προσαρµοστεί.

Τα άρθρα 14 και 15 αφορούν τους Επιθεωρητές ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης και φυσικά πιστεύω ότι κανένας δεν θα έχει αντίρρηση
στην ενίσχυση του ρόλου τους σε ό,τι αφορά και την υποστήριξή
τους, αλλά και σε ό,τι αφορά τη δυνατότητα να αποδεσµευτούν
επιθεωρητές µε τη βοήθεια άλλων υπαλλήλων στις προανακρί-
σεις ή για την κάλυψη των εξόδων µετακίνησής τους. ∆εν πι-
στεύω ότι υπάρχει κανένας που να αντιτίθεται στην αύξηση των
αρµοδιοτήτων τους και στην προσαρµογή του θεσµικού πλαισίου
λειτουργίας ή στις υλικοτεχνικές υποδοµές που αποκτούν.

Όµως, θα ήθελα να υπογραµµίσω τη σηµασία του ρόλου των
Επιθεωρητών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, γιατί έγινε πάρα πολύς λόγος
στις προηγούµενες συνεδριάσεις για τα δικαιώµατα των δηµο-
σίων υπαλλήλων, που είναι απολύτως σεβαστά και πρέπει να τη-
ρούνται. Υπάρχει, όµως, και µία βασική υποχρέωση των
δηµοσίων υπαλλήλων. Και αυτή είναι να υπηρετούν τον πολίτη.
∆υστυχώς, στις δηµόσιες υπηρεσίες σήµερα χάνονται εργατοώ-
ρες, στραγγαλίζονται ευκαιρίες ανάπτυξης. Τα παραδείγµατα
είναι πλείστα όσα. Μπορώ να καταθέσω προσωπικά το παρά-
δειγµα του νότιου οδικού άξονα στην Εύβοια, στον οποίο επί δώ-
δεκα µήνες είχαν σταµατήσει οι εργασίες λόγω της
στενοκεφαλιάς κάποιων χαµηλόβαθµων δηµοσίων υπαλλήλων
στην περιφέρεια και πιστεύω ότι ένας από τους ρόλους των Επι-
θεωρητών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης θα πρέπει να είναι η παρα-
κολούθηση της εξυπηρέτησης του πολίτη και στη διευκόλυνση
των διαδικασιών σε ό,τι αφορά τις αναπτυξιακές πρωτοβουλίες
που αναλαµβάνονται.

Στο άρθρο 16 έχουµε τη µοριοδότηση στις προσλήψεις σε συ-
γκεκριµένες περιοχές, κυρίως αποµονωµένες, της Ελλάδας. Εδώ
θα ήθελα να πω ότι είναι πολύ σωστή η µέριµνα για συγκεκρι-
µένο χρόνο που θα παραµείνουν -τουλάχιστον για µία δεκαετία-
σε αυτές τις θέσεις. Όµως, σε ό,τι αφορά τις αποµονωµένες πε-
ριοχές θα πρέπει να συνηγορήσω στο αίτηµα των συναδέλφων
από τη ∆ωδεκάνησο, διότι όταν έχεις µικρά νησιά, όπως είναι τα
προαναφερθέντα, το Καστελόριζο κ.λπ., το να βρεθεί ένας υπάλ-
ληλος για να πάει έστω και για πέντε χρόνια είναι επιτυχία. Ίσως
θα έπρεπε να εξεταστεί θετικά η πρόταση αυτή για τη δεκαετία
στα πολύ µικρά νησιά, σε αυτά που έχουν κάτω από τρεις χιλιά-
δες εκατό κατοίκους, αν δεν κάνω λάθος.

Το άρθρο 17 είναι για την τµηµατική χορήγηση άδειας υπηρε-
σιακής εκπαίδευσης και το άρθρο 18 για τις περιπτώσεις της γο-
νικής αδείας.

Στο άρθρο 19, στα ειδικά θέµατα µετατάξεων και αποσπάσεων
-που όντως αντιµετωπίζονται τα προβλήµατα δυσλειτουργίας των
δηµοσίων υπηρεσιών, συνεπεία της καταχρηστικής χρήσης του
δικαιώµατος µετάταξης- εισάγεται η απαγόρευση νέας µετάτα-
ξης πριν παρέλθει πενταετία από το διορισµό ή από την προη-
γούµενη µετάταξη.

Όµως, κύριε Υπουργέ, θα έπρεπε ίσως να ληφθεί κάποια µέ-
ριµνα. Αφορά και αναδροµικά όσους ήδη έχουν κάνει αίτηση για
µετάταξη και εκεί που έχει ήδη γίνει προγραµµατισµός στα
Υπουργεία, όπως, για παράδειγµα, στο Υπουργείο Παιδείας,
όπου δεν θα έπρεπε να ισχύσει αναδροµικά; Μου µεταφέρθηκε
σαν µία ανησυχία ιδιαίτερα από το χώρο της πρωτοβάθµιας και
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης και σας το αναφέρω για να εξετα-
στεί.

Στο άρθρο 20 έχουµε τα θέµατα υπηρεσιακής κατάστασης των
δηµοσίων υπαλλήλων. ∆εν έχω τίποτα να σηµειώσω, όπως και
στο άρθρο 21 που αφορά τα λειτουργικά ζητήµατα των υπηρε-
σιών του Υπουργείου Εσωτερικών.

Επίσης, δεν θέλω να προσθέσω τίποτα σε ό,τι αφορά τα θέ-
µατα Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αυτοδιοίκησης
και για την επιστηµονική τεχνική υποστήριξη της Α∆Ε∆Υ. Είναι
προφανές ότι πρέπει να ενισχυθούν αυτές οι πρωτοβουλίες.

Ακόµη, υπάρχει και µία σειρά από άλλα θέµατα, όπως για πα-
ράδειγµα η αναγνώριση της Μήλου ως Ιεράς Νήσου. Φυσικά, δεν
νοµίζω να υπάρχει καµµία αντίρρηση.

Στο άρθρο 31 είναι πολύ σηµαντική η ανάληψη πιλοτικών πρω-
τοβουλιών για να πετύχουµε το στόχο για τη µείωση των διοικη-
τικών βαρών για τις επιχειρήσεις κατά 25% έως το 2013. Είναι
όχι µόνο µία υποχρέωσή µας έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
αλλά και έναντι των Ελλήνων, γιατί αυτό το υψηλό διοικητικό κό-
στος είναι που περιορίζει τις δυνατότητες ανάπτυξής µας.

Θα ήθελα να σηµειώσω κάτι στο άρθρο 34, επειδή έγινε συζή-
τηση για τη νοµιµοποίηση δαπανών, άρση καταλογισµών κ.λπ.
Υπήρξαν ορισµένες επιφυλάξεις ή και ενστάσεις από την Αντι-
πολίτευση. Εδώ θέλω να υπογραµµίσω -διότι έχω εµπειρία από
πρώτο χέρι στην ιδιαίτερη πατρίδα µου, την Εύβοια- ότι τυχαίνει
καµµία φορά η στενοκεφαλιά ενός επιτρόπου να προκαλεί πραγ-
µατικά προβλήµατα στους δήµους. Θέλω να υπογραµµίσω ότι η
εισαγόµενη διάταξη δεν νοµιµοποιεί τυχόν αυθαίρετες ή ουσια-
στικά παράνοµες ενέργειες των αιρετών οργάνων, αλλά υπάρ-
χει µία σειρά προϋποθέσεων µε τις οποίες διασφαλίζεται ότι
πρόκειται περί τυπικών πληµµεληµάτων. Αυτές είναι η συντελε-
σµένη καταβολή δαπάνης, η βεβαίωση από τα αρµόδια όργανα
ότι εκτελέστηκε το αντικείµενο και πάνω απ’ όλα, η µη ακύρωση
της οικείας απόφασης του µονοµελούς ή συλλογικού οργάνου
από το Γενικό Γραµµατέα της Περιφέρειας. ∆ηλαδή, έχει γίνει
έλεγχος και στην Περιφέρεια.

Το άρθρο 35 αφορά λειτουργικά ζητήµατα.
Το άρθρο 36 αναφέρεται στους ΟΤΑ.
Στο άρθρο 39, φυσικά δεν θα υπάρχει καµµία αντίρρηση στο

να δοθούν περαιτέρω κίνητρα στα άτοµα µε ειδικές ανάγκες, µε
αναπηρίες, να συµµετάσχουν στα κοινά. Είναι σηµαντικές οι πρω-
τοβουλίες αυτές.

Θα ήθελα να σταθώ στο άρθρο 40, γιατί είναι πολύ σηµαντικές
οι αλλαγές. Σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των αποβλήτων µας
υπάρχει πολύ δουλειά που πρέπει να γίνει. Είναι σηµαντικό ότι
δίνεται η δυνατότητα ανάθεσης µελέτης ή σύµβασης µε τη δια-
δικασία των διαπραγµατεύσεων, χωρίς δηµοσίευση, δηλαδή, της
σχετικής προκήρυξης, γιατί έχουµε µείνει πίσω από πλευράς
χρόνου.

Ιδιαίτερα, θέλω να καλωσορίσω την προτεινόµενη διάταξη –
γιατί στη Χαλκίδα είχαµε σοβαρό πρόβληµα, όπως και στο Κιλκίς,
όπως και στην Κατερίνη- ώστε να µπορούν οι ∆ΕΥΑΤ των συγκε-
κριµένων δήµων να εξακολουθούν να αναλαµβάνουν ύστερα από
προγραµµατικές συµβάσεις τη διάθεση των απορριµµάτων
στους αντίστοιχους ΧΥΤΑ µέχρι την ολοκλήρωση της λειτουρ-
γίας τους, γιατί σε αντίθετη περίπτωση κινδύνευαν να κλείσουν
οι επιχειρήσεις αυτές.

Εδώ θα ήθελα να σας ζητήσω, κύριε Υπουργέ, να έχει ισχύ από
το 2007, γιατί σε αντίθετη περίπτωση το καλό που κάνουµε δεν
είναι αρκετό.
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Θα ήθελα να ολοκληρώσω µε µία αναφορά –θα επανέλθω και
στη δευτερολογία µου- σε ό,τι αφορά τα ζητήµατα µεταναστευ-
τικής πολιτικής. Επειδή υπάρχουν τα Κέντρα Υποδοχής και Φι-
λοξενίας Μεταναστών, είναι ένα ζήτηµα που έχει προκαλέσει
πολλές συζητήσεις, αλλά είναι και µία αναγκαιότητα, θα ήθελα να
ζητήσω να υπάρξει πρόνοια για αντισταθµιστικά ωφελήµατα στις
περιοχές που θα δεχθούν τα Κέντρα Υποδοχής και Φιλοξενίας
Μεταναστών.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κεδίκογλου.
Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ο κ. Ρήγας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώντας θα ήθελα να κάνω µία παρατήρηση. Θα ήθελα να

πω ότι είναι παρήγορο το γεγονός ότι κάποιοι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας αντιµετωπίζουν ακόµα µε αίσθηση χιούµορ
την τραγική κατάσταση στην οποία έχει περιέλθει η Κυβέρνηση.
Και αναφέροµαι στην παρέµβαση που έκανε ο Υπουργός ∆ικαι-
οσύνης προηγουµένως, ο κ. ∆ένδιας, ο οποίος ούτε λίγο ούτε
πολύ αναφέρθηκε στο ΠΑΣΟΚ λέγοντας ότι το ΠΑΣΟΚ έχει διπλή
γλώσσα, όπως κάνει και τώρα, ζητάει εκλογές, αλλά µετά δεν τις
θέλει.

Θα ήταν καλύτερα να µην παίζετε µε τη φωτιά. Γιατί αν δείτε
το χώρο σας αυτήν τη στιγµή και τον τρόπο που λειτουργούν οι
Βουλευτές, οι Υπουργοί, τα στελέχη της παράταξής σας, θα
έπρεπε να είστε λίγο πιο συγκρατηµένοι και λιγότερο προκλητι-
κοί, όσον αφορά την κριτική σας στο κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης.

Έρχοµαι τώρα στα ζητήµατα που αφορούν το συγκεκριµένο
νοµοσχέδιο.

Όσον αφορά την κατάργηση των αναρτήσεων των πινάκων κα-
τάταξης των επιτυχόντων των διαγωνισµών του ΑΣΕΠ, δεν
έχουµε αντίρρηση, είναι περιορισµός γραφειοκρατίας και περιο-
ρισµός δαπάνης. Θα πρέπει, όµως, για τις περιπτώσεις εκείνες
των συµπολιτών µας που δεν έχουν δυνατότητα χρήσης ή πρό-
σβασης στο διαδίκτυο, τα ΚΕΠ να µπορούν να εξυπηρετούν και
να δίνουν τις πληροφορίες, έτσι ώστε να µην υπάρχει κανένα
πρόβληµα όσον αφορά την πλήρη και άµεση, έγκυρη και έγκαιρη
πληροφόρηση των συµπολιτών µας, σχετικά µε τα αποτελέσµατα
των διαγωνισµών που διενεργούνται µέσω του ΑΣΕΠ.

Στο άρθρο 14 δεν έχω ουσιαστικές παρατηρήσεις.
Στο άρθρο 15 είχα πει και στην επιτροπή, εκεί που αναφέρεστε

στη σύσταση τριών θέσεων δικηγόρων µε έµµισθη εντολή, θεω-
ρούµε ότι θα ήταν πολύ πιο σύγχρονο και πολύ πιο ουσιαστικό
και αποτελεσµατικό, να δηµιουργηθεί ένα γραφείο νοµικής υπο-
στήριξης µέσα στο Σώµα Επιθεωρητών-Ελεγκτών ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης, να είναι µία υπηρεσία πιο συγκροτηµένη, έτσι ώστε να
έχει τη δυνατότητα µε οργανικές θέσεις που θα προβλεφθούν, να
διευρυνθεί. Ίσως να είναι πιο ουσιαστική η παρουσία µιας τέ-
τοιας υπηρεσίας, ενός τέτοιου γραφείου, µιας τέτοιας µονάδας,
από τη σύσταση µόνο τριών θέσεων δικηγόρων, όπως προβλέπει
το άρθρο 15. Επαναλαµβάνουµε την πρότασή µας.

Το άρθρο 16. Είναι πράγµατι θετικό ότι δίνονται παραπάνω
µόρια σε όσους εκ των υποψηφίων σε διαγωνισµούς κατάγονται
από τις περιοχές αυτές, περιοχές οι οποίες κατά βάση είναι ορει-
νές, νησιώτικες, παραµεθόριες και προβληµατικές. Τονίζω όµως
το εξής: ότι η αύξηση αυτή, τουλάχιστον για ορισµένες περιοχές
δεν είναι καθόλου σηµαντική. Ήδη ο νόµος προέβλεπε τα είκοσι
µόρια. ∆ίνονται τριάντα µόρια, δηλαδή, δέκα µόρια παραπάνω.
Επαναλαµβάνουµε, είναι θετική ως βελτίωση, όµως θεωρώ ότι
για ορισµένες περιοχές, ιδιαίτερα προβληµατικές, είναι ανε-
παρκή τα µόρια που δίνονται παραπάνω.

Σας λέω το εξής: Σ’ αυτήν τη ρύθµιση που κάνετε θα έπρεπε
να προβλεφθεί και επιπλέον κίνητρο για τους ανθρώπους που
επιλέγουν να υπηρετήσουν αυτές τις περιοχές. ∆ηλαδή, πέρα
από την επιπλέον µοριοδότηση των καταγόµενων από αυτές τις
περιοχές να ξέρετε ότι είναι δεινή πραγµατικά η θέση των αν-
θρώπων, των υπαλλήλων εκείνων που δεν κατάγονται από αυτές
τις περιοχές και που εν πάση περιπτώσει επιλέγουν να υπηρετή-
σουν σε αυτές. Θα έπρεπε, λοιπόν, να προβλεφθούν και κάποια

κίνητρα γι’ αυτούς τους υπαλλήλους, γιατί είναι απόλυτα φυσιο-
λογικό να µην µπορεί να βρεθούν ντόπιοι για όλες τις ειδικότητες.
Μικρά νησάκια δεν µπορεί να έχουν, καταγόµενους από αυτά,
γιατρούς ή ειδικούς επιστήµονες για να καλύψουν τις θέσεις που
προκηρύσσονται. Άρα τις θέσεις τους καταλαµβάνουν κάποιοι
άλλοι. Αυτοί οι άλλοι που πηγαίνουν εκεί, σας λέω και πάλι ότι
αν δεν έχουν κίνητρα παραµονής, η µόνιµη σκέψη τους από την
ηµέρα που πατούν το πόδι τους, είναι πώς θα φύγουν.

Θα πρέπει, λοιπόν, και για τους υπαλλήλους αυτούς να υπάρ-
ξουν κάποια κίνητρα, όχι κατ’ ανάγκην οικονοµικά, ίσως λιγότε-
ρος χρόνος παραµονής, ίσως κάποια τέτοια θεσµικά κίνητρα τα
οποία θα διευκόλυναν την παραµονή τους σε αυτές τις περιοχές,
εκεί όπου δεν βρίσκουµε ντόπιους. Αλλά και για τους ντόπιους,
επαναλαµβάνω, για τα µικρά νησιά, δεν είναι επαρκής η µοριο-
δότηση µε τριάντα µονάδες.

Όσον αφορά το άρθρο 17, δεν έχουµε παρατήρηση. Το ίδιο
και για το άρθρο 18. Για το άρθρο 19, µε την διόρθωση που έγινε
συµφωνούµε, δηλαδή, ότι θα ισχύσει η απαγόρευση της µετά-
ταξης πριν παρέλθουν τα πέντε έτη, για όσους µετατάσσονται
µετά την ισχύ του νόµου αυτού. Θεωρώ ότι είναι σωστή αυτή η
διόρθωση.

Στο άρθρο 20 θα επαναλάβω τον προβληµατισµό που διατυ-
πώσαµε και στην επιτροπή. Μας φαίνεται ότι µπορεί µε το δαι-
µόνιο που έχουµε ως φυλή να βρίσκουµε παραθυράκια στο νόµο,
εκεί που λέει ότι επιτρέπεται στον υπάλληλο εκµετάλλευση δη-
µοσίας χρήσεως αυτοκινήτου µόνο µε εκµίσθωση και µε την προ-
ϋπόθεση να απέκτησε τούτο αποκλειστικά είτε µε γονική παροχή
είτε λόγω κληρονοµικής διαδοχής, θα επιµείνουµε στο να µείνει
µόνο το κληρονοµικής διαδοχής, γιατί το γονική παροχή µας πα-
ραπέµπει σε διάφορα τρικ τα οποία µπορεί να γίνουν και να φαλ-
κιδεύσουν τη βούληση του νοµοθέτη. ∆ηλαδή να χρηµατοδοτεί
ο γιός τον πατέρα να αγοράζει το αυτοκίνητο και µετά να του το
κάνει γονική παροχή. Αυτά θα πρέπει να τα αποτρέψουµε. Με
κληρονοµική διαδοχή, αφού το κληρονόµησε από τον πατέρα
του, να µπορεί να το έχει στην ιδιοκτησία του.

Όσον αφορά το άρθρο 21, στη διάταξη που αναφέρεται ότι
προτείνεται από τη Γενική Γραµµατεία το ένα εκ των µελών του
εντεκαµελούς συµβουλίου, θα έλεγα ότι είναι µια τροποποίηση η
οποία δεν έχει κανένα νόηµα. Από τη στιγµή που αυτό το νοµικό
πρόσωπο εποπτεύεται από τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας των
Φύλων, θα έπρεπε να είναι και ουσιαστική η παρέµβασή τους µε
το διορισµό και της πλειοψηφίας των µελών. Με το να διορίζει
ένα από τα έντεκα µέλη και τα υπόλοιπα δέκα ο Υπουργός,
θεωρώ ότι δεν κάνετε τίποτα. Απορώ γιατί έγινε αυτή η διόρ-
θωση. Είναι στάχτη στα µάτια ουσιαστικά.

Στο άρθρο 23, δεν έχουµε κατανοήσει γιατί θα πρέπει να κρα-
τούνται απόρρητα τα µέλη των επιτροπών και συµβουλίων του ν.
2190/1994.

∆εν βλέπω το λόγο γιατί γίνεται αυτό. Θα ήθελα να το ξανα-
κούσουµε.

Στο άρθρο 24 δεν έχουµε παρατήρηση.
Αναφορικά µε το άρθρο 25 κάνετε το εξής και κυρίως, θίγετε

υπηρεσίες οι οποίες λειτουργούν σε νησιώτικες περιοχές. Μετά
την κατάργηση των ∆ΥΠΕ και την µεταφορά της έδρας των ∆ΥΠΕ
–αναφέροµαι στην Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου, ∆ωδεκανήσου και
Κυκλάδων- στον Πειραιά, παίρνοντας αυτήν τη στιγµή τους υπαλ-
λήλους της ∆ιεύθυνσης Υγιεινής, της Περιφέρειας και πηγαίνο-
ντάς τους στην έδρα στον Πειραιά, ουσιαστικά δηµιουργείτε
σοβαρό πρόβληµα στις υπηρεσίες αυτές.

Σας λέω και πάλι ότι όταν οι έδρες των ∆ΥΠΕ ήταν στις έδρες
των δύο νοµών δεν υπήρχε πρόβληµα. Τώρα αυτοί θα πρέπει να
µεταφερθούν στον Πειραιά. Είναι µια λανθασµένη απόφαση και
δεν έχει λάβει υπ’ όψιν της την ιδιαιτερότητα που υπάρχει µε τις
∆ΥΠΕ του νησιώτικου χώρου.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Τι προτείνετε;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Προτείνω να µη γίνει αυτή η απόσπαση

στην έδρα της ∆ΥΠΕ. Είναι λάθος να φύγουν από τις ∆ιευθύν-
σεις Υγιεινής Κυκλάδων και ∆ωδεκανήσων και να πάνε στον Πει-
ραιά.

Όσον αφορά τώρα τις αποσπάσεις προσωπικού στα περιφε-
ρειακά ταµεία ανάπτυξης θα ήθελα να επισηµάνω ότι γίνεται η

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2441



απόσπαση χωρίς χρονικό περιορισµό. Εµείς διαφωνούµε. Υπάρ-
χει η δυνατότητα να γίνονται αποσπάσεις, κατανοούµε την ανα-
γκαιότητα, αλλά όχι χωρίς χρονικό περιορισµό.

Στο άρθρο 27. Σας είπαµε και πάλι ότι κάνετε ένα σχεδιασµό
ο οποίος δεν ενισχύει σε καµµία περίπτωση την ανάγκη των πε-
ριφερειών να στελεχωθούν µε ειδικό προσωπικό. Αυτήν τη στιγµή
οι περιφέρειες της χώρας έχουν ανάγκη από επιστηµονικό προ-
σωπικό. Η Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου έχει ανάγκη π.χ. από δα-
σολόγους για τη ∆ιεύθυνση ∆ασών. Ουσιαστικά είναι κλειστή,
δεν βγαίνουν οικοδοµικές άδειες. Έχει ανάγκη από ειδικούς επι-
στήµονες σε τοµείς, όπως είναι το περιβάλλον και άλλες ειδικό-
τητες και αντ’ αυτού προσλαµβάνετε πεντακόσιους υπαλλήλους
σε όλη τη χώρα εκ των οποίων περισσότεροι των τετρακοσίων
είναι ∆Ε. ∆ηλαδή, θα γεµίσουµε πάλι µε γραµµατείς, δηλαδή µε
διοικητική υποστήριξη στην περιφέρεια; Εκτός από κάποιες ειδι-
κότητες, οι οποίες πράγµατι είναι αναγκαίες και έχουν να κάνουν
µε τις διευθύνσεις για τις εκδόσεις αδειών στους αλλοδαπούς,
που το καταλαβαίνουµε και για τη λαθροµετανάστευση, δεν είναι
δυνατόν να γεµίζετε τις περιφέρειες µε ∆Ε υπαλλήλους. ∆ιαφω-
νούµε µ’ αυτόν τον προγραµµατισµό που έχετε κάνει.

Στο άρθρο τώρα 31 που αναφέρεστε στις πιλοτικές εφαρµο-
γές απλούστευσης διαδικασιών και µείωσης διοικητικών επιβα-
ρύνσεων, θα έλεγα ότι από τη στιγµή που το Υπουργείο
συνεργάζεται άµεσα µε την ΕΝΑΕ και τη ΚΕ∆ΚΕ για τις κάθε εί-
δους ρυθµίσεις, επιλογές ή µεταρρυθµίσεις που γίνονται πι-
στεύω ότι στην επιλογή των νοµαρχιών που θα εφαρµοστούν
πιλοτικά οι διαδικασίες µείωσης των διοικητικών επιβαρύνσεων
θα πρέπει να συµπεριλάβετε µέσα και την έκφραση της γνώµης
εκ µέρους της ΕΝΑΕ.

Όσον αφορά το άρθρο 34 εµείς είπαµε το εξής: Εάν υπάρχει
ανάγκη να γίνει κάποια ρύθµιση για τις περιπτώσεις εκείνες όπου
υπάρχει καταλογισµός για πράξεις που δεν έχουν ασκηθεί ποινι-
κές διώξεις, θα έπρεπε να γίνει για το χρονικό διάστηµα πριν από
την επιβολή του προληπτικού ελέγχου στους ΟΤΑ. ∆ηλαδή δεν
κατανοώ. Από τη στιγµή που υπάρχει προληπτικός έλεγχος
στους ΟΤΑ, από τη στιγµή που υπάρχει µια δικλίδα ασφαλείας,
όπου µπορεί να προστατεύσει τους ΟΤΑ, ενώ πριν από το 2005
δεν υπήρχε αυτή η δυνατότητα, εσείς κάνετε το διακανονισµό
και θεωρείτε νόµιµες τις δαπάνες µετά την 1/7/2005 και όχι πριν.
∆εν καταλαβαίνω. Γιατί πάτε να προστατεύσετε εκείνους τους
αιρετούς οι οποίοι έκαναν αυτές τις δαπάνες σε χρονικό διά-
στηµα που υπάρχει προληπτικός έλεγχος και όχι πριν.

Εµείς δεν συµφωνούµε.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Τους καλύπτει άλλος νόµος.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Όχι, ο προηγούµενος νόµος ήταν ατε-

λέσφορος. Ουσιαστικά δεν είχε κανένα αποτέλεσµα και πολύ φο-
βόµαστε ότι κι αυτός ο νόµος θα έχει την ίδια κατάληξη.
Εποµένως, καλύτερα να µη νοµοθετούµε αν εκ των προτέρων ξέ-
ρουµε ότι θα υπάρξει αδυναµία εφαρµογής του.

Και να σας πω και κάτι; Ας µην εκθέτουµε και την Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση. Ξέρω ότι υπάρχουν πάρα πολλά σοβαρά προβλή-
µατα. Έτσι, όµως, όπως το κάνουµε και δεν ρυθµίζουµε επί της
ουσίας το ζήτηµα και δίνουµε και την εντύπωση στην κοινή γνώµη
ότι εν πάση περιπτώσει µε παρεµβάσεις και νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες καλύπτουµε παρανοµίες της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.
Ενώ δεν είναι έτσι. Η κοινή γνώµη έχει αυτήν την εντύπωση. Οι
νόµοι δεν έχουν αποτέλεσµα. Κάνετε άλλη µια ρύθµιση τώρα για
ένα χρονικό διάστηµα, για το οποίο θεωρούµε ότι δεν καλύπτει
αρκετούς και πάλι κι αυτό δεν θα έχει αποτέλεσµα. Θα έλεγα ότι
δεν είναι προς τη σωστή κατεύθυνση αυτή η ρύθµιση.

Όσον αφορά το άρθρο 35, θα ήθελα ειλικρινά να µου πείτε τι
προσπαθείτε να αποτρέψετε µε αυτήν τη ρύθµιση; Ποιος ο λόγος
να έρχεται η Βουλή και να αποφασίζει ότι ένα µέλος του δηµοτι-
κού συµβουλίου που ανεξαρτητοποιείται από την παράταξη, δεν
µπορεί να ενταχθεί σε άλλη παράταξη, δεν µπορεί να ιδρύσει
άλλη παράταξη; Όλα αυτά και από πληροφόρηση που έχω από
την ΕΛΛΑ∆Α, φωτογραφίζουν προβλήµατα συγκεκριµένων δη-
µοτικών συµβουλίων. ∆εν µπορούµε να ερχόµαστε να νοµοθε-
τούµε για να λύνει η Βουλή τις αδυναµίες συνεννόησης µεταξύ
των µελών µιας δηµοτικής παράταξης. Τουλάχιστον στο δικό µου
το νοµό δεν υπάρχει τέτοιο πρόβληµα. Έψαξα να βρω ποιους

απασχολεί και τελικά βρήκα ότι απασχολεί πράγµατι κάποιους.
Και θα έρθουµε τώρα να νοµοθετήσουµε ως Βουλή, γιατί σε δέκα
δηµοτικά συµβούλια ανά την Ελλάδα κάποιοι δήµαρχοι δεν µπο-
ρούν να διασφαλίσουν την ενότητα της δηµοτικής πλειοψηφίας;
Ερχόµαστε εµείς να περάσουµε νόµο, για να πούµε ότι δεν µπο-
ρεί κάποιος να κάνει παράταξη, δεν µπορεί κάποιος άλλος να
φύγει από την παράταξή του και για να ξαναγυρίσει πρέπει να
γίνει δεκτό από τα 2/3; Αυτά είναι εντελώς φωτογραφικά και απα-
ράδεκτα. Τι διασφαλίζουµε µε αυτή τη ρύθµιση; Εγώ θεωρώ ότι
«φωτογραφίζουµε» συγκεκριµένους δήµους όπου αδυνατεί η
πλειοψηφία να διατηρήσει την συνοχή της. Θεωρούµε ότι δεν
υπάρχει λόγος να έχουµε τέτοια διάταξη σε νόµο που περνάει
από τη Βουλή.

Όσον αφορά το άρθρο 37, γίνεται κάποια έκπτωση στους αι-
ρετούς που τους έχει γίνει καταλογισµός. Γιατί αυτή η έκπτωση
του 10% περιορίζεται µόνο στους αιρετούς της πρωτοβάθµιας
αυτοδιοίκησης; Γιατί όχι και στις νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις;
Υπάρχει κάποιος ειδικός λόγος; Θα ήθελα να µου απαντήσετε,
κύριε Υπουργέ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Η διάταξη
αυτή προσπαθεί να τακτοποιήσει υπαρκτά θέµατα. Υπάρχουν συ-
γκεκριµένες περιπτώσεις στον πρώτο βαθµό. Στον δεύτερο δεν
υπάρχουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κύριε Υπουργέ, καλύτερα να µη δίνατε
αυτή την απάντηση. ∆εν είναι δυνατόν να λέτε ότι έρχεται αυτή
η διάταξη για να τακτοποιήσει συγκεκριµένες περιπτώσεις. Αφαι-
ρέστε την καλύτερα από το να «φωτογραφίζουµε» συγκεκριµέ-
νους. ∆εν είναι απάντηση αυτή. Καλύτερα να µην τη δίνατε.
Βάλτε µέσα και τη νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση, έστω κι αν δεν κα-
λύπτει κανέναν, παρά να φαίνεται ότι πάµε να ρυθµίσουµε συ-
γκεκριµένες περιπτώσεις. ∆εν είναι σωστό αυτό.

Όσον αφορά το άρθρο 45, είµαστε εντελώς αντίθετοι µε τη
δυνατότητα αποχαρακτηρισµού δασικών εκτάσεων προκειµένου
να φτιαχτούν κέντρα φιλοξενίας µεταναστών µε απόφαση του
Γενικού Γραµµατέα της Περιφέρειας.

Αυτές ήταν οι παρατηρήσεις µας. Θεωρούµε ότι ορισµένες
διατάξεις θα πρέπει πράγµατι να τροποποιηθούν, να προσε-
χθούν. Πιστεύουµε ότι µε τις παρατηρήσεις µας βοηθάµε την Κυ-
βέρνηση τουλάχιστον να βελτιώσει κάπως τις ρυθµίσεις τις
οποίες έχει προσπαθήσει να κάνει µε αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ρήγα.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Αντώνης Σκυλλάκος.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Θα προσπαθήσω να είµαι επιγραµ-

µατικός, γιατί είναι πολλά τα άρθρα.
Έχουµε αντίρρηση µε το άρθρο 15, διότι οι επιθεωρητές θα

µπορούν να δίνουν την προκαταρκτική εξέταση και την προανά-
κριση σε άλλους υπαλλήλους. ∆ιευρύνεται ο κύκλος αυτών που
κάνουν προανακριτική εξέταση και προανάκριση. Είµαστε αντί-
θετοι γιατί όλο και διευρύνεται αυτός ο κύκλος. Αν χρειάζονται
επιπλέον επιθεωρητές, να φτιάξουµε επιθεωρητές που να κάνουν
κι αυτή τη δουλειά και όχι άλλοι δηµόσιοι υπάλληλοι.

Επίσης, πώς θα αξιολογούνται οι επιθεωρητές; Από µια διορι-
σµένη επιτροπή. «Γιάννης κερνάει, Γιάννης πίνει». ∆εν υπάρχουν
κριτήρια αξιολόγησης. ∆εν συµφωνούµε.

Το άρθρο 19 µιλάει για τις µετατάξεις. Εµείς, επειδή είµαστε
αντίθετοι οι αορίστου χρόνου να εξελίσσονται, για τους λόγους
που αναφέραµε επί της αρχής και στα άρθρα 1 έως 12, γι’ αυτό
δεν είµαστε σύµφωνοι µε τη διάταξη του άρθρου 19. Έρχεται σε
αντίθεση µε την κεντρική µας λογική. Εξάλλου εµείς θέλουµε για
τις µετατάξεις να υπάρχει αίτηση των ενδιαφεροµένων, να υπάρ-
χουν αντικειµενικά κριτήρια και κίνητρα, πράγµα το οποίο δεν λύ-
νεται ούτε µε αυτή τη διάταξη, αλλά και γενικότερα µε τις
µετατάξεις.

Στο άρθρο 22 γίνεται λόγος για το Εθνικό Κέντρο ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης. Εµείς δεν συµφωνούµε ότι µπορεί να γίνεται επιµόρ-
φωση από τέτοιου είδους κέντρα. ∆εν συµφωνούµε µε το Εθνικό
Κέντρο. Γι’ αυτό καταψηφίζουµε και το άρθρο 22. Η όποια επι-
µόρφωση πρέπει να γίνεται µόνο από τα πανεπιστήµια και όχι
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από κέντρα τέτοιου είδους.
Όσον αφορά το άρθρο 23, είµαστε αντίθετοι µε την απόρρητη

σύνθεση των επιτροπών του ΑΣΕΠ του ν.2190.
Όσον αφορά το άρθρο 24, γι’ αυτούς που θα πάνε στην

Α∆Ε∆Υ, θα αποσπαστούν για την υποστήριξη της Α∆Ε∆Υ, θα
πρέπει να υπάρχουν κάποια κριτήρια. Παραδείγµατος χάριν να
υπάρχει η οµοφωνία στο διοικητικό συµβούλιο και όχι ο καθένας
να βάζει τον δικό του, ανάλογα µε τους συσχετισµούς της δύνα-
µης που υπάρχουν.

Για παρόµοιους λόγους που ανέφερα στο άρθρο 22, δεν συµ-
φωνούµε και µε το άρθρο 24 στην παράγραφο που γίνεται λόγος
για το «Κοινωνικό Πολύκεντρο» και το «∆ιαβαλκανικό Ινστιτούτο
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης». ∆εν συµφωνούµε οι συνδικαλιστικοί φο-
ρείς, οι τριτοβάθµιες οργανώσεις, η Α∆Ε∆Υ κ.λπ. να έχουν τέ-
τοια όργανα, τα οποία θα αναβαθµίζονται µάλιστα και θα δίνουν
πιστοποίηση, επιµόρφωση. ∆εν είναι δουλειά των συνδικαλιστι-
κών οργανώσεων αυτή.

Όσον αφορά το άρθρο 31, γίνεται λόγος για µείωση των διοι-
κητικών βαρών. Είχε και µια πιλοτική εφαρµογή σε ορισµένες νο-
µαρχίες. Το είχα αναφέρει και στην επιτροπή και δεν µου δόθηκε
απάντηση, δεν υπήρξε διαβεβαίωση ότι η µείωση των διοικητι-
κών βαρών δεν θα σηµαίνει και µείωση των εργαζοµένων. Αν ση-
µαίνει µείωση των εργαζοµένων, δεν συµφωνούµε.

Όσον αφορά το άρθρο 32, δεν συµφωνούµε µε το να αρχί-
σουµε τις εξαιρέσεις, για να µπορεί χωρίς δηµοπρασία να νοι-
κιάζει ακίνητο η νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση, όπως γίνεται εδώ
συγκεκριµένα.

Mπορεί να υπάρχουν ειδικοί λόγοι, αλλά να µην σπάσουµε τη
γενική αρχή, γιατί σωστό είναι να γίνεται δηµοπρασία.

Το άρθρο 33 έρχεται σε αντίθεση µε τη γενικότερη λογική µας
σχετικά µε την εξέλιξη των αορίστου χρόνου στο δηµόσιο.

Στα άρθρα 34 και 37 δεν είµαστε αντίθετοι µε την άρση ή τον
περιορισµό των καταλογισµών. Κατανοούµε ότι όταν πληρώνο-
νται, πολύ δε περισσότερο όταν έχει γίνει επαναληπτικός έλεγ-
χος, δεν βάζουν τα λεφτά στην τσέπη τους οι δήµαρχοί. Έργο
κάνουν και βγαίνουν παράνοµα εκ των υστέρων ότι παρανόµη-
σαν. Συµφωνούµε, δεν είµαστε αντίθετοι µε την άρση των κατα-
λογισµών ή τον περιορισµό τους. Αλλά απ’ ό,τι καταλαβαίνω και
στις δύο περιπτώσεις για χρήµατα τα οποία ήταν για πληρωµή
εργαζοµένων δεν αίρεται ο καταλογισµός.

Συµφωνούµε ότι πρέπει να λύνονται αυτά τα ζητήµατα και
παίρνουµε και την ευθύνη. Αλλά έχω την εντύπωση έτσι όπως
είναι γραµµένα, ότι αν θεωρήθηκαν παράτυπα κάποιες πράξεις
δηµάρχων που αφορούσαν πληρωµή προσωπικού, η πληρωµή
προσωπικού εξαιρείται και θα συνεχίσουν να καταλογίζονται ή
και να οδηγούµαστε και σε ποινικές ευθύνες. Εάν κάνω λάθος,
διορθώστε µε. Νοµίζω ότι εξαιρείται από την άρση του καταλο-
γισµού και στο άρθρο 34 και στο άρθρο 37.

Όσον αφορά τις παρατάξεις στα δηµοτικά και στα νοµαρχιακά
γενικότερα εµείς δεν πρέπει να πάµε να λύσουµε κάποια συγκε-
κριµένα ζητήµατα σ’ ένα, δύο δηµοτικά ή νοµαρχιακά συµβού-
λια. Θα µπορεί ελεύθερα κάποιος να φεύγει ή να επιστρέφει, να
ιδρύει δική του παράταξη, όπως ακριβώς συµβαίνει και στο Ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο. ∆εν µπορούµε να έχουµε άλλες αρχές για το
Ελληνικό Κοινοβούλιο και άλλες αρχές για τα συνδικάτα και για
οποιοδήποτε όργανο. Πρέπει να υπάρχει ελευθερία να παίρνουν
και την ευθύνη, να κινούνται όπως νοµίζουν σύµφωνα µε τη συ-
νείδησή τους.

Στο άρθρο 35 επίσης δεν συµφωνούµε, αυτές που παίρνουν
άδεια άνευ αποδοχών να πληρώνουν εισφορές για την άδεια
αυτή. Υπενθυµίζω ότι στη Βουλή, κάτω από την κατακραυγή που
υπήρξε, δεν πληρώνουν τις εισφορές και καλώς ο Πρόεδρος
αποφάσισε να µην πληρώνονται εισφορές για εκείνους που
έχουν πρόβληµα και δεν µπορούν να ασκήσουν το επάγγελµα.

Επίσης, στο άρθρο 36 υπάρχει η λογική που αναπτύσσεται
ακόµα περισσότερο, να καλύπτονται λειτουργικά έξοδα από χρή-
µατα τα οποία πηγαίνουν για έργα. Υπήρχε αυτό και πριν και
τώρα προστίθεται και το 12% επί της ΑΤΑ. ∆εν συµφωνούµε να
υπάρχουν επαρκή χρήµατα από τον κρατικό προϋπολογισµό που
να δίνονται προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση.

∆εν συµφωνούµε µε την παράγραφο 3 του άρθρου 36, διότι

αυτό µιλάει για δανεισµό, σπρώχνει προς τον δανεισµό. ∆εν συµ-
φωνούµε µε το να υπάρχει επαρκής χρηµατοδότηση στην αυτο-
διοίκηση.

∆εν συµφωνούµε µε τις προγραµµατικές συµβάσεις µε τα πα-
νεπιστήµια ακόµα και µε τα ινστιτούτα πανεπιστηµίων, που πάει
να λύσει η παράγραφος 4. Η έρευνα πρέπει να είναι αποκλειστικά
στα πανεπιστήµια και δεν έχει καµµία δουλειά να ανακατεύεται η
Τοπική Αυτοδιοίκηση και να δίνει δουλειές για έρευνες σε διά-
φορα πανεπιστήµια ή σε διάφορα ινστιτούτα των πανεπιστηµίων.

Επίσης, δεν συµφωνούµε µε την παράγραφο 5 ότι σε έκτακτες
περιπτώσεις όσοι έχουν δίπλωµα για να οδηγούν και να χρησι-
µοποιούν βαριά οχήµατα, θα µπορούν να το κάνουν. Αυτό εγκυ-
µονεί κινδύνους και για τη δική τους ασφάλεια, αλλά και για την
ασφάλεια των τρίτων.

∆εν συµφωνούµε µε την παράγραφο 7 του άρθρου 36, να πα-
ραµείνουν τα 2/3 όταν κατ’ αποκοπή δίνεται δουλειά σε κάποιον
δικηγόρο, που έχει ειδικές γνώσεις, να µην παίρνεται κατά πλει-
οψηφία, να υπάρχει διευρυµένη πλειοψηφία όπως ίσχυε µέχρι
τώρα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Για το άρθρο 37 µίλησα.
∆εν συµφωνούµε µε την παράγραφο 2 του άρθρου 38, ο Γενι-

κός Γραµµατέας του ∆ήµου να αποκτά και άλλες αρµοδιότητες.
Κινούνται όλα αυτά στη λογική του µάνατζερ, µε την οποία είµα-
στε αντίθετοι.

Στο άρθρο 39 η αύξηση 20% που δίνεται στα έξοδα παράστα-
σης για τα ΑµΕΑ είναι ψίχουλα. Αν θέλουµε να αντιµετωπιστεί το
ζήτηµα, βλέπετε πώς αντιµετωπίζουµε σωστά εδώ το ζήτηµα µε
τη συνάδελφο που έχει ανάγκη από βοήθεια. ∆εν λύνεται το πρό-
βληµα µε το να αυξηθεί 20% η παράσταση για τα άτοµα µε ειδι-
κές ανάγκες.

Στο άρθρο 40 δίνετε µία παράταση για την αποκατάσταση των
χωµατερών χωρίς προκηρύξεις, πάλι µε διαπραγµατεύσεις.
Υπάρχουν ευθύνες πάνω σ’ αυτό. Στην παράγραφο 2 γίνεται
λόγος για τις ∆ΕΥΑ και για τα ΦΟ∆ΣΑ µε τα οποία εµείς είµαστε
αντίθετοι. Εµείς θέλουµε να καταργηθούν αυτά και όλοι να ανή-
κουν σε υπηρεσίες του δήµου, που να παρέχουν αυτές τις υπη-
ρεσίες.

Στο άρθρο 41 γίνεται λόγος για κανονισµούς εργασίας µε
βάση το πλαίσιο του ν. 3789/1957. ∆εν συµφωνούµε εάν δεν
υπάρχει συναίνεση των εργαζοµένων, στη δηµιουργία κανονι-
σµών εργασίας. ∆ηλαδή για ζητήµατα που αφορούν τους ίδιους
τους εργαζοµένους θα έπρεπε να υπάρχει –να µην πω η σύµ-
φωνη γνώµη τους- τουλάχιστον η γνώµη τους.

Στο άρθρο 41 γίνεται λόγος για τα διάφορα ιδρύµατα όπως
είναι οι παιδικοί σταθµοί, γηροκοµεία και άλλα που ανήκουν
στους δήµους. Εµείς δεν συµφωνούµε να ανήκουν στους δή-
µους, διότι σπάει το ενιαίο, φορτώνονται µε οικονοµικά βάρη οι
δήµοι, τελικά ζητάµε χρήµατα από τους γονείς για τους παιδι-
κούς σταθµούς ή δεν ξέρω εγώ από ποιους, για να λειτουργή-
σουν. ∆ηλαδή δεν έχουν δυνατότητες οικονοµικής στήριξης και
σπάει και το ενιαίο και απεκδύεται των ευθυνών του το κράτος.
Γι’ αυτό δεν συµφωνούµε µε αυτό το θέµα. Επιπρόσθετα, δεν
µπορεί το παιδαγωγικό πρόγραµµα των παιδικών σταθµών ή
άλλων παρόµοιων σταθµών, βρεφικών κ.λπ., να καθορίζεται από
το Υπουργείο Εσωτερικών.

Και για τους κανονισµούς λειτουργίας αυτών των ιδρυµάτων:
Επηρεάζεται η εργασία των εργαζοµένων. Θα έπρεπε να υπάρ-
χει γνώµη της ΠΟΕ ΟΤΑ, των εκπροσώπων των εργαζοµένων.

Επανέρχοµαι στο άρθρο 30. ∆εν χρειάζεται νόµος για να κη-
ρυχθεί ένα νησί όπως η Μήλος ιερό. Είναι ζήτηµα αποκλειστικά
της Εκκλησίας. ∆εν πρέπει το κράτος να αναµειγνύεται σ’ αυτά
τα ζητήµατα.

Τέλος, στο άρθρο 42 –θα το πούµε αύριο και επί των τροπο-
λογιών- είναι ευκαιρία να λύσουµε το πρόβληµα που έχει δηµι-
ουργηθεί µε τους εργαζόµενους στη Ρόδο. Με έγκριση του
∆ηµοτικού Συµβουλίου, της Περιφέρειας, µε απόφαση του Ελε-
γκτικού Συνεδρίου σωστά πέρασαν στις υπηρεσίες του ∆ήµου
αυτοί που ήταν σε µία αναπτυξιακή εταιρεία. Έρχεται τώρα το
ΑΣΕΠ και ανατρέπει την κατάσταση και υπάρχουν κίνδυνοι και
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δεν πληρώνονται, όπως πρέπει να πληρώνονται. Υπάρχει κίνδυ-
νος να ακυρωθεί το ότι µπήκαν στις υπηρεσίες του ∆ήµου και να
χάσουν τη δουλειά τους. Οι δήµαρχοι και όσοι πήραν τις απο-
φάσεις, οι υπάλληλοι κ.λπ. της περιφέρειας απειλούνται µε ποι-
νικές κυρώσεις. Πρέπει, λοιπόν, αυτό το θέµα να λυθεί
νοµοθετικά, για να µην έχουµε πρόβληµα.

Τέλος, στις διατάξεις που αφορούν τη µεταναστευτική πολι-
τική άρθρα 43 και 44 υπάρχουν κάποιες µικροβελτιώσεις, αλλά
όχι στο βαθµό που θα θέλαµε και γι’ αυτό δεν θα τις ψηφίσουµε.
Βεβαίως, δεν θα ψηφίσουµε τα κέντρα υποδοχής µέσα στα δάση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Τσούκαλης
έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα προσπαθήσω
διά το ευσύνοπτον της τοποθετήσεως όσον αφορά το άρθρο 13
…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μου αρέσει το «ευ-
σύνοπτον». Είναι κοµψότατη έκφραση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Συµφωνούµε µε το άρθρο 13 µε το
οποίο καταργείται ο παρωχηµένος τρόπος ανάρτησης των πινά-
κων κατάταξης των επιτυχόντων στα οικεία καταστήµατα των νο-
µαρχιακών αυτοδιοικήσεων.

Όσον αφορά το άρθρο 14 συµφωνούµε, αλλά θα ήθελα κύριε
Υπουργέ, να κάνω µία παρατήρηση, η οποία προέρχεται από την
πείρα που έχω ως δικηγόρος κατά την παράσταση πολιτικής
αγωγής του δηµοσίου, κυρίως στα ζητήµατα που αφορά το συ-
γκεκριµένο άρθρο που είναι περιβαλλοντικά. Επιτέλους, το θέµα
αυτό λύνεται. Ζούσαµε το απαράδεκτο καθεστώς, να δικάζονται
σοβαρότατα εγκλήµατα, να απουσιάζει το δηµόσιο και να απαλ-
λάσσονται οι κατηγορούµενοι.

Παρ’ όλο που γνωρίζουµε ότι η συγκεκριµένη διατύπωση προ-
έρχεται από τον κύριο Γενικό Επιθεωρητή είναι θετικό εκ µέρους
του που την προτείνει, αλλά θα ήταν πολύ πιο πλήρης η διάταξη
εάν αντί για την πρόνοια του Εισαγγελέα Πρωτοδικών να ανα-
κοινώνει στο Γενικό Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης το κλητή-
ριο θέσπισµα ή το παραπεµπτικό βούλευµα, γνωστοποιούσε ή τη
µήνυση ή τη µηνυτήρια αναφορά και γενικώς οτιδήποτε φθάνει
στον Εισαγγελέα, για να ξεκινήσει η δίκη. Γιατί το πρόβληµα δεν
είναι απλώς να υπερασπίζεσαι για λογαριασµό του δηµοσίου µία
υπόθεση ως πολιτική αγωγή. Το κρίσιµο είναι να συµµετέχει το
δηµόσιο στη διαµόρφωση της δικογραφίας, ποιους µάρτυρες θα
καλέσει, ποια έγγραφα θα προσκοµίσει ούτως ώστε όταν θα κλη-
θεί ο δικηγόρος του δηµοσίου να υπερασπιστεί για λογαριασµό
του δηµοσίου την υπόθεση να έχει ένα πλήρη φάκελο. Αν είναι
ξεκρέµαστος, πραγµατικά υπάρχει πρόβληµα. Έχω την εντύ-
πωση ότι και ο κύριος Γενικός Επιθεωρητής δεν θα διαφωνούσε.
Απλούστατα ίσως να µην το εξέτασε. Σας λέω εκ πείρας ότι θα
διευκόλυνε πάρα πολύ.

Στα άρθρα 15 έως 19 συµφωνούµε.
Στο άρθρο 20 συµφωνούµε µε την επιφύλαξη της παραγρά-

φου 4 όπως ανέφερε και ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ όσον αφορά τη
δυνατότητα άνευ προϋποθέσεων εκµετάλλευσης αυτοκινήτων
δηµοσίας χρήσεως µε γονική παροχή. Τουλάχιστον θέστε µια δι-
κλίδα. Ο δικαιοπάροχος να το κατέχει πέντε χρόνια ή τρία χρό-
νια. Μην το αγοράζει και στους έξι µήνες το µεταβιβάζει.

Όσον αφορά τα άρθρα 21 και 22 λέµε ναι.
Στο άρθρο 23, όχι, προς Θεού, περιορισµός των δηµοσιευτέων

πράξεων. Μπορεί να διευκολύνει τις υπηρεσίες ο περιορισµός
των δηµοσιευτέων πράξεων. ∆εν δώσατε εξήγηση για ποιο λόγο
γίνεται αυτό. Να σας θυµίσω όµως, κύριε Υπουργέ, ότι η εξέλιξη
του σκανδάλου του Βατοπεδίου οφείλεται στη µη δηµοσίευση
µιας υπουργικής απόφασης, που προβλεπόταν από το νόµο ότι
µπορούσε να µην δηµοσιευτεί. Προσέξτε τι µπορεί να προκύψει
από αυτήν τη συγκεκριµένη ρύθµιση.

Όσον αφορά το άρθρο 24 ναι, µε µία µικρή νοµοτεχνική βελ-
τίωση, ότι οι διατάξεις του παρόντος εφαρµόζονται και για το
προσωπικό που καλύπτει ανάγκες τεχνικής επιστηµονικής υπο-
στήριξης της Α∆Ε∆Υ από 1-1-2000. Με τη συγκεκριµένη ανα-
φορά διορθώνεται το µισθολόγιο τριών υπαλλήλων και µόνο της
Α∆Ε∆Υ. ∆εν αφορά κανέναν άλλο.

Αυτοί οι υπάλληλοι δεν λαµβάνουν από το 2004 κανένα επί-
δοµα και αρκούνται στο βασικό µισθό των 1100 ευρώ µετά από

είκοσι πέντε χρόνια υπηρεσίας. Ωστόσο, υπάρχει µια ουσιαστική
παράλειψη για αυτούς. ∆εν υπάρχει ρητή αναφορά και για την
αναδροµική καταβολή των επιδοµάτων που κόπηκαν αυθαίρετα.

Έχουν προσφύγει. Τα διεκδικούν. Αυτά κόπηκαν από το 2004
στους συγκεκριµένους τρεις υπαλλήλους, ένας εκ των οποίων
υποχρεώθηκε και σε επιστροφή των επιδοµάτων του για την πε-
ρίοδο 2004-2006, καταβάλλοντας µέσω εφορίας 8.200 ευρώ.

Να σηµειωθεί ότι επίσης µέχρι το 2004 και πάλι αυθαίρετα δεν
είχαν λάβει ποτέ το σύνολο των επιδοµάτων που υπαγόρευε το
µισθολόγιο των υπηρεσιών τους, όπως παραδείγµατος χάριν οι
Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης, τα οποία ελάµβαναν κανο-
νικά πριν αποσπαστούν στη Γενική Γραµµατεία ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης.

Μιλάµε για µια αστεία δαπάνη βεβαίως, 15.000 έως 35.000
ευρώ και για τους τρεις, πλην όµως -όπως καταλαβαίνετε- ένα
τεράστιο ποσό για τους ίδιους. Σας παρακαλώ, προσέξτε το,
αφού πλέον η ρύθµιση γίνεται γι’ αυτούς τους τρεις, δεν γίνεται
για κανέναν άλλο.

Στα άρθρα 25 και 26 συµφωνούµε. Στο άρθρο 27 για το µό-
νιµο προσωπικό στις περιφέρειες, σας είπαµε ότι κατ’ αρχάς δεν
διαφωνούµε. Σας ζητήσαµε να αιτιολογήσετε για ποιο λόγο ανα-
φέρεστε µόνο σε περιφέρειες και όχι στις νοµαρχίες ή στους ορ-
γανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης και σε τελευταία ανάλυση αν
εντάσσεται η δηµιουργία αυτών των νέων οργανικών σχέσεων
στη φιλοσοφία και την αντίληψη που πρέπει να διέπει και την Κυ-
βέρνησή σας βεβαίως και κάθε πολιτικό χώρο όσον αφορά τη
µελλοντική εξέλιξη της περιφέρειας.

Ο κύριος Υπουργός ανέφερε στην Επιτροπή ότι έτσι και αλ-
λιώς, οποιαδήποτε διοικητική µεταρρύθµιση και να έχουµε, θα
υπάρχει η παρουσία του κεντρικού κράτους στις περιφέρειες,
όσον αφορά την αποκεντρωµένη λειτουργία του κράτους. Είναι
όµως, προφανές ότι αυτή η λειτουργία θα είναι πάρα πολύ πε-
ριορισµένη, σε σχέση µε αυτή που είναι τώρα. Ουαί και αλλοί-
µονο αν δεν ήταν. Με αυτή την έννοια, λοιπόν, λέµε σε ποια
φιλοσοφία και σε ποια αντίληψη εντάσσονται οι νέες οργανικές
θέσεις.

Στο άρθρο 28 συµφωνούµε.
Στο άρθρο 29 είµαστε ενάντιοι µε τις παραγράφους 6, 7 και 8,

δεδοµένου ότι υπάρχει διαφορετική αντίληψη στον πολιτικό µας
φορέα, στην κοινοβουλευτική οµάδα, όσον αφορά τη µορφή του
Συµφώνου Συµβίωσης, γεγονός που επηρεάζει αναγκαστικά και
τη διάρθρωση ή αν θέλετε τη µορφή της ληξιαρχικής πράξης που
συντάσσεται επ’ ευκαιρία του Συµφώνου Συµβίωσης.

Είναι σαφές και το έχουµε καταθέσει ρητά και κατηγορηµα-
τικά. Θεωρούµε ότι όσοι υπογράφουν Σύµφωνο Συµβίωσης, πρέ-
πει να έχουν πλέον το χαρακτήρα οικογένειας, ότι πρέπει να
έχουν αυτοτελή οικογενειακή µερίδα και βεβαίως, τα παιδιά που
αποκτώνται όσον αφορά τη ληξιαρχική τους συµπεριφορά, να
έχουν ακριβώς την ίδια συµπεριφορά µε τα παιδιά που έχουν γεν-
νηθεί µέσα σε γάµο.

∆εν µπορούµε να κατανοήσουµε γιατί στην περίπτωση που πα-
ραλείπουν οι δύο γονείς να δηλώσουν τη δηµοτικότητα του τέ-
κνου, τεκµαίρεται η δηµοτικότητα του πατέρα, δεδοµένου -όπως
σας είπα στην επιτροπή- ότι µόνο η µητέρα είναι σίγουρη, όσον
αφορά το παιδί.

Επανερχόµαστε σε κάποιες παλιές αντιλήψεις. Γιατί να µην
έχει τη δηµοτικότητα της µητέρας και να έχει τη δηµοτικότητα
του πατέρα; Είναι προφανές ότι µας επαναφέρει στο προηγού-
µενο καθεστώς του Αστικού Κώδικα, όπου ο άντρας ήταν ο αρ-
χηγός της οικογένειας.

Στο άρθρο 30 δηλώνουµε όχι, µε την εξής έννοια, ότι δεν είναι
δυνατόν να έρχεται η πολιτεία και µε νοµοθέτηση να αναγορεύει
ιερό έναν τόπο. Είναι αρµοδιότητα της Εκκλησίας της Ελλάδος.

Στο τρίτο κεφάλαιο, θέµατα Τοπικής Αυτοδιοίκησης, συµφω-
νούµε στα άρθρα 31 έως 34.

Στο άρθρο 35 διαφωνούµε µε την παράγραφο 2. Είναι µια απα-
ράδεκτη ρύθµιση, όπου αρνείται ουσιαστικά τον αυτοπροσδιο-
ρισµό και την αυτοδιάθεση όσων ανεξαρτητοποιούνται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αναφορικά µε την παράγραφο 3 είχαµε πει στον κύριο
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Υπουργό ότι δεν λύνεται το πρόβληµα των εισφορών όσων αι-
ρετών προέρχονται, παραδείγµατος χάριν από την Εθνική Τρά-
πεζα. Υπάρχει πρόβληµα µε αιρετούς που προέρχονται από την
Εθνική Τράπεζα, όπου δεν υπάρχει καµµία ρύθµιση για την κα-
ταβολή των εισφορών. Αυτό αφορά ελάχιστους αιρετούς. Αφού,
λοιπόν, διευθετείται αυτό το θέµα, γιατί δεν το λύνουµε;

Όσον αφορά τα άρθρα 36 και 37 λέµε ναι.
Στο άρθρο 38 διαφωνούµε κάθετα, όσον αφορά το χαρακτήρα

και τις αυξηµένες αρµοδιότητες των Γενικών Γραµµατέων, γιατί
εντελώς διαφορετικά είχαν συµφωνηθεί µεταξύ του Υπουργείου
σας και της ΠΟΕ-ΟΤΑ κατά τη συζήτηση και διαβούλευση του
νέου Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων.

Με τα άρθρα 39 και 40 συµφωνούµε.
Στο άρθρο 41 διαφωνούµε µε την παράγραφο 4 και 5. Βε-

βαίως, απ’ ό,τι ακούσαµε προηγουµένως, υπήρχε µια βελτίωση
από τον κύριο Υπουργό και πλέον συµφωνούµε και µε το άρθρο
41.

Στο άρθρο 42 υπάρχει µια επιφύλαξη –δεν θα το καταψηφί-
σουµε, θα συµφωνήσουµε- όσον αφορά την παράγραφο 4 που
γίνεται η µετάταξη µε απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου. Εκεί
θα προκύψουν προβλήµατα, κύριε Υπουργέ.

Όσον αφορά το ∆’ Κεφάλαιο, συµφωνούµε µε τα άρθρα 43 και
44.

Στο άρθρο 45 διαφωνούµε µε την παραχώρηση δασικών εκτά-
σεων της χώρας, γιατί τα δάση, κύριε Υπουργέ –µας αρέσει, δεν
µας αρέσει- είναι ενδιαιτήµατα χλωρίδας και πανίδας και οι πό-
λεις είναι οικισµοί για τους ανθρώπους. Εµείς θεωρούµε...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ ολο-
κληρώστε, κύριε Τσούκαλη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Νοµίζω
ότι είµαι στα πλαίσια του χρόνου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Στο τέλος, πραγ-
µατικά, έχετε επιταχύνει. Αλλά στο τέλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Με τα άρθρα 46, 47, 48, 49 συµφω-
νούµε.

Βεβαίως, συµφωνούµε πλέον και µε το άρθρο 50, µετά τη βελ-
τίωση από τον κύριο Υπουργό, όπου πλέον θα έχουµε και ψη-
φιακά αντίγραφα των αρχείων πριν καταστραφούν.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αυτό ο κ. Ψαρια-

νός το λέει «ορθοπεταλιά».
Το λόγο έχει ο κ. Γεωργίου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζοντας τη συζήτηση και

την επεξεργασία του ανά χείρας σχεδίου νόµου, µένει κάποιος
κατάπληκτος από το πλήθος των περιλαµβανοµένων µετατάξεων
και τακτοποιήσεων.

Τακτοποιήσεις για τους υπαλλήλους των ΚΕΠ –άρθρο 26, στο
οποίο δεν συµφωνούµε-, µετατάξεις στην Α∆Ε∆Υ –άρθρο 24, το
οποίο επίσης απορρίπτουµε-, αποσπάσεις στα περιφερειακά τα-
µεία ανάπτυξης –άρθρο 26-, σύσταση νέων οργανισµών θέσεων
σε περιφέρειες της χώρας –άρθρο 27, στο οποίο επίσης είναι αρ-
νητική η θέση µας.

Άλλες θέσεις προσωπικού προκύπτουν για το Μουσείο Τεριάντ
–άρθρο 28- ενώ δυνατότητα µετάταξης παρέχεται στους συµ-
βασιούχους ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου των Νοµαρχια-
κών Αυτοδιοικήσεων –άρθρο 33.

Και διερωτάται κανείς: Πότε θα σταµατήσει αυτή η επιδροµή
µετατάξεων και αποσπάσεων, η οποία δεν αφήνει τη δηµόσια δι-
οίκηση να σταθεροποιήσει έναν κορµό υπαλλήλων; Βλέπουµε το
απογοητευτικό θέαµα υπαλλήλων που προσλαµβάνονται, για να
επιτελέσουν ένα συγκεκριµένο έργο σε µια υπηρεσία και σε µια
περιοχή, µετ’ ολίγον να καταλαµβάνουν µια άλλη θέση σε µια
άλλη υπηρεσία, σε µια άλλη περιοχή.

Αν θέλουµε πραγµατικά να δούµε κάποια µέρα τη δηµοσία δι-
οίκηση να ορθοποδεί, θα πρέπει να µπει ένα τέλος στις µε ποικί-
λες προφάσεις αποφασιζόµενες µετατάξεις και αποσπάσεις.
∆υστυχώς, το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου συνεχίζει αυτή την
κακή οδό.

Τι θα κάνετε; Στο τέλος, θα παίρνετε και Υπουργούς να τους
κάνετε αεροπόρους! Έτσι µοιάζει, δηλαδή. Φοβούµαι ότι µέσα

εις τα σχέδιά σας για µεταρρυθµίσεις έχετε σκοπό να µεταρ-
ρυθµίσετε και τη δηµοσία διοίκηση σε διοίκηση ιδιωτικού δικαίου.
Κάνετε δηλαδή ιδιωτική δηµοσία διοίκηση;

Μάλιστα, το Μουσείο Τεριάντ –σας αναφέρω χαρακτηριστικά
στο άρθρο 28- αποτελεί µια χαρακτηριστική µικρογραφία αδυ-
ναµιών της δηµοσίας διοικήσεως. Το Μουσείο όντως χρειάζεται
ενίσχυση µε προσωπικό, αν κι εγώ πολύ αµφιβάλλω αν ένα µικρό
µουσείο χρειάζεται πια τόσο προσωπικό.

Όµως, πριν προχωρήσει η Κυβέρνηση στην πλήρωση αυτών
των θέσεων, θα έπρεπε να έχει πρώτα µεριµνήσει για τα στοι-
χειώδη, όπως είναι η οικονοµική διαχείριση του Μουσείου.

Σύµφωνα µε δηµοσίευµα του Βήµατος –το οποίο θα σας κα-
ταθέσω εδώ- µε ηµεροµηνία «Κυριακή 23-8-2009», κατόπιν οικο-
νοµικού ελέγχου από τους οικονοµικούς επιθεωρητές του
Σώµατος Επιθεωρητών ∆ηµοσίας ∆ιοικήσεως, βρέθηκε έλλειµµα
ύψους 674.000 ευρώ.

Σκεφτείτε τώρα ένα µικρό µουσείο µε έλλειµµα 674.000 ευρώ
από κακοδιαχείριση πλέον των προσαυξήσεων για τα έτη 1998-
2006. Όταν η κεντρική κυβέρνηση αδυνατεί να ελέγξει ακόµα και
τη στοιχειώδη οικονοµική διαχείριση τέτοιων νοµικών προσώπων
δηµοσίου δικαίου καθίσταται πρωθύστερη η µέριµνα για τη στε-
λέχωσή της. Τι πάτε να το στελεχώσετε τώρα; Εδώ υπάρχει εκ-
κρεµότης.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Γεωργίου καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και βεβαίως, η περίπτωση αυτή του Μουσείου Τεριάντ κατα-
δεικνύει, πέραν πάσης αµφιβολίας, γιατί πρέπει να είµαστε πολύ
προσεκτικοί όταν προχωρούµε νοµοθετικά σε άρσεις καταλογι-
σµών, όπως κάνει το άρθρο 34 και το άρθρο 37 του παρόντος
νοµοσχεδίου. Τι κάνετε; Απαλλαγές δηλαδή, µε πολιτικές απο-
φάσεις;

Αναφορά πρέπει ασφαλώς να γίνει και στη συνεχιζόµενη προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης να προωθήσει και να διευκολύνει την
εφαρµογή του Συµφώνου Συµβίωσης. Για όνοµα του Θεού! Το
είπαµε. Εξακολουθείτε τώρα κι εσείς να συνδράµετε µε αυτή τη
ναρκοθέτηση του θεσµού του γάµου, τη ναρκοθέτηση του θε-
σµού της οικογενείας; Για όνοµα του Θεού! Ξέρετε πολύ καλά
ότι αυτό το οποίο µας φέρνετε εδώ προς ψήφιση θα το εκµε-
ταλλευτούν αυτοί οι οποίοι θέλουν να προχωρήσουν στις συµ-
βιώσεις οµοφυλοφίλων, ετεροφύλων και άλλων φύλων µε το
∆ικαστήριο Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και µε το Συµβούλιο της
Ευρώπης.

Το θέµα των ΧΥΤΑ -άρθρο 40- κρίνατε σκόπιµο να το συµπερι-
λάβετε στο ίδιο νοµοσχέδιο που ρυθµίζει θέµατα υπαλλήλων. Και
τι ασέβεια τώρα: Μέσα στο νοµοσχέδιο το οποίο ρυθµίζει θέµατα
υπαλλήλων της δηµοσίας διοικήσεως, τώρα βάζετε τους ΧΥΤΑ.
Για όνοµα του Θεού! Ορίζει δε τη Μήλο ως ιερά νήσο. Βρήκατε,
δηλαδή, τον τρόπο να µπλέξετε τους ΧΥΤΑ µε την ιεροποίηση
της Μήλου! Πρόκειται, πρέπει να σας πω, περί µεγάλης εφευρέ-
σεως αυτό το νοµοσχέδιο.

Θα θέλαµε να επαναλάβουµε τη θέση µας ότι η διαχείριση
απορριµµάτων, εν πάση περιπτώσει, δεν είναι µόνο ευθύνη των
τοπικών αρχόντων, αλλά κυρίως θέµα κεντρικού σχεδιασµού πε-
ριφερειακής ανάπτυξης και επιλογής τεχνολογίας διαχείρισης
των απορριµµάτων.

Παρ’ όλο που καταψηφίζουµε το άρθρο, θα πρέπει να επιση-
µανθεί ότι η ρύθµιση για το προσωπικό των ∆ΕΥΑ για την
ύδρευση και την αποχέτευση είναι σωστή.

Εξυπακούεται ότι καταψηφίζουµε όλα τα άρθρα του κεφα-
λαίου ∆’, το οποίο ρυθµίζει τα θέµατα µεταναστευτικής πολιτι-
κής. Εδώ θα πρέπει να υπογραµµίσουµε, ότι αναφορικά µε το
άρθρο 45 για την παραχώρηση δασικών εκτάσεων µε σκοπό τη
δηµιουργία και λειτουργία Κέντρων Υποδοχής και Φιλοξενίας Με-
ταναστών η έκθεση της Επιστηµονικής Επιτροπής της Βουλής,
την οποία µάλιστα µας φέρατε εις ενίσχυση των απόψεών σας,
σας εκθέτει. Επισηµαίνει ότι για να δηµιουργηθούν τα Κέντρα
αυτά σε δασικές εκτάσεις θα πρέπει να µην υπάρχει άλλος τρό-
πος, έστω και δαπανηρότερος, για να επιλέξετε αυτόν. Να δούµε,
δηλαδή, και τι θα κάνετε. Εν πάση περιπτώσει, συζητάτε για τη
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δηµιουργία Κέντρων Υποδοχής, όταν δεν έχετε σταµατήσει την
εισροή των λαθροµεταναστών. ∆εν είναι δυνατόν ούτε να το σκε-
φτούµε, διότι ρώτησα αν τουλάχιστον ξέρετε ποιος είναι ο αριθ-
µός των ανθρώπων οι οποίοι θα φιλοξενηθούν στα Κέντρα αυτά
και δεν ήταν σε θέση κανένας να µου πει. Θα έπρεπε κανονικά,
για να έχετε αυτά τα λίγα Κέντρα τα οποία σκέφτεστε, να µην
φτάσετε στους αριθµούς των έξι χιλιάδων και επτά χιλιάδων. Μου
είπαν για τετρακόσιους και για πεντακόσιους ανθρώπους. Αυτά
επισήµως. ∆ηλαδή, θα κάνετε τρεις χιλιάδες Κέντρα σε όλη την
Ελλάδα; Εδώ δεν µπορείτε να βρείτε ένα νοµό, ο οποίος να δέ-
χεται τη φιλοξενία αυτών των ανθρώπων.

Πάντως, τα άρθρα αυτά αντιφάσκουν µε τις διακηρύξεις της
Κυβέρνησης περί αυστηροποίησης της µεταναστευτικής πολιτι-
κής, καθώς κινούνται σε µια κατεύθυνση διευκολύνσεως της πα-
ραµονής και της απασχόλησης των µεταναστών στη χώρα.
Επαναλαµβάνουµε ότι όσο η Κυβέρνηση δεν αποφασίζει πόσους
έχει ανάγκη η χώρα και πόσους µπορεί να αντέξει από πλευράς
υποδοµών, τόσο η µεταναστευτική της πολιτική θα είναι ανούσια
και αναποτελεσµατική, αν δεν είναι και εθνικώς επικίνδυνη.

Καταψηφίζουµε, επίσης, τα άρθρα 56, 57, 58 και 59 του κεφα-
λαίου ΣΤ’ που αφορούν σε θέµατα ειδικώς. Αλλά συµφωνούµε
µε την καταβολή ειδικών αµοιβών…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μέχρι το άρθρο 55
µιλάµε, κύριε Γεωργίου. Τα υπόλοιπα άρθρα είναι για αύριο. Μην
τρώτε το χρόνο σας τώρα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: Πολύ ωραία. Τότε θα διακόψω και θα
επανέλθω αύριο.

Θα ήθελα να προσθέσω µόνο, κύριε Πρόεδρε, για το άρθρο
39 ότι είµαστε υπέρ της καταβολής αυτών των ειδικών αµοιβών
στους διερµηνείς, προκειµένου τουλάχιστον περί της εξυπηρε-
τήσεως κωφαλάλων. Σ’ αυτό θα µας βρείτε σύµφωνους.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κι εγώ σας ευχα-

ριστώ, κύριε Γεωργίου.
Ο κ. Κελέτσης έχει το λόγο.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αναµφι-

σβήτητα το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα είναι ένα πολύ ση-
µαντικό νοµοσχέδιο που αφορά, πρώτα απ’ όλα, στη δηµόσια
διοίκηση και στην τακτοποίηση ενός µεγάλου θέµατος, το οποίο
ταλάνιζε την ελληνική δηµόσια διοίκηση επί χρόνια και στο οποίο
έπρεπε να δοθεί λύση και βέβαια, σε µία σειρά από άλλα ζητή-
µατα και θέµατα, τα οποία είναι προβλήµατα υπαρκτά και στα
οποία η Κυβέρνηση έρχεται σήµερα να δώσει λύσεις και να τα
αντιµετωπίσει.

Εκτός, λοιπόν, από το πρώτο µέρος, το οποίο συζητήθηκε την
προηγούµενη εβδοµάδα και αφορά τη βαθµολογική εξέλιξη και
την αντιστοίχιση των υπαλλήλων µε σχέση ιδιωτικού δικαίου αο-
ρίστου χρόνου και την αντιστοίχισή τους µε τον Υπαλληλικό Κώ-
δικα και τους άλλους υπαλλήλους, τους µόνιµους υπαλλήλους,
που είναι σηµαντικό κοµµάτι, έχουµε µία σειρά από σηµαντικά
άρθρα που αφορούν το µέρος το οποίο συζητάµε σήµερα.

Είναι, παραδείγµατος χάριν, πολύ σηµαντικό το γεγονός ότι
µε τη ρύθµιση που εισάγετε καταργείται η ανάρτηση των αποτε-
λεσµάτων των διαγωνισµών του ΑΣΕΠ στις νοµαρχιακές αυτοδι-
οικήσεις, πράγµα που σηµαίνει τεράστια οικονοµία σε χρόνο και
χρήµα, όταν έχουµε σε εξέλιξη τέτοιους διαγωνισµούς. Αυτό
είναι το άρθρο 13.

Σηµαντικό, επίσης, είναι το άρθρο 16 για εµάς, τους ανθρώ-
πους της περιφέρειας, διότι, όπως η ρύθµιση προβλέπει στο
άρθρο αυτό, έχουµε µία αύξηση της µοριοδότησης, στον αριθµό
των µορίων από είκοσι σε τριάντα για τις παραµεθόριες περιοχές
και αυτό είναι κάτι σωστό για τους ανθρώπους, για τα παιδιά
εκείνα που αποφασίζουν να αφιερώσουν και το υπόλοιπο της
ζωής τους στην ελληνική περιφέρεια.

Στο ίδιο άρθρο, στο άρθρο 16, στην παράγραφο 2, οφείλω,
κύριε Υπουργέ, να εκφράσω κάποιες επιφυλάξεις, σε ό,τι αφορά
το θέµα της επιδότησης κατοικίας από τους δήµους, όπου γίνε-
ται µια γενίκευση, όπου είναι αρκετό ο δήµος να είναι µέσα στα

όρια του νοµού, για να επιδοτηθεί η κατοικία. Τα είπα και στην
Επιτροπή. Οι επιφυλάξεις µου έχουν να κάνουν, πρώτον, µε το
γεγονός ότι κατ’ αρχάς, η πρόνοια αυτή µέχρι σήµερα δεν εφαρ-
µόζεται από τους περισσότερους δήµους, διότι δεν έχουν τους
πόρους. Και είναι πάγιο αίτηµα όλων των δήµων, απ’ ό,τι γνω-
ρίζω, να δοθεί ειδικό κονδύλι, για να αντιµετωπιστεί το θέµα
αυτό.

Η δική µου αντίρρηση όµως, έγκειται στο εξής. Με τη ρύθµιση,
όπως την κάνουµε -για να πάω στη δική µου περιφέρεια, τον
Έβρο- θα είναι υποχρεωµένοι µικροί, ακριτικοί δήµοι, όπως, πα-
ραδείγµατος χάριν, είναι ο ∆ήµος Τριγώνου, να επιδοτούν τους
υπαλλήλους τους για να αποκτήσουν κατοικία σε µεγάλα αστικά
κέντρα των νοµών, όπως είναι, παραδείγµατος χάριν, η Αλεξαν-
δρούπολη, η Ορεστιάδα και κυρίως, οι πρωτεύουσες των νοµών.

∆ηλαδή, ερχόµαστε να λειτουργήσουµε σε µια κατεύθυνση
ενάντια στην αποκέντρωση µέσα στο νοµό. Θα έρχονται οι µι-
κρότεροι δήµοι να πληρώνουν επιδότηση στους υπαλλήλους
τους για να πάνε να κατοικήσουν εκτός των ορίων των δήµων
τους, µέσα βέβαια στο όριο του νοµού, αλλά σε µεγαλύτερους
δήµους. Θα πληρώνει τώρα, δηλαδή, ο ∆ήµος του Τριγώνου, των
Μεταξάδων, της Βίσας τον υπάλληλό του για να φεύγει από τον
τόπο του και να πηγαίνει να εγκαθίσταται στην Αλεξανδρούπολη.

Θεωρώ ότι δεν είναι µέσα στη φιλοσοφία µας, που είναι φιλο-
σοφία αποκέντρωσης, όχι µόνον από την Αθήνα προς την περι-
φέρεια, αλλά και µέσα στα πλαίσια των νοµών και των
περιφερειών, η φιλοσοφία την οποία εµείς υπηρετούµε, εν πάση
περιπτώσει.

Θεωρώ, επίσης, πολύ σηµαντικό το γεγονός ότι υπάρχει πρό-
νοια για την καταχρηστική άσκηση του δικαιώµατος της µετάτα-
ξης.

Είναι πολύ σωστό αυτό, το ότι µπαίνει ένα όριο, τα πέντε έτη
από το διορισµό ή από άλλη µετάταξη, διότι πράγµατι έχουµε
πιέσεις ανθρώπων, µε το που θα έχουµε ένα αποτέλεσµα ενός
διαγωνισµού πριν καλά-καλά περάσει και ο χρόνος του δοκίµου
υπαλλήλου, να επιδιώκουν να µετατάσσονται σε θέσεις άλλες, οι
οποίες είναι καλύτερες από αυτές τις οποίες έχουν πετύχει.

Σηµαντικό, επίσης, θεωρώ το γεγονός ότι προβλέπεται η σύ-
σταση πεντακοσίων οργανικών θέσεων στις περιφέρειες, διότι οι
περιφέρειες είναι σηµαντικό εργαλείο ανάπτυξης της ελληνικής
περιφέρειας και χωρίς υπαλλήλους εξειδικευµένους επιστήµο-
νες είναι αδύνατον να παράγουν έργο, είναι αδύνατον να αντα-
ποκριθούν στις υποχρεώσεις αυτές.

Είναι, λοιπόν, ένα πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο. ∆ε θα ανα-
φερθώ σε άλλα ειδικότερα άρθρα. Εγώ θα έλεγα ότι ειδικά το
πρώτο του µέρος, που αντιµετωπίζει το µεγάλο ζήτηµα της εξο-
µοίωσης κα της αντιστοίχισης των υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου
αορίστου χρόνου του δηµοσίου µε τους µόνιµους, είναι µία ρύθ-
µιση την οποία θα έπρεπε να την είχαµε κάνει από τα πρώτα κιό-
λας χρόνια της διακυβέρνησής µας στον τόπο.

Φυσικά, αντιλαµβάνοµαι πάρα πολύ καλά την επιχειρηµατολο-
γία του Υπουργού, η οποία αναπτύχθηκε κυρίως προς την Αντι-
πολίτευση, ο οποίος ήθελε µια καλύτερη ρύθµιση, πιο
αποτελεσµατική, που να είναι σύµφωνη µε το Σύνταγµα, διότι σή-
µερα η ρύθµιση που έρχεται είναι µέσα τα συνταγµατικά όρια και
µέσα στα πλαίσια των δυνατοτήτων που σήµερα έχουµε.

Εάν το ΠΑΣΟΚ είχε συµφωνήσει µε το να προχωρήσουµε στη
συνταγµατική µεταρρύθµιση, τότε είναι σίγουρο ότι η ρύθµιση
θα ήταν πολύ πιο αποτελεσµατική, θα δηµιουργούσε πολύ µε-
γαλύτερη βεβαιότητα σε αυτούς τους ανθρώπους και θα ήταν
και πιο ολοκληρωµένη.

Και έχει την τόλµη σήµερα -να το πει κανείς τόλµη; Να το πει
θράσος; Μάλλον πρόκειται περί θράσους, περί ασυνέπειας πο-
λιτικής. Πώς να το χαρακτηρίζει κανείς; Το ΠΑΣΟΚ να µας κάνει
κριτική και να λέει: «Γιατί δεν τους µονιµοποιείτε;», όταν το
ΠΑΣΟΚ αρνήθηκε να µπει στη συζήτηση της συνταγµατικής ανα-
θεώρησης, όπου θα δίναµε µία οριστική λύση για τους υπαλλή-
λους αυτούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Κατά την
άποψή µου, τέτοια νοµοσχέδια, που κάνουν τέτοιες τοµές, που
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λαµβάνουν τέτοιες αποφάσεις πρέπει να έρχονται και πρέπει να
είναι καθηµερινά µέσα στην ηµερήσια διάταξη και µέσα στην πο-
λιτική της Κυβέρνησής µας.

Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση αυτή έχει τη δυνατότητα και µπορεί,
από εδώ και στο εξής, να κάνει τοµές, να κάνει µεταρρυθµίσεις,
να κάνει αλλαγές που έχει ανάγκη ο τόπος.

Μετέχω στην Επιτροπή της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και των Εσω-
τερικών από την πρώτη µέρα που εξελέγην Βουλευτής το 2004
και πρέπει να σας πω ότι είµαι από εκείνους που πιστεύουν πως
έπρεπε να προχωρήσουµε, τόσο στη δηµόσια διοίκηση, όσο και
τον τοµέα της οικονοµίας πιο γρήγορα, πιο αποτελεσµατικά, πιο
βαθιά, να προχωρήσουµε µε πιο γρήγορα βήµατα και να αντιµε-
τωπίσουµε τα προβλήµατα. ∆ιότι τα προβλήµατα αυτά είναι επεί-
γοντα, τα προβλήµατα αυτά είναι προβλήµατα που γεννά η
καθηµερινότητα των πολιτών και οι πολίτες, αυτό που απαιτούν
από εµάς, είναι να είµαστε αποφασιστικοί και να λύνουµε τα προ-
βλήµατά τους. Και νοµίζω ότι µε αυτή τη συνταγή µπορούµε να
προχωρήσουµε µε βεβαιότητα και µε σιγουριά προς το µέλλον.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και εγώ,
κύριε Κελέτση.

Ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Τρικάλων κ. Χρήστος Χάι-
δος έχει το λόγο, σύντοµος και περιεκτικός, όπως πάντα.

Ορίστε, κύριε Χάιδο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για το λόγο

και για το επαινετικό σχόλιο.
Συζητούµε, κύριοι συνάδελφοι, σήµερα τα άρθρα 13 έως 15

του νοµοσχεδίου για τη ρύθµιση θεµάτων προσωπικού ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου και άλλες διατάξεις για την οργάνωση
και τη λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Αυτά τα άρθρα αφορούν διάφορα διάσπαρτα ζητήµατα, τα
οποία, όµως, θίγονται αποσπασµατικά και αναφέρονται σε δια-
δικασίες λειτουργίας ανεξάρτητων αρχών, ελεγκτικών µηχανι-
σµών της κεντρικής και της αποκεντρωµένης διοίκησης, αλλά και
τακτοποιούν ειδικά επιµέρους θέµατα διορισµών και υπηρεσια-
κής κατάστασης ορισµένων κατηγοριών δηµοσίων υπαλλήλων.

Εντάσσονται, λέει η Κυβέρνηση, αυτά τα άρθρα σε µία ευρύ-
τερη προσπάθεια αναδιοργάνωσης της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ενί-
σχυσης και αξιοκρατικής ανάδειξης του στελεχιακού δυναµικού
της και ίσης µεταχείρισης οµοίων περιπτώσεων.

Είναι αξιόπιστη, όµως, η Κυβέρνηση, όταν το ισχυρίζεται αυτό,
αφού τα πέντε χρόνια της παραµονής της στην εξουσία ουσια-
στικά διέλυσε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και κατέλυσε κάθε έννοια
αξιοκρατίας στις προσλήψεις -καταργώντας, βέβαια, το ΑΣΕΠ-
και στην υπηρεσιακή εξέλιξη των δηµοσίων υπαλλήλων, όπου θέ-
σεις ευθύνης έχουν µόνο αποκλειστικά έµπιστοι;

Ζούµε αυτές τις µέρες εξάλλου ένα πρωτοφανές κύµα προε-
κλογικών τακτοποιήσεων ηµετέρων, ένα όργιο ρουσφετολογικών
προσλήψεων «γαλάζιων» παιδιών, το οποίο δεν έχει προηγού-
µενο και στο οποίο αντιδρά δηµόσια και το ΑΣΕΠ, χαρακτηρίζο-
ντας άκυρες και παράτυπες συγκεκριµένες προκηρύξεις. Αυτή
η εξέλιξη, τόσο στο στενό, όσο και στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα, γυρνάει την πατρίδα µας δεκαετίες πίσω και πρέπει να
σταµατήσει.

Αλλά και όταν µιλάει η Νέα ∆ηµοκρατία για ίση µεταχείριση
όµοιων περιπτώσεων, υποκρίνεται πολιτικά, αφού πέντε χρόνια
τώρα οξύνει τις ανισότητες µεταξύ των υπαλλήλων διάφορων
υπηρεσιών, οι οποίοι έχουν τα ίδια προσόντα, κάνουν την ίδια
δουλειά και εργάζονται ακόµη και στο ίδιο γραφείο.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι οι υπάλληλοι των
Nοµαρχιακών Aυτοδιοικήσεων που αδικούνται µισθολογικά σε
σχέση µε υπαλλήλους άλλων Υπουργείων που έχουν ακριβώς τα
ίδια προσόντα και κάνουν ακριβώς την ίδια δουλειά, που επί χρό-
νια αγωνίζονται για την αντιµετώπιση των θεσµικών και οικονο-
µικών τους αιτηµάτων, που η Κυβέρνηση επανειληµµένα
υποσχέθηκε ότι θα τα εξετάσει για να επιλύσει κάποια απ’ αυτά,
αλλά έως σήµερα η κατάσταση όχι µόνο δεν βελτιώθηκε, αλλά
επιδεινώθηκε.

Καταθέτω για τα Πρακτικά υπόµνηµα του Συλλόγου Υπαλλή-
λων Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Τρικάλων, όπου αναφέρονται

περιληπτικά τα σοβαρά, µεγάλα και τεκµηριωµένα αιτήµατα των
υπαλλήλων των Nοµαρχιακών Aυτοδιοικήσεων.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Χάϊδος καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέν υπόµνηµα, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αλλά υπάρχει πρόβληµα και ως προς τον τρόπο µε τον οποίο
αντιµετωπίστηκε το δικαίωµα της µετάταξης των εργαζοµένων
υπαλλήλων που ανέβηκε στα πέντε χρόνια, µε βάση την έκθεση,
ο χρόνος προϋπηρεσίας. Το διορθώσατε και ήταν σωστό αυτό.
∆είχνει, όµως, την προχειρότητα ο τρόπος αυτός της αντιµετώ-
πισης. Πέρασε από την Επιτροπή, έφθασε στην Ολοµέλεια και
µετά διαπιστώθηκε ότι δηµιουργείται µία αδικία εις βάρος ήδη
εργαζοµένων υπαλλήλων, αφού παρεµβαίνουµε µε έναν τρόπο
αιφνιδιαστικό, ο οποίος δεν είναι και σωστός, στο σχεδιασµό της
ζωής τους. Εµείς είχαµε προτείνει να εξαιρέσετε από τη πενταε-
τία αυτούς που εργάζονται. Επαναλαµβάνω ότι είναι θετικό το
ότι το δεχθήκατε, αλλά αυτό αποτελεί ένδειξη προχειρότητος.

Κύριοι συνάδελφοι, τα άρθρα αυτού του νοµοσχεδίου που τα-
κτοποιούν πρόχειρα και αποσπασµατικά τα ζητήµατα των υπη-
ρεσιών και των υπαλλήλων της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης δεν θα
βοηθήσουν σε τίποτα τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, η οποία ασφυκτιά
από τον κοµµατικό εναγκαλισµό της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτή η
κατάσταση έχει εξοργίσει, εκτός από την κοινωνία, περισσότερο
την πλειοψηφία των ψηφοφόρων της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι
οποίοι δεν διορίζονται, δεν προάγονται και δεν µπορούν να κά-
νουν τη δουλειά τους, παρ’ ότι πολλές φορές το δικαιούνται και
έχουν τα προσόντα, γιατί δεν έχουν γερό δόντι στην εξουσία.

Το ΠΑΣΟΚ, όµως, δεσµεύεται ότι, όταν σύντοµα θα αναλάβει
τη διακυβέρνηση της χώρας, θα κατοχυρώσει τη νοµιµότητα, τη
διαφάνεια, την αξιοκρατία και τους ενιαίους κανόνες στη λει-
τουργία του δηµόσιου τοµέα, γιατί αυτές είναι βασικές προϋπο-
θέσεις για την πρόοδο της πατρίδας. Αποσπασµατικές ρυθµίσεις
τακτοποίησης κάποιων επιµέρους ζητηµάτων δεν κινούνται προς
αυτήν την κατεύθυνση. Γι’ αυτό εµείς είµαστε αντίθετοι σε αυτές
τις επιλογές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Είχα δίκιο όταν µι-

λούσα για συντοµία.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στη ∆ωδε-

κάνησο κ. Αναστάσιος Καραµάριος.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα σχο-

λιάσω περισσότερο τον αγαπητό κύριο συνάδελφο σε αυτά που
είπε περί αξιοκρατίας και διαφάνειας, γιατί όπως ξέρετε όλο το
νοµοσχέδιο προσπαθεί να νοµιµοποιήσει και να τακτοποιήσει
υπαλλήλους που όλοι προσελήφθησαν επί των ηµερών σας, κύ-
ριοι του ΠΑΣΟΚ.

Θέλω, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, να κάνω κά-
ποιες παρατηρήσεις και παρακαλώ να τις προσέξετε ιδιαίτερα,
γιατί έχω την εντύπωση ότι πρέπει να γίνουν δεκτές.

Το άρθρο 16 πράγµατι είναι προς τη θετική κατεύθυνση και
είναι αποτέλεσµα της συνταγµατικής διάταξης 101 παράγραφος
3 την οποία αναγάγαµε σε κύριο άρθρο. ∆εν έχω παρά να συγ-
χαρώ την Κυβέρνησή µας.

Εκείνο, όµως, που ήθελα εγώ να προσέξετε, κύριε Υπουργέ,
στο ίδιο άρθρο, εκεί που µνηµονεύετε τη µοριοδότηση των τριά-
ντα µονάδων, είναι το εξής. Προστίθεται και η παράγραφος
εκείνη που λέτε «καθορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Εσω-
τερικών, οι οποίοι υποχρεούνται να υπηρετήσουν επί µία τουλά-
χιστον δεκαετία σε θέσεις υπηρεσιών του δηµοσίου ή των
νοµικών προσώπων της παραγράφου 1 του άρθρου 14 του πα-
ρόντος», δηλαδή την υποχρεωτική παραµονή δεκαετίας.

Επειδή, όπως ξέρετε, για τις µετατάξεις σ’ ένα άρθρο βάζετε
πενταετία και επειδή µε την τροπολογία την οποία έχουµε κατα-
θέσει, εγώ προσωπικά ζητώ τουλάχιστον στα νησιά των τριών χι-
λιάδων εκατό κατοίκων, εκεί που λέτε «οι οποίες προκηρύσσονται
στον αντίστοιχο νοµό ή νησί ή παραµεθόριο περιοχή», να συ-
µπεριληφθεί οπωσδήποτε η φράση «πλην των νησιών κάτω των
τριών χιλιάδων εκατό κατοίκων». Πρέπει να το βάλουµε αυτό.
∆ιαφορετικά, δεν συµµορφωνόµαστε µε τη διάταξη του Συντάγ-
µατος 101, παράγραφος 3.
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Όσον αφορά τη διάταξη των τριών χιλιάδων εκατό κατοίκων,
για όσους δεν ξέρουν για ποιο λόγο διαµορφώθηκε έτσι, ήταν
τρεις χιλιάδες όταν θεσµοθετήθηκε επί ΠΑΣΟΚ και επειδή
υπήρχε ένα νησί, οι Παξοί, που είχε τρεις χιλιάδες ογδόντα κα-
τοίκους, είπαµε τότε καθ’ υπόδειξη της κυβερνητικής πλευράς
να πάµε στις τρεις χιλιάδες εκατό κατοίκους. Γι’ αυτό υπάρχει η
διάταξη για τις τρεις χιλιάδες εκατό κατοίκους. Αυτό το λέω έτσι
για να ξέρετε ιστορικά για ποιο λόγο έχει ισχύσει αυτό.

Εάν δεν το βάλουµε αυτό, κύριε Πρόεδρε, δεν κάνουµε τίποτα
εξυπηρετώντας το Αγαθονήσι –όπου ξέρετε ότι εκεί έχουµε ιδι-
αίτερες ευαισθησίες µε τους λαθροµετανάστες- ούτε το Καστε-
λόριζο ούτε άλλα µικρά νησιά.

∆εύτερον, στο ίδιο άρθρο, στην παράγραφο 2 εν τέλει, λέτε
πλέον για τους υπαλλήλους των ΟΤΑ Α’ βαθµού και των νοµικών
προσώπων οι οποίοι υπηρετούν σε προβληµατική περιοχή, ότι η
κατοικία που θα αγοράζουν θα πρέπει να βρίσκεται εντός των
ορίων του νοµού που υπηρετούν, κλπ, εκτός –όπως λέτε πάλι-
των νησιωτικών περιοχών όπου η κατοικία θα πρέπει να βρίσκε-
ται εντός του νησιού όπου υπηρετούν. ∆ηλαδή, αν υπηρετεί στο
Αγαθονήσι, θα τον υποχρεώσετε να αγοράσει σπίτι στο Αγαθο-
νήσι; Γιατί να µην αγοράσει δίπλα στους Λειψούς ή στην Πάτµο;
Εάν υπηρετεί στο Καστελόριζο, γιατί ν’ αγοράσει εκεί, υποχρε-
ωτικά αυτός ο άνθρωπος ο οποίος πάει να υπηρετήσει σ’ αυτό το
νησάκι των διακοσίων είκοσι ανθρώπων;

Θα βάλετε, λοιπόν, εκεί «εντός του νοµού που υπηρετούν».
Προσέξτε το αυτό. ∆ηλαδή, δίνετε ένα ευεργέτηµα στον άν-
θρωπο αυτόν που πάει να υπηρετήσει στο Καστελόριζο. Του δί-
νετε ένα έρεισµα, ένα κίνητρο, να πάει στην παραµεθόριο και του
δίνετε το δικαίωµα να αγοράσει ένα σπίτι. Ας του επιτρέψετε να
το αγοράσει στη Ρόδο και όταν θα τελειώσει τη θητεία του, να
πάει στη Ρόδο. Αυτό το ευεργέτηµα θα έχει για τη θυσία που
κάνει αυτός ο υπάλληλος να πάει σ’ αυτό το νησάκι. Θέλω να το
προσέξετε αυτό ιδιαίτερα.

Ας αναφερθούµε στο άρθρο 19, παράγραφος 3. Εκεί πράγ-
µατι πολύ σωστά λέτε ότι δεν επιτρέπεται µετάταξη υπαλλήλου
πριν παρέλθουν πέντε χρόνια. Αυτό το επισηµαίνω για να ισχυ-
ροποιήσω την άποψή µου για τις παραµεθόριες περιοχές από
δέκα χρόνια σε πέντε, για το οποίο θα πω παρακάτω.

Και στο άρθρο 19 πάλι, κύριε Υπουργέ, στο 3.α. –και παρα-
καλώ να το ακούσουν και οι σύµβουλοί σας που πράγµατι κά-
νουν καλή δουλειά- τους λέει ότι επιτρέπεται ύστερα από αίτηση
η αµοιβαία µετάταξη υπαλλήλου του δηµοσίου και των νοµικών
προσώπων από Υπουργείο σε Υπουργείο ή άλλη δηµόσια υπη-
ρεσία ή σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου ή και αντιστρό-
φως ή µεταξύ τους, µε την προϋπόθεση να ανήκουν στην ίδια
κατηγορία και να κατέχουν τα τυπικά προσόντα του κλάδου στον
οποίο µετατάσσονται. Στην περίπτωση αυτή οι θέσεις που κατέ-
χονται από τους µετατασσόµενους λογίζονται κενές.

Υπάρχουν περιπτώσεις που µετατάσσονται οι υπάλληλοι ή ζη-
τούν αµοιβαία µετάθεση και ο ένας είναι ΠΕ και ο άλλος ∆Ε. Εκεί
δεν υπάρχει η δυνατότητα να το κάνουµε αυτό, για να εξυπηρε-
τήσουµε περιπτώσεις που υπάρχουν στα νησιά; Για δείτε το
αυτό. Μπορεί να γίνει. Μην το αποκλείετε κατευθείαν. Ποτέ να
µη λέµε «όχι» µέχρι να το µελετήσουµε.

Στο άρθρο 25, συµφωνώ απόλυτα µε την παρατήρηση του συ-
ναδέλφου κ. Ρήγα, επειδή είµαστε παθόντες. Αυτές τις περίφη-
µες ∆ΥΠΕ, τις καταργήσαµε και τις επανασυστήσαµε. Και
καταργήσαµε τη ∆ΥΠΕ που είχε έδρα τη Σύρο και διεύθυνση στη
Ρόδο. Αυτούς τους υπαλλήλους τους προσλάβαµε και υπηρε-
τούν εκεί, θα τους πάρουµε τώρα όλους στον Πειραιά; Αυτή είναι
η αποκέντρωση που θέλουµε; Για όνοµα του Θεού! ∆είτε αυτό,
γιατί είναι λάθος! Συµφωνώ απόλυτα µε τον κ. Ρήγα. Είµαστε πα-
θόντες. Οι υπάλληλοι που είναι µέσα στο παλαιό νοσοκοµείο της
Ρόδου, στην πρώην ∆ΥΠΕ, εκεί ανήκουν οργανικά. Και –προ-
σέξτε- επειδή όπως ξέρετε ούτως ή άλλως έχω την εντύπωση ότι
θα καταργηθούν τώρα και αυτές οι ∆ΥΠΕ, τους υπαλλήλους αυ-
τούς θα τους µαζέψουµε όλους στον Πειραιά; Για δείτε το αυτό,
σας παρακαλώ!

Όσον αφορά στο άρθρο 27, θα ήθελα να πω ότι είναι πολύ
σωστή η σύσταση οργανικών θέσεων. Εκείνο στο οποίο θα ήθελα
και εγώ να συµφωνήσω είναι στην περιφέρεια τη δική µας, στην

περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου, µε µια περιφέρεια που έχει τη ∆ω-
δεκάνησο και τις Κυκλάδες –δηλαδή, δεκάδες νησιά- έχουµε
πρόβληµα πράγµατι µε τους δασικούς υπαλλήλους. Βάλτε άλλες
δύο θέσεις, µία θέση ΠΕ δασικών. ∆ύο βάλτε, κύριε Υπουργέ.
Μη µου πείτε ότι δεν έχετε λεφτά. Για όνοµα του Θεού! Αυτήν τη
στιγµή νοµοθετούµε κάτι που θα µείνει για πολλά χρόνια. Είναι
δυνατόν να µην έχουµε υπάλληλο, όταν οι δασικές υπηρεσίες
εξαρτώνται από τις περιφέρειες; Σας παρακαλώ! Ξέρω την πρό-
θεσή σας και το γιατί γίνονται και ξέρω ότι είναι σωστή. Όµως,
σας παρακαλώ να δείτε αυτό το σηµείο, γιατί είναι λάθος.

Έρχοµαι τώρα στο άρθρο…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ δώστε µου λίγο χρόνο περισ-

σότερο. Τα λεπτά του κυρίου συναδέλφου θα τα πάρω εγώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆ιεκδικείτε λεπτά;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Και εσείς;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κατ’ αναλογία, επιτρέπεται,

κύριε Πρόεδρε.
Όσον αφορά στο άρθρο 34, ρώτησα και εγώ κατ’ ιδίαν τον

κύριο Υπουργό όσον αφορά το γιατί βάζουν την ηµεροµηνία
1.7.2005 και µου έδωσε την εξήγηση ότι από τότε µπήκε ο προ-
ληπτικός έλεγχος. Αυτό είναι σωστό. Και έχω την εντύπωση ότι
οι προ του 2005 καλύπτονταν από τον προηγούµενο νόµο που
κάναµε εµείς όταν ήρθαµε ως Κυβέρνηση -την περίφηµη Σεισά-
χθεια, κατ’ αναλογία της προηγούµενης κυβέρνησης, που και
εκείνοι είχαν κάνει παλαιότερα- να διαγράψουµε κάποιες παρα-
βάσεις οι οποίες έγιναν ηθεληµένα ή αθέλητα από τους αιρετούς
άρχοντες.

Όµως, εδώ πράγµατι δεν ξέρω πώς θα το δείτε το συγκεκρι-
µένο σηµείο, επειδή, ξέρετε, δεν καταργούµε τα ποινικά αδική-
µατα. ∆ηλαδή, ρυθµίζουµε όλα τα οικονοµικά θέµατα, αλλά τα
ποινικά αδικήµατα τα αφήνουµε απ’ έξω. Θα υπάρξει δηλαδή το
προηγούµενο, να διαγράφονται από το Ελεγκτικό Συνέδριο πα-
ραβάσεις και τα ποινικά αδικήµατα να «τρέχουν» και µάλιστα, υπό
τη µορφή κακουργηµάτων. ∆εν ξέρω πώς θα το δείτε αυτό, γιατί
µε τον προηγούµενο νόµο λέγαµε άλλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όσον αφορά στο άρθρο 40, σας παρακαλώ να προσέξετε την
παράγραφο 6.α.: «Προσωπικό, µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δι-
καίου αορίστου χρόνου, ∆ηµοτικών Επιχειρήσεων Ύδρευσης
Αποχέτευσης (∆ΕΥΑ), που έχουν συσταθεί κατ’ εφαρµογή του ν.
1069/1980 ή σχετικών ειδικών νόµων, οι οποίες λύθηκαν ή λύο-
νται, εφόσον υπηρέτησε σε αυτές επί µία, τουλάχιστον, διετία,
πριν από τη λύση τους µε την ανωτέρω σχέση εργασίας κ.λπ.».

Επειδή ήµουν νοµικός σύµβουλος το ’80 στο ∆ήµο Ροδίων και
ήταν ο πρώτος δήµος που εφήρµοσε αυτή τη διάταξη µε σύ-
σταση της ∆ΕΥΑΡ τότε, θέλω να σας παρακαλέσω το εξής. Υπάρ-
χουν σήµερα σ’ αυτές τις επιχειρήσεις υπάλληλοι οι οποίοι
προσελήφθησαν µε εκτέλεση έργου της ∆ΕΥΑ, αλλά µε τον εξής
τρόπο. Ανέθεταν σε εργολάβο αυτή τη διαδικασία κατασκευής ή
επεξεργασίας ή διεκπεραίωσης µιας εργολαβίας χρησιµοποιώ-
ντας υπαλλήλους εργολάβους οι οποίοι πληρώνονταν από τη
∆ΕΥΑΡ. Και σήµερα, λοιπόν, αυτούς που είναι εννέα, δέκα άτοµα
–απ’ ό,τι θυµάµαι εγώ- στο ∆ήµο Ροδίων δεν τους εντάσσουµε.

Θέλω να πω, δηλαδή, το εξής. Εδώ λέτε ότι η ένταξη, µετα-
φορά γίνεται µε πράξη του αρµόδιου και το αφήνετε, δηλαδή ότι
µπορεί να γίνει. Θέλω, όµως, να σας ρωτήσω το εξής: Σ’ αυτές
τις περιπτώσεις υπάγονται και εκείνοι οι υπάλληλοι που προ-
σλαµβάνονται καθ’ οιονδήποτε τρόπο ή ανεξαρτήτως τρόπου
σύµβασης της εργολαβίας ή της ανάθεσης µέσα στο δήµο; Εάν
πείτε «ναι», πράγµατι αυτή η ερµηνεία του νοµοθέτη µε ικανο-
ποιεί και δεν χρειάζεται να αλλάξετε τη διατύπωση. Θα πείτε
«καθ’ οιονδήποτε τρόπο προσελήφθησαν».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Εξάλλου, έχω κι άλλο προηγού-
µενο, άλλος συνάδελφος µιλούσε πολλή ώρα. Εν πάση περι-
πτώσει.
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Και έρχοµαι στο τελευταίο, στην παράγραφο 2. του άρθρου
42, η οποία αναφέρει τα εξής: «Στη διάταξη τού αρθρου 269 του
ν. 3463/2006, όπως ισχύει, υπάγεται και το προσωπικό των επι-
χειρήσεων ΟΤΑ, του οποίου οι συµβάσεις µετατράπηκαν σε αο-
ρίστου χρόνου σύµφωνα µε το π.δ. 164/2004, έστω και αν δεν
είχαν ολοκληρωθεί έως την 31.12.2005 οι διαδικασίες σύστασης
των θέσεων και κατάταξής τους».

Εδώ, λοιπόν, είναι αυτή η τροπολογία την οποία έχω καταθέ-
σει και πολύ σωστά εσείς φέρνετε συµπλήρωση αυτής της δια-
τάξεως. ∆ηλαδή, όλες οι αποφάσεις των δηµοτικών συµβουλίων
οι οποίες εξεδόθησαν και απορρόφησαν υπαλλήλους νοµικών
προσώπων των ΟΤΑ µε το 269 θεωρούνται έγκυρες από τότε,
όπως το λέτε εδώ, αλλά ήρθε το Ελεγκτικό Συνέδριο και λέει «ξέ-
ρετε, επειδή δεν προσελήφθησαν σωστά πριν από δέκα χρόνια,
εγώ δεν τους υπαγάγω».

Γι’ αυτό και γίνεται αυτή η ρύθµιση και η τροπολογία.
Θέλω να σας παρακαλέσω αυτή η διάταξη στην παράγραφο 2

να συµπληρωθεί µε αυτήν την ερµηνεία που δίδετε εσείς οι ίδιοι
και την οποία έχω εδώ, που νοµίζω ότι καλύπτει αυτές τις περι-
πτώσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Καραµάριε,
ολοκληρώστε σας παρακαλώ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Μίλησα περισσότερο επειδή είναι και οι τροπολογίες.

Να συµπληρωθεί, λοιπόν, στην παράγραφο αυτή η ερµηνεία
που δίδετε εσείς οι ίδιοι, την οποία έχω εδώ, που νοµίζω πως κα-
λύπτει τις περιπτώσεις αυτές. Και επιµένω στην τροπολογία
εκείνη, που είπα κατ’ εξαίρεση στα νησιά κάτω των τριών χιλιά-
δων εκατό κατοίκων, ο µετατασσόµενος υπάλληλος υποχρεω-
τικά να παραµένει τουλάχιστον πέντε χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τα έχετε πει αυτά.
Σας ευχαριστώ.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Βλατής έχει το

λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, πολλοί από

εµάς έχουµε τοποθετηθεί επί της αρχής αυτού του νοµοσχεδίου
και έχουµε ήδη εκφράσει τις ενστάσεις µας και τις επιφυλάξεις
µας για τη λειτουργικότητα, αλλά και τους σκοπούς που εξυπη-
ρετεί η κατάθεση του συγκεκριµένου σχεδίου νόµου µέσα στον
Αύγουστο.

Περνώντας στα επιµέρους άρθρα 13 έως 55, όπως και στα
προηγούµενα άρθρα, αλλά όπως και στα επόµενα που θα δούµε
αύριο, γίνεται ακόµα πιο ορατό ότι πρόκειται για ένα σχέδιο από
αυτά που λέγονται «σκούπα».

Τα άρθρα που σήµερα συζητάµε αφορούν ρύθµιση λειτουργι-
κών θεµάτων ανεξάρτητων αρχών, σύσταση πεντακοσίων οργα-
νικών θέσεων µόνιµου προσωπικού της περιφέρειας, µέχρι και
αναγνώριση της Μήλου ως ιεράς νήσου. Μερικά από αυτά «µυ-
ρίζουν» και φωτογραφικά άρθρα. Και ως κερασάκι στην τούρτα
περιλαµβάνονται και τρία άρθρα που συζητούνται για τη µετα-
ναστευτική πολιτική της χώρας µας, υπάρχουν και τέτοια.

Αφήνοντας ασχολίαστη τη νοµοπαρασκευαστική τακτική της
Κυβέρνησης για το γνωστό κόβε, ράβε, µπάλωνε, θα µπω κατ’
ευθείαν στην ουσία.

Έχουµε ένσταση για το άρθρο 15. Κατανοούµε φυσικά την
ανάγκη αποδέσµευσης των επιθεωρητών από γραφειοκρατικές
διαδικασίες, αλλά δεν είµαστε πεπεισµένοι ότι οι διοικητικοί
υπάλληλοι που θα τους αντικαταστήσουν θα έχουν την εµπειρία
και την επάρκεια που απαιτείται για να εκτελούν χρέη ανακριτή.
Η ένστασή µας, βέβαια, δεν αφορά την ικανότητα των διοικητι-
κών υπαλλήλων αλλά την προχειρότητα της Κυβέρνησης να προ-
χωρήσει σε αυτήν τη ρύθµιση, χωρίς πρώτα να έχει εξασφαλίσει
τη θεωρητική και πρακτική ετοιµότητα των υπαλλήλων αυτών
που θα αναλάβουν τέτοιες αρµοδιότητες.

Επιπλέον διαφωνούµε µε τη σύσταση τριών θέσεων δικηγό-
ρων µε έµµισθη εντολή για τη συµβουλευτική υποστήριξη του
ΣΕΕ∆∆. Θεωρούµε ότι το Σώµα Επιθεωρητών θα έπρεπε να προ-

σφεύγει στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους ή να έχει δικό του
γραφείο νοµικής υποστήριξης. Εφόσον κρίνουµε ότι υπάρχει
ανάγκη νοµικής υποστήριξης, γιατί δεν προχωρούµε στη σύ-
σταση ενός τέτοιου γραφείου;

Σε ό,τι αφορά τη µοριοδότηση των προσλήψεων, άρθρο 16
κατ’ εφαρµογήν του άρθρου 101, είµαστε σύµφωνοι σε γενικές
γραµµές. Θεωρούµε, όµως, ότι τα µόρια που δίδονται θα πρέπει
να αυξηθούν, τουλάχιστον σε σαράντα, προκειµένου να είναι
επαρκή.

Επιφυλάξεις έχουµε και ως προς το περιεχόµενο της παρα-
γράφου 2 του άρθρου 20. Η δυνατότητα εκµετάλλευσης της
άδειας δηµόσιας χρήσης αυτοκινήτου από δηµόσιο υπάλληλο, ο
οποίος την έχει αποκτήσει µε γονική παροχή ή κληρονοµική δια-
δοχή, αφού δεν δύναται φυσικά να τη χρησιµοποιήσει ο ίδιος, θα
µπορούσε κάποιος να πει ότι είναι θεµιτή; Εγώ δεν θα το έλεγα.
Τέλος πάντων, ας το θεωρήσουµε και έτσι! Ωστόσο, ελοχεύει
πάντα ο κίνδυνος δηµόσιοι υπάλληλοι να αγοράζουν άδειες στο
όνοµα των γονιών τους, οι οποίες θα τους µεταβιβάζονται στη
συνέχεια µε γονική παροχή. Όπως γίνεται αντιληπτό, αυτό δεν
µπορούµε να το επιτρέψουµε. Συνεπώς, κρίνουµε ότι θα έπρεπε
να επιτρέψουµε στη χειρότερη περίπτωση την εκµετάλλευση
αυτών των αδειών µόνο σε περίπτωση κληρονοµικής διαδοχής.

Στο άρθρο 21 παράγραφος 11, κύριοι συνάδελφοι, είναι κατά
τη γνώµη µου ανάξιο σχολιασµού, γιατί αποτελεί κοροϊδία. Τι
ακριβώς εξασφαλίζει η συµµετοχή ενός µέλους που προτείνει η
Γενική Γραµµατεία Ισότητας των Φύλλων, όταν τα υπόλοιπα δέκα
µέλη ορίζονται από τον Υπουργό; Γιατί να µην ορίζει η Γενική
Γραµµατεία, που είναι και ο εποπτεύων φορέας και τα έντεκα
µέλη του διοικητικού συµβουλίου του Κέντρου Ερευνών για τα
θέµατα ισότητας;

Αναφορικά µε το περιεχόµενο του άρθρου 23 παραµένουµε
µε την απορία, ποιος ο λόγος που τα µέλη των επιτροπών πρέπει
να είναι απόρρητα;

Το άρθρο 25 αποτελεί άλλη µία απόδειξη της προχειρότητας
µε την οποία νοµοθετεί η Κυβέρνηση. Αφορά βέβαια τις ∆ιευ-
θύνσεις Υγείας και Πρόνοιας και τις ∆ΥΠΕ για τη µεταφορά του
προσωπικού.

∆εν θα ήθελα να κλέψω άλλο χρόνο, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω
ότι ο εισηγητής µας ο κ. Ρήγας αναφέρθηκε εκτενώς σε αυτό το
ζήτηµα. Θα πρέπει ίσως να το ξαναδείτε. Να δείτε πώς θα επι-
λυθούν τα πρακτικά προβλήµατα που θα δηµιουργηθούν από
αυτήν τη διάταξη.

Για το άρθρο 26 θα κάνω ένα µόνο σχόλιο. Βάσει των ισχυου-
σών διατάξεων οι αποσπάσεις υπαλλήλων από το δηµόσιο στα
περιφερειακά ταµεία επιτρέπονται. Για ποιο λόγο πρέπει να απο-
σπαστούν και άλλοι και µάλιστα χωρίς κανένα χρονικό περιορι-
σµό;

Να πάµε τώρα στο άρθρο 27, για το οποίο θα µπορούσαµε να
πούµε ότι είναι σε θετική κατεύθυνση αφού οι περιφέρειες της
χώρας είναι όντως υποστελεχωµένες, όπως είναι και οι νοµαρ-
χιακές αυτοδιοικήσεις αποστελεχωµένες σε πολλές περιπτώσεις.
Ωστόσο κανείς µας δεν καταλαβαίνει για ποιο λόγο συστήνονται
πεντακόσιες οργανικές θέσεις µόνιµου προσωπικού στις δώδεκα
από τις δεκατρείς περιφέρειες. Η δέκατη τρίτη δεν έχει ελλεί-
ψεις; Ίσως. Αυτές όµως περιορίζονται κυρίως σε διοικητικό προ-
σωπικό και δη στην πλειονότητα του σε προσωπικό στάθµης
δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Προφανώς η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας έτσι αντιλαµβάνεται την ποιοτική και εκσυ-
χρονισµένη δηµόσια διοίκηση µε πληθώρα γραµµατέων δευτε-
ροβάθµιας εκπαίδευσης χωρίς εξειδίκευση και χωρίς
συγκεκριµένο αντικείµενο.

Κάτι ακόµα. Οι πεντακόσιες θέσεις πως προκύπτουν; Βάσει
ποιών στοιχείων καταλήξατε σε αυτό το νούµερο και βάσει ποιών
κριτηρίων αποφασίσατε αυτήν την αναλογία ότι µόνο το 1/3 είναι
πανεπιστηµιακής εκπαίδευσης; Σας θυµίζω δε, όπως είπα και
πριν, ότι εξίσου υποστελεχωµένες είναι και οι νοµαρχίες. Γι’
αυτές θα κάνετε κάτι;

Περνάµε στο κοµµάτι που αφορά την Τοπική Αυτοδιοίκηση.
Αρχικά στο άρθρο 31 υπάρχει η εξής ένσταση: Γιατί θα αποφα-
σίσει µόνος του ο Υπουργός ποιες νοµαρχίες θα ενταχθούν στο
πιλοτικό πρόγραµµα; ∆εν θα έπρεπε να συµµετέχει στη διαδικα-
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σία επιλογής η ΕΝΑΕ ή έστω να γνωµοδοτήσει; Πως θα εξα-
σφαλιστεί το δίκαιο της επιλογής; Βέβαια, γνωρίζουµε ότι θα επι-
λεγούν κάποιες γαλάζιες νοµαρχίες. Ίσως είναι και αυτό µία
ένδειξη για το πώς απέρχεστε από την Κυβέρνηση.

Το άρθρο 34 είναι επίσης προβληµατικό. Το ζήτηµα της νοµι-
µοποίησης δαπανών και της άρσης του καταλογισµού είναι εξαι-
ρετικά σηµαντικό, συνεπώς οφείλουµε να ρυθµίσουµε
πραγµατικά σηµαντικά αυτό το θέµα, ωστόσο ούτε οι ρυθµίσεις
του 2004 ούτε η ρύθµιση του 2006 δεν κατάφερε να καθαρίσει τις
εκκρεµείς υποθέσεις. Βάσει της ΚΕ∆ΚΕ το 20% περίπου των αι-
ρετών των ΟΤΑ εµπλέκονται σε καταλογισµούς δικαίως ή αδί-
κως. Πιστεύετε στα αλήθεια ότι µε τη συγκεκριµένη διάταξη θα
λύσετε το πρόβληµα; Εγώ όχι.

Ένα σχόλιο για το άρθρο 37. Για ποιο λόγο η διάταξη αυτή
που αφορά ζητήµατα οικονοµικής διαχείρισης και θεώρησης
ενταλµάτων πληρωµών αφορά µόνο τους ΟΤΑ Α’ βαθµού και όχι
τις Νοµαρχιακές Αυτοδιοικήσεις; Μην µου πείτε ότι δεν υπάρ-
χουν περιπτώσεις. Αυτό δεν είναι απάντηση. Νοµίζω ότι η Βουλή
δεν νοµοθετεί περιπτωσιολογικά.

Τέλος, θα ήθελα να τονίσω ότι δεν είναι δυνατόν να µας ζη-
τάτε να συνυπογράψουµε το άρθρο 45. Απορώ µάλιστα που συ-
νεχίζει να υπάρχει µέσα σε αυτό το νοµοσχέδιο µετά µάλιστα και
από τα τελευταία γεγονότα µε τις φωτιές στην Αττική και στην
Εύβοια. Η κατά κυριότητα χρήση ή η κατά χρήση παραχώρηση
δηµόσιων δασικών εκτάσεων για την ίδρυση κέντρων υποδοχής
αλλοδαπών είναι, κατά τη γνώµη µου, εντελώς απαράδεκτη και
αποκαρδιωτική, θα συµπλήρωνα, γιατί αποδεικνύει στην πράξη
τη δέσµευσή σας να προστατεύετε τα δάση, ότι αυτή η δέσµευσή
σας είναι κάλπικη.

Ποιοι λόγοι δηµόσιου συµφέροντος, κύριοι συνάδελφοι της
Συµπολίτευσης, θα επιβάλουν στους γενικούς γραµµατείς των
περιφερειών την παραχώρηση δασικών εκτάσεων; ∆ηλαδή, δεν
φθάνει που είναι ανίκανη η πολιτεία να αποτρέψει την οικοδό-
µηση στις δασικές εκτάσεις από ασυνείδητους ιδιώτες, τώρα θα
αρχίσει να χτίζει και η ίδια εκεί προκειµένου να στεγάσει τους
παράνοµους µετανάστες.

Για να µη σχολιάσω τη γενικότερη πολιτική σας ως προς το
θέµα αυτό, η οποία είναι εντελώς απάνθρωπη: Προκατασκευα-
σµένοι χώροι υποδοχής µέσα στα δάση. ∆εν ξέρω που αλλού
ακούστηκε αυτό! Πρόχειρο, υποκριτικό και ρουσφετολογικό και
αυτό το νοµοσχέδιο! Είναι πλέον προφανές ότι νοµοθετείτε µόνο
για να ρίχνετε στάχτη στα µάτια του κόσµου, ότι δήθεν κάτι κά-
νετε, όταν στην πραγµατικότητα η ουσία είναι ανύπαρκτη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο Βουλευτής του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Αθανάσιος Λεβέντης έχει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι εργασιακές σχέσεις στην Ελ-

λάδα ακολουθούν µια πορεία απορύθµισης τα τελευταία δεκα-
πέντε χρόνια και την ίδια πορεία απορύθµισης ακολουθούν και οι
ισχνές δοµές του κοινωνικού κράτους που έχει αποµείνει. Σε µια
συγκυρία που έρχεται και από την Ευρώπη, οι εργασιακές σχέ-
σεις υπηρετούν τις πολιτικές ανταγωνιστικότητας µε άξονα τη
µείωση και τη συµπίεση του εργατικού κόστους στην Ελλάδα
έχοντας από παράδοση υιοθετήσει ένα παραγωγικό µοντέλο που
στηρίζεται στο χαµηλό κόστος εργασίας, χαµηλές αµοιβές, πα-
ράνοµη και νόµιµη ευελιξία, ενώ ενισχύεται αυτή η παράδοση
που οδηγεί στην περαιτέρω υποβάθµιση των εργασιακών σχέ-
σεων.

Από την απορύθµιση των εργασιακών σχέσεων δεν έχει ξεφύ-
γει ούτε ο δηµόσιος τοµέας στον οποίο την τελευταία δεκαπε-
νταετία έχουν εισχωρήσει διάφορες µορφές ευέλικτης εργασίας,
συµβάσεις αορίστου χρόνου, συµβάσεις ορισµένου χρόνου, συµ-
βάσεις έργου, εργαζόµενοι µε µπλοκ παροχής υπηρεσιών, ερ-
γαζόµενοι νοικιασµένοι και διάφορα άλλα.

Η Κυβέρνηση µε το νοµοσχέδιο που έφερε για ψήφιση στο
όνοµα της αξιοποίησης των εκτάκτων αορίστου χρόνου επιχει-
ρεί να εντείνει τα διαφορετικά εργασιακά καθεστώτα που υπάρ-
χουν στο δηµόσιο και να προσπαθήσει να επαναφέρει από το
παράθυρο το θέµα της κατάργησης της µονιµότητας, αφού απέ-

τυχε να το πετύχει µε την τελευταία συνταγµατική αναθεώρηση.
Για µας, αυτό που χρειάζεται είναι η µονιµοποίηση των υπαλ-

λήλων αυτών, η διασφάλιση όλων των εργασιακών, µισθολογι-
κών και ασφαλιστικών τους δικαιωµάτων και η κατάργηση όλων
των ευέλικτων µορφών εργασίας που υπάρχουν σήµερα στο δη-
µόσιο. Οτιδήποτε άλλο, διαιωνίζει και ενισχύει τόσο τα διαφορε-
τικά εργασιακά καθεστώτα, όσο και τις διαφορές και τις
αρνητικές διακρίσεις σε βάρος των νέων εργαζοµένων.

Εδώ στην αιτιολογική έκθεση, στην αρχή, στο γενικό µέρος
αναφέρεται ότι υπάρχει ανθρώπινο δυναµικό µε πλούσια εµπει-
ρία και αναβαθµισµένα τυπικά προσόντα και πρέπει πλέον να
αξιοποιείται καταλλήλως και στο πλαίσιο της διοικητικής ιεραρ-
χίας. Ανάλογη άποψη έχει εκφράσει και η Α∆Ε∆Υ. Συµφωνούµε
σε αυτό. Το θέµα είναι να υλοποιηθεί.

Βέβαια πολύ λίγα πράγµατα γίνονται και µε αυτό το νοµοσχέ-
διο. Ο εισηγητής του κόµµατός µας ο κ. Τσούκαλης αναφέρθηκε
στα άρθρα που συζητούµε, για την τοποθέτησή µας σε κάθε ένα
από αυτά. Εγώ θα ήθελα επιλεκτικά να αναφερθώ σε µερικά
άρθρα.

Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς θα ήθελα να επιστήσω την προ-
σοχή σας στο εξής: στο άρθρο 25 λέτε ότι διάφοροι εργαζόµε-
νοι, διάφορες οργανικές θέσεις που έχουν συσταθεί,
κοινωνιολόγων, στατιστικής και άλλες, µεταφέρονται αυτοδι-
καίως µαζί µε το προσωπικό που τις κατέχει στην αντίστοιχη
∆ΥΠΕ. Εδώ, όµως, έχει διακηρυχθεί επισήµως από τον Υπουργό
Υγείας ότι οι ∆ΥΠΕ οι οποίες περιορίστηκαν και τώρα έχουν ελατ-
τωθεί κατά πολύ, µέσα σε δυο χρόνια –ήδη ο ένας χρόνος έχει
περάσει- πρόκειται να καταργηθούν. Εποµένως, πού θα πάνε
αυτοί οι άνθρωποι;

∆εύτερον, στο άρθρο 27 όπου µιλάµε για σύσταση οργανικών
θέσεων µονίµου προσωπικού στις περιφέρειες της χώρας, όντως
οι περιφέρειες της χώρας έχουν ανάγκες. Βέβαια αυτές οι κατη-
γορίες προσωπικού, ένα πολύ µικρό µέρος των αναγκών µπο-
ρούν να καλύψουν. Είναι και άλλες πολύ περισσότερες ανάγκες
σε διάφορους τοµείς. Βέβαια, εµείς έχουµε µια άλλη αντίληψη
για την περιφέρεια και την έχουµε τονίσει επανειληµµένα. Θέ-
λουµε την περιφέρεια µε αιρετή διοίκηση που να εκλέγεται από
το λαό, να υπάρχει περιφερειακή αποκέντρωση µε αυτοδιοίκηση.
Αυτά βέβαια δυστυχώς απέχουν πολύ από αυτά που εµείς λέµε
και από αυτά που εσείς εφαρµόζετε.

Τώρα, στο άρθρο 36 για τα λειτουργικά ζητήµατα των ΟΤΑ,
κύριε Υπουργέ, πράγµατι υπάρχουν πολλά και σοβαρά. Κάνετε
εδώ διάφορες προτάσεις, πώς να µεταφέρονται πόροι από ένα
λογαριασµό σε άλλο κ.λπ.. Πλην όµως, θα ήθελα να σας πω ότι
η αυτοδιοίκηση πάσχει, τουλάχιστον σε µερικές περιοχές και σε
µερικούς δήµους, αν θέλετε ακόµη περισσότερο και κοινότητες.

Συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να αναφέρω αυτό που
πληροφορήθηκα µόλις προχθές µε τη φωτιά του Κιθαιρώνα,
όπου στα Βίλια που είναι ένας δήµος που έχει µια τεράστια
έκταση αλλά µικρό πληθυσµό, δίνονται 40.000 ευρώ το χρόνο
για δασοπροστασία, για καθαρισµό των ακτών, όπου περιλαµ-
βάνονται οι ακτές του Πόρτο-Γερµενού, της Ψάθας και του Αλε-
ποχωρίου που καταφεύγουν κάθε Σαββατοκύριακο δεκάδες, να
µην πω εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι και βέβαια και για τον
εκχιονισµό και την αντιµετώπιση των άλλων προβληµάτων που
έχουν µε τους παγετούς που είναι ορεινό χωριό και τα έχουν και
αυτά. Σαράντα χιλιάδες ευρώ ετησίως, κύριε Υπουργέ, που δεν
φτάνουν για τίποτα! Ένα απειροελάχιστο µπορούν να καλύψουν.

Εποµένως πρέπει όχι απλώς να µεταφερθεί από τον ένα λο-
γαριασµό στον άλλο, αλλά να δούµε πώς η Αυτοδιοίκηση θα έχει
πόρους τους οποίους δυστυχώς δεν έχει. Σας αναφέρω το συ-
γκεκριµένο παράδειγµα από τη γενέτειρά µου και ασφαλώς δεν
είναι µόνο αυτό.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: ∆εν σας ακούµε, κύριε συνάδελφε. Έχετε
συνοµιλία µε τον κύριο Υπουργό και δεν σας ακούµε, παρ’ όλο
που θέλουµε να σας ακούσουµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Φωτιάδη,
µήπως θέλετε να προεδρεύσετε; Αν θέλετε, µπορείτε να περά-
σετε. Ξεχάσατε να ζητήσετε την άδεια του Προεδρείου για την
παρέµβασή σας.

ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Ήλθαµε να τον ακούσουµε και δεν τον
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ακούµε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Καθίστε κάτω,

κύριε Φωτιάδη. Αντιλαµβάνοµαι την αγωνία σας, αλλά καθίστε
κάτω.

Συνεχίστε, κύριε Λεβέντη.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Κύριε Φωτιάδη, δεν ξέρω αν θα πρέ-

πει να λυθεί η απορία σας…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Λεβέντη, σας

παρακαλώ να µην απευθύνεστε ατοµικά στο συνάδελφο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: ∆εν ξέρω αν θα πρέπει να λυθεί η

απορία σας γιατί το βεληνεκές είναι προς εσάς…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Λεβέντη,

περνάει ο χρόνος σας. Μπείτε στο θέµα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, αλλά

αναφέρθηκε ο συνάδελφος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχετε δίκιο. Συνε-

χίστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Το άρθρο 40 αναφέρεται σε ρυθµί-

σεις θεµάτων ΧΥΤΑ. Λέγονται εδώ διάφορα διαδικαστικά. Εντά-
ξει για όλες αυτές τις ρυθµίσεις, πλην όµως η µεγάλη, η
ουσιαστική και κορυφαία ρύθµιση των προβληµάτων των ΧΥΤΑ
δεν έχει αντιµετωπιστεί και γι’ αυτό εγώ το βλέπω αυτό σαν κάτι
πολύ επουσιώδες. Αυτή τη στιγµή εξακολουθούν να πηγαίνουν
στο ΧΥΤΑ της Φυλής τα σκουπίδια όχι µόνο της πρωτεύουσας
και όλης της Αττικής αλλά και της µισής Ελλάδας. Παράγονται
δεκαπέντε χιλιάδες τόνοι σκουπιδιών το εικοσιτετράωρο ανά την
επικράτεια από τους οποίους οι δέκα χιλιάδες πεντακόσιοι
έντεκα πηγαίνουν στη Φυλή. Πηγαίνουν από το Γύθειο, πηγαί-
νουν από το Αίγιο, πηγαίνουν από τη Σύρα. Αυτό είναι απαράδε-
κτο, κύριε Υπουργέ. Όχι µόνο αυτός ο χώρος δεν µπορεί να
«σηκώσει» τα σκουπίδια όλης της Αττικής, αλλά πολύ περισσό-
τερο και όλης της Ελλάδας. Θεωρώ ντροπή και αίσχος η πολιτεία
να µην µπορεί να ρυθµίσει αυτό το θέµα. Νοµίζω ότι κι εκεί υπάρ-
χουν άνθρωποι. Εγώ δεν µπορώ να πω ότι πρέπει να δηµιουργη-
θεί µία παρόµοια κατάσταση στο Γραµµατικό και στην Κερατέα
όπως είναι στη Φυλή γιατί ασφαλώς κανένας δεν θέλει µία τέτοια
κατάσταση, όµως από κει και πέρα πρέπει να δούµε αυτό το κο-
ρυφαίο θέµα στο οποίο έχουν αποτύχει η Αυτοδιοίκηση και η ελ-
ληνική πολιτεία.

Θα ήθελα να πω κάτι άλλο για τους µετανάστες. Αναφέρετε
ότι θα γίνουν εγκαταστάσεις σε διάφορους χώρους. Πώς θα αντι-
µετωπιστεί το θέµα των µεταναστών; Στο Θριάσιο, κύριε
Υπουργέ, το ξέρουµε. ∆εν υπάρχει άλλη λύση πουθενά. Ό,τι είναι
ανεπιθύµητο, ό,τι δεν το θέλουν πουθενά αλλού, εκεί θα συγκε-
ντρωθεί, εκεί θα µεταφερθεί. Νοµίζω ότι θα πρέπει κάποτε να
υπάρξει µια άλλη αντιµετώπιση και τουλάχιστον ισότιµη µεταχεί-
ριση όλων των Ελλήνων πολιτών, όπως άλλωστε το λέει και το
Σύνταγµα το οποίο στη συγκεκριµένη περίπτωση παραβιάζεται
κατάφωρα γιατί όλα τα ολέθρια, όλα τα ανεπιθύµητα, όλα τα επι-
κίνδυνα έχουν µεταφερθεί σε µία συγκεκριµένη περιοχή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο Υπουργός κ. Παυλόπουλος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, θα

ήθελα να επισηµάνω και κάτι άλλο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, κύριε

συνάδελφε.
ΗΛΙΑΣ ΦΩΤΙΑ∆ΗΣ: Είδατε ότι την αγάπη µας τη δείχνουµε για

να µη διαµαρτύρεστε, κύριε συνάδελφε…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Εγώ δεν διαµαρτυρήθηκα, εσείς

διαµαρτυρηθήκατε.
Στο άρθρο 40 επίσης για τους ΧΥΤΑ λέτε: «Προσωπικό µε σχέ-

σεις εργασίας ιδιωτικού δικαίου κ.λπ. δηµοτικών επιχειρήσεων
ύδρευσης και αποχέτευσης οι οποίες λύθηκαν ή λύονται». Κύριε
Υπουργέ, υπάρχει µία περίπτωση στα Μέγαρα όπου µία δηµο-
τική επιχείρηση ύδρευσης-αποχέτευσης λειτουργεί εδώ και
πολλά χρόνια και οι υπάλληλοι που υπηρετούν εκεί είναι δέκα-
δεκαπέντε χρόνια και αυτή η σχέση δεν έχει ακόµα λυθεί και οι
εργαζόµενοι δεν είναι υπαίτιοι γι’ αυτό. Ενδεχοµένως αυτό να
λυθεί ύστερα από ένα άλφα διάστηµα, έξι µήνες, ένα χρόνο,

όµως φοβάµαι ότι αυτοί θα µείνουν απέξω, εκτός αν µε το «λύο-
νται» εννοείτε καθεστώς διαρκείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε τον
κ. Λεβέντη.

Ο Υπουργός κ. Παυλόπουλος έχει το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω πριν απ’ όλα από

τις παρατηρήσεις που έγιναν σχετικά µε τη δοµή του σχεδίου
νόµου, αν και τα συζητήσαµε επί της αρχής. Χρειάζεται, όµως, να
δώσω µία απάντηση.

Κατηγορήθηκα, ως Υπουργός που εισηγείται το σχετικό νοµο-
σχέδιο, ότι περιέχει δήθεν πλειάδα άσχετων διατάξεων.

Σας θυµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι χρόνια ολό-
κληρα, το Κοινοβούλιο έπασχε –και εν µέρει πάσχει- από την πο-
λυνοµία και την κακονοµία. Μόνο που θα πρέπει να κάνετε έναν
απολογισµό. Και θα δείτε, συνολικά σε ό,τι αφορά την κυβερνη-
τική νοµοθετική πολιτική από το 2004 και µετά, πόσα νοµοσχέδια
ήρθαν µε τη µορφή του κώδικα. Και όταν έρχονταν εδώ µε τη
µορφή του κώδικα υπήρχε αντίρρηση και αντίδραση ότι δεν µπο-
ρεί να γίνει συζήτηση επί των άρθρων. Ήταν αµιγή νοµοσχέδια
χωρίς άλλο αντικείµενο. Περισσότερο από κάθε άλλη φορά.

Σε ό,τι αφορά το Υπουργείο Εσωτερικών θέλω να τονίσω κάτι:
Πόσους κώδικες φέραµε κι έγινε µε τη διαδικασία των κωδίκων
η συζήτηση; Που σηµαίνει ότι δεν περιείχαν καµµία άλλη άσχετη
διάταξη; Πόσα νοµοσχέδια ήρθαν µε ένα συγκεκριµένο αντικεί-
µενο; Και όσα ήρθαν έχοντας περισσότερα αντικείµενα, αναφέ-
ρονταν όµως µόνο στο Υπουργείο Εσωτερικών, αντίθετα µε αυτό
που συνέβαινε στο παρελθόν όπου ο κανόνας –πέραν των άσχε-
των τροπολογιών- ήταν νοµοσχέδια τα οποία περιείχαν διατάξεις
διαφόρων Υπουργείων;

Κι εγώ στην Αίθουσα αυτή ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
είχα χρησιµοποιήσει τον όρο του ρωµαϊκού δικαίου «leges satu-
rae», «οι νόµοι φρουτιέρες». Πιστεύω, όµως, ότι είναι άδικο όταν
έχουµε αυτή την πρόοδο και όταν φτάσαµε στο σηµερινό σηµείο,
να κριτικάρουµε νοµοσχέδια που αναφέρονται σε ένα Υπουργείο
και να θεωρούµε ότι αυτή η στάση διαιωνίζει το παρελθόν. Κάθε
άλλο. Έχουµε βελτίωση. Και βεβαίως η βελτίωση αυτή θα έρθει
µέχρι του σηµείου εκείνου όπου θα έχουµε νοµοσχέδια τα οποία
θα µπορούν να αναφέρονται σε ένα µόνο αντικείµενο.

Προς Θεού, όµως, δεν αποτελεί πλειάδα διατάξεων, άσχετων
µεταξύ τους, θέµα το οποίο σχετίζεται µε ένα µόνο Υπουργείο, το
Υπουργείο Εσωτερικών κατά βάση. Αυτό είναι πρόοδος σε σχέση
µε το παρελθόν. Και µην την αµφισβητούµε.

Και τονίζω: Ας έρθει κανείς να αντιµετωπίσει τις ανάγκες τις
νοµοθετικές µε τη διαδικασία του Κοινοβουλίου, που έχει και
αυτή τις ιδιοµορφίες της, όταν χρειάζεται -και πρέπει βεβαίως- να
φέρουµε ένα νοµοσχέδιο µια φορά στους έξι µήνες, µια φορά
στους οκτώ µήνες µε τα αντικείµενα τα οποία έχουν προκύψει.

Έχουµε ουσιαστική πρόοδο και αυτή δεν µπορεί να την αµφι-
σβητήσει κανείς!

Έρχοµαι στην ουσία των θεµάτων τα οποία ετέθησαν.
Το ζήτηµα το οποίο αφορά τη µοριοδότηση, ουσιαστικά διά-

ταξη εκτελεστική του άρθρου 101, παράγραφος 4. Είναι η πρώτη
φορά που έρχεται µία τέτοια διάταξη ύστερα από την τελευταία
Αναθεώρηση, του 2008. Και πρέπει να δει κάποιος ότι έρχεται
αµέσως σχεδόν, ελάχιστο χρονικό διάστηµα, µετά την Αναθεώ-
ρηση του Συντάγµατος.

Φυσικά η διάταξη αυτή δεν µπορεί να λύσει όλα τα προβλή-
µατα. Λύνει, όµως, την ουσία του ζητήµατος. Λύνει την ουσία του
ζητήµατος πάνω σε ένα θέµα το οποίο σας θυµίζω, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ότι είχε κριθεί πριν την Αναθεώρηση, µε από-
φαση της Ολοµέλειας του Συµβουλίου της Επικρατείας, ως αντι-
συνταγµατικό. Γι’ αυτό κάναµε την αναθεώρηση. Η µοριοδότηση
µε βάση την εντοπιότητα στους γραπτούς διαγωνισµούς είχε κρι-
θεί αντισυνταγµατική. Και θυµάστε το τεράστιο πρόβληµα το
οποίο είχε προκύψει µε τους «επιλαχόντες» του διαγωνισµού του
1998.

Τα λέω αυτά, διότι βεβαίως είναι ευπρόσδεκτη η διάταξη. Και
χαίροµαι που έγινε αποδεκτή από τους περισσότερους συνα-
δέλφους. Σας διαβεβαιώ, όµως, ότι δεν µπορείς από την αρχή
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να ρυθµίσεις όλα τα θέµατα. Κοιτάς την ουσία. Εδώ, όµως, έγινε
και µία κριτική η οποία, επιτρέψτε µου να πω, υπήρξε άδικη. Μου
είπαν να αυξήσω τη µοριοδότηση για τον γραπτό διαγωνισµό,
τον οποίο αφορά η σχετική ρύθµιση.

Σας θυµίζω, κύριοι συνάδελφοι, ότι η ρύθµιση αυτή αφορά
µόνο το θέµα του γραπτού διαγωνισµού. Γιατί; ∆ιότι για τα θέ-
µατα των διαγωνισµών µε µοριοδότηση ισχύει η σχετική διάταξη,
όπως εφαρµόζεται σήµερα, δηλαδή του άρθρου 19 του ν.2190,
η οποία δίνει απόλυτη προτεραιότητα –γιατί εκεί επιτρέπεται, δεν
το είχε κρίνει αντισυνταγµατικό το Συµβούλιο της Επικρατείας-
στους κατοίκους. Εκεί δίνεται απόλυτη προτεραιότητα, και λύ-
νεται το θέµα χωρίς κανένα πρόβληµα.

Γιατί εδώ περιορίστηκα σε αυτή τη µοριοδότηση, που είναι
πολύ µεγαλύτερη απ’ ό,τι στο παρελθόν; ∆ιότι παρά τη συνταγ-
µατική διάταξη, θέλω να δω ποια είναι τα όρια της νοµολογίας
του Συµβουλίου της Επικρατείας.

Βεβαίως, το Συµβούλιο της Επικρατείας έχει πια συνταγµατική
ρύθµιση, αλλά µην ξεχνάτε ότι έχει τη δυνατότητα να δει εάν τα
περιθώρια της συνταγµατικής ρύθµισης επιτρέπουν µεγαλύτερη
µοριοδότηση, όταν είχε µια εντελώς αντίθετη στάση το 1998,
όπως σας είπα προηγουµένως.

Πώς θέλετε να νοµοθετήσει ένας Υπουργός; Να ξαναπούµε
πάλι για ισχυρή µοριοδότηση που µπορεί να την κρίνει ως υπερ-
βολικά ευρεία σε σχέση ακόµη και µε τα όρια του Συντάγµατος
και να έχουµε αντίστοιχα προβλήµατα µε εκείνα τα οποία είχαµε
µε τους επιλαχόντες το 1998; ∆εν πρέπει να είναι προσεκτικός ο
Υπουργός, όταν κάνει µια τέτοια ρύθµιση; Σας τονίζω ότι στον
τοµέα αυτό δεν πρέπει να θεωρείτε ότι αυτή η µοριοδότηση
αφορά το σύνολο των διαγωνισµών. Αφορά το γραπτό διαγωνι-
σµό. Γιατί στους διαγωνισµούς µε µοριοδότηση είναι απόλυτη
προτεραιότητα του κριτηρίου της εντοπιότητας.

Άρα, το πρόβληµα που επισηµαίνετε είναι πολύ µικρό. Εάν θέ-
λετε, ο συντηρητισµός ο δικός µου στην περίπτωση αυτή οφεί-
λεται στο ότι δεν θέλω να δηµιουργήσω προβλήµατα σε
διαγωνισµούς και να αφήσω εκκρεµότητες.

Στο ίδιο άρθρο υπάρχει και το θέµα της επιδότησης κατοικίας.
Ακούστηκαν δυο διαφορετικές απόψεις. Βλέπετε ότι και εσείς οι
ίδιοι, δηλαδή, δεν µπορείτε να συµφωνήσετε, γι’ αυτό θα εµµείνω
στη διάταξη όπως έχει. Άλλος συνάδελφος έλεγε: «Μα, είναι δυ-
νατόν να επιδοτείται η κατοικία από το ∆ήµαρχο για παράδειγµα
στη Βίσσα στον Έβρο, όταν κατοικεί ο άλλος στην Αλεξανδρού-
πολη;». Και άλλος έλεγε: «Μα, στην περίπτωση αυτή στο Αγαθο-
νήσι όταν µένει, πρέπει να τα πληρώνει ο ∆ήµαρχος και να µην τα
πληρώνει ένας άλλος δίπλα;».

Θέλω να σας τονίσω, δηλαδή, ότι το µεγάλο πρόβληµα το
οποίο τίθεται σ’ αυτές τις περιπτώσεις, είναι ότι πρέπει να ακο-
λουθήσεις µια ισόρροπη τάση. Και εκείνο το οποίο πρέπει να κά-
νουµε –και οµολογώ ότι εκεί για λόγους καθαρά
δηµοσιονοµικούς δεν έχει λυθεί το πρόβληµα- είναι να ενισχύ-
σουµε ακόµη περισσότερο τους δήµους. Γιατί οι Οργανισµοί Το-
πικής Αυτοδιοίκησης αυτή τη στιγµή δεν έχουν, παρά το γεγονός
ότι έχουν ενισχυθεί οικονοµικά, τη δυνατότητα να καλύψουν όλες
τις ανάγκες της επιδότησης κατοικίας των υπαλλήλων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού).

Θα χρειαστώ δύο, τρία, λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
Θέµα µετατάξεων. Κύριοι συνάδελφοι, επειδή άκουσα την κρι-

τική που αφορά τις µετατάξεις γενικότερα -όχι από όλους, από
ορισµένη πλευρά- η φιλοσοφία του ανοίγµατος των µετατάξεων
είναι η ανάγκη κινητικότητας των υπαλλήλων στο χώρο στη ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης, που είναι µια σύγχρονη ανάγκη σε όλες τις
δηµόσιες διοικήσεις των σύγχρονων κρατών. Έπασχε από αυτό
η Ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

∆εν κάνουµε ρυθµίσεις ευκαιριακές. Ανοίξαµε το θέµα των µε-
τατάξεων για να υπάρχει η κινητικότητα, η οποία είναι επιβεβλη-
µένη για να µπορεί να υπάρχει µετακίνηση υπαλλήλων µέσα στη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση και να αξιοποιούνται οι υπάλληλοι περισσό-
τερο, ιδίως όταν προάγονται σε θέσεις που ταιριάζουν περισσό-
τερο σ’ αυτούς. Αντί να προσλαµβάνεις νέους, που πολλές
φορές δεν έχεις τη δυνατότητα, λόγω των δηµοσιονοµικών ανα-
γκών, προτιµάς τη µετάταξη.

Αυτή είναι η αλήθεια. Εάν δεν το έχει καταλάβει κάποιος, τότε
από εκεί και πέρα να γυρίσουµε στο παλαιό καθεστώς όπου καµ-
µία µετάταξη δεν γινόταν ή εάν συντελείτο, γινόταν ρουσφετο-
λογικά, επειδή προκηρυσσόταν µία θέση ειδικά για µετάταξη ενώ
σήµερα ο κανόνας είναι γενικός και µπαίνουν συγκεκριµένοι πε-
ριορισµοί, ακριβώς για να µην αποψιλώνονται δηµόσιες υπηρε-
σίες από προσωπικό το οποίο έχουν ανάγκη. Γι’ αυτό χαίροµαι
που οι περισσότερες πτέρυγες της Βουλής αποδέχτηκαν αυτή
τη ρύθµιση.

Περιφέρειες. Ξέρω ότι υπάρχουν κενά. Τα κενά αυτά υπήρχαν
και τα βρήκα. Προσπαθώ να τα κλείσω. Κοιτάξτε τι γινόταν στις
νοµαρχίες, τι γινόταν στις περιφέρειες, τι τεράστια κενά είχαν.
Όσο µπορώ, στο πλαίσιο της δηµοσιονοµικής πολιτικής που
εξαρτάται και από το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών -
στο οποίο δεν ρίχνω το βάρος, καλά κάνει το Υπουργείο Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών και κοιτάει τα δηµοσιονοµικά, αλλιώς
αλίµονο µας- καλύπτω κενά.

Ζήτησα από τις περιφέρειες να µου πουν πού ήταν τα µεγα-
λύτερα κενά. Γι’ αυτό διαφέρουν οι θέσεις από περιφέρεια σε
περιφέρεια. Και εγώ θα ήθελα να έχω µόνο επιστηµονικό δυνα-
µικό. Ελάτε, όµως, που υπάρχουν περιφέρειες που στερούνται
ακόµη και γραµµατειακής εξυπηρέτησης.

Ζήτησα, λοιπόν, από τους Περιφερειάρχες της Χώρας να µου
καταγράψουν τις άµεσες ανάγκες που υπάρχουν για τον αριθµό
που έχω µπροστά µου και µπορώ να καλύψω. Μακάρι να µπο-
ρούσα να καλύψω όλα τα κενά. ∆εν γίνεται. Όπως και µε τις νο-
µαρχίες, δώσαµε πρόπερσι χίλιες πεντακόσιες θέσεις, όταν
αυτές οι νοµαρχίες είχαν µείνει κενές από το 1994 µέχρι το 2004,
που έγινε η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση. Γι’ αυτό έγινε, όµως, και
γίνεται αυτή η προσπάθεια, για να καλύψουµε τα άµεσα κενά για
να λειτουργήσουν οι περιφέρειες.

Άκουσα για τη µεταναστευτική πολιτική πολλά. Άκουσα, όµως,
και το εξής: «Καλά, κάνουµε ρυθµίσεις αυτού του είδους, όταν
δεν έχουµε κλείσει το θέµα του να µην µπαίνουν στην Ελλάδα
παράνοµοι µετανάστες;».

Ρωτώ, κύριοι συνάδελφοι: Ξέρετε καµµία χώρα της Ευρώπης,
ακόµη και αυτές που δεν έχουν θαλάσσια σύνορα, που έλυσε το
πρόβληµα αυτό και εµείς το θέµα το έχουµε αφήσει; Υπάρχει
χώρα, ακόµη και αυτές που δεν έχουν καν θαλάσσια σύνορα,
ακόµη και εκείνες που έχουν στο εσωτερικό µόνο σύνορα της
Ευρώπης, που να µην έχει πρόβληµα παράνοµης µετανάστευ-
σης;

Είναι, όµως, µια αλήθεια. Μειώνεται, ιδίως φέτος, ο αριθµός
µε τα µέτρα τα οποία έχουµε πάρει και το ξέρετε από τα στατι-
στικά στοιχεία που δώσαµε. Γνωρίζετε την προσπάθεια την οποία
έκανε η Κυβέρνηση. Τα Κέντρα Φιλοξενίας Μεταναστών δεν
υπήρχαν. Άρχισαν το 2004 να δηµιουργούνται.

Και δηµιουργούνται συνεχώς µε όρους που αφορούν την προ-
στασία των ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου. Γιατί αυτό που βρήκαµε
–και αυτό είναι µία αλήθεια, το ξέρετε πολύ καλά- ήταν αστυνο-
µικά κέντρα από εδώ και από εκεί µέχρι το 2004, όπου φιλοξε-
νούνταν υπό όρους απαράδεκτους. Εάν διορθώνεται η εικόνα
και δεν είναι η Χώρα υπόλογη τώρα πια ή δεν είναι τόσο όσο ήταν
στο παρελθόν, είναι γιατί γίνεται αυτή η προσπάθεια. Και οι ρυθ-
µίσεις που φέραµε είναι ρυθµίσεις οι οποίες αφορούν τη διευ-
κόλυνση, το να δηµιουργηθούν τα Κέντρα αυτά, χωρίς όµως να
θίγεται σε καµµία περίπτωση το δάσος ή η δασική έκταση. Η
εξαίρεση που γίνεται, διαµορφώνεται µέσα στο πλαίσιο του άρ-
θρου 24 του Συντάγµατος, πράγµα που επισηµαίνει η έκθεση της
Επιστηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής. ∆εν γράφει η διάταξη κάτι
διαφορετικό. Γράφει ότι πρέπει να τηρήσουµε το Σύνταγµα,
πράγµα που είναι αυτονόητο. Είναι δυνατόν να µην το τηρή-
σουµε; Το βάζει –και ορθώς- για να υπενθυµίσει στην Κυβέρνηση
το αυτονόητο. Όµως, το αυτονόητο αυτό, να είστε βέβαιοι, ότι εν
πάση περιπτώσει θα το σεβαστούµε.

Άκουσα πολλά πράγµατα για τα ζητήµατα των ∆ΕΥΑ και
∆ΕΥΑΚ. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα σας πω την εξής
φράση: «Ως εδώ!» Ρυθµίσεις µετά τον Κώδικα έγιναν πολλές,
διότι οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης µέσα στην αγωνία
τους, εάν θέλετε, να λύσουν επιµέρους προβλήµατα είχαν µία
πανσπερµία ρυθµίσεων. Σε πάµπολλες περιπτώσεις προσλάµ-
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βαναν προσωπικό χωρίς σύµβαση καν. Έκανα όσες περισσότε-
ρες ρυθµίσεις µπορούσα, για να µη µείνουν εµπερίστατοι αυτοί
οι άνθρωποι. Αλλά µη µου ζητάτε πλέον να καθίσω και να ασχο-
ληθώ, να ασχοληθεί ο νοµοθέτης, η νοµοθετούσα Βουλή και µε
την παραµικρή λεπτοµέρεια που κάθε δήµαρχος ή κάθε κοινο-
τάρχης ερχόταν και επινοούσε, «να λύσουµε το πρόβληµα»,
επειδή η παθογένεια αυτή οφείλεται στο κάποιοι δήµαρχοι δεν
τηρούσαν το νόµο σ’ αυτές τις περιπτώσεις. ∆ηλαδή, δεν τη-
ρούσαν το νόµο, καθίσαµε και είδαµε όσες περισσότερες περι-
πτώσεις µπορούσαµε και θα πρέπει να ασχοληθούµε εδώ στη
Βουλή µε την παραµικρή περίπτωση η οποία έχει προκύψει στην
Επικράτεια;

Ξέρετε ποια είναι η ουσία του προβλήµατος; Ξέρετε ποιο είναι
το σύνθηµα που δίνουµε σ’ αυτές τις περιπτώσεις; Ας κάνουν οι
αιρετοί -δεν είναι ο κανόνας, η εξαίρεση είναι, αλλά γι’ αυτούς
που αποτελούν την εξαίρεση- ό,τι θέλουν, ας παρανοµούν ευ-
θέως, ας έρχεται το Ελεγκτικό Συνέδριο να λέει ό,τι θέλει και θα
έρθει µια στιγµή η Βουλή να τα καλύψει. Γιατί; Να τηρούν το
νόµο. ∆εν µπορεί να προσλαµβάνουν όπως τους κατέβει. ∆εν γί-
νονται αυτά τα πράγµατα. Πρέπει να καταλάβουν και εκείνοι ότι
έχουν συγκεκριµένη δηµοσιονοµική πολιτική την οποία οφείλουν
να τηρήσουν. Από τη µία πλευρά, έρχονται και προσλαµβάνουν
και µετά από το Υπουργείο Εσωτερικών ζητούν εκτάκτως χρή-
µατα, «διότι προσλάβαµε και δεν έχουµε να πληρώσουµε». Ενώ
από την άλλη πλευρά κάποιοι παρανόµως προσλαµβάνουν, υφί-
στανται τις συνέπειες του προληπτικού ή του κατασταλτικού
ελέγχου και από εκεί και πέρα ζητούν να έρθουµε να νοµοθετή-
σουµε για να το καλύψουµε. Γι’ αυτό δεν πρόκειται να µείνω σε
συγκεκριµένες λεπτοµέρειες άλλες, εκτός από αυτές που υπάρ-
χουν στο νοµοσχέδιο. Αρκετά πλέον µε αυτήν την ιστορία!

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε συγχωρείτε,
επιτρέψτε µου µία διακοπή.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Όχι,
δεν δέχοµαι καµµία διακοπή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Καραµάριε,
µην διακόπτετε, αφήστε να ολοκληρώσει ο Υπουργός.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Θα
δούµε αύριο µία τροπολογία -γιατί υπάρχει και ένα ζήτηµα που
ανέφερα στη συζήτηση επί της αρχής, όπως επίσης και στην επι-
τροπή- αλλά δεν πρόκειται να µπούµε σε περιπτωσιολογία του
τάδε δηµάρχου είτε αυτός είναι στα Μέγαρα, είτε στο Αγαθο-
νήσι, είτε οπουδήποτε αλλού. Ας φρόντιζαν να τηρούν το νόµο.

Σε ό,τι αφορά το τελευταίο θέµα που άκουσα για τους ΧΥΤΑ,
θα σας πω το εξής. Με συγχωρείτε πολύ, αλλά το να βάζεις µέσα
διατάξεις συµπληρωµατικές σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των
απορριµµάτων σε ένα τέτοιο νοµοσχέδιο δεν συνιστά προσβολή
προς εκείνους οι οποίοι είναι υπάλληλοι ιδιωτικού δικαίου αορί-
στου χρόνου. ∆εν κρίνεται η ρύθµιση την οποία κάνει ο νοµοθέ-
της σε ζητήµατα καίριας σηµασίας για το δηµόσιο συµφέρον µε
αυτούς τους όρους. Τότε, αλίµονο µας! Θα καθόµασταν να φτιά-
χνουµε τα νοµοσχέδια και να σκεφτόµαστε: Μήπως το νοµοσχέ-
διο αυτό έχει κάτι το οποίο στην αισθητική που έχει κάποιος δεν
ανταποκρίνεται, για να µη βάλουµε τις σχετικές διατάξεις µέσα;
∆εν ξέρουµε το πρόβληµα που αντιµετωπίζει η Χώρα; ∆εν ξέ-
ρουµε πόσες παράνοµες χωµατερές είχαµε που κλείνουν µία-
µία, για να µην είµαστε υπόλογοι απέναντι στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και, πρωτίστως, γιατί είµαστε υπόλογοι απέναντι στον Ελ-
ληνικό Λαό, του οποίου η υγεία είχε κινδυνεύσει στο παρελθόν
προς αυτήν την κατεύθυνση; Ορθώς µπαίνουν οι διατάξεις αυτές
και πρέπει να µπουν, για να λύσουµε προβλήµατα που είναι
υπαρκτά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Εδώ, όµως, θέλω να πω µία άλλη αλήθεια. Απευθύνοµαι προς
τον κ. Λεβέντη. Εγώ τα καταλαβαίνω όλα αυτά που λέτε. Όµως,
και εσείς είδατε πόσο «µπαλανσάρετε» αυτό το οποίο είπατε από
αυτό εκεί το Βήµα: «∆εν µπορεί να τα έχει όλα αυτά τα απορρί-
µατα η Φυλή πάνω της, αλλά προσέξτε, δεν σηµαίνει αυτό ότι
συµφωνούµε µε αυτό που κάνετε στην Κερατέα και στο Γραµ-
µατικό». ∆ηλαδή, εγώ θα ήθελα να ήξερα το εξής. Όταν κάνουµε
µία τεράστια προσπάθεια σε ολόκληρη τη Χώρα, όταν χωροθε-

τούµε, κάθε φορά υπάρχουν κόµµατα, τα οποία όποια λύση και
να βρεις σε οποιονδήποτε χώρο είναι αντίθετα. Σου λένε, «να µην
πάνε στη Φυλή και στα Λιόσια, αλλά οπουδήποτε αλλού, δεν
ξέρω, βρείτε το». Όταν έρχεσαι και βρίσκεις το χώρο, σου λένε
«δεν µου αρέσει».

Τόνισα και τονίζω: Ό,τι φτιάχνουµε από εδώ και πέρα γίνεται
µε όρους που θα υπάρξουν εργοστασιακές λύσεις. Οι χώροι, οι
οποίοι δηµιουργούνται, είναι για ένα διάστηµα εντελώς µεταβα-
τικό ως προς τη χρησιµοποίησή τους για ΧΥΤΑ.

Είναι γνωστό ότι σ’ αυτές τις περιπτώσεις θα υπάρξουν εργο-
στασιακές λύσεις, γιατί την τεχνολογία την έχουµε, ιδίως στις
δύο περιοχές της Κερατέας και του Γραµµατικού.

Αλλά, εγώ, παρακαλώ πάρα πολύ και τους συναδέλφους -και
µιλάω για όλους τους συναδέλφους και στα δύο µεγάλα κόµµατα
και στο κυβερνών και στην Αντιπολίτευση, ιδίως σε ό,τι αφορά
τον περιφερειακό σχεδιασµό εδώ στην Αττική, αλλά λέω και στην
περίπτωση των άλλων κοµµάτων σε ολόκληρη την Ελλάδα- βοη-
θείστε επιτέλους να βρεθούν οι χώροι και να υπάρξει συναίνεση,
όταν έχουµε αυτήν τη δυνατότητα των εργοστασιακών λύσεων.
Όχι κάθε φορά που βρίσκουµε ένα χώρο, επειδή αντιδρούν κά-
ποιες τοπικές κοινωνίες, πολλές φορές χωρίς να έχουν καµµία
ενηµέρωση, από την παραπληροφόρηση διαφόρων επιτηδείων,
να έρχονται και να τους δίνουν τη συνδροµή τους λέγοντας να
µην γίνει τίποτα. ∆εν µπορώ να καταλάβω, τι θα γίνει τότε!

Θα αφήσουµε τις παράνοµες χωµατερές να υπάρχουν; Είναι
δυνατόν όταν, σας τονίζω, σήµερα έχουµε τη δυνατότητα των
εργοστασιακών λύσεων και µπορούµε να επιφέρουµε σηµαντι-
κές µεταβολές για τη Χώρα, χωρίς καµµία επίπτωση για τον πλη-
θυσµό, αλλά αντιθέτως να υπάρχει για αυτόν η καλύτερη δυνατή
µεταχείριση σε σχέση µε αυτό που υπήρχε στο παρελθόν;

Λέω, λοιπόν και πάλι ότι εδώ είµαστε υποχρεωµένοι όλοι να
αναλάβουµε τις ευθύνες µας. Εµείς τις αναλαµβάνουµε, προχω-
ράµε προς την κατεύθυνση, η οποία αφορά και τον Ελληνικό Λαό
και τις υποχρεώσεις µας έναντι της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Πρω-
τίστως όµως έναντι του Ελληνικού λαού. Θα κάνουµε τη δουλειά
µας και θα την κάνουµε, όπως εµείς πρέπει να την κάνουµε,
χωρίς να υπολογίζουµε µικροκοµµατικό κόστος, το οποίο δεν ται-
ριάζει σε τόσο µεγάλα ζητήµατα. Σας το τονίζω, είναι µεγάλα τα
ζητήµατα για τον κόσµο, για την κοινωνία και δεν µπορεί να λέει
κάποιος ότι δεν πρέπει να µπαίνουν τέτοιες διατάξεις σε θέµατα
που αφορούν δηµοσίους υπαλλήλους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κύριε Παυλόπουλε,

µπορείτε να θεωρείτε τον εαυτόν σας πολύ τυχερό, δεδοµένου,
απ’ ό,τι φαίνεται θα είστε ο τελευταίος Υπουργός αυτής της Κυ-
βέρνησης που εισηγείται νοµοσχέδιο σ’ αυτήν τη Βουλή. ∆ιότι
απ’ ό,τι κατάλαβα, από το κλίµα το οποίο διαµορφώθηκε σήµερα
στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, ιδιαίτερα τις τελευταίες ώρες,
φαίνεται ότι ο Πρωθυπουργός τελικά απεδέχθη την απόφαση του
κ. Σουφλιά, να προσφύγει η χώρα σε εθνικές εκλογές.

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας)

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΥΠΙ∆ΗΣ: Τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης δι-
οικούν;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, µην διακόπτετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, αλλά αφού ο κ. Σουφλιάς απο-
φάσισε…

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΥΠΙ∆ΗΣ: (δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αυτά να τα πείτε στη Νέα ∆ηµοκρα-

τία. Να τα πείτε στο εσωτερικό του κόµµατός σας. Εγώ αναφέ-
ροµαι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Παπουτσή, σας
παρακαλώ όχι διάλογο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εν πάση περιπτώσει εδώ είναι ο
Υπουργός, ο κ. Παυλόπουλος, εάν θα ήθελε να σχολιάσει κάτι
διαφορετικό.
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ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Επι-
τρέπετε να σας διακόψω για να το σχολιάσω;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αν θέλετε, ευχαρίστως.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευ-

χαριστώ πάρα πολύ, κύριε Παπουτσή, γιατί είχατε την καλοσύνη,
επειδή εµείς είχαµε το νοµοσχέδιο και ασχολιόµασταν εδώ µε
αυτό, να µεταφέρετε το κλίµα των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης.
Εγώ είχα πολύ σοβαρότερη δουλειά να κάνω εδώ αυτήν τη
στιγµή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Προφανώς δεν προσέξατε τι είπα

ακριβώς. Είπα ότι τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης παρουσίασαν
την απόφαση του κ. Σουφλιά, η οποία έγινε αποδεκτή από τον
Πρωθυπουργό και αυτό είναι πολιτικό ζήτηµα, κύριε Υπουργέ.
∆ιότι επί τόσες µέρες τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης αναφέρο-
νται ακριβώς στις πιέσεις του κ. Σουφλιά, αλλά δεν έχω δει το
συνάδελφό σας, τον Υπουργό ΠΕΧΩ∆Ε, να διαψεύδει ότι κατα-
θέτει τέτοιες προτάσεις προς τον Πρωθυπουργό. Να τα αφή-
σετε, λοιπόν, τα υπόλοιπα. Αυτό είναι το πολιτικό ζήτηµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Υπάρχει στην Κυβέρνηση ναι ή όχι φύλακας Υπουργών που ζη-

τάει άµεσες εκλογές;
(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµο-

κρατίας)
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΥΠΙ∆ΗΣ: (δεν ακούστηκε)
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ναι ή όχι; Και έχει γίνει αποδεκτή

αυτή η πρόταση από τον Πρωθυπουργό ναι ή όχι; Όλα τα Μέσα
Μαζικής Ενηµέρωσης αυτό µεταδίδουν. Θέλετε να τα διαψεύ-
σετε; Πολύ ωραία. Ας βγει κάποιος και να πει ότι η Κυβέρνηση
δεν απεδέχθη ποτέ προτάσεις Υπουργών που να λένε ότι ζητού-
σαν άµεσες εκλογές και ταυτόχρονα ότι η χώρα δεν πρόκειται
να οδηγηθεί σε εκλογές. Ουδείς το λέει αυτό. Ουδείς είναι σε
θέση να το διαψεύσει. Ούτε εσείς, κύριε Υπουργέ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ο Πρωθυπουργός θα απαντήσει.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αυτά τα λέω για να µένουµε στο πο-

λιτικό ζήτηµα και όχι στις ανησυχίες των συναδέλφων της Νέας
∆ηµοκρατίας, τις οποίες καταλαβαίνω βεβαίως.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Μπορώ να διακόψω;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαρίστως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Παυλόπουλε,

δεν µπορούµε να συνεχίσουµε έτσι.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ξέ-

ρετε, από τη θέση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου κατηγο-
ρούσα, και είχα δίκιο, την κυβέρνηση Σηµίτη για «κυβέρνηση
εικονικής πραγµατικότητας». Με τα όσα ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος –την εκτίµησή µου προς το πρόσωπό του την ξέρετε
όλοι και την ξέρει και ο ίδιος- µας µεταφέρει, δηλαδή, σε ένα νο-
µοσχέδιο και έρχεται µέσα στην Αίθουσα, και µας λέει τι λέγανε
τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και πρέπει να απαντήσουµε. Το
ΠΑΣΟΚ ήταν και παραµένει είτε ως κυβέρνηση στο παρελθόν είτε
ως Αντιπολίτευση τώρα, «εραστής» της εικονικής πραγµατικότη-
τας.

Αφού θέλει να βαδίζει στο ρυθµό του τι µεταδίδουν τα ΜΜΕ και
βάσει αυτών να εγκαλεί εδώ την Κυβέρνηση, αυτό είναι δικό του
ζήτηµα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ο κύριος Υπουργός, γνωστός «αρχι-
τέκτονας» της κατασκευασµένης πραγµατικότητας µέσα στην
οποία διοικεί η Κυβέρνηση τη χώρα τι µας λέει τώρα; Πάλι συνε-
χώς επαναλαµβάνει την ίδια απάντηση, η οποία είναι σε διαφο-
ρετικό θέµα. Το πολιτικό ζήτηµα είναι ένα. Υπάρχει κάποιος ο
οποίος µπορεί να διαψεύσει ότι ο Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε, ονοµα-
στικά, ο κ. Σουφλιάς και άλλοι Υπουργοί της Κυβέρνησης ζητούν
άµεσες εκλογές και ότι ο κ. Καραµανλής έχει αποδεχθεί το αί-
τηµά τους; Υπάρχει κάποιος που να διαψεύδει αυτήν την πραγ-
µατικότητα; Αυτή είναι η ουσία!

Όµως, επειδή καταλαβαίνω ότι βρίσκεστε σε δύσκολη θέση
κύριε Παυλόπουλε, γι’ αυτό το λόγο εγώ θα συνεχίσω επί του νο-
µοσχεδίου, που όπως ανέπτυξε στις λεπτοµέρειές του ο εισηγη-

τής µας ο κ. Ρήγας, είναι ένα νοµοσχέδιο διευθετήσεων, διευκο-
λύνσεων ρουσφετιών και στα άρθρα του και στο σύνολό του,
αλλά και στις τροπολογίες του, αυτές τις οποίες θα συζητήσουµε
αύριο. Και αναφέροµαι στην περίφηµη τροπολογία των είκοσι χι-
λιάδων ρουσφετιών στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Όµως, εγώ δεν
θέλω να µείνω σε όλα τα άρθρα. Ούτως ή άλλως δεν έχω και
πολύ χρόνο.

Θέλω να σταθώ σ’ ένα σηµείο, ενδεχοµένως σε δύο άρθρα, τα
οποία αφορούν την αξιοπιστία της Κυβέρνησης. Θα σταθώ στο
άρθρο 19, στο οποίο µείνατε και εσείς και αφορά το θέµα των
µετατάξεων.

Ποια είναι η ουσία αυτού του άρθρου, ποια είναι η βασική πο-
λιτική της Κυβέρνησης; Είναι να τακτοποιήσει και τους τελευταί-
ους ηµέτερους που νοµίζουν ότι έχουν αδικηθεί από τη Νέα
∆ηµοκρατία, γιατί στην πραγµατικότητα επιτρέπει την άρνηση
της µετάταξης µόνο όταν οι κενές θέσεις υπερβαίνουν το 50%
του συνόλου. Προσέξτε κύριοι συνάδελφοι. Επιτρέπει την άρ-
νηση της µετάταξης. Με άλλα λόγια ο Υπουργός τι µας λέει; Ότι
µια υπηρεσία όπου είναι καλυµµένες το 52% των θέσεων, το 53%
των οργανικών θέσεων, µπορεί να λειτουργήσει κανονικά. Αυτή
είναι η διαφορετική ανάγνωση της ρύθµισής σας. Και µε αυτόν
τον τρόπο διευκολύνετε µετατάξεις.

Το δεύτερο στο οποίο θέλω να µείνω και να παραµείνω πιο
πολύ είναι το άρθρο 34, το οποίο αφορά τη νοµιµοποίηση δαπα-
νών και την άρση καταλογισµών. Τι πρόκειται εδώ; Πρόκειται περί
µιας ρύθµισης µε την οποία απαλλάσσονται τα αιρετά όργανα
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης πρώτου και δεύτερου βαθµού καθώς
και των υπαλλήλων τους από τον κίνδυνο καταλογισµού σε
βάρος της προσωπικής τους περιουσίας για δαπάνες οι οποίες
έχουν γίνει και οι οποίες –προσέξτε- προήλθαν είτε εξαιτίας ασα-
φών ρυθµίσεων της κείµενης νοµοθεσίας η οποία δεν αλλάζει βε-
βαίως, δεν τροποποιείται η κείµενη νοµοθεσία, είτε διότι
παρουσιάζουν τυπικές πληµµέλειες. Αφού είναι τυπικές πληµµέ-
λειες γιατί δεν έχουν απορριφθεί οριστικώς ή πιθανολογείται,
λέει, ότι θα απορριφθούν από το Ελεγκτικό Συνέδριο; Αφού είναι
τυπικές πληµµέλειες χρειάζεται νοµοθετική ρύθµιση για να απαλ-
λαγούν των ευθυνών τους;

Αντίστοιχες ρυθµίσεις είχαν επιχειρηθεί να γίνουν και στο πα-
ρελθόν. Και βεβαίως το αποτέλεσµα δεν υπήρχε ποτέ. Την ίδια
στιγµή όµως, τα στατιστικά στοιχεία δείχνουν ότι σε περίπου 20%
των ΟΤΑ έχουν εµπλοκή οι αιρετοί προηγούµενων θητειών, όπως
και οι εργαζόµενοι στους ΟΤΑ µε καταλογισµούς. Γι’ αυτό θεωρώ
ότι είναι ένα θέµα, είναι ένα άρθρο εξαιρετικής σηµασίας, αλλά
σε κάθε περίπτωση θίγει την αξιοπιστία της Κυβέρνησης και µά-
λιστα σε µια περίοδο, σε µια εποχή όπου η χώρα µας, αντί να κι-
νείται µε οργανωµένο και σχεδιασµένο τρόπο µπροστά στα
µεγάλα θέµατα της οικονοµίας και σε κάθε µας βήµα να θωρα-
κίζουµε, να ενισχύουµε το κύρος των αντιπροσωπευτικών θε-
σµών και κυρίως του Κοινοβουλευτικού µας Πολιτεύµατος, στην
πραγµατικότητα δίνουµε την εικόνα ότι η χώρα µας είναι κατα-
δικασµένη να καθορίζεται, να σέρνεται, να είναι όµηρος από υπο-
θέσεις αδιαφάνειας, διαφθοράς, ατιµωρησίας, όλες αυτές τις
µεγάλες και µικρές υποθέσεις που η κοινή γνώµη βίωσε τα προη-
γούµενα χρόνια.

Η πραγµατικότητα είναι ότι σήµερα οι ελπίδες του κάθε Έλ-
ληνα πολίτη εξανεµίζονται µπροστά στην αναξιοκρατία που βλέ-
πει και την κακοδιαχείριση την οποία εισπράττει από την πλευρά
του κράτους, της πολιτείας και βεβαίως και της εκάστοτε κυ-
βέρνησης που το ανέχεται.

Ο δηµόσιος πλούτος αντί να επενδύεται µε γνώµονα το δηµό-
σιο συµφέρον, το συµφέρον των πολιτών, χάνεται από την πε-
λατειακή σπατάλη και την ιδιοποίηση από κολλητούς,
«ηµέτερους», κοµµατικούς παράγοντες και «κουµπάρους». Αυτή
η πραγµατικότητα είναι που δηµιουργεί ένα δυσβάσταχτο κλίµα
όχι µόνο για την Κυβέρνηση αλλά για όλους µας, για όλους τους
συναδέλφους, για ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα την οποία έχουµε να αντιµετωπί-
σουµε όλοι µας, κύριοι συνάδελφοι. Σήµερα είστε στα Έδρανα
της Συµπολίτευσης, αύριο θα είστε στα Έδρανα της Αντιπολί-
τευσης. Mε την ψήφο του λαού, µε την εµπιστοσύνη του λαού
µακάρι να είµαστε όλοι εδώ σε αυτή την Αίθουσα. Σηµασία έχει
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όµως ότι το αίτηµα των πολιτών θα είναι πάντοτε το ίδιο: ∆ιαφά-
νεια, αξιοκρατία και πολιτική πρακτική που θωρακίζει το κύρος
των θεσµών. Αυτό δεν γίνεται µε τη ρύθµιση του άρθρου 34,
κύριε Υπουργέ, την οποία προτείνετε.

Επίσης πιστεύω ότι στην εποχή µας, αντί να έχουµε τέτοιου εί-
δους ρυθµίσεις απαλλαγών των ευθυνών, θα έπρεπε να είχαµε
ρυθµίσεις οι οποίες θα δηµιουργούσαν ένα αυστηρότερο πλαί-
σιο, ένα αποφασιστικότερο πλαίσιο λειτουργίας των δηµοσίων
λειτουργών, όπως επίσης ρυθµίσεις οι οποίες θα ενίσχυαν τη δια-
φάνεια στο δηµόσιο τοµέα -όπως η πρόταση την οποία έχουµε
κάνει και ο Πρόεδρός µας και το ΠΑΣΟΚ και οι συνάδελφοι, που
αφορά τις υπογραφές όλων των δηµοσίων λειτουργών στο δια-
δίκτυο, όλες τις πράξεις έτσι ώστε ο ίδιος ο πολίτης να µπορεί να
ελέγχει- ταυτόχρονα µ’ ένα αυστηρό πλαίσιο το οποίο να επι-
βάλλει αυστηρότατες ποινές, διοικητικές και ποινικές ποινές σε
περιπτώσεις που υπάρχει παράνοµη και έκνοµη πράξη. Τότε
πράγµατι θα µπορούµε να δεχθούµε ότι υπάρχει ένα πλαίσιο, µια
πολιτεία η οποία προχωρά σε νοµοθετικές πρωτοβουλίες σύµ-
φωνα µε τις απαιτήσεις των πολιτών.

Όσο καθυστερούµε σε τέτοιες πρωτοβουλίες, τόσο θα επι-
τρέπουµε εµείς οι ίδιοι -και θα είµαστε εµείς υπεύθυνοι γι’ αυτό-
η λάσπη να προβάλλεται ως αλήθεια και η πραγµατική αλήθεια
να χάνεται µέσα στη λάσπη. Τότε αθώοι άνθρωποι, αθώοι δηµό-
σιοι λειτουργοί, αθώοι πολιτικοί θα ενοχοποιούνται και οι ένοχοι
θα συγκαλύπτονται, κάτι το οποίο επανειληµµένα σε πολλές πε-
ριπτώσεις δυστυχώς ήταν το αποτέλεσµα της δικής σας πολιτι-
κής πρακτικής στα χρόνια που κυβερνήσατε τη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ναι, κύριε Υπουργέ, για
µια σύντοµη παρέµβαση.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Κυρία Πρόεδρε, πριν απαντήσει ο κ. Παναγιωτόπουλος, θα ήθελα
µονάχα να τονίσω κάτι στον κ. Παπουτσή για τη ρύθµιση αυτή.
Άκουσα την κριτική. Ξέχασε να µας πει κάτι. Σε ποια Κυβέρνηση
αναφέρεται και τα λέει αυτά;

Στην Τοπική Αυτοδιοίκηση πρώτου βαθµού, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, µπήκε προληπτικός έλεγχος δαπανών
από εµάς. ∆εν είχατε τολµήσει ποτέ. Είχατε ψηφίσει τη διάταξη
περί προληπτικού ελέγχου, την είχατε αναβάλει δυο φορές, την
ενεργοποίησα εγώ ως Υπουργός Εσωτερικών από 1ης Ιουλίου
2005 -κάτι που δεν κάνατε ποτέ- και εµπεδώθηκε η διαφάνεια.
Και αν έρχονται αυτές οι ρυθµίσεις, δεν είναι ρυθµίσεις ούτε ρου-
σφετολογικές ούτε καλύπτουν ποινικά αδικήµατα ούτε τίποτε
άλλο. Τι συνέβη; Και αυτή έγινε µε την επίνευση του Ελεγκτικού
Συνεδρίου από το οποίο πέρασε η διάταξη, για να δούµε αν πα-
ρουσιάζει προβλήµατα συνταγµατικότητας.

Όταν µπήκε ο προληπτικός έλεγχος δαπανών, κύριε Παπου-
τσή –και σας το λέω µε όλη µου την ειλικρίνεια- που τον έβαλε
αυτή η Κυβέρνηση, στην αρχή από διαφορετικές ερµηνείες δια-
τάξεων που έγιναν, αφού είχε µπει ο προληπτικός έλεγχος, σε
διάφορα θέµατα που αφορούσαν ζητήµατα εξωτερικής νοµιµό-
τητας, τυπικά θέµατα, προέκυψαν καταλογισµοί επειδή είχε ακο-
λουθηθεί µια τακτική προηγουµένως που δεν είχε κριθεί
παράνοµη. Ήρθε ο προληπτικός έλεγχος, δηµιουργήθηκε ζή-
τηµα.

∆εν αφορά ούτε «γαλάζιους» ούτε «πράσινους» ούτε τίποτα
δηµάρχους. Αφορά όλους εκείνους οι οποίοι, εξαιτίας του προ-
ληπτικού ελέγχου που εξασφαλίζει τη διαφάνεια, αντιµετώπισαν
προβλήµατα καταλογισµών που δεν άπτονται ποινικών ή άλλων
θεµάτων, λόγω της διαφοράς ερµηνείας που δίνεται πλέον από
ένα δικαστήριο όπως είναι το Ελεγκτικό Συνέδριο.

Η Κυβέρνηση έκανε αυτό που πρέπει. Κατοχυρώνει τη διαφά-
νεια την οποία δεν κατοχύρωσε ποτέ το ΠΑΣΟΚ επιβάλλοντας
τον προληπτικό έλεγχο και έρχεται εις αρωγήν των αιρετών εκεί-
νων που χωρίς να έχουν κάνει ούτε ποινικά αδικήµατα ούτε άλλα
τινά βρέθηκαν -όπως κάθε αιρετός που αναγκάζεται να κάνει µια
ενέργεια, για να καλύψει µια καθηµερινή ανάγκη- στη δίνη του
να έχουν καταλογισµούς λόγω διαφοράς ερµηνείας λόγω σχετι-

κών διατάξεων σε σχέση µε την πρακτική που ακολουθήθηκε
προηγουµένως. Αυτό έκαναν.

Και δεν αφορά αυτό µόνο δηµάρχους που πρόσκεινται σε µια
παράταξη, κύριε Παπουτσή. Ψάξτε, ρωτήστε την ΚΕ∆ΚΕ να σας
πει πραγµατικά αν αυτή η διάταξη φέρει τη σφραγίδα και το αί-
τηµα όλων και αφορά αγωνία πολλών δηµάρχων.

Για αυτό µένουµε σε τέτοια ζητήµατα τυπικότητας και τίποτα
παραπάνω. Αλλά ο προληπτικός έλεγχος των δαπανών µπήκε
από τη Νέα ∆ηµοκρατία από την Κυβέρνηση Καραµανλή. ∆εν
είχε τολµήσει κανείς προηγουµένως να βάλει το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο να έρχεται να ελέγχει προληπτικά όλες τις δαπάνες των
Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Αυτή είναι η αλήθεια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Παπουτσής έχει
το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Χαίροµαι που ο κύριος Υπουργός θυ-
µήθηκε –καλοσύνη του που το θυµήθηκε και στη Βουλή- ότι το
ΠΑΣΟΚ υπεστήριξε τον προληπτικό έλεγχο και τον ψήφισε κιό-
λας. Θέλω να σας πω προσωπικά, εάν προτείνατε αλλαγή σελί-
δας, µια νέα µεγάλη τοµή στην Τοπική Αυτοδιοίκηση µε
αυστηρότατο πλαίσιο για την από δω και πέρα λειτουργία, θα
ήµουν έτοιµος –µιλώ πάντοτε προσωπικά, όχι για το ΠΑΣΟΚ, γιατί
υπάρχει µια εξαιρετική ευαισθησία του Προέδρου µας και πολ-
λών συναδέλφων σε αυστηρούς κανόνες όσον αφορά στη δια-
φάνεια- να δεχθώ την απαλλαγή κάποιων από οποιαδήποτε λάθη
του παρελθόντος γενικώς. Να µην υπάρχει καθόλου βάρος του
παρελθόντος.

Όµως, εσείς τι κάνετε; Ρυθµίζετε και απαλλάσσετε µόνο εκεί-
νους οι οποίοι κατά την περίοδο που υπήρχε προληπτικός έλεγ-
χος του Ελεγκτικού Συνεδρίου και µετά, βρέθηκαν µπροστά σε
λάθη όπως λέτε. Γιατί δεν διορθώνονται αυτά τα λάθη;

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Υπάρχει άλλη ρύθµιση πριν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν υπήρξε καµµία ρύθµιση, για εκεί-
νους οι οποίοι βρέθηκαν σε αντίστοιχα προβλήµατα πριν τον
προληπτικό έλεγχο, πριν δηλαδή υπάρξει ένα πιο νοικοκυρεµένο
πλαίσιο όπου θα µπορούσε κάλλιστα να πει κανείς ότι µέσα στη
γενικότερη σύγχυση και στις δυσκολίες της, στις δυσλειτουργίες
της γραφειοκρατίας και συνολικά του συστήµατος, να γίνουν
αποδεκτές. Εδώ όµως, υπήρχε προληπτικός έλεγχος. Άρα, τι κά-
νετε; ∆ιευκολύνετε αυτούς οι οποίοι µε το νέο σύστηµα, µε το
αυστηρό υποτίθεται σύστηµα της διαφάνειας βρέθηκαν µπρο-
στά σε προβλήµατα. Αντί να διορθώσετε τους νόµους γιατί πράγ-
µατι δηµιουργούν δυσλειτουργίες και αντί να επέµβετε επί των
διοικητικών υπηρεσιών οι οποίες µε τον ένα ή τον άλλο τρόπο
καθυστέρησαν, ή στο Ελεγκτικό Συνέδριο το οποίο δέχοµαι ότι
πολλές φορές καθυστερεί στην ερµηνεία των νόµων και πολλές
φορές κρίνει µε διαφορετικές ταχύτητες, δεν τα αντιµετωπίζετε
αυτά και απαλλάσσετε εσαεί µε αυτή τη ρύθµιση τις οποιεσδή-
ποτε «παραβατικές συµπεριφορές».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παναγιωτό-
πουλος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ελάχιστα πράγµατα έχω να πω
επί του νοµοσχεδίου. Άλλωστε ο παριστάµενος Υπουργός κ.
Παυλόπουλος διευκρίνισε τα πάντα προς κάθε κατεύθυνση και
έδωσε τις πρέπουσες απαντήσεις που δείχνουν ότι οι ρυθµίσεις
που εισάγει προς ψήφιση η Κυβέρνηση πραγµατικά λύνουν προ-
βλήµατα που ευρίσκονται σε εκκρεµότητα εδώ και αρκετό καιρό.
Οι ανησυχίες του ΠΑΣΟΚ ή οφείλονται σε άγνοια των πραγµατι-
κών ρυθµίσεων και των ουσιαστικών θεµάτων που ρυθµίζονται
µε το νοµοσχέδιο ή διατυπώνονται εκ του πονηρού.

Θα κάνω ορισµένες πολιτικές παρατηρήσεις σε σχέση µε αυτά
που ειπώθηκαν τόσο από συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ όσο από τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο κ. Παπουτσή. Ο κ. Παπουτσής πριν
ασχοληθεί µε την ουσία των ρυθµίσεων του νοµοσχεδίου παρε-
σύρθη, ή µάλλον έκανε την επιλογή να καταφύγει και πάλι στην
προσφιλή ενασχόληση της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ το τελευταίο
έτος, δηλαδή στην εκλογολογία. Είναι αλήθεια, κύριε Παπουτσή,
ότι η συζήτηση περί πρόωρων εκλογών δροµολογήθηκε εδώ και
πολύ καιρό µε πρωτοβουλία µελών της ηγετικής οµάδας του
ΠΑΣΟΚ.
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Παρατήρησα δε τη βιασύνη µε την οποία εκφραστήκατε. Θε-
ωρήσατε δεδοµένο ότι θα γίνουν εκλογές και προλάβατε µάλι-
στα και την ετυµηγορία του ελληνικού λαού, λέγοντας ότι ο κ.
Παυλόπουλος είναι ο τελευταίος Υπουργός της Κυβέρνησης που
εισηγείται ένα σχέδιο νόµου και ότι εµείς πρέπει να ετοιµαζόµα-
στε σιγά-σιγά να µετακοµίσουµε στα Έδρανα της Αντιπολίτευ-
σης.

Σας θυµίζω, κύριε Παπουτσή, ότι κατά τον ίδιο τρόπο η ηγεσία
του κινήµατός σας και τα µέλη της ηγετικής οµάδας του ΠΑΣΟΚ
είχαν εκτραπεί σε τέτοιου είδους συζητήσεις περί εκλογολογίας
και σε προκλήσεις προς την Κυβέρνηση, που είχαν καταγραφεί
στα πρωτοσέλιδα, του τύπου: «Το ΠΑΣΟΚ ρίχνει το γάντι», από
τους πρώτους µήνες του 2007.

Από τους πρώτους µήνες του 2007 απειλούσατε την Κυβέρ-
νηση και λέγατε «εκλογές, εκλογές, εκλογές». Αποφασίστηκαν,
λοιπόν, οι εκλογές το Σεπτέµβριο του 2007 και πήρατε την απά-
ντηση. Είστε και παραµείνατε στα Έδρανα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης. Αυτά έγιναν τότε.

Για να έρθουµε στα σηµερινά. Σωστά ειπώθηκε από τον Πρω-
θυπουργό ότι πραγµατικά η εκλογολογία βλάπτει σοβαρά τον
τόπο, δεν επιτρέπει στον τόπο να προχωρήσει µπροστά. Η εκλο-
γολογία –αυτός ο ατέρµων κοχλίας, αυτή η ατέρµων συζήτηση
περί πρόωρων εκλογών- όπως είπα και πριν, προϋπήρξε και των
εκλογών του Σεπτεµβρίου του 2007. ∆εν πτοήθηκε το ΠΑΣΟΚ
από την ήττα που δοκίµασε από την κάλπη του Σεπτεµβρίου 2007
και επαναδροµολογήθηκε λίγους µήνες αργότερα.

Σας θυµίζω ότι εδώ και δέκα περίπου µήνες ένα πολύ υπεύ-
θυνο πρόσωπο από την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ, ο Γενικός Γραµµα-
τέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο κ. Ρέππας, έκανε την
περίφηµη δήλωση µε την οποία συνέδεσε πολιτικά την εκλογή
νέου Προέδρου ∆ηµοκρατίας ή την ανανέωση της θητείας του
σηµερινού, του κ. Παπούλια –Φεβρουάριο, Μάρτιο του 2010- µε
πρόωρη προσφυγή στις κάλπες.

Και όλα αυτά το ΠΑΣΟΚ, «µνηµείο» ασυνέπειας, ξεχνώντας,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι όταν βρισκόµασταν στην Αί-
θουσα της επιτροπής –το θυµούνται οι συνάδελφοι που είχα την
τιµή να παρακάθοµαι µαζί τους στα Έδρανα της Επιτροπής για
την Αναθεώρηση του Συντάγµατος- είχε έρθει το ΠΑΣΟΚ και µας
έλεγε ότι πρέπει να αποσυνδεθεί το θέµα της πρόωρης προ-
σφυγής στην κάλπη από την εκλογή Πρόεδρου της ∆ηµοκρα-
τίας. Οποία συνέπεια για µία ακόµη φορά!

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, το εξής. Από τον ελληνικό λαό, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, κανείς πραγµατικά δεν επιθυµεί
εκλογές, πόσο µάλλον κανείς δεν επιθυµεί εκλογές και από το
χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Κανείς.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, όπως όλες οι κυβερνήσεις στο ∆ηµοκρα-
τικό Πολίτευµα, έχει εντολή πλήρη για να ολοκληρώσει µία δεύ-
τερη τετραετή κυβερνητική θητεία µέχρι το φθινόπωρο του 2011.
Αν η εκλογολογία έχει δροµολογηθεί, εάν αυτή τη στιγµή στα
Μέσα Μαζικής Επικοινωνίας κυριαρχούν οι συζητήσεις για το
ποιος θέλει ή δεν θέλει εκλογές, αυτό οφείλεται στην επιµονή
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και στο τρόπο µε τον οποίο αντι-
µετωπίζει την οικονοµική κρίση στην οποία έχει βυθιστεί ο τόπος.
Στην ανευθυνότητα του ΠΑΣΟΚ, εκεί οφείλεται!

Μου έκανε εντύπωση το γεγονός ότι ο κ. Παπουτσής προσπά-
θησε να ενοχοποιήσει και να εκθέσει όσους προβληµατίζονται
µέσα στη Νέα ∆ηµοκρατία. Κύριε Παπουτσή, η Νέα ∆ηµοκρατία
είναι ένα ανοιχτό, αστικό κοινοβουλευτικό κόµµα. Το δηµοκρα-
τικό συγκεντρωτισµό τον εγκατέλειψαν άλλοι που τον είχαν προ-
µετωπίδα τους. ∆εν θα τον υιοθετήσουµε εµείς. Άλλωστε, δεν
πιστέψαµε ποτέ σ’ αυτόν.

Ναι, από τη στιγµή που το ΠΑΣΟΚ ως Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση –γιατί η Αξιωµατική Αντιπολίτευση έχει ρόλο παράγοντα
στο δηµοκρατικό πολίτευµα- έχει επιβάλλει στη χώρα µια συζή-
τηση περί εκλογών, είναι φυσικό να διεξάγεται και στη Νέα ∆η-
µοκρατία ένας ανοικτός δηµοκρατικός διάλογος στον οποίο
συµµετέχουν όλα τα στελέχη µας.

Ξεκαθαρίζω, κανένας στον τόπο, ούτε στη Νέα ∆ηµοκρατία
επιθυµεί εκλογές. Αν υπάρχει προβληµατισµός –και κάνατε ανα-
φορά και σε ονόµα- σε ορισµένα στελέχη για το αν πρέπει να
γίνει πρόωρη προσφυγή στις κάλπες τον Οκτώβριο ή όχι, αυτό

οφείλεται στην υπευθυνότητα µε την οποία αντιµετωπίζουν από
την πλευρά τους την προοπτική ενός δύσκολου χειµώνα, στον
οποίο η χώρα θα έχει εγκλωβιστεί σε µία ατελείωτη συζήτηση
περί εκλογών από υπαιτιότητα και πρωτοβουλία του ΠΑΣΟΚ.

Από την άλλη πλευρά, βεβαίως, υπάρχουν στελέχη της Νέας
∆ηµοκρατίας υπεύθυνα, ικανά, σοβαρά, τα οποία θεωρούν ότι
δεν πρέπει να µπούµε σ’ αυτή τη διαδικασία και πρέπει να προ-
χωρήσουµε µε ένα πρόγραµµα ολοκλήρωσης της επόµενης διε-
τίας –συµπλήρωσης δηλαδή της δεύτερης τετραετίας- και αν το
ΠΑΣΟΚ επιθυµεί να ανακόψει αυτή την πορεία και να ναρκοθε-
τήσει την οµαλή πορεία του τόπου σε µια τόσο δύσκολη περίοδο,
το Φεβρουάριο-Μάρτιο του 2010 να κληθεί να αναλάβει τις ευ-
θύνες τους!

Σε καµµία περίπτωση, κύριε Παπουτσή, το κόµµα σας –το
οποίο σ’ αυτήν την υπόθεση της εκλογολογίας είναι υπό κατη-
γορία- δεν έχει το δικαίωµα να κατηγορεί και να λοιδορεί δικά
µας στελέχη, γιατί επιχειρούν να διατυπώσουν για το καλό του
τόπου και του ελληνικού λαού τη µία ή την άλλη πρόταση, σε
έναν ανοικτό δηµοκρατικό διάλογο.

Σε τελευταία ανάλυση, «κοντός ψαλµός αλληλούια». Ο Πρω-
θυπουργός, ο οποίος έχει πληρέστερη εικόνα απ’ όλους µας και
θεωρούµε όλοι ότι µπορεί να συλλάβει και να ζυγίσει τα πράγ-
µατα κατά τον καλύτερο τρόπο ενεργώντας µε µοναδικό κριτή-
ριο το δηµόσιο συµφέρον, το εθνικό συµφέρον, θα πάρει τις
σχετικές πρωτοβουλίες, για να διαπιστώσετε κι εσείς πού πηγαί-
νουν τα πράγµατα και να πάρετε και τις πρέπουσες απαντήσεις
για τις πρωτοβουλίες προς τη λανθασµένη κατεύθυνση που
έχετε πάρει τον τελευταίο καιρό.

Σας θυµίζω ότι µετά τη δήλωση του κ. Ρέππα πριν από λίγους
µήνες, µε την οποία δροµολογήθηκε αυτή η ιστορία της εκλογο-
λογίας, µε αποκλειστικά δική σας υπαιτιότητα, µια ιστορία που
ναρκοθετεί την οµαλή πορεία του τόπου –και µιλάω για την ιστο-
ρία της εκλογολογίας, η οποία δηµιουργεί κωλύµατα στην προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης για να ανακάµψει η οικονοµία και η
ελληνική κοινωνία από τη διεθνή κρίση που είναι παρούσα και
δηµιουργεί τεράστιες παρενέργειες στο εσωτερικό της χώρας-
ακολούθησαν και παρεµβάσεις συνταγµατολόγων, ακολούθησαν
παρεµβάσεις σηµαντικών παραγόντων της οικονοµίας που προ-
σπαθούσαν να βάλουν τέρµα σ’ αυτή την απαράδεκτη δική σας
παρέµβαση.

∆υστυχώς, δεν επετεύχθη αυτή η προσπάθεια. Τώρα, λοιπόν,
αναλογιστείτε τις ευθύνες σας. Θα έλεγα συγκρατηθείτε από την
απαράδεκτη προσπάθεια να κρίνετε, να κατακρίνετε και να λοι-
δορείτε στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας, τα οποία –είτε προτεί-
νουν τα µεν είτε προτείνουν τα δε- εµφορούνται και µόνο από
την ανάγκη να προσφέρουν στον τόπο και να υπερασπίσουν την
οµαλή πορεία του τόπου σε µια τόσο δύσκολη συγκυρία.

Επαναλαµβάνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ,
εκλογές δεν θέλει κανένας στη χώρα! Είστε υπαίτιοι για το κλίµα
που δηµιουργείτε και είναι ο Πρωθυπουργός που θα δώσει τη
λύση, σύµφωνα µε το δηµόσιο συµφέρον, σύµφωνα µε το συµ-
φέρον του ελληνικού λαού και θα πάρετε την απάντηση, όπως
την έχετε πάρει και στο παρελθόν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ θα ήθελα
το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Παπουτσή, έχετε
πάρει πολλές φορές το λόγο απαντώντας.

Ορίστε, έχετε το λόγο ακριβώς για ένα λεπτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Απλώς, εντυπωσιάστηκα από την παρέµβαση του αξιότιµου και

αγαπητού φίλου, του κ. Παναγιωτόπουλου, κυρίως όσον αφορά
τις αναφορές του που είχαν σχέση µε τον ανοικτό δηµοκρατικό
διάλογο.

Κύριε συνάδελφε, πρώτη φορά ακούω στην πολιτική ιστορία,
τουλάχιστον των πολιτισµένων κρατών και των δηµοκρατικών πο-
λιτευµάτων, ανοικτό δηµοκρατικό διάλογο ανάµεσα σε στελέχη
της Κυβέρνησης, όσον αφορά την ικανότητα του Πρωθυπουρ-
γού και της Κυβέρνησης να κυβερνήσουν τη χώρα. ∆εν έχει ξα-
νασυµβεί πουθενά αυτό!
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Το δεύτερο που έχω να σας πω είναι ότι οι εκλογές, όταν γί-
νουν, σε ένα µήνα –στις 4 Οκτωβρίου, στις 11 Οκτωβρίου, δεν
ξέρω πότε θα αποφασίσει ο Πρωθυπουργός- ή σε δυο, τρεις,
πέντε µήνες –δεν έχει σηµασία, πάντως όποτε κι αν γίνουν- θα
είναι εκλογές που γίνονται για έναν και µόνο λόγο. Γιατί στη συ-
νείδηση του ελληνικού λαού υπάρχει µια χρεοκοπηµένη Κυβέρ-
νηση, η οποία αντιµετωπίζει τον κίνδυνο χρεοκοπίας της χώρας.

Και, τρίτον, όσον αφορά την εκλογολογία, υπάρχει µόνο µία
γιατρειά, δεν υπάρχει άλλη: εκλογές. Εκλογές εδώ και τώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, το λόγο για

ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε Πανα-

γιωτόπουλε, έχετε το λόγο ακριβώς για ένα λεπτό.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κατ’ αρχάς, κύριε Παπουτσή,

τα περί αδυναµίας του Πρωθυπουργού να κυβερνήσει τη χώρα
περισσότερο αντανακλούν στις αδυναµίες της ηγεσίας του δικού
σας κόµµατος και καθόλου στα όσα υφίστανται στη Νέα ∆ηµο-
κρατία.

Σας θυµίζω ότι, πριν λειτουργήσει αυτή η ακόρεστη βουλιµία
και όρεξη για επιστροφή στην εξουσία στην ηγετική σας οµάδα,
είχατε επιδοθεί –και δεν µιλάω για σας προσωπικά, είσαστε ιδι-
αίτερα προσεκτικός εσείς και οφείλω να το αναγνωρίσω- σε έναν
εµφύλιο αλληλοσπαραγµό για σειρά µηνών ή ετών τον τελευταίο
καιρό, στον οποίο ακούστηκαν και ελέχθησαν πολλά. Ελπίζω να
µη χρειαστεί να προσφύγουµε σε αυτά, γιατί είναι πάρα πολύ εν-
διαφέροντα το τι έλεγε ο ένας δελφίνος για τον άλλο ή για την
ηγεσία σας τη περίοδο εκείνη.

Αυτό που θέλω, όµως, να ξεκαθαρίσω και να το ξεκαθαρίσω
µια για πάντα είναι ότι το θέµα των εκλογών αποτελεί έναν κο-
ρυφαίο θεσµό στην ελληνική συνταγµατική τάξη. ∆εν είναι παι-
γνίδι για να παίζετε, κύριε Παπουτσή, εσείς και η ηγετική οµάδα
του ΠΑΣΟΚ ανάλογα µε τις ορέξεις σας για επιστροφή στην
εξουσία. Αφήστε, λοιπόν, την υπεύθυνη Κυβέρνηση του τόπου
και την υπεύθυνη ηγεσία του τόπου να πάρει τις σωστές αποφά-
σεις στο σωστό χρόνο.

Και να ξεκαθαρίσουµε και κάτι ακόµα, κυρία Πρόεδρε…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε όµως,

µε αυτό.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω µε αυτό.
..διότι ο ανοιχτός διάλογος που διεξάγεται σε ένα ανοικτό δη-

µοκρατικό κόµµα βλέπω ότι υπάρχει κίνδυνος και να παρεξηγη-
θεί ηθεληµένα και να δηµιουργηθεί η εντύπωση από τους
πολιτικούς µας αντιπάλους ότι οφείλεται σε πανσπερµία από-
ψεων ή σε εµφύλια διαµάχη µέσα στη Νέα ∆ηµοκρατία.

Η Νέα ∆ηµοκρατία θα αποδειχθεί, όπως αποδεικνύεται και
τώρα τις επόµενες ηµέρες, ότι είναι ενωµένη σαν µία γροθιά.
Αυτό που µας ενώνει όλους είναι η υπεύθυνη στάση απέναντι στα
προβλήµατα του τόπου και στις προκλήσεις της δύσκολης πε-
ριόδου που διανύουµε. Όλοι όσοι εκφράζουν τον προβληµατι-
σµό τους υπέρ της µιας ή της άλλης άποψης, το κάνουν από
υπευθυνότητα προς τον τόπο και το δηµόσιο και εθνικό συµφέ-
ρον. Και να είναι βέβαιοι οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ αλλά και ολό-
κληρος ο ελληνικός λαός ότι οι αποφάσεις που θα ληφθούν από
τον Πρωθυπουργό θα απευθύνονται και µόνον στο συµφέρον του
ελληνικού λαού. Από εκεί και πέρα είναι εκείνος που θα κρίνει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τον
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΛΑΟΣ κ. Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζετε, κύριε Παναγιωτόπουλε και κύριε Παπουτσή, ότι στην

«αντιπαλότητα» αυτή σας παρακολουθεί ο κόσµος; Μπούρδες.
∆εν σας παρακολουθεί καθόλου.

Να σας πω τι σκέφτεται ο κοσµάκης; Σκέφτεται πώς θα πλη-
ρώσει την επιταγή, κύριε Παναγιωτόπουλε, και πώς θα πληρώσει
το δάνειο. Αρχίζουν τα σχολεία και σκέφτεται πώς θα πάρει καµ-
µία τσάντα στα παιδάκια του ή πώς θα πληρώσει τα πετρέλαια.
Και ενώ στην εξωτερική µας πολιτική υπάρχει και µία κοσµογο-
νία ανακατατάξεων γεωπολιτικών κ.λπ., εσείς εδώ οµφαλοσκο-
πείτε.

Και ενώ λέτε, κύριε Παναγιωτόπουλε, µα, η εκλογολογία κάνει
κακό, όλη σας η οµιλία ήταν περί εκλογών. ∆ηλαδή, εσείς οι ίδιοι

ανατροφοδοτείτε τα σενάρια περί εκλογών. Το ΠΑΣΟΚ κάνει τη
δουλειά του. Αντιπολίτευση είναι, θέλει να γίνει κυβέρνηση, θέλει
να γίνουν εκλογές κ.λπ.. Εσείς δεν έχετε κανένα στρατηγικό λόγο
να πυροδοτείτε συζητήσεις επί συζητήσεων για εκλογές ή µη
εκλογές ή οτιδήποτε. Θα πει τη θέση του ο Πρωθυπουργός και
τελειώσαµε. Και όµως αναµασάτε πράγµατα για τα οποία κανείς
εκ των πολιτών δεν ενδιαφέρεται.

Εµείς στο Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό επειδή είµαστε πρα-
κτικοί άνθρωποι, κύριε Παπουτσή και κύριε Παναγιωτόπουλε,
λέµε να δούµε λίγο το νοµοσχέδιο, µπας και καταλήξει σε καµµία
καλή διάταξη και δει και καµµία ωφέλεια ο πολίτης.

Έρχοµαι, λοιπόν, στο άρθρο 34 για την άρση των καταλογι-
σµών.

Ακούστε, κύριε Παπουτσή, τι έλεγε ο κ. Παυλόπουλος στις 16
Φεβρουαρίου του 2009, για τη διαφάνεια και κακοδιοίκηση στους
ΟΤΑ.

Λέει, λοιπόν: «Το δεύτερο σηµαντικό βήµα που κάναµε για την
εµπέδωση της διαφάνειας ήταν η θεσµοθέτηση τον Ιούνιο του
2005 προληπτικού ελέγχου». Ωραία, δεκτό.

Και συνεχίζει ο ίδιος: «Πρόκειται για ένα σύγχρονο εργαλείο»,
αυτός ο προληπτικός έλεγχος, «το οποίο ενισχύει την αποτελε-
σµατικότερη διαχείριση στα οικονοµικά των ΟΤΑ της χώρας, προ-
λαµβάνοντας καταλογισµούς».

Το ερώτηµα, κύριε Υφυπουργέ, είναι: Υπάρχει πρόληψη κατα-
λογισµών; Όχι. Άρση καταλογισµών υπάρχει διά της νοµοθετι-
κής οδού. Έρχεται η ελληνική Κυβέρνηση και ενώ κάποιοι αιρετοί
είναι υπόλογοι για την κακοδιαχείριση των οικονοµικών, µε διά-
ταξη τους απαλλάσσετε.

Άρα, λοιπόν, ερώτηµα: Τον προληπτικό έλεγχο που εσείς
πράγµατι θεσµοθετήσατε δεν τον καταστήσατε αναξιόπιστο; ∆εν
τον καταστήσατε αναποτελεσµατικό; Άρα, λοιπόν, όταν σας µέµ-
φεται ο κ. Παπουτσής, γιατί αντιδράτε; Αφού οι ίδιοι λέτε ότι σκο-
πός του προληπτικού ελέγχου είναι να προλάβει τους
καταλογισµούς. Μα, δεν τους έχει προλάβει. Άρα αποτύχατε.

Καταθέτω για στα Πρακτικά τι είπε ο κ. Παυλόπουλος για τη
διαφάνεια και κακοδιοίκηση στους ΟΤΑ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, ο κ. Παυλόπουλος δεν κατάλαβε τον ειδικό αγορητή
µας, τον πρέσβη, τον κ. Γεωργίου που του είπε για τα κέντρα
υποδοχής, φιλοξενίας κ.λπ. λαθροµεταναστών. Ουσιαστικά ο
πρέσβης τού έθεσε κάποια θεµελιώδη ερωτήµατα γι’ αυτά τα πε-
ριβόητα κέντρα υποδοχής και φιλοξενίας λαθροµεταναστών. Τα
αναδιατυπώνω, µήπως και γίνουν κατανοητά και λάβουµε και
απάντηση. Τα ερωτήµατα είναι συγκεκριµένα.

Πρώτο ερώτηµα: Ποιος θα έχει την ευθύνη λειτουργίας των
κέντρων αυτών;

∆εύτερο ερώτηµα: Ποιος θα αναλάβει τη χρηµατοδότηση των
κέντρων αυτών;

Τρίτο ερώτηµα: Πώς θα διασφαλιστεί η περιφρούρηση των κέ-
ντρων αυτών;

Τέταρτο ερώτηµα: Οι λαθροµετανάστες θα έχουν δυνατότητα
επαφής µε την τοπική κοινωνία ή θα είναι έγκλειστοι σε στρατο-
πεδικού τύπου εγκαταστάσεις;

Και ένα τελικό ερώτηµα κοµβικής σηµασίας. Θα πάτε να εγκα-
ταστήσετε κάποια κέντρα. Ο πρέσβης που το µελέτησε το ζή-
τηµα, µου έλεγε ότι για να γίνει µια ικανοποιητική διασπορά
λαθροµεταναστών, θα πρέπει να γίνουν έξι χιλιάδες τέτοια κέ-
ντρα ανά την επικράτεια.

Ερώτηµα, λοιπόν, κοµβικής σηµασίας: Η Τοπική Αυτοδιοίκηση
θα ενηµερωθεί για τις προθέσεις, για τη βούληση του Υπουρ-
γείου να εγκαταστήσει στο άλφα ή στο βήτα µέρος τέτοια κέ-
ντρα υποδοχής λαθροµεταναστών; ∆ιότι στην περιοχή ευθύνης
των ΧΟΤΑ θα γίνουν τα κέντρα αυτά. Έχει ερωτηθεί η Τοπική Αυ-
τοδιοίκηση;

Εσείς που κάνετε ανοιχτό διάλογο, σας έχει φάει η δηµοκρα-
τία, κάνετε διάλογο µε την Τοπική Αυτοδιοίκηση; Όµνυε στο
όνοµα του ανοικτού δηµοκρατικού διαλόγου ο κ. Παναγιωτό-
πουλος. Με ποιον ΟΤΑ µιλήσατε δηµοκρατικά αν δέχεται στο
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έδαφός του, στην επικράτειά του, τέλος πάντων στην περιοχή
ευθύνης του τέτοια κέντρα φύλαξης λαθροµεταναστών; Πείτε
µου έναν. Με ποιον ΟΤΑ µιλήσατε, µε ποια Νοµαρχιακή Αυτοδι-
οίκηση µιλήσατε; Με καµµία.

Και περιµέναµε βεβαίως απάντηση στο εξής ερώτηµα. Έστω
ότι έγιναν αυτά τα κέντρα, δεν ξέρω πόσα θα κάνετε, δέκα, εί-
κοσι, τριάντα, σαράντα, εκατό –δεν λέµε έξι χιλιάδες που τα µέ-
τρησε ο πρέσβης- θα λυθεί το πρόβληµα; Θεωρείτε, δηλαδή ότι
αν διασπείρετε κάποιες εκατοντάδες άτυχων ανθρώπων ανά την
επικράτεια, θα έχετε λύσει το πρόβληµα της λαθροµετανάστευ-
σης; Όχι. Επικοινωνιακή διαχείριση του θέµατος θέλετε να κά-
νετε και µόνο, δηλαδή για να σας το πω διαφορετικά, θέλετε να
µειώσετε την πίεση που ασκείτε σε κάποιες περιοχές των Αθη-
νών, προκειµένου να κάνετε επικοινωνιακό παιχνίδι στη συνέχεια,
εν όψει εκλογών. Όχι, ότι είναι ένα µέτρο σοβαρό προς επίλυση
η άρση των όποιων…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ κάποια επιπρόσθετα λεπτά, κύριε Πρόεδρε, µε
την ανοχή σας, όπως όλοι οι συνάδελφοι. Θα είµαι σύντοµος.

Άρα, λοιπόν, η στόχευση του µέτρου είναι καθαρά επικοινω-
νιακή και περιµένουµε να ακούσουµε και την απάντηση στα ερω-
τήµατα που θέσαµε.

Ακούστε, τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί έχει ενδιαφέρον
τι έλεγε ο κ. Πάγκαλος για το φαινόµενο της λαθροµετανάστευ-
σης –ακούστε, κύριε Ρήγα, που είστε και ο εισηγητής- διότι τώρα,
µετά τις ευρωεκλογές, όλοι για τη λαθροµετανάστευση είναι
πάνω στην πολιτική ατζέντα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού! Εµάς, δεν µας ενοχλεί καθόλου. Περιποιεί τιµή για το Λαϊκό
Ορθόδοξο Συναγερµό. Όµως, το ερώτηµα που τίθεται στον
κόσµο είναι το εξής: Θα προτιµήσει να ψηφίσει ανθρώπους που
εισηγούνται µία πολιτική την οποία δεν την πιστεύουν και την κά-
νουν µόνο για επικοινωνιακούς λόγους ή θα επιβραβεύσει µε την
ψήφο του ανθρώπους που καιρό τώρα µάχονται γι’ αυτά τα ζη-
τήµατα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ακούστε τώρα τι έλεγε ο κ. Πάγκαλος του ΠΑΣΟΚ. Έλεγε, λοι-
πόν, τα εξής: «Με τους λαθροµετανάστες έχεις δύο δρόµους: ή
κάνεις την Ελλάδα παράδεισο υποδοχής λαθροµεταναστών, µε
κίνδυνο να βρεθείς µε 5-10 εκατοµµύρια...» -ο κ. Πάγκαλος τα
λέει αυτά, όχι ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός- «...ή κάνεις κάτι
για να σταµατήσει».

Τον ρωτάει ο δηµοσιογράφος το εξής: «Απέλαση;». Ακούστε
τώρα τι απαντά ο κ. Πάγκαλος και φανταστείτε να τα έλεγε κά-
ποιος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, κύριε πρεσβευτά,
αυτά που λέει ο κ. Πάγκαλος. Και να απαντήσει το ΠΑΣΟΚ. Λέει
«∆εν υπάρχει άλλη µέθοδος από την επαναπροώθησή τους στη
χώρα εκκίνησής τους. Η συντήρηση του φαινοµένου νοθεύει
όλες τις πλευρές της κοινωνίας. Ευθυγραµµίζονται οι µισθοί µε
αυτούς που παίρνουν οι λαθροµετανάστες, γυρνάνε από εδώ και
από κει, πολιτιστικά αποτελούν ένα βάρος...» -εδώ τώρα ποιος
είναι ο ρατσιστής; Λέει, «πολιτιστικά αποτελούν ένα βάρος οι λα-
θροµετανάστες», έτσι λέει ο κ. Πάγκαλος- «…και αρχίζει να περ-
νάει το εµπόριο ναρκωτικών».

Τάδε έφη ο κ. Πάγκαλος στις 5 Απριλίου 2009. Το καταθέτω και
αυτό στα Πρακτικά για να υπάρχει ως µνηµείο της διγλωσσίας
του ΠΑΣΟΚ σε αυτά τα ζητήµατα.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τη µία µέρα διαβάζουµε τις απόψεις του κ. Παγκάλου, την
άλλη µέρα κόπτεται δήθεν το ΠΑΣΟΚ για τα δικαιώµατα των άτυ-
χων λαθροµεταναστών κ.λπ. Βεβαίως δεν µας προξενεί κατά-
πληξη η διγλωσσία του κόµµατος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και γι’ αυτό δεν είµαι και τόσο βέβαιος αν σύ-
ντοµα θα επανέλθει στην κυβέρνηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, και ευχαριστώ πάρα πολύ για την

ανοχή σας.
Κύριε Υφυπουργέ, στο άρθρο 20, 4 και 5 λέει ότι επιτρέπεται

σε µονίµους υπαλλήλους του δηµοσίου και των νοµικών προσώ-
πων δηµοσίου δικαίου η εκµετάλλευση δηµοσίας χρήσεως, ∆.Χ.,
αυτοκινήτου µόνο µε εκµίσθωση.

Εδώ, τώρα θα πρέπει να σας πω, γιατί δεν ξέρω αν έχετε ενη-
µερωθεί, ότι επί εποχής του κ. Χηνοφώτη ήµασταν σε µία συζή-
τηση προκειµένου υπερπολύτεκνοι δηµόσιοι υπάλληλοι –δηλαδή
άνθρωποι µε πάνω από έξι παιδιά και αν θέλετε εσείς µε πάνω
από επτά ή πάνω από οκτώ, εµείς θα συµφωνήσουµε, καθώς
υπάρχουν ελάχιστοι ανά την επικράτεια αυτή τη στιγµή που µι-
λάµε- να µπορούν να εκµεταλλεύονται µόνοι τους οι ίδιοι ένα
ταξί, ένα όχηµα δηµοσίας χρήσεως, προκειµένου να ταΐσουν κά-
ποια στόµατα.

Είχαµε καταλήξει σε κάποια διατύπωση µε τον κ. Χηνοφώτη.
Του είχα δώσει και προσχέδιο τροπολογίας και πράγµατι ήταν
προς τιµή του ανδρός ότι προχωρούσε το ζήτηµα. Το µεταφέρω
και στο συντοπίτη µου Υφυπουργό. Κύριε Υφυπουργέ –και ξέρω
και την προσωπική σας ευαισθησία γι’ αυτά τα ζητήµατα- είναι
ελάχιστοι ανά την επικράτεια οι άνθρωποι αυτοί. Πρέπει να
ταΐσουν στόµατα! Φανταστείτε ένα δηµόσιο υπάλληλο µε ένα
µισθό που έχει οκτώ παιδιά –υπάρχουν περιπτώσεις που έχουν
πάνω από δέκα- ο οποίος θα πρέπει να ταΐσει αυτά τα παιδιά.
Γιατί επιτέλους δεν κάνετε µία ρύθµιση γι’ αυτό το ζήτηµα που
τώρα σας θέτω; ∆εν είναι ούτε δέκα ανά την επικράτεια!

Θέλετε πάνω από δέκα παιδιά; Πάλι «ναι» θα πω εγώ. Βάλτε
πάνω από δέκα παιδιά! Υπάρχουν τέτοιες περιπτώσεις.

Και καταλήγω, κυρία Πρόεδρε.
Όσον αφορά την παράγραφο γ) του άρθρου 26 «Οι αποσπά-

σεις των ανωτέρω περιπτώσεων γίνονται για χρονικό διάστηµα
µέχρι δύο έτη, το οποίο µπορεί να ανανεώνεται για µία ή περισ-
σότερες φορές». Για ποιο λόγο αυτή η ανανέωση; Άντε να πω ότι
ανανεώνεται για µία ακόµα φορά. Άντε να το δεχθούµε, γιατί εί-
µαστε καλοπροαίρετοι άνθρωποι. Όµως, να ανανεώνεται για µία
ή περισσότερες φορές; Για πόσο, δηλαδή; Μέχρι να πεθάνει κά-
ποιος θα τον ανανεώνετε;

Εδώ τώρα είστε εκτεθειµένοι -και µετά σας ενοχλούν οι αιτιά-
σεις της Αντιπολίτευσης- σε κατηγορίες περί διακριτικής µετα-
χείρισης δικών σας ανθρώπων. Και αν πρόκειται περί τούτου, να
µας το πείτε. Να µας πείτε ότι θέλετε να εξυπηρετήσετε πέντε,
δέκα «δικούς µας». Όµως, αποτελεί πρόκληση το γεγονός ότι
αυτό το πράγµα µπαίνει και σε νοµοθέτηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Ροντούλη, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λέτε εδώ και πολλή

ώρα!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω. Άλλωστε, εµείς µιλάµε επί

των άρθρων, όπως βλέπετε. ∆εν λέµε διάφορα αόριστα πράγ-
µατα.

Τελειώνω µε το άρθρο 55. Πείτε µου για ποιο λόγο πρέπει να
γίνει η καταστροφή των αρχείων του ΕΣΡ. Να σας πω εγώ κάτι
διαφορετικό τώρα. Να κάνουµε µία καταστροφή των αρχείων
στις εφορίες; Τι να πληρώσει ο κόσµος; Θα κάνουµε καταστροφή
των αρχείων στις εφορίες. Γιατί να κάνουµε καταστροφή των αρ-
χείων του ΕΣΡ; Τι θέλετε να κρύψετε; ∆ηλαδή, δεν µπορεί να γίνει
σε ψηφιακή µορφή και να κρατήσουµε τα στοιχεία; Τι θέλετε να
κρύψετε και έχετε βάλει το άρθρο 55; Με ποια λογική το βάλατε;
Περιµένω µία απάντηση.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της ενότητας των άρθρων 13 έως και 55 του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών «Ρυθµίσεις θεµάτων προ-
σωπικού µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρό-
νου και άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης» και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
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ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό οµό-
φωνα.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 18

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 19

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 20

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό οµό-
φωνα.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 21

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 22

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 23

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 24

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 25

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 26

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 27

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 28

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 29

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 37

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 38

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 39

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Λ∆’ - 1 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2009 2459



έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 40 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 40

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 41

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 42 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 42

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 43 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 43

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 44

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 45 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 45

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 46 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 46

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 47 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς, το άρθρο 47

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 48 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 48

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 49 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 49

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 50 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 50

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 51 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 51

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 52 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 52
έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 53 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 53

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 54 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 54

έγινε δεκτό ως έχει οµοφώνως.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 55 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς το άρθρο 55

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό οµο-
φώνως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 21.49’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 2 Σεπτεµβρίου 2009 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργα-
σία: 1) µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου των σχεδίων νόµων: α) του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση
του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Ενέργειας και
Υδάτων της ∆ηµοκρατίας του Λιβάνου για συνεργασία στον
τοµέα της ενέργειας», β) του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας: «Κύ-
ρωση Πρωτοκόλλου ανταλλαγής διαβαθµισµένων πληροφοριών
µεταξύ του Γενικού Επιτελείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Γενικού Επιτελείου Ενόπλων ∆υνάµεων της
∆ηµοκρατίας της Αρµενίας, σχετικά µε την ανταλλαγή πληρο-
φοριών» και «Κύρωση της Συµφωνίας Συνεργασίας στον τοµέα
της άµυνας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνι-
κής ∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Άµυνας της ∆ηµοκρατίας
της Λετονίας» και «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
(Memorandum of Understanding) µεταξύ του Υπουργείου Εθνι-
κής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτατου Στρα-
τηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης (SHAPE) που
αφορά στη συνεργασία µεταξύ του SHAPE και του Πολυεθνικού
Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών
των Αθηνών (AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης
σχετικά µε την εφαρµογή του Μνηµονίου Κατανόησης που
αφορά στη συνεργασία µεταξύ του Ανώτατου Στρατηγείου των
Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης και του Πολυεθνικού Συντονι-
στικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθη-
νών (AMSCC)» και «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης
(Memorandum of Understanding) µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτατου Στρατηγείου Συµµα-
χικών ∆υνάµεων Ευρώπης (Supreme Headquarters Allied
Power Europe /SHAPE), σχετικά µε την παροχή Υποστήριξης Φι-
λοξενούντος Έθνους, κατά τη διάρκεια ασκήσεων/ επιχειρήσεων
του ΝΑΤΟ» και γ) του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση του
Πρoσθέτου Πρωτοκόλλου στις Συµβάσεις της Γενεύης της 12ης
Αυγούστου 1949 σχετικά µε την υιοθέτηση ενός προσθέτου δια-
κριτικού εµβλήµατος (Πρωτόκολλο ΙΙΙ)», 2) συνέχιση της συζήτη-
σης επί των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Εσωτερικών: «Ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού µε
σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και άλλες
διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης»,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη .

2460 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


